
افزایش تعاملات شهرداری اصفهان با وزارت امور خارجه 

مانع سازی بر سر   »زمین خواری«
با پیگیری های اداره منابع طبیعی استان،  80 درصد دست اندازی ها به اراضی رفع تصرف شد 

امروز   در   »زندگی زیبا «  بخوانید؛    

روشنایی با برند اصفهانی
3

در دیدار شهردار اصفهان با وزیر امور خارجه مطرح شد؛

10

حسن روحانی، رئیس جمهور، در حالی روز 
لایحه۳۶۸هزار  جاری  آذر   19 یكشنبه، 
میلیاردی بودجه سال 97 كل كشور را تقدیم مجلس 
شورای اسلامی كرد كه این لایحه خبر از افزایش 1۳2 
میلیاردی بودجه فرهنگ نسبت به سال 9۶ داشت. 
البته این افزایش بودجه با نگاهی به گستردگی حوزه 
فرهنگ، به لطیفه ای بیش نمی ماند اما، خشنودی 
واقعی در تقدیم این لایحه، حذف جدول شماره 17 
است كه با این كار، بودجه تمامی دستگاه های موازی 

كار، ذیل وزارت فرهنگ و هنر گنجانده می شوند.
 بر اساس این لایحه، بودجه سال 97، برای وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجموع 1۳12 میلیارد تومان 
در نظر گرفته شده  كه از این مبلغ 11۸5 میلیارد تومان 
در بخش هزینه های جاری و 12۶ میلیارد تومان مربوط 
به بخش تملک دارایی های سرمایه ای است كه از آن 
میان  بودجه سینمایی 22۰ میلیارد تومان در نظر گرفته 
شده و شاهد رشد 1۳ درصدی برای حمایت از نشر و 

مطبوعات هستیم.
 این در حالی است كه مجموع بودجه پیشنهادی دولت 
برای وزارت ارشاد  درسال 9۶، 11۸۰ میلیارد تومان بوده 
است. بودجه جاری سازمان امور سینمایی با افزایش 
27میلیارد تومان از 19۳ میلیارد به 22۰ میلیارد تومان 

تغییر پیدا كرده است...

 با یک گل 
بهار نمی شود

نگاهی به  افزایش 132 میلیاردی 
بودجه فرهنگی كشور

 مولفه های
  اثرگذار در قیمت
 تمام شده فولاد

کاهش آمار جمعیت 
کیفری زندان های 

اصفهان

نماینــده مــردم تهــران در نطــق میــان 
دســتور خود دیروز در مجلس شــورای 
اســلامی بــا اشــاره بــه فســاد اقتصــادی، اظهــار كــرد: 
ابرچالــش بزرگ كشــور كه بر ســایر چالش های كشــور 
سایه انداخته و بسترساز و كانون این چالش ها مبدل 

شده، چالش در نظام كلان تدبیر و...

02سیاست

دچار »تله فساد« 
شده ایم

05اقتصاد

03خ�ب

13 دستورالعمل صفوی برای رونق گردشگری!
یک رقعه صفوی ویژه در نشست اصفهان شناسی از نگاهی دیگر خوانده شد
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 شماره جدید
»رخداد« منتشر شد

09جامعه

کمپ های غیر مجاز 
و متخلف به حداقل 

رسیده اند

08شورا

فلاورجــان و ملایــر بــه عنــوان دو شــهر 
ح كرامت« را برای  پایلوت در كشور »طر
مبارزه با مواد مخدر اجرا می كننــد. به همین منظور 
علی مویدی، قائم مقام دبیركل ســتاد مبارزه با مواد 
مخــدر و اصغــر هدایــت، فرمانــدار فلاورجــان در یــک 

نشست خبری با اصحاب رسانه...

رئیــس شــورای اســلامی شــهر اصفهان 
گفــت: طبــق آمارهــای موجــود، ضریب 
سفر در شهر دو ســفر به ازای هر نفر اســت و به عبارت 
 دیگر  روزانه در شهر اصفهان چهار میلیون سفر انجام 
می شود. مهندس معین در شانزدهمین جلسه علنی 
این شــورا ادامــه داد: میزان آلودگــی هــوا در اصفهان 
هنوز به اندازه ای نرســیده كه مدارس تعطیل شــود؛ 

ولی میزان شاخص آلودگی روی مرز قرار دارد...

انجام روزانه چهار 
میلیون سفر در شهر  

اصفهان
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روزنـــــامه سراسری مـــــردم نصـــــف جهـــــان

 سه شنبه 14 شهریور 1396 
14 ذیحجه 1438
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توزیع همزمان در تهران

از، اهواز، کرج مشهد، ش�ی

 کرمان، همدان و رشت
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 دوشنبه

27 آذر 1396 
سیاست

ح   جزئیات طر
گشت های محلی سپاه

ح بزرگ »حماسه خدمت و امنیت« نام  طر
طرحــــــی متعلـــــــق بــــــه ســـــازمان بســیج 
 مستضعفین اســت که با هدف پیشگیری از سرقت 
و ایجاد امنیت برای مردم در قالب گشت های محله 
محور در سطح کشــور در حال اجراســت. به گزارش 
کنون دربــاره جزئیــات این  ایســنا، بنا بــر آنچه کــه تا
ح اعلام شده، قرار است با کاهش قابل ملاحظه  طر
برپایی تورهای ایســت و بازرسی بســیج، گروه هایی 
سه تا پنج نفره متشکل از بســیجیانی که دوره های 
 آموزشــی خــاص را گذرانده انــد، بــه صــورت پیــاده 
 و ســواره و بدون در اختیار داشتن اســلحه، از غروب 
تا طلوع آفتاب در ســطح شهرهای کشـــــور اقدام به 
گــــشــــــت زنی کننــــــد. بــــرای نخســـــتین بــار ســردار 
 غلامحســین غیب پرور رئیس ســازمان بسیج بیش 
 از یــک مــاه پیــش در یــک نشســت خبــری کلیاتــی 
از برپایی این گشــت ها را اعلام کرد و گفت: در زمینه 
تامین امنیت کشور برادران نیروی انتظامی در این 
 زمینــه اقدامــات خوبــی انجــام داده انــد و مــا هــم 
به کمک آنها آمده ایم و بنا داریم ایست های بازرسی 
بســیج را تقلیل داده و آن را به گشت های محله ای 
تبدیــل کنیم، چارچــوب این گشــت های محله ای 
ایــن اســت کــه افــراد اول بــا احــراز شــرایط انتخــاب 
می شوند، سپس در دوره های آموزشی قرار می گیرند 
و با هماهنگی قوه قضاییه و نیروی انتظامی فعالیت 
کیــد کرد: آنها مســلح نخواهند  خواهند کــرد. وی تا
 بود و بــه حریــم خصوصــی افــراد وارد نخواهند شــد 

و فقط تامین امنیت را بر عهده می گیرند.
 ســردار محمدرضــا یــزدی فرمانــده ســپاه حضــرت 
 محمد رســول الله)ص( تهــران بــزرگ نیز هفتــه قبل 
در جلسه شورای شهر تهران حضور یافت و از اجرای 
 گشــت های محله محور در ســطح پایتخت خبر داد 
و گفت: بــرای ارتقــای وضعیــت تهران اجــرای چند 
ح ها  ح در دســتور کار داریــم کــه یکــی از ایــن طر طــر
ایجاد گشــت هایی در تهران برای جلوگیری از وقوع 

سرقت، فعالیت اوباش و... است.
  اعــلام موضــع دربــاره فعالیــت گشــت  هــای محلــی 
در سطح مســئولان محدود، به حوزه نظامی نبوده 
اســت، علاءالدیــن بروجــردی رئیــس کمیســـــیون 
امنیــت ملــی و سیاســت خارجــی مجلــس نیـــــز در 
خصوص برپایی این گشت ها اعلام موضع و تصریح 
 کرد: چنیــن گشــت هایی که منجر به کشــف ســلاح 
و مواد مخدر می شــود، در گذشــته نیز وجود داشته 
و توسط نیروهای بســیج مردمی انجام شده است، 
 بنابرایــن ایــن اقدامــات مســبوق بــه ســابقه بــوده 

و بدون اشکال است. 
ح  وی همچنیــن خاطــر نشــان کــرد کــه اجــرای طر
گشــت ویژه ســپاه به دلیــل اینکــه مســئله جدیدی 
نیســت، نیازی بــه تایید شــورای عالــی امنیت ملی 

نیز ندارد. 

برگزاری نخستین اجلاس ملی 
گزارش حقوق شهروندی

معــاون ارتباطــات و اطــلاع رســـــانی دفتــر 
رئیس جمهور اعلام کرد که نخستین اجلاس 
ملی گزارش حقوق شــهروندی روز سه شــنبه 28 آذر با 
حضور دکتر حسن روحانی رئیس جمهور برگزار می شود. 
بــه گــزارش ایســنا، پرویــز اســماعیلی ضمن اعــلام این 
مطلــب افــزود: در ایــن اجــلاس پــس از تقدیــم گــزارش 
دستگاه های منتخب از عملکرد خود در زمینه اجرای 
منشور حقوق شهروندی، رئیس جمهور نیز به موجب 
گــزارش  بنــد 5 ســازوکار اجــرا و نظــارت بــر منشــور، 
پیشــرفت ها و راهکارهــای رفــع موانــع در زمینه تحقق 
منشور حقوق شــهروندی را به مردم ارائه می کند. وی 
توضیح داد: بعد از رونمایی از منشور حقوق شهروندی 
در آذر 95 ، دکتر روحانی رئیس جمهور طی بخشنامه ای 
 بــه همــه دســتگاه هــا، وظایــف مشــترک و اختصاصی 
ج در منشور را   هر دســتگاه به شــرح مواد مرتبط و مندر
به آنها ابلاغ کرد. معاون ارتباطات و اطلاع رســانی دفتر 
رئیس جمهــور گفت: به موجــب این بخشــنامه، همه 
دستگاه ها موظف شدند تا اسفند 95 ، گزارشی از تدابیر 
اجرایــی، اداری و آموزشــی در خصوص منشــور حقوق 
شهروندی در دستگاه خود را به دستیار رئیس جمهوری 
در امور حقوق شــهروندی ارائه دهنــد. در اجلاس ملی 
گزارش حقوق شهروندی همچنین از مجموعه مقالات 

در باب منشور حقوق شهروندی رونمایی می شود.

کوتاه از                 سیاست

سخن                       روز

ارجاع ادعای آمریکا علیه ایران به سازمان ملل
وزیر امور خارجه با اشاره به ادعای تحویل تسلیحات به یمن از سوی ایران، اعلام کرد: 

وزیـر امـور خارجه کشـورمان گفت کـه ایران 
ادعـای نیکـی هیلـی نماینـده دائمـی آمریـکا 
مبنـی بـر تحویل تسـلیحات ایرانی به انصـار الله یمن 

را به سازمان ملل ارجاع خواهد داد. 
محمـد جـواد ظریـف در پیامـی )ایمیل( بـه خبرگزاری 
روسـی اسـپوتنیک نوشـت: طـرف ایرانی علیـه ادعای 
مطرح شـده ازسوی آمریکا در مورد تحویل تسلیحات 

بـه یمن به سـازمان ملل شـکایت مـی کند.

نیکی هیلی ســفیر آمریکا در ســازمان ملل طی روزهای 
اخیــر بــا نشــان دادن قطعاتی از موشــک های شــلیک 
شده به عربســتان ســعودی ادعا کرد که ایران موشک 
در اختیار یمنی ها قرار داده اســت. اسپوتنیک نوشت: 
هیلــی روز پنجشــنبه قطعاتــی از یک موشــک ســاخت 
ایران نشان داد و گفت که این موشک توسط نیروهای 
انصارالله در یمن به ســوی فــرودگاه ریاض پرتاب شــده 
است.  رسانه روسی افزود: اما بر اساس گزارش سازمان 
ملل، این نهاد هنــوز به نتیجه قطعی در مورد موشــک 
پرتاب شــده نرســیده اســت.  در گــزارش ســازمان ملل 
گفته شــده اســت که پس از دریافــت اطلاعــات در مورد 
 تحویــل موشــک هــای بالســتیکی ایــران و اجــزای آن 
یا فناوری مرتبط به حوثی ها، دفتر سازمان ملل قطعات 
 موشــک های بالســتیکی پرتــاب شــده بــه عربســتان 

ظریف یادآورشــد:این حرکت را همه دنیا چه در داخل 
ج ایــالات متحــده و حتــی بعضــی   آمریــکا، چــه در خــار
ک  از طرفداران صهیونیست ها به عنوان حرکتی خطرنا
محکوم کردند. وی یادآور شد:در دو روز گذشته خبری 
منتشر شــده که موسســات مطالعاتی آمریکایی تایید 
کردند که سلاح های آمریکا و عربستان در دست داعش 
بوده و داعشــی ها از این ســلاح ها اســتفاده می کردند. 
ظریــف ادامــه داد: حــالا کشــوری کــه خــود بمب های 
خوشــه ای در اختیــار دولــت عربســتان گذاشــته و این 
بمب ها کودکان و پیرمردان یمنی را نابود کرده و کشوری 
که از محاصره یمن توســط رژیم سعودی حمایت کرده 
چنیــن ادعاهایی را مطرح مــی کند. به گفتــه وزیر امور 
خارجــه کشــورمان ، ایــن در حالی اســت کــه محاصره 
یمن باعث بدترین وضعیت قحطی و گرسنگی و شیوع 
بیماری ها در این کشــور شده اســت،به طوری که 700 
هزار مــورد ابتــلا به وبا در یمن شناســایی شــده اســت. 
 ظریــف تصریــح کرد:آمریــکا بــرای ســر پوش گذاشــتن 
کثرا مــی تواند جنایت  بر حضــور خــود در اقداماتی کــه ا
جنگی محســوب شــود اتهامات بی پایه ای را با نشــان 
دادن یک تکه آهن علیه جمهوری اسلامی ایران مطرح 
می کند کما اینکه گروه رسیدگی سازمان ملل اعلام کرد 
در موشک هایی که در یمن دیده اند، قطعات ساخت 

آمریکا هم وجود داشته است.

در روزهــای 22 ماه جــولای و 4 نوامبر 2017 را بررســی کرد. 
به گزارش ایرنــا، وزیر امور خارجه ایران در پاســخ به ادعای 
 بی اســاس هیلی گفــت: آمریــکا برای ســر پوش گذاشــتن 
بر حضور خود در منطقــه و اقداماتی که مــی تواند جنایت 
جنگی محسوب شود اتهامات بی پایه ای را با نشان دادن 
یک تکه آهن علیه جمهوری اسلامی ایران مطرح می کند. 
ظریف در حاشیه همایش تخصصی انعکاس موازین حقوق 
بشر در قوانین کیفری ایران در گفت و گو با خبرنگاران افزود: 
در اینکه صحبت های خانم هیلی هیچ مستنداتی نداشت 

شــکی نیســت و حتی بــرای غربی ها هــم در ایــن خصوص 
قانــع کننــده نبــوده اســت. رئیــس دســتگاه دیپلماســی 
کشورمان تصریح کرد:اهداف این صحبت ها بیشتر برای 
 به فراموشــی ســپردن حضور آمریــکا در جنایاتی اســت که 
 در منطقــه مــا بــه خصــوص در یمــن صــورت می گیــــــرد 
ک  و همین طور به فراموشی ســپردن حرکت بسیار خطرنا
واشنگتن و ترامپ در رابطه با به رسمیت شناختن قدس 
به عنوان پایتخت رژیم صهیونیســتی و پشت پا زدن به آن 
ادعاهایی بود که در زمینه حقوق مردم فلسطین داشتند. 

نماینده تهران خواستار آغاز شفافیت از مجلس شد؛

دچار »تله فساد« شده ایم
نماینده مــردم تهــران در نطــق میان دســتور خود 
دیروز در مجلس شورای اســلامی با اشاره به فساد 
اقتصــادی، اظهــار کــرد: ابرچالــش بــزرگ کشــور کــه بر ســایر 
چالش های کشــور ســایه انداختــه و بسترســاز و کانــون این 
چالش ها مبدل شده، چالش در نظام کلان تدبیر و مدیریت 
کسیون  کشور اســت. محمود صادقی عضو هیئت رئیسه فرا
امید افزود: دستگاه های مستقر حاصل از این تدبیر موجب 
استقرار یک نظام اقتصادی رفاقتی و سفارشی شده است که 
وابســته به درآمدهای بادآورده نفتی اســت و موجب رویش 
 یــک اقتصــاد رانتــی انگلــی فســادزا و ظهــور یــک طبقــه تازه 
به دوران رسیده قلدر و باجگیر شده است. توزیع نامناسب 
 اعتبــارات در بودجه هــای ســالانه منجــر بــه عــدم تــوازن 
در طبقات اجتماعی شده است. سال به سال با بودجه های 
سالانه کشور شکاف فقر و غنا تشدید می شود. در بودجه سال 

گر چه قدم هایی برای شفافیت برداشته شده است؛ اما  97 ا
کان ســاز و کارهــای مبهــم و غیرشــفاف در بودجه وجود  کما
دارد. وی افزود: متاسفانه تکالیف مختلفی که برای شفافیت 
در ادوار گذشــته مجلـــــــس ایجــــــاد شــده اســت از ســوی 
دستگاه های مختلف نادیده گرفته می شود. ماده 50 قانون 
احــکام دائمــی برنامه توســعه دولــت را مکلف می کند بســتر 
 الکترونیکــی معامــلات و بانک هــای اطلاعاتــی بــه روز شــده 
و تجمیــع شــده را ایجاد کنــد. مــاده 29 قانون برنامه ششــم 
توســعه دولت را مکلف به ایجاد سامانه ثبت و اعلام عمومی 
پرداخت های بخش عمومــی می کند و فازهای شــبکه ملی 
اطلاعات تکمیل شود. قانون رســیدگی به دارایی مقامات، 
کان در انتظار  مسئولان و کارگزاران مصوب مجلس نهم کما
آیین نامه ای به ســر می برد که قوه قضاییــه مکلف بود ظرف 
شــش ماه آن را تدوین کند که هنوز خبری نیست. نماینده 

مردم تهران در مجلس ادامــه داد: تکلیف مقــرر در اصل 5۳ 
قانون اساسی از سوی دســتگاه های مختلف نادیده گرفته 
می شــود. صادقی گفت: بعضی همکاران می گویند »فایده 
گر به فاســدها دســت بزنیم، کارهــا می خوابد. دچار  ندارد« ا
»تله فساد« شده ایم. فساد، فساد می آورد همانند »تله فقر« 
که فقــر، فقر مــی آورد. چــرا اراده جــدی در این مجلــس برای 
برخورد با مفســدان وجود ندارد؟ چرا با مفســدان همکاری 
می کنیم و از افشــای نام بدهکاران کلان هــراس داریم؟ این 
کمیســیون آمــوزش و تحقیقــات خواســتار شــروع  عضــو 
 »شــفافیت« از مجلــس شــد و افــزود: بیاییــم شــفافیت را 
از مجلس آغاز کنیم. نظام مالی مجلس، غیرشفاف است. چرا 
اجــازه نمی دهنــد بودجــه ســالانه مجلــس بــه طور شــفاف 
حسابرســــــی شــــــود؟ آیــا نماینــدگان مجلــــس در جریــان 
حسابرســی های ســالانه بودجــه ای مجلــس هســتید؟ چرا 

گــزارش شــفافی از حسابرســی های ســالانه مجلــس ارائــه 
نمی شود؟ حسابرس های دیوان محاسبات هر سال بودجه 
مجلــس را حسابرســی می کننــد 40 - 50 ایــراد می گیرند ولی 
رییس دیوان محاسبات همه آنها را خط می زند. عضو هیئت 
گر دنبال مبارزه با فساد  کید کرد: ا کســیون امید تا رئیسه فرا
 هســتیم، از خودمان شــروع کنیــم. بایــد اراده و عــزم جدی 
در همه نهادهای کشــور اعم از قوه مقننه، قضاییه و مجریه 
 بــرای مقابله بــا فســاد صــورت گیــرد. نماینــده مــردم تهران 
در مجلس گفت: ممکن است خیلی ها براساس خیراندیشی 
 و مصلحــت اندیشــــــی اقداماتـــــی انــــجـــــام دهنــــــد مثــلا 
رد صلاحیت های شورای نگهبان اغلب با مصلحت اندیشی 
و خیراندیشــی تــوام اســت؛ امــا ایــن مســئله مانــع حضــور 
نمایندگان شجاعی که شجاعت مقابله با مفسدان را دارند، 

شده است. 

سال اول، شماره 1 02
 چهار شنبه

18 اردیبهشت 1۳۹۲ 
سیاست

ݢمـــیݡ خواهند  برای آنهایــــــــیݡ که  ݢ
از رویدادهای شهری و ملـــیݡ باخبر شوند
همراه با روزنامه اصفهان زیبا
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ــول  24 مــــحــــــــصــــــــــــــــــــ
ـــز  شــگݡــــفــــت انــگݡــــــــیــــــــ
از گݡــــــــروه رســـــــــــانــــه ای 
یــــبــــــــــــا اصــــــــــفـــــهـــان ز



 تولید ۳۰۱ کیلوگرم طلا 
در موته اصفهان

میــزان تولید شــمش طــلا در مجتمع طلای 
موتــه در هفــت ماهــه نخســت امســال ۷۸ 
درصد افزایش یافت. بــه گزارش ایمنا، مجتمع طلای 
موتــه از ابتدای فروردین تــا پایان مهر ماه جــاری، ۳۰۱ 
کیلوگرم شمش طلا تولید کرد. این رقم در مدت مشابه 
سال گذشته، ۱۶۹ کیلوگرم بود. همچنین میزان تولید 
این مجتمع در برنامه ۱۵۸ کیلوگرم بود که در این مدت 
۹۱ درصد افزایش داشته است. مجتمع طلای موته در 
تا پایان مهر ماه ۷۰ کیلوگرم شمش تولید کرد که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته )۲۶ کیلوگرم( ۱۶۹ درصد 

رشد داشته است.

 مرگ 74۳ نفر 
در حوادث ترافیکی استان

اداره کل پزشــکی قانونــی اســتان اصفهــان 
اعلام کرد: طی هشت ماه امســال ۷4۳ نفر 
در حــوادث ترافیکــی در ایــن اســتان جــان خــود را از 
دســت دادند که از این آمار ۱۷۲ نفر زن و ۵۷۱ نفر مرد 
هســتند. به گزارش روابط عمومی اداره کل پزشــکی 
کــرد: ایــن آمــار در  قانونــی اســتان اصفهــان اضافــه 
مقایسه بامدت مشــابه ســال قبل که  ۷۹۳ نفر )۱۷۹ 

زن و ۶۱4 مرد(بود،  ۶.۳درصد کاهش داشته است.
این اداره کل افزود: بیشترین تلفات حوادث ترافیکی 
بــا4۳۰ نفــر در جاده هــای بــرون  شــهری، ۲۷۹ نفر در 
مسیرهای درون  شهری، ۱۲ نفر جاده های روستایی 
و ۲۲ ســایر گزارش شــده اســت.  همچنیــن در مدت 
فــوق ۱۷ هــزار و ۷۹۳ مصــدوم حــوادث ترافیکــی بــه 
کز تابعه  اداره کل پزشکی قانونی استان اصفهان و مرا
مراجعه کرده اند که از این تعداد چهار هزار و ۷۱۵ نفر 

زن و ۱۳ هزار و ۷۸ نفر مرد هستند. 
بر این اســاس، آمــار مصدومــان حــوادث ترافیکی در 
هشت ماهه ســال جاری در مقایســه با مدت مشابه 
سال قبل، ۰.۸ درصد کاهش داشته است. اداره کل 
پزشــکی قانونی اصفهان اضافه کرد: اما در آبان سال 
جاری ۸۲ نفــر )۲۰ زن و ۶۲ مرد( در حــوادث ترافیکی 
استان جان خود را از دست دادند که نسبت به آبان 
ســال گذشــته ۹4 نفر  ) ۱۳ زن و ۸۱ مــرد( ۱۲.۸ درصد 
کاهش داشته است. همچنین در آبان امسال دو هزار 
کز پزشــکی  و ۱۲۵ مصــدوم حوادث رانندگی نیز به مرا
قانونی استان مراجعه کرده اند که تعداد مصدومان 
نســبت به آبان ســال قبــل ۱.۹ درصــد افزایــش یافته 
است. در هشت ماهه سال جاری آمار اجساد معاینه 
کز پزشکی قانونی این استان با تشخیص  شده در مرا
کسید کربن، ۲۰ نفر  علت مرگ مسمومیت با گاز مونوا

) چهار زن و ۱۶ مرد( بوده است. 
ایــن اداره کل اضافه کــرد: ایــن آمار نســبت به مدت 
مشابه سال قبل که این تعداد ۱۹ نفر )۲ زن و ۱۷ مرد( 

بود، افزایش داشته است.  
همچنیــن در هشــت ماهــه ســال جــاری آمــار فــوت 
شدگان ناشی از ســوختگی شــامل ۱۳ نفر، ) ۵۷ زن و 
۷۳ مرد( بوده که نســبت به مدت مشــابه ســال قبل 
)۱۲۷ نفر شامل ۵۶ زن و ۷۱مرد( افزایش ۲.4 درصدی 
داشته اســت. بر اســاس این گزارش در آبان امسال، 
۱4نفر )۷ زن و۷ مــرد( به دنبال ســوختگی جان خود 
را از دســت داده اند که نســبت به آبان ســال گذشته 

افزایش داشته است.

 پلمب ۱4 واحد صنفی 
لوازم آرایشی و بهداشتی 

رئیــس پلیــس امنیــت عمومــی فرماندهــی 
انتظامی اســتان اصفهان از پلمب ۱4 واحد 
صنفی لوازم آرایشــی و بهداشــتی متخلــف در اجرای 
ح بازدید و کنترل واحدهای صنفی این پلیس در  طر
شــهر اصفهــان خبــر داد. بــه گــزارش پایــگاه خبــری 
کبــر عاصمی بــا اشــاره بــه نظــارت پلیس در  پلیــس، ا
کن عمومی اظهار کرد: در راســتای ارتقای امنیت  اما
ح بازدیــد و کنترل واحدهــای صنفی  اجتماعی، طــر
لــوازم آرایشــی و بهداشــتی در شــهر اصفهــان توســط 
کن عمومی پلیس امنیت  ماموران اداره نظارت بر اما
عمومی اســتان اجرا شــد. وی افزود: در همین راستا 
ماموران از ۲۳۰ واحد صنفی بازدید به عمل آوردند که 
در پایان تعــداد ۱4 واحد صنفی به علــت عدم رعایت 
قوانین و مقررات مربوطه شناســایی و پملب شدند. 
رئیس پلیس امنیت عمومی استان اصفهان از صدور 
اخطار پلمــب بــرای ۲۰ واحد صنفــی دیگر خبــر داد و 
گفت: همچنین از متصدی 4۲ واحد صنفی دیگر نیز 
تعهد کتبی اخذ شد که در صورت عدم رعایت مقررات 
مربوطــه در موعــد مقــرر بــا برخــورد قانونــی مواجــه 

خواهند شد.

تکذیب جریمه بدحجابی 
توسط دوربین های جاده ای

رئیس پلیس راهور ناجا شایعات مطرح شده 
دربــاره ثبــت تصویــر راننــدگان بدحجــاب 

توسط دوربین های جاده ای را تکذیب کرد. 
کنش به  سردار تقی مهری در گفت وگو با تسنیم در وا
انتشار شــایعاتی در خصوص جریمه شــدن تعدادی 
از رانندگان در جاده های کشــور به دلیل عدم رعایت 
حجاب توسط دوربین های جاده ای اظهار کرد: این 
موضوع بــه هیچ وجه صحــت نداشــته و هیچ تخلف 
این چنینی توسط دوربین های جاده ای ثبت نشده 
اســت. رئیــس پلیــس راهــور ناجــا خاطرنشــان کــرد: 
دوربین های جاده ای پلیس تخلفات خاصی را ثبت 
می کنند که ثبت تخلــف بدحجابی راننده و تخلفات 

این چنینی جزو این موارد نیست.

ح تشدید مقابله با  اجرای طر
رانندگان متخلف در شهرضا

فرمانده انتظامی شهرســتان شــهرضا گفت: 
براساس ماده ۷۲۳ قانون مجازات اسلامی و 
ماده ۲۰ رســیدگی به تخلفــات رانندگی و فصــل ۸ آیین 
ح تشــدید بــا رانندگان  نامــه راهنمایــی و رانندگــی طــر
متخلف در شــهرضا اجرا خواهد شــد. به گزارش ایمنا، 
کلانــی در جلســه نشســت خبری با  محمدحســین بابا
خبرنــگاران ایــن شهرســتان عنــوان کــرد: با همــکاری 
مقامــات قضایی و دادســتان شهرســتان و در راســتای 
رعایت حقوق شهروندی، از ابتدای دی ماه سال جاری، 
طرح انتظامی و ترافیکی شهرســتان باهدف برخورد با 
کبان موتورسیکلت های متخلف  رانندگان خودروها و را
و افزایش ایمنی و آرامش شــهروندان اجرا خواهد شــد. 
وی تصریح کــرد: براســاس مــاده ۷۲۳ قانــون مجازات 
اسلامی و ماده ۲۰ رسیدگی به تخلفات رانندگی و فصل 
ح تشــدید بــا  ۸ آییــن نامــه راهنمایــی و رانندگــی طــر
رانندگان متخلف در شهرضا اجرا خواهد شد. فرمانده 
انتظامی شهرســتان شــهرضا اضافه کــرد: در این طرح 
علاوه بر توقیف وسیله نقلیه موتورسیکلت سواران فاقد 
کــب  گواهینامــه و بیمــه نامــه در ســطح شهرســتان، را
کلانی ادامه  خاطی به دادســرا معرفی خواهد شــد. بابا
داد: مالک یــا راننده برخی از وســایل نقلیه در وضعیت 
استاندارد خودرو تغییراتی ایجاد می کنند یا خودرو را به 
وســایلی تجهیز می کنند که برای سرنشینان آن یا دیگر 
اشــخاص و عابران مخاطره آمیز اســت که وسیله نقلیه 
ایــن قبیــل از راننــدگان نیــز توقیــف و راننــده خاطی به 

دادسرا معرفی خواهد شد.
وی تصریح کرد: لازم اســت رانندگان بر اساس مواد ۵۳ 
و ۲۰۰ آییــن نامه راهنمایــی و رانندگی و مــاده ۲۹ قانون 
ک از انجام اقداماتی همچون نصب چراغ های  هوای پا
زنــون، قالپــاق هــای غیــر متعــارف و باربندهــا و کاروان 

غیرایمن یا ایجاد آلودگی صوتی خودداری کنند.

 تحقق 65 درصدی اشتغال 
در اردستان 

معاون فرماندار اردستان از تحقق بیش از ۶۵ 
درصدی تعهد اشتغال این شهرستان در سال 
۱۳۹۶ خبــر داد. بــه گزارش ایرنــا، محمدتقــی کیانی در 
جلسه کارگروه اشتغال شهرستان اردستان گفت: یک 
هزار و ۵۷۰ نفر سهمیه اشــتغال این شهرستان در سال 
جاری در نظر گرفته شــده بود که تا ۲4 آذرماه برای یک 

هزار و ۱۷ نفر اشتغال ایجاد شده است.
 وی افــزود: ۱۹ میلیــارد و ۳۰۰ میلیــون ریــال تســهیلات 
اشــتغالزایی )تبصــره ۱۶( در اختیــار کمیتــه امــداد امام 
خمینی)ره( قــرار گرفتــه که تا کنــون از مجمــوع ۸۲ نفر 
واجد شرایط ۵۲ نفر موفق به دریافت تسهیلات شدند 
و ۱۲ میلیــارد و 4۰۰ میلیــون ریــال نیز به اداره بهزیســتی 
شهرســتان اختصاص یافت و از مجموع ۶۳ نفر معرفی 

شده 4۸ نفر تسهیلات دریافت کردند. 
معاون فرماندار اردســتان بیان کرد: پنــج میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون ریال تسهیلات مشــاغل خانگی و ۱۹4 میلیون 
ریــال تســهیلات تبصــره ۱۸ بــه شهرســتان اختصــاص 
یافته و تــا کنــون در مجموع طــرح هایی بــه ارزش یک 
میلیارد و ۳۰۰ میلیون ریال از این سهمیه به بانک عامل 
معرفی شد. او اضافه کرد: دولت تدبیر و امید تلاش دارد 
وضعیت اشــتغال را بهبــود بخشــیده و ســالانه بیش از 
۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار شــغل جدیــد ایجاد کند؛ اما بــا توجه به 
مشکلات اقتصادی و موانع موجود هنوز تعداد بیکاران 

در کشور زیاد است. 

سه کشته و مجروح در تصادف 
آزادراه نطنز -اصفهان

مســئول مدیریــت حــوادث و فوریــت هــای 
گونــی یک دســتگاه  پزشــکی نطنــز گفــت: واژ
سواری سمند در آزاد راه نطنز-اصفهان دو کشته و یک 

مجروح برجای گذاشت. 
حسین مخلصی در گفت و گو با ایمنا اظهار داشت: روز 
یکشنبه ســاعت ۱4 و ۵۰ دقیقه یک دســتگاه خودروی 
سورای سمند در محور آزاد راه نطنز-اصفهان، محدوده 
گون شد. وی  مزرعه رحمت آباد، ۱۳ کیلومتری نطنز واژ
کیپــی از نیروهای  گفت: به محض اطلاع ســامانه ۱۱۵  ا
امــدادی جهــت درمــان مجروحــان در صحنــه حضــور 
یافتند. مسئول مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی 
نطنــز افــزود: مصدومــان حادثــه توســط کارشناســان 
فوریــت هــای پزشــکی و امدادگــران هلال احمــر جهت 
درمــان تکمیلــی بــه بیمارســتان خاتــم الانبیــای نطنز 
انتقال یافتند. وی با اشاره به اینکه یکی از سرنشینان و 
راننده خودرو در این حادثه جان خود را از دســت داده 
اند، افزود: این حادثه دو کشــته و یک مجــروح برجای 

گذاشت.

اختصاص بودجه ۱/5 میلیاردی 
برای معادن کوچک و روستایی

کرباســیان از اختصــاص بودجــه یــک و نیــم 
میلیــاردی برای معــادن کوچک و روســتایی 
خبــر داد و گفــت: ایــن امــر در آینــده موجــب افزایــش 

اشتغالزایی در این حوزه خواهد شد.  
مهدی کرباسیان، مدیرعامل سازمان توسعه ونوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران در حاشیه نشست خبری 
این سازمان اظهار کرد: یکی از بحث های مهم اقتصاد 
مقاومتــی توجه بــه معــدن و صنایــع معدنی اســت که 
 با کمک رســانه ها توانســتیم این موضــوع را در اولویت 
برنامه هــای دولت و مجلس شــورای اســلامی هــم قرار 
دهیــم. وی در ادامــه افــزود: وزارت صنعــت معــدن و 
تجارت از ایمیدرو خواست که یک نقشه راه چهار ساله 

برای توسعه معدن و صنایع معدنی ارائه دهد.

03 سال سیزدهم، شماره ۳۰96خبر
دوشنبه

27 آذر  ۱۳96

رئیس کل دادگستری استان اصفهان خبر داد:

کاهش آمار جمعیت کیفری زندان های اصفهان
مدیر  بهداشت محیط مرکز  بهداشت اصفهان:

امکان بازگشایی قهوه خانه ها  وجود ندارد
رئیس کل دادگستری استان اصفهان از عزم جدی 
مدیریت دستگاه قضایی استان در ساماندهی و 
کاهش آمــار جمعیت کیفــری زندان ها خبــر داد. به گزارش 
روابــط عمومــی دادگســتری کل اســتان اصفهــان، احمــد 
خسروی وفا در گردهمایی رؤسا و دادستان های حوزه های 
قضایی دادگســتری اســتان از عزم جدی مدیریت دستگاه 
قضایــی در اجرای دســتورالعمل قــوه قضائیــه در خصوص 
ســاماندهی و کاهش آمار جمعیت کیفری زندان خبر داد. 
وی افزود: عدم تناسب امکانات و فضای مناسب زندان ها 
با حجم فزاینــده ورودی زندانیان و آثــار و تبعات مخرب آن 
بــرای مددجویــان و خانواده هــای ایشــان و بــه تبــع آن 
آسیب های جبران ناپذیر آن برای اجتماع لزوم توجه هر چه 

بیشتر مسئولان و قضات را در اقدام سریع و چاره اندیشی و 
هم فکــری ســازنده در این خصــوص می طلبــد. رئیس کل 
دادگستری استان اصفهان به بیان برخی راهکارهای مهم و 
قابل اجرا در این خصوص پرداخت و گفت: مدیریت صحیح 
ورودی هــای زندان بــا تکیه بر محــور قانون و نظــارت عالیه 
دادستان ها بر صدور قرارهای صادره از سوی قضات دادسرا، 
احصــا و تعییــن تکلیــف دقیــق و مشــخص رد مال هــا در 
پرونده های محکومیت و استفاده از مجازات های جایگزین 
حبــس از مهمتریــن راهکارها در ایــن خصوص اســت. وی 
افــزود: اســتفاده از ظرفیــت بســیار خــوب و اثرگــذار قانونــی 
مجازات هــای جایگزین حبس که نتایج مثبتی نســبت به 

مجازات زندان دارد، کمتر مورد  توجه قرار گرفته است. 

مدیر بهداشــت محیط مرکز بهداشــت استان 
کنون قهوه  اصفهان گفت: از ســال گذشــته تا
خانه های غیر مجاز در اســتان طبق قانون بسته شد و 
امکان بازگشایی قهوه خانه ها در اصفهان وجود ندارد. 
مهدی رفیعی در گفت و گو با مهر اظهار داشــت: پلمب 
قهوه خانه های غیرمجاز در اصفهان بر اساس یک خرد 
جمعی و با هماهنگی دستگاه های مختلف در اصفهان 
پلمــب  اینکــه  بــه  اشــاره  بــا  وی  گرفــت.  صــورت 
قهوه خانه های غیرمجاز بر اســاس قانون جامع مبارزه 
بــا دخانیــات از ســال ۸۵ و اصلاح مــاده ۱۳ قانــون مواد 
خوردنی، آشامیدنی و بهداشــتی صورت گرفت، افزود: 
گر امروز قهوه خانه غیر مجاز بســته شده برپایه سلایق  ا

شخصی نیست و بر اساس قانون این کار صورت گرفته 
اســت. مدیر بهداشــت محیــط مرکز بهداشــت اســتان 
اصفهــان بــا اشــاره بــه اینکــه قــرار نیســت، قهوه خانــه 
پلمــب  کــرد:  تصریــح  شــود،  بازگشــایی  غیرمجــاز 
قهوه خانه ها طی برگزاری جلسات متعدد کارگروه های 
سلامت، شورای مبارزه با مواد مخدر، نیروی انتظامی 
و در پی یک هماهنگی کامل با تمام اعضای این کارگروه 
صورت گرفــت. وی گفت: جمع آوری قلیــان ها در یک 
اقدام جمعی و با فرهنگ سازی در بین چایخانه داران 
و حتی اخطــار به فروشــندگان قلیان صــورت گرفت که 
خوشبختانه توانستیم با همت جمعی اقدام اساسی در 

راستای این کار صورت دهیم.

اخبار                     کوتاه اخبار                       شهرستان

مانع سازی بر  سر   »زمین خواری«
با پیگیری های اداره منابع طبیعی استان،  8۰ درصد دست اندازی ها به اراضی رفع تصرف شد  

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان  در 
خصــوص آخرین وضعیــت زمین خــواری می گویــد: » در 
ســال جاری برای  حدود هزار و ۱۸۹ هکتار اراضی اســتان 
پرونده تشکیل و به مراجع قضایی ارســال شده است.« 
محمد حســین شــاملی  در گفت و گو با »اصفهان زیبا«،  
عنوان می کند:  » بیشتر این زمین خواری ها  در جنوب و 
غرب اســتان صورت می گیرد. او در خصوص چرایی این 
مسئله نیز خاطر نشان می کند: » در این مناطق به دلیل 
اینکه بارندگی های بهتری صورت می گیرد، برخی برای 
کشت گندم دیم از زمین ها استفاده می کنند.« این مقام 
مســئول ادامه می دهد:  »البته اســتفاده از اراضی با این 
کاربری بســتگی به شــدت بارندگی هــا در ایــن نواحی نیز 
دارد؛ چرا که دیم کاری نیازمند وجود حجم مناسب آب 

مناسب است.«

   سالانه هزار هکتار
گر خشکســالی در این مناطق  کید می کند: »ا شــاملی تا
باشد طبیعتا کسی برای کشــت در اراضی دخل و تصرف 

نمی کند، بنابراین زمین خواری کم می شود.«
 مدیرکل منابع طبیعی و آبخیــزداری اصفهان که معتقد 
است، میزان افزایش تصرفات طی سال های اخیر تغییر 
چندانی داشته اســت، اظهار می کند:  »سالانه بین هزار 
تا هــزار و ۲۰۰ هکتار تصــرف اراضی داریم،  بــه عبارت دیگر 
می توانیم بگوییم میزان تصرفات بیــن ۱۰ تا ۱۵ درصد در 

نوسان است.«
کید بر اینکه رسیدگی به پرونده های تصرفات   او ضمن تا

ارضی زمان بر است، خاطر نشان می کند: »با پیگیری هایی 
اداره کل منابع طبیعی اصفهان خوشــبختانه ۸۰ درصد 
تصرفات اراضی به منابع طبیعی اســتان بــاز می گردد.«  
مدیر کل منابع طبیعی استان در خصوص دست اندازی 
به زمیــن های حاشــیه زاینــده رود از بالا دســت تا شــرق 

گر کسی در زمین های  اصفهان نیز می گوید: »ا
ملی این منطقه دخل و تصرفی کند،  اداره کل 
 منابــع طبیعــی بــه موضــوع ورود می کنــد. در 
حاشــیه زاینده رود بحث تغییر کاربری زمین های 
ح است.« شــاملی ادامه  کشاورزی بیشــتر مطر
مــی دهــد: »در اراضــی ملــی در مناطقــی  مثل 
چــادگان و لنجــان که چشــم انــداز وجــود دارد 
با نظــارت جدی و مســتمر گشــتی هــای یگان 
حفاظــت منابــع طبیعــی از تصــرف اراضــی 

جلوگیری می کنیم.«

    پوشش صددرصدی
 او در پاســخ بــه پرســش »اصفهــان زیبــا«، در 
خصوص حضور یــگان حفاظت منابع طبیعی 
در عرصه های منابع طبیعی استان  نیز عنوان 

مــی کنــد: »در حــال حاضــر ایــن یــگان پوشــش ۵۰ 
درصــدی در اســتان دارد؛ البته به معنای این اســت 

که با نظارت ایده آل ۵۰ درصد فاصله داریم.«
شــاملی اظهــار مــی کنــد: »تصمیــم داریــم تــا پایــان 
 برنامه ششــم توســعه با افزایــش ســالانه ۱۰ درصدی 
پوشــش های نظارتی، پوشــش خود را به صددرصد 

افزایش دهیم.«
 مدیر کل منابع طبیعی استان ادامه می دهد: »سعی 
کــرده ایم بــا ظرفیــت هــای فعلی عرصــه هــای منابع 
طبیعی را پوشــش دهیــم البتــه در ایــن راه همکاری 
مردم، دهیاری ها و شوراهای شهر و روستا نیز بسیار 

تاثیرگذار است.«

    کاهش8۰ درصدی آتش سوزی ها
شاملی به بروز آتش سوزی های عمدی و غیر عمدی 
در منابع طبیعی اصفهان نیز اشــاره و اظهار می کند: 
»در ســال جاری ۵۹ فقــره آتش ســوزی در ۳۹۱ هکتار 

خ داده است.«  زمین ر
بنا به گفتــه مدیر کل منابع طبیعــی اصفهان، تعداد 
آتش سوزی هادر مقایسه با سال گذشته با ۲۹۹ فقره 
آتش سوزی در دو هزار و ۱۶۳ هکتار،  ۸۰ درصد کاهش 
یافته است.« شاملی درباره چرایی کاهش این آمار نیز 
خاطر نشان می کند: » با خرید ادوات جدید و افزایش 
گشت های نظارتی توانستیم میزان آتش سوزی ها را 

تا ۸۰ درصد کاهش دهیم.«
 این مقام مســئول دربــاره ماهیت آتش ســوزی های 
عمدی نیز ادامه می دهــد: » برخی به خاطر اختلاف 
با منابع طبیعی چنین کاری می کننــد، برخی نیز به 
دلیل اختلافات یا ســودجویی برای تصــرف اراضی و 
برخی نیز به دلیــل اختلاف بیــن دامداران 

صورت می گیرد.«
 شاملی در خصوص خسارت های ناشی از 
آتش سوزی  می گوید: »به طور میانگین هر 
هکتار آتش سوزی بسته به پوشش گیاهی 
زمین حدود یک میلیون تومــان به اراضی 

خسارت وارد می کند.«
 او اضافــه مــی کنــد: »آتــش ســوزی هــای 
غیرعمدی نیز از ســهل انگاری گردشگران 
و بی احتیاطی دامداران این مناطق ناشی 
مــی شــود.« او در پایــان مــی گویــد: »همــه 
شــهروندان در صــورت مشــاهده تخلف در 
اراضی و منابع طبیعــی اصفهان می توانند 
مراتــب را بــا ســامانه تلفنــی ۱۵۰4 در میان 

بگذارند.«  

از هـر فرصتـی بـرای دسـت انـدازی بـه زمین هـا اسـتفاده می کننـد. البته همـه این افـراد به 

حسین 
اسدی

یـک نیـت زمیـن هـای طبیعـی را تصرف نمـی کنند. برخـی اگر زمیـن در جایی مناسـب و خوش 
آب و هـوا گیـر بیاورنـد، بـرای سـاخت ویلا و آپارتمـان و برخی بـرای تغییر کاربـری، برخی هم 
بـرای کشـت محصـولات کشـاورزی. نتیجه این دسـت اندازی ها بـه منابع طبیعـی هم نتیجه 
واحـدی دارد؛ تخریـب و در برخـی تصرفـات نیـز نابـودی اراضـی. ایـن در حالـی اسـت کـه 

تشکیل زمین از دست رفته سالیان سال زمان لازم دارد.

امام جمعه اصفهان:

نباید در برخورد با مردم و جوانان روشی اتخاذ کنیم که از اسلام فراری شوند
امام جمعه اصفهان گفت: افراد اصول عقاید را باید 
با اســتدلال بپذیرنــد، مبــادا در برخورد با ســوالات 
مردم و جوانان روشی اتخاذ کنیم که از مسجد و اسلام فراری 
شــوند. به گزارش پایــگاه خبری دفتــر امام جمعــه اصفهان، 
آیت الله ســید یوســف طباطبایی نژاد در جلســه فرماندهان 
نواحــی و اســتادیاران حلقه هــای صالحیــن ســپاه صاحــب 
الزمان)عج( استان اصفهان اظهار کرد: حلقه های صالحین 
باید مانند حلقه های امام صادق)ع( و در جهت رفع شبهه از 
جامعه اسلامی باشد. وی افزود: نباید به گونه ای عمل کنیم 
که مردم جرئت پرسیدن سوال نداشته باشند، امام صادق)ع( 
گردان خود را در زمینه های مختلف تربیت می کردند و آنها  شا
را بــه حلقه هــای دشــمنان می فرســتادند تــا ســوالات آنهــا را 

بشنوند و پاسخ دهند.

امام جمعه اصفهان با بیــان این مطلب 
که افراد اصول عقایــد را باید با اســتدلال 
بپذیرنــد، تصریــح کــرد: زیباتریــن کاری 
که می توان برای ایجاد بســتری آزاد برای 
مطرح شدن سوالات انجام داد، برگزاری 
کرســی های آزاد اندیشــی اســت، مبــادا 
در برخــورد بــا ســوالات مــردم و جوانــان 
روشــی اتخاذ کنیم که از مســجد و اسلام 

فراری شوند.
وی به روش امام حســن عسگری)ع( در پاســخگویی به یک 
معانــد اشــاره کــرد و گفــت: بــه امــام خبــر دادند که شــخصی 
در بغــداد کرســی درس گذاشــته و به قــرآن اشــکال می گیرد، 
گردان خود را به جلسه درس او فرستادند  حضرت یکی از شــا

و هنگامــی کــه اســتاد معاند ایجاد شــبهه 
می کــرد، ایــن شــخص نیــز تایید می کــرد و 
چند شبهه دیگر را مطرح کرد، این ارتباط 
تا جایی پیش رفت، که استاد معاند از وی 
خواست تا در نوشــتن کتابش به او کمک 
گرد  کند. طباطبایی نژاد ادامه داد: این شا
امــام حســن عســگری)ع( هنگام نوشــتن 
کتاب به روشی غیر مستقیم پاسخ شبهات 
گرد امام)ع( کنار  را می گفت، استاد معاند در پایان به همراه شا

شط رفتند و کتاب را در آب انداخت.
وی خاطرنشــان کرد: یکــی از روش هــای تبلیغ دیــن، تبلیغ 
عملی است بنابراین بکوشــید به آنچه به اعضای حلقه های 
خود می آموزید ابتدای امر عامل باشید. نماینده ولی فقیه در 

کید  استان اصفهان بر استفاده از ظرفیت بازنشستگان سپاه تا
کرد و گفت: کســانی که وارد ســپاه و بســیج می شــوند، مانند 
دیگر کارمندان نیســتند که پس از گذشــت ۳۰ سال خدمت 
کارشــان تمام شــود، چون هدف آنها الهی اســت و در این ۳۰ 

سال تجربه های بسیاری به دست آورده اند.
وی افــزود: کار بــرای خــدا بازنشســتگی و تمامــی نــدارد، این 
افراد کسانی هستند که قبل از انقلاب و زمان جنگ را تجربه 
کرده اند و این تجربیات ارزشمندی است که جز از طریق این 
افراد منتقل نخواهد شد. طباطبایی نژاد، یکی از نشانه های 
بارز یک بسیجی را حضور در مســجد و نماز جماعت دانست 
گر از نظر کســی امام جماعــت صلاحیت لازم را  و گفت: حتی ا
نداشته باشــد، باید برای حفظ وحدت در نماز شرکت کند و 

بعد نمازش را مجدد ادا کند.

تصمیم داریم 
تا پایان برنامه 
ششم توسعه با 
افزایش سالانه 

 10 درصدی 
پوشش های 

نظارتی، پوشش 
را به صددرصد 
افزایش دهیم



اصلاح پروانه ساختمان بهترین 
راهکار تغییرات  در ساختمان  

مــاده صد قانون شــهرداری هــا از جملــه مواد 
بسیار کاربردی است که آنچنان که باید نسبت 
گاهــی آن اقدامی صورت نگرفته اســت.  به شــناخت و آ
کمیسیون ماده صد قانون شهرداری در رسیدگی به انواع 
تخلفات ساختمانی صلاحیت ذاتی دارد ؛ به این معنی 
که هیچ مرجعی حق رسیدگی به این تخلفات را ندارد و 
حتی دادگســتری نیز بــه اســتناد صلاحیت عام خــود از 
چنین صلاحیتی بهره مند نیســت. اهمیت موضوع به 
گاهی بخشــی به عموم و پیشــگیری از تخلفات  جهت آ
گاهی شــهروندان ما را بر آن  ساختمانی مردم و ارتقای آ
داشــت تا در نوشــتاری که در ادامه از نظرتان می گذرد، 
پاسخ برخی از سوالاتی را که در بین شهروندان متداول 
است،  از زبان غلامعلی فیض اللهی، مدیر کمیسیون های 

ماده صد شهرداری اصفهان  اطلاع رسانی کنیم.

مسئول اجرای آرای کمیسیون های ماده صد 
چه مرجعی است؟

اجرائیات شــهرداری مناطق هستند، کمیسیون ماده 
صد مسئول رسیدگی و صدور  رای هستند؛ اما  اجرای آن 

با بخش اجرائیات شهرداری هاست.

گر ساختمانی بدون پروانه هم دارای تخلف  ا
باشــد،  تجــاری  هــم  و  مســکونی  ســاختمانی 
کمیســیون ماده صد آیــا فقط یــک رای مــاده صد 

صادر می کند؟
خیر، رســیدگی به دو قســمت تقســیم می شــود.درباره 
گر ساختمان  رســیدگی به تخلف در بخش مســکونی،  ا
بدون پروانه ساخته شده باشد بر اساس تبصره ۴، یک 
گر قسمت  دهم ارزش معاملاتی جریمه صادر می شود و ا
تجاری هم بدون پروانه باشد، بر ابر تبصره ۴، یک پنجم 
گر ســاختمان  ارزش ســرقفلی جریمه صادر می شــود. ا
پروانه داشته باشد و مازاد بر پروانه ساخت و ساز انجام 
شــده باشــد، قســمت مســکونی را بر اســاس تبصره ۲ و 

قسمت تجاری را بر اساس تبصره ۳ جریمه می کنند.

آیا شهرداری می تواند با متخلف ساختمانی 
توافق کند؟

گر  رای کمیســیون مــاده صد برای تخریب صادر شــده  ا
باشــد دیگر امکان توافق نیســت. چنانچه قبل از اینکه 
پرونده به کمیسیون ماده صد ارجاع شــود، در رابطه با 
خلاف هایی که مشهود نباشد و به دیگران ضرر نرساند، 
شهرداری می تواند با متخلف ساختمانی توافق کند؛ اما 
چنانچه همین پرونده در کمیسیون ماده صد مطرح و 

رای صادر شود، دیگر شهرداری نمی تواند توافق کند.

در صورتی که مدت اعتبار پروانه ساختمانی 
تمام شــده؛ اما هنوز ســاخت و ســاز انجام نشده 

باشد، مالک باید چه اقدامی انجام دهد؟
پروانه ساختمانی مدت زمان مشخصی دارد و چنانچه 
از زمان آن بگذرد، اما مالک هنوز اقدامی نکرده باشند، 
بایــد دوبــاره بــه شــهرداری مراجعــه و شــهرداری طبــق 
آخریــن ضوابــط بــه آنهــا پروانــه دهــد. البتــه مبلغی که 
کــم و پروانه  هنگام دریافت پروانه ســاختمانی بابت ترا
گر زمان پروانه  پرداخت شده است، محفوظ می ماند. ا
بگذرد و ساخت و ساز انجام شود، ساختمان به عنوان 
ساختمان بدون پروانه قلمداد می شود و در کمیسیون 

ماده صد باعث بروز مشکلاتی برای مالکان می شود.

چنانچــه مالــک در زمــان ســاخت نــه تنهــا 
عقب نشینی نکرده؛ بلکه قسمتی از کوچه را هم 
تصــرف کــرده باشــد، اهالــی کوچــه بایــد بــه کجــا 

مراجعه کنند؟
گر عقب نشــینی انجام نشده باشــد، اهالی کوچه باید  ا
بــه شــهرداری منطقــه مراجعــه و اعــلام شــکایت کنند 
 تا شــهرداری پرونــده را به کمیســیون ماده صد ارســال 
گر مالــک نــه تنها عقــب نشــینی نکــرده بلکه  کنــد؛ امــا ا
قســمتی از کوچه را هم تصــرف کرده باشــد؛ این تصرف 
عدوانی )به زور یا خلاف( است و هم شهرداری و هم اهالی 
کوچه می توانند به دادگاه شکایت کنند چرا که رسیدگی 
به اینگونه تخلفات در صلاحیت دادگســتری است؛ اما 
شهرداری می تواند در دادگســتری طرح شکایت کند و 

رفع تصرف عدوانی را خواستار شود.

بــرای ایجــاد تغییــرات در نقشــه ســاختمان 
بهترین راهکار چیست؟

بســیاری از مردم پروانه می گیرند؛ اما در حین ســاخت 
و ســاز به این نتیجه می رســند که متــراژ بالکن منــزل را 
افزایش داده یا یک طبقه اضافه کنند و تغییراتی در شکل 

ساختمان ایجاد کنند. 
گاهی اینگونه درخواست ها را به معمار یا مهندس ناظر 
ساختمان انتقال می دهند و شاید مهندس یا پیمانکار 
به مالک بگوید ساخت و ساز را انجام دهید و بعد جریمه 
آن را به شهرداری پرداخت کنید؛ در صورتی که با توجه 
به اینکه در قســمتی از پروانه ســاختمان برگه اصلاحیه 
گر مالــک یا ذی نفع به شــهرداری مراجعه  وجود دارد، ا
و پروانــه ســاختمان را اصلاح کند، هزینــه های کمتری 

متحمل می شود. 
ممکــن اســت مالــک ســاختمانی را بســازد، پرونــده در 
ح شــود و کمیســیون رای  کمیســیون مــاده صــد مطــر
بر تخریــب صــادر کنــد در این صــورت همــه هزینــه ها و 
مشــکلات ســاخت و ســاز از بین مــی رود و مالــک از نظر 
فکری، مالــی، روحــی و روانــی دچار مشــکل می شــود، 
گر قرار است تغییراتی در ساختمان ایجاد شود،  بنابراین ا
بهترین راهکار اصلاح پروانه ســاختمان اســت تا هزینه 

کمتری پرداخت شود.

سال سیزدهم، شماره 043096
دوشنبه

27 آذر  1396
شهر

پژوهش و تحقیق منشأ حل 
بسیاری از مشکلات است

شــهردار اصفهان گفــت: پژوهــش و تحقیق 
منشأ حل بســیاری از مشــکلات است. دکتر 
قدرت اله نوروزی در برنامه رادیویی »سلام اصفهان« با 
اشاره به روز پژوهش ادامه داد: امیدوار هستیم که این 
روز و هفته برای دانشگاهیان و همه کسانی که با علم، 
اندیشــه، تحقیق و پژوهش در ارتباط هستند مبارک 

باشد.
نوروزی در ادامه ســخنان خود بــه روز حمل و نقل نیز 
اشاره نمود و بیان داشت: ۲6 آذر، روز حمل و نقل بود 
که این روز را به همه فعالان عرصه حمل و نقل شهری 
کســی رانی و  و تمام رانندگان محتــرم اتوبوس رانی و تا
بخش هــای مختلف کــه در این عرصه فعالیــت دارند 
تبریک می گویم.وی ادامه داد: جدیدا به عرصه حمل 
و نقل اصفهان  مترو نیز اضافه شده است که این روز را 
به همه کســانی که در این حوزه نیز فعالیت می کنند 
عرض تبریک دارم.شهردار اصفهان در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به قهرمانی تیم کشتی فرهنگی 
بیمه رازی اصفهان بیان داشت: باید قهرمان شدن تیم 
کشتی فرنگی بیمه رازی اصفهان را در مسابقات کشتی 
فرنگی باشــگاه های جهان  خدمت همه شــهروندان 
اصفهانی و همه مردم ایران تبریک بگویم؛ این بازی ها 
در تاریخ ۲۳ و ۲۴ آذر در ورزشگاه نقش جهان سالن ۲5 
آبان اصفهان برگزار شد.وی با اشاره به اینکه این دوره از 
مسابقات به میزبانی اصفهان برگزار شد، اظهار داشت: 
خوشبختانه استقبال خوبی از این مسابقات صورت 
پذیرفت و فکر می کنم شهر جهانی اصفهان توانست 
از این فرصتی که در یک ورزش جهانی ایجاد شــده به 
خوبی اســتفاده کند. نــوروزی بیــان کــرد: واقعا جای 
تبریک دارد و باید از همه دست اندرکاران برگزاری این 
مسابقات و همه کسانی که در برگزاری این مسابقات 

همراهی و یاری داشتند تشکر کرد. 

 جایگاه ویژه پژوهش
در تصمیمات شهری

مدیر مطالعات و پژوهش شهرداری اصفهان 
بــر اهمیــت پژوهــش در تصمیمات شــهری 
کیــد کــرد و گفــت: مــا پژوهــش هــا را بــرای کاهــش   تا
هزینه هــا و ارتقای کیفیت انجــام می دهیــم، در واقع 
هدف ما بهبود سیستم است زیرا وقتی شناخت بیشتر 
باشــد و اقتضائــات و ضرورت هــا به خوبی شناســایی 

گردد، قدم های محکم تری برداشته می شود.
سعید ابراهیمی با بیان اینکه تمام کارهایی که از سوی 
شــهرداری انجام می شــود از پشــتوانه علمــی و نظری 
بالایــی برخــوردار اســت، از ارائــه ۲۰۰ طــرح پژوهشــی 
مدیریت شــهری در قالب  CD و DVD در سیزدهمین 
نمایشــگاه پژوهش اســتان اصفهان خبــرداد و افزود: 
در نمایشــگاه امســال با توجه به شــعار آن که پژوهش 
تقاضامحور و تجاری سازی فناوری بود، سعی کردیم 
خروجی های پژوهشی را که جنبه های  کاربرد عملی 

داشته باشد، ارائه کنیم.
وی ادامه داد: همه شهروندان، شهرداری را به عنوان 
یک نهاد اجرایی می شناســند کــه البته بخش عمده 

خدمات شهری را شهرداری انجام می دهد.
ابراهیمی در خصوص نحوه حمایــت از پژوهش های 
دانشجویی گفت: در حوزه پایان نامه های دانشجویی 
در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری، هر سال لیستی 
از عناویــن مورد نظرمــان در ســایت Esfahan.ir تحت 

عنوان عناوین پایان نامه ها بارگذاری می شود. 
روند این گونه است که دانشــجو یکی از این عناوین را 
انتخاب می کند، با برخی مدارک و شناسایی اولیه به 
گر شاخص های  معاونت برنامه ریزی مراجعه می کند و ا
اولیه را داشــته باشــد، به حوزه بهره بــردار که معاونت 
هــای مختلــف شــهرداری اصفهــان هســتند معرفــی 

می شود.
مدیر مطالعات و پژوهش شهرداری اصفهان گفت: در 
صورت تایید حوزه بهره بردار، یا حمایت مالی یا حمایت 
معنوی از دانشــجو انجام می دهیم، در واقع هر کدام 
قوی بودند حمایت مالی و آنهایی که متوسط به پایین 

هستند حمایت معنوی انجام می شود. 
وی بــا اعــلام اینکه طــی دو ســال گذشــته شــهرداری 
اصفهــان  از ۱۰۰ پایــان نامــه در مقطــع ارشــد و دکتــری 
حمایت مادی و معنوی کرده اســت، تصریــح کرد: در 
 این راســتا هم شــهرداری از ایــن ظرفیت ها اســتفاده  
می کنــد و هــم حتــی دانشــجویان بــه خاطــر عملکرد 
خوبی که دارند فرصت شــغلی برایشــان در شهرداری 

ایجاد می شود. 

ح شد؛  در دیدار شهردار اصفهان با وزیر امور خارجه مطر

افزایش تعاملات شهرداری اصفهان با وزارت امور خارجه 

ح شد؛ در جلسه هیئت مدیره سازمان قطارشهری اصفهان مطر

تزریق مالی به پروژه مترو به منظور تکمیل خط یک

دکتر قــدرت اله نــوروزی، شــهردار اصفهــان عصر 
دیروز با دکتر محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه 
دیدار و گفت و گو کرد.  به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای 
شهرداری اصفهان، شهردار اصفهان با اشاره به این دیدار 
گفت: در دیدار امروز در خصوص مسائل مختلف مرتبط با 
روابط بین الملل مدیریت شــهری اصفهان بحث شــده و 
توافقاتی در خصــوص افزایــش تعاملات و همچنیــن ارائه 
راهکار برای افزایش سرمایه گذاری و توسعه گردشگری در 

اصفهان صورت پذیرفت.
وی افزود: همچنین مباحثی در جهت همراهی و افزایش 
تعاملات دســتگاه دیپلماســی کشــور با مدیریت شــهری 
اصفهان برای ارتقای سطح گردشگری جهان شهر اصفهان 
مطرح شد که این موضوع در نهایت ارتقای گردشگری در 

این شــهر زیبا را به همراه دارد. بررســی 
راهکارهــای جــذب ســرمایه گــذاران 
خارجــی و همراهــی وزارت خارجــه در 
این مسیر، از دیگر مباحث مطرح شده 

در دیدار با دکتر ظریف بود. 
نوروزی بیان داشت: رونق گردشگری 
در شهر اصفهان از محورهای مدیریت 
در  بایــد  کــه  اســت  شــهری  جدیــد 

 این عرصــه، ضمــن فراهــم کــردن زیر ســاخت ها در شــهر 
رایزنی هــای لازم را با دســتگاه هــای متولی انجــام داد که 
خوشــبختانه تا کنون توانســته ایم در این مدت اقدامات 
مثبتی را به انجام برسانیم. شهردار اصفهان همچنین به 
دیدار با محمــد خزائی، معــاون وزیر و رئیس کل ســازمان 

سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و 
فنی ایران نیز اشاره کرد و گفت: در دیدار 
بــا معــاون وزیر بــرای ســرعت بخشــی به 
متروی اصفهان و جذب ســرمایه در این 
عرصــه بحــث و گفــت وگو شــد. نــوروزی 
ادامه داد: تســریع در فاینانس خط دوم 
متــروی اصفهــان و حمایــت ســازمان 
ســرمایه گذاری و کمک های اقتصادی 
کره و تفاهم در این جلســه  در این زمینه، از دیگر موارد مذا
بود. نــوروزی ادامــه داد: خوشــبختانه کمک هــای دولت 
برای متروی اصفهان در حال گذراندن مراحل قانونی است 
و بدون شــک جذب کمک هــای دولتی می تواند ســرعت 
اجرای پروژه بزرگ متروی اصفهان را  به همراه داشته باشد. 

کــرد: حمــل و نقــل عمومــی  کیــد  شــهردار اصفهــان تا
از مســائل مهمــی اســت کــه بــه افزایش گردشــگر در شــهر 
کمــک خواهد کــرد و تــلاش مــا بــر این اســت تــا با توســعه 
متــرو در اصفهــان، تحولــی در حمل و نقــل در شــهر ایجاد 
کنیــم. بررســی  گزینــه هــای ممکــن در مســیر تســریع در 
کیــد بــر  فرایندهــای تامیــن منابــع مالــی پــروژه متــرو، تا
افزایش همکاری جهت تســهیل در فرایندهای مربوط به 
 تامین مالــی پروژه خــط دوم قطار شــهری اصفهــان، ارائه 
کمک های فنی در مســیر تامین مالی توسط کارشناسان 
ح شــده  ســازمان ســرمایه گــذاری از دیگــر مباحــث مطــر
در جلســه شــهردار اصفهــان بــا معــاون وزیــر و رئیــس کل 
 ســازمان ســرمایه گــذاری و کمک هــای اقتصــادی و فنی

 ایران بود. 

رفع مشکلات مالی پروژه متروی اصفهان، افزایش 
شــیفت های کاری تکمیــل خــط و همچنیــن رفع 
مشــکلات موجود در ســاخت ایســتگاه های خط یک مترو از 
مهم تریــن اولویت هــای جلســه هیئــت مدیــره ســازمان 
قطارشــهری اصفهــان بــه شــمار می رفــت. بــه گــزارش اداره 
ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان ، شهردار اصفهان در 
جلسه هیئت مدیره سازمان قطارشهری اصفهان و حومه، با 
بیان اینکه خط یک متروی اصفهان باید تا تاریخ ۲5 اسفند 
سال جاری به صورت کامل تکمیل شود، گفت: برای رسیدن 
بــه ایــن هــدف، همــه مدیــران شــهری و مدیــران ســازمان 
قطارشــهری اصفهــان، تمرکــز و تلاش جــدی خــود را صورت 

داده اند و نباید از هیچ تلاشی در خصوص آن فروگذار کرد.
دکتر قدرت اله نــوروزی با بیــان اینکــه اولویت ما در اســتفاده 
از پیمانــکاران خــط دو، بهره گیــری از پیمانــکاران خوش نام 
و باتجربــه خــط یــک بــه شــمار مــی رود، افــزود: بدون شــک 
مدیریت شــهری نــگاه مثبتی به روند ســاخت پــروژه متروی 
اصفهان داشــته و پیمانکاران نیــز باید در ایــن خصوص عزم 
خــود را بــه صــورت جــدی جــزم کننــد. وی ادامــه داد: همه 
ظرفیت های مــورد نیاز به منظور تکمیل خــط یک مترو باید 
مورد اســتفاده قرار گیرد و بدون شــک در این زمینه می توان 
با افزایش شیفت، طولانی کردن مدت زمان کار و تزریق مالی 
به کارگاه ها، اقدامات خوبی عملیاتی کرد. شــهردار اصفهان 
با اشــاره به تعهدات شــهرداری اصفهان در این زمینه اضافه 
کرد: شهرداری اصفهان به تمامی تعهدات خود در این زمینه 
پایبند اســت و امکانات مورد نیاز را در اختیار پیمانکاران قرار 
می دهد تا خط یک با نهایت کیفیت و در مدت زمان مناسب 

تکمیل شده و به بهره برداری برسد.

    ساخت ایستگاه دفاع مقدس، برای تکمیل خط یک 
ضروری است

محمد نورصالحی، سرپرست ســازمان قطارشهری اصفهان 
در ایــن جلســه با اشــاره به مســائلی کــه در تکمیــل خط یک 
متــروی اصفهان وجــود دارد، گفــت: باید تــلاش لازم صورت 
گیرد تا مشــکلات مالی پروژه با اولویت مناســب برطرف شود 
و امیدوارم که تا یک مــاه آینده، تلاش های صــورت گرفته در 
این خصوص به صورت محســوس انجــام شــود. وی با بیان 
اینکه برای رسیدن خط یک متروی اصفهان به ایستگاه دفاع 
مقدس، نیازمند تکمیل ایستگاه کوی امام هستیم، افزود: با 
توجه به اهمیت این ایستگاه، پیمانکار باید هرچه سریعتر از 
نظر تجهیزات، ابنیه و مصالح، اقدامات موثری را صورت دهد.

    نزدیک به 80 درصد از ایستگاه کوی امام تکمیل شده 
است

مشــاور عالــی شــهردار اصفهــان در این جلســه با بیــان اینکه 
فعالیت ایستگاه کوی امام در حال حاضر نزدیک به 8۰ درصد 
پیشرفت داشته، گفت: پیمانکار باید در این زمینه همت کند 
و پروژه را هرچه سریع تر به مراحل پایانی خود برساند تا تکمیل 
آن به سرعت انجام شود.  جواد شعرباف با اشاره به پیشرفت 
ساخت ایستگاه کوی امام اظهار داشــت: در حال حاضر این 
ایستگاه تا تکمیل نزدیک به ۲۰ درصد فعالیت دارد که باید در 
خصــوص آن اقدامات جدی صورت گیــرد. وی با بیان اینکه 
تلاش همه بر تکمیل این پروژه تا پایان امســال بــوده، افزود: 
ایســتگاه کوی امام یکی از کارگاه های بزرگ خط یک متروی 

اصفهان به شمار می رود و ایستگاه از عمیق ترین ایستگاه های 
این خط است. وی با بیان اینکه در حال حاضر سه ایستگاه از 
شش ایستگاه باقیمانده خط یک تحویل موقت شده، افزود: 
ایستگاه های دانشگاه، کارگر و صفه از باقیمانده خط در حال 
حاضر نزدیک به تکمیل هستند و ایستگاه کوی امام نیز باید 
به ســرعت فعالیت های عمرانی خود را طی کنــد. وی اضافه 
کرد: پیمانکار پروژه باید هرچه سریع تر تامین مصالح این کار را 

صورت داده تا زمینه بهره برداری از آن فراهم شود.

    شهروندان سفر با مترو را تجربه کنند
در همین زمینــه مدیرعامل شــرکت مترو منطقــه اصفهان از 
شــهروندان خواســت با توجه به اینکــه در حال حاضــر هر ۱5 
دقیقه یک بار مترو از ایستگاه ها عبور می کند، سفرهای درون 
ک  شــهری ایمن و کم هزینه را با این وســیله نقلیه عمومی پا
کنون خط یک  تجربه کنند. علیرضا فاتحــی اظهارکرد: هــم ا
قطار شــهری اصفهان از ایســتگاه پاســداران واقع در خیابان 
امــام خمینــی)ره( تــا ایســتگاه آزادی در حال ســرویس دهی 
به شــهروندان اســت البته در این مســیر برخی از ایســتگاه ها 
همچون ایستگاه های میدان امام حسین)ع( و انقلاب هنوز 
تکمیل نشده است. وی با اشاره به اینکه دو ایستگاه میدان 
امــام حســین )ع( و انقــلاب در مرحلــه نــازک کاری قــرار دارد، 
افزود: در آینــده ای نزدیک با بهــره برداری از این دو ایســتگاه 
در مجموع ۱6 ایستگاه در مدار بهره برداری خط یک مترو قرار 
می گیرد.   فاتحی در ادامه با اشاره به تکمیل و قابل استفاده 
بودن آسانسورها و پله های برقی ایستگاه های متروی شمال 
شهر  گفت: به زودی آسانسورهای سه ایستگاه سی و سه پل، 

شریعتی و آزادی نیز نصب می شود.

ایجاد مدیریت واحد برای جذب سرمایه گذاری 
شهرداری اصفهان موانع مشارکت بخش خصوصی را برطرف می کند

گر دست به قلم هستید و دوست دارید  ا
نوشته هایتان منتشر شــود، می توانید 

»همکار ما باشید.«
ســرویس شــهر روزنامه اصفهــان زیبــا، از دریافت 
و انتشــار مطالــب علاقــه منــدان، کارشناســان، 
صاحب نظران و پژوهشگران حوزه های مختلف 
»مدیریت شهری« استقبال می کند. علاقه مندان 
به همکاری می تواننــد مطالب خــود را به صورت 
  isf.citynews@gmail.com تایپ شده به آدرس
ایمیل کنند و برای کسب اطلاعات بیشتر و نحوه 
همکاری،  همه روزه به جز ایام تعطیل در ســاعت 
اداری با شماره ۳۲۲۱8۱8۲ داخلی ۲۰7 )سرویس 

شهر - منتشلو( تماس بگیرند. 
ارسال مطالب می تواند در قالب مقاله، یادداشت و 
گزارش باشد. این سرویس حق خود را برای اصلاح 
مطالب رسیده  محفوظ می داند. مطالب دریافتی 
ج نام نویســنده  در صــورت تاییــد محتوایی بــا در
منتشر می شود. اولویت انتشار با مطالبی خواهد 

بود که زودتر دریافت شوند. 

دعوت به همکاری

در                        شهر 

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شــهرداری اصفهان با اشــاره به اینکه توســعه بــه معنای 
دسترسی بهتر شهروندان یک شهر و یا کشور به بهداشت، 
امکانات رفاهی، آموزشی و غیره است گفت: توسعه دارای 
ابعاد مختلف فرهنگی، اجتماعی، سیاســی و غیره است  
 و باعــث افزایــش کیفیــت زندگی افراد نســبت به گذشــته 
می شود. رئیسی معانی مشارکت را تاثیرگذاری شهروندان 
در سرنوشــت خــود عنــوان کــرد و ادامــه داد: شــهروندان 
در کمک بــه مردم زلزله زده کرمانشــاه مشــارکت بی نظیر 
و ارزشــمندی داشتند همچنین شــهروندان اصفهان در 
طول هشت سال دفاع مقدس بیشترین مشارکت ها را در 

دفاع از کشور داشتند.

    مشارکت و توسعه باید به یکدیگر متصل شوند
وی با اشــاره به اینکه مشــارکت هــا انواع مختلفــی دارد، 
گفــت: مشــارکت هــای مختلفــی نظیــر مشــارکت افــراد 
بــا یکدیگــر، مشــارکت خیرخواهانــه و مشــارکت هــای 
شــهروندان بــا دولــت وجــود دارد.مدیرعامــل ســازمان 
گــذاری و مشــارکت هــای مردمــی شــهرداری  ســرمایه 
اصفهان با بیان اینکه مشــارکت و توسعه باید به یکدیگر 
متصل شــوند، ادامه داد: لذا برای تحقــق این مهم باید 
مشــارکت در حوزه های اقتصــادی که منجر بــه افزایش 
ثروت برای شــهر و شــهروندان می شــود، ورود یابد. وی 
گفــت: شــهردار اصفهــان و دیگر مدیــران شــهری اعتقاد 
دارنــد کــه مدیریــت واحــدی در حــوزه ســرمایه گــذاری 

دنبال شود.

    تسهیل فضای کسب و کار
رئیسی با اشاره به راهکارهای جذب سرمایه گذار عنوان 
کرد: فرایندهــای ســرمایه گذاری برای ســرمایه گــذار در 
شهر باید شفاف شود و فضای کسب و کار برای مشارکت 

کننده تسهیل یابد. 
وی اضافــه کــرد: البته باید شــرایط بــازی بُرد- بُــرد برای 
ســرمایه گذار و شــهرداری به عنوان نماینده شهروندان 

فراهم شود. 
وی با اشــاره بــه دیگــر راهکارهــای جــذب ســرمایه گذار 
 گفــت: نتیجــه ســرمایه گــذاری هــای گذشــته بایــد بــه 
 ســرمایه گــذاران نشــان داده شــود چــرا کــه ایــن مهــم

 می تواند باعث ترغیب و تشویق سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی شود.

    جذب سرمایه گذار خارجی و داخلی
مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گــذاری و مشــارکت هــای 
مردمی شهرداری اصفهان در ادامه با بیان اینکه اتفاقات 
خ  بســیار خوب بــرای جــذب ســرمایه گــذاری خارجی ر

داده است، ادامه داد: یکی از رویکردهای شهرداری 
اصفهان جذب ســرمایه گذار خارجی در حوزه های 

تکنولوژی، دانش فنی و غیره است.
مدیرعامل سازمان ســرمایه گذاری و مشارکتهای 
شهرداری اصفهان با اشاره به جذب سرمایه گذاران 
کنــون بســیاری از منابــع نهادهــا و  داخلــی افــزود: ا
گر این منابــع درگیر  موسســات مالی رســوب کرده و ا
پروژه های شــهر شــود به طــور حتــم از رکــود اقتصاد 

ج می شویم. خار
وی بــه رویکردهــای شــهرداری اصفهــان در حــوزه 
ســرمایه گــذاری و مشــارکت هــا اشــاره کــرد و گفــت: 
افزایش مشارکت بخشی و استفاده از توانمندی های 
بخــش خصوصــی از رویکردهــای مهــم شــهرداری 

اصفهان محسوب می شود.

    رفع خلأ های قانونی در مسیر سرمایه گذاری
رئیسی خاطرنشان کرد: فراهم کردن بازی بُرد- بُرد 
بین شهرداری و سرمایه گذار همچنین برخورد برابر 
با شــریک ســرمایه گــذار، اطــلاع رســانی و شــفافیت 
 از دیگــر رویکردهــای شــهرداری اصفهــان در حــوزه 

سرمایه گذاری است.
مدیرعامل سازمان ســرمایه گذاری و مشارکتهای 
شــهرداری اصفهــان ادامــه داد: در ایــن راســتا برای 
جذب ســرمایه گذار بخش خصوصــی باید خلأهای 
قانونــی که در مســیرهای ســرمایه گــذار وجــود دارد 

شناسایی و برطرف شود. 
وی اظهار کرد: تمام درهای سازمان سرمایه گذاری 
و مشــارکت هــای شــهرداری اصفهــان بــرروی همــه 
شــهروندان کــه علاقــه منــد هســتند در حــوزه های 

مختلف سرمایه گذاری کنند، باز است.

    جذب شش هزار میلیارد سرمایه تا 1400
اصفهــان نیــز هماننــد دیگــر کلانشــهرهای کشــور با 
چالش های متعددی مواجه اســت؛ امــا با همدلی، 
مشــارکت و جــذب ســرمایه گــذار مــی تــوان بــر ایــن 

مشکلات غلبه کرد. 
اصفهــان شــهری ســرمایه گریــز شــده اســت و بــرای 
ســرمایه پذیر شــدن باید نگاه به ســرمایه گذار تغییر 
کند تا امکان مشــارکت و بهــره مندی از تــوان بخش 

خصوصی فراهم شود.
 بر اســاس گفتــه نائب رئیس شــورای اســلامی شــهر 
اصفهــان، در برنامه اصفهان ۱۴۰۰ جذب شــش هزار 
میلیارد تومان ســرمایه و مشــارکت بخش خصوصی 

پیش بینی شده است. 

مدیرعامـل سـازمان سـرمایه گـذاری و مشـارکت هـای مردمی شـهرداری اصفهان گفـت: شـهردار اصفهان و 
دیگر مدیران شـهری اعتقاد دارند که مدیریت واحدی در حوزه سـرمایه گذاری دنبال شـود. شـهرام رئیسـی 
افزایـش مشـارکت بخشـی و اسـتفاده از توانمنـدی های بخـش خصوصـی را از رویکردهای مهم شـهرداری اصفهان 
در ایـن راسـتا بیـان کـرد. شـهردار اصفهـان نیـز چنـدی پیـش بـا بیـان اینکـه بـه جریـان افتـادن فعالیت هـای بخش 
خصوصـی مـی تواند به عنوان موتور محرک شـهر محسـوب شـود، خاطرنشـان کـرده بود به دنبال این هسـتم تیمی 
بـا تخصـص هـای مختلف تشـکیل دهم تا بـه صورت ویژه مشـکلات مربوط به سـرمایه گـذاری را رصد کرده و پـروژه های 

بر زمین مانده اصفهان را نجات دهد تا سرمایه ها به گردش درآمده و شهر از وضعیت فعلی خارج شود.

راهنمای                              حقوقی



آمادگی سرمایه گذاری 
شرکت های سوئدی در اصفهان

رئیــس اتــــــاق بازرگانــــــی اصفهــــان گفـــت: 
اصفهــان و ســوئد در بخــش حمــل و نقل، 
خودروســازی و انــرژی مــی تواننــد ســرمایه گــذاری  
مشترکی تعریف کنند .سید عبدالوهاب سهل آبادی  
در دیدار سفیر سوئد در ایران گفت: استان اصفهان 
در مرکــز کریــدور حمــل و نقــل ایــران قــرار دارد و در 
زمینه های خودروسازی به عنوان قطب قطعه سازی 
کشور به شمار مـــــی  رود . وی از صادرات محصولات 
فــــــــولادی ، پتروشیــــمـــــــی و مصالــح ســاختمانی از 
جملــه ســنگ اســتان اصفهــان بــه اروپــا خبــر داد و 
گفت:استان اصفهان می تواند به صورت مستقیم با 
ســــوئــــــد روابــط تجــــــاری نزدیکــی در بخش هــای 
مختلف تعریــف کند.رئیس اتــاق بازرگانــی اصفهان  
تولید محصولات کشاورزی از جملـــه میوه جات را از 
مزیت های اســتان اصفهان برشــمرد و گفت:میوه و 
خشکبار استان اصفهان می تواند بیش از گذشته به 
اروپــا صــادر شود.ســهل آبــادی  بــا اشــاره بــه قانون 
مترقــی جــذب سرمــــایـــــــه گــــــذاری خارجــی ایــران 
گفت:اســتان اصفهان بیــش از 140 پــروژه مطالعــــــه 
گــذاری را بـــــــرای ســرمایه گذاران  شــــده  ســــــرمایه 
 خارجــی طراحــی و آمــاده ســرمایه گذاری مشــترک 

با آنان است . 
رئیس خانه صنعت،معدن و تجارت ایران خواستار 
برقراری روابط دوطرفه با اتاق بازرگانی سوئد از طریق 
ســفارت ایــن کشــور در ایــران شــد و گفت:ســفارت 
خانه ها نقش مهمی در برقراری ارتباط بین اتاق های 

بازرگانی و فعالان اقتصادی دو کشور دارند. 
هلنــا سونگلندســفیر ســوئد در ایــران در ایــن دیــدار 
گفت:شــرکت هــای ســوئدی بیــش از چندیــن دهه 
کــه بــا ایــران روابــط تجــاری نزدیکــی دارنــد   اســت 
 و در شــرایط تحریــم اقتصــادی ایــران روابط خــود را 
با این کشور کاهش ندادند.وی با اشاره به توانمندی 
ســوئد در بخش هــای حمــل و نقل ،خودروســازی، 
ک محیط زیســتی ، فنــاوری اطلاعات  انرژی های پا
و داروسازی گفت:شــرکت های ســوئدی می توانند 
 همکاری مشــترکی با شــرکت هــای اســتان اصفهان 

در این زمینه ها آغاز کنند.
وی تصریــح کرد:بیــش از 120 هــزار ایرانــی در ســوئد 
زندگی مــی کننــد کــه نقــــــش مهمــی در  تجــــــارت و 
سرمایه گذاری این کشور دارند و آنان می توانند نقش 
مهمی در توســعه روابط اقتصادی و سرمایه گذاری 
ایــران و ســوئد داشــته باشــند.وی با اشــاره به ســفر 
نخست وزیر سوئد به ایران در سال گذشته به ایران 
گفت:بلند پایه ترین مقام اروپایی از سوی سوئد طی  
چند ســال گذشــته به ایران ســفر کــرده و امیدواریم 

روابط دو کشور گسترده از گذشته تقویت یابد.

روسای اتاق های بازرگانی مشاور 
شوراهای برنامه ریزی شوند

رئیــس اتــاق بازرگانــی ایــران از وزیــر کشــور 
درخواست کرد تا روسای اتاق های بازرگانی 
به عنوان مشــاوران شــوراهای برنامه ریزی اســتان، 
فعالیت کنند.به گزارش مهر، غلامحسین شافعی در 
جلســه هیئــت نماینــدگان اتــاق بازرگانــی، صنایع، 
معادن و کشاورزی ایران با بیان اینکه هیئت رئیسه 
وقت اتاق ایران، دو خواسته از رئیس جمهور داشت 
که یکی انتخاب ســفرای جمهوری اســلامی ایران بر 
اســاس اولویت داشــتن دیدگاه اقتصــادی و دیگری 
انتخاب استانداران بر اســاس چنین دیدگاهی بود، 
گفت: امروز این رویکرد را در وزارت کشور تا حدودی 
شاهد هستیم و در انتصابات اســتانداران، تا حدود 
زیادی این مسائل لحاظ شده؛ این در حالی است که 
اینکه در سراســر کشــور ریاســت شــورای گفت وگوی 
استان ها به  دست اســتانداران اســت،  این موضوع 

هم توجه شما را به مسائل اقتصادی می رساند.
که مهم ترین  رئیس اتاق بازرگانی ایران افزود: از آنجا
نهادها در اســتان ها، شــورای برنامه ریزی و توســعه 
 اســتان  اســت، حضــور رؤســای اتاق هــای بازرگانــی 
به  عنوان مشاور برای دولت در شوراهای برنامه ریزی 
می توانــد نتایــج خوبــی را بــرای شــوراهای اســتانی 
تامین کند؛ به خصــوص اینکه  باید نــگاه به مناطق 

مختلف با توجه به شرایط خاص مناطق باشد.

سهام بانک ملت در بیمه آسیا 
گذار می شود  وا

بــا دســتور وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی، 
گــذار  ســهام بانــک ملــت در بیمــه آســیا وا
می شود.به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی، محمد 
بیگدلی با اشــاره به ســهم حدود 20 درصــدی بانک 
 ملت در شــرکت بیمه آســیا اعلام کرد کــه بانک ملت 
با هــدف اجــرای منویات رئیــس جمهوری و دســتور 
کید وزیر امــور اقتصــادی و دارایی در اجــرای قانون  ا
گذاری های  رفع موانع تولید که یکی از بندهای آن وا
ک و دارایی های مازاد بانک هاست، فروش این  املا
ک و دارایــی هــا را در دســتور کار قــرار داده و در  امــلا
نخســتین اقدام، فروش ســهام خود در شرکت بیمه 
آسیا را در اولویت قرار داده است.وی ادامه داد: گروه 
مالی ملت به عنوان متولی این سهام، اقدامات اولیه 
را بــرای فــروش این بلــوک 20 درصــدی شــروع کرده 
اســت کــه امیدواریم ایــن عرضه بــا بهترین شــرایط، 

صورت گیرد. 
مدیرعامــل بانــک ملــت بــا بیــان ایــن نکته کــه این 
 بانــک، 10 درصد از ســهام شــرکت بــه پرداخــت را نیز 
گذار کــرده، اعــلام کرد کــه بخش  در بــازار ســرمایه وا
دیگــری از ســهام ایــن شــرکت بــه صــورت بلوکــی در 
آینــده ای نزدیــک عرضــه خواهد شــد؛ ضمــن اینکه 
گــذاری تعــداد دیگــری از شــرکت هــای بانــک نیــز   وا

در دستور کار قرار گرفته است.

برنامه ذوب آهن برای راه اندازی 
کوره بلند شماره یک 

هیئتی متشکل از مسئولان وزارت صنعت ، 
معدن و تجارت ، انجمن تولید کنندگان آهن 
و فولاد و شــرکت فولاد تکنیک با حضــور در ذوب آهن 
اصفهان ، ضمن بازدید از خط تولید ، با افضلی معاون 
بهره برداری شــرکت دیــدار و گفت وگو کردنــد. معاون 
بهره برداری ذوب آهن در این دیدار ، برخی  محصولات 
جدید این شــرکت را معرفی کرد و گفــت : بیم بلانک و 
شمش گرد اخیرا توسط این شرکت برای اولین بار در 
ایران تولید شد که امکان صادرات آنها نیز وجود دارد . 
کنــون در ذوب آهـــــن  وی بــا اشــاره بــه اینکــه هــم ا
 تیرآهن هــای H تــا ســایز 20 تولیــد می شــود، افزود : 
 بیــم بلانــک امــکان تولیــد تیرآهــن هــای بــال پهــن 
با ســایزهای بزرگ تــر را فراهــم می کند کــه در صنعت 
ساختمان جایگزین تیرورق می شود . شمش گرد نیز 
کاربردهای خاص دارد که از جمله آن لوله های بدون 
درز در سایز های بزرگ اســت و در صنعت نفت و دیگر 
صنایع استفاده می شود.  افضلی ، از دیگر مزایای تولید 
بیم بلانک به افزایش بهره وری و کیفیت محصولات 
 اشــاره کرد و یــادآور شــد که ایــن محصول با اســتفاده 
از دانش وتوان متخصصین ذوب آهنی ســاخته شد. 
معاون بهره برداری ذوب آهن به پروژه های این شرکت 
از جمله PCI ) تزریق پودر زغال به کوره بلند( نیز اشاره 
و افــزود : ذوب آهــن برنامــه ویــژه ای بــرای راه اندازی 
 کوره بلند شــماره یک دارد و با این مجموع اقدامات ، 

سال آینده شرایط بهتری را تجربه می کند. 

 از فولاد مبارکه به عنوان 
سرمایه ملی حمایت می کنیم

بهرام ســبحانی به همراه جمعــی از مدیران 
 شــرکت بــا حجــت الاســلام و المســلمین 
سید مهدی موسوی نماینده ولی فقیه و امام جمعه 

شهر مبارکه دیدار و گفت و گو کردند.
در ایــن دیدار حجت الاســلام والمســلمین موســوی 
ضمن قدردانی از زحمات مدیران و کارشناسان فولاد 
مبارکه از کارکنــان فــولاد مبارکه به عنــوان مجاهدان 
عرصه اقتصاد و معیشت مردم جامعه یاد کرد و گفت: 
به نوبه خود افتخار می کنم که در شهری انجام وظیفه 
 می کنم که همجوار بزرگ ترین فولادساز کشور است 

و از این بابت احساس غرور و افتخار می کنم.
وی افزود: از مســئولان این شــرکت می خواهیم برای 
رونق اقتصادی بیشتر این مجموعه بر کمک مسئولان 
و مردم شریف این شهر حساب کنند، ما بر این باوریم 
همان گونه کــه مردم شــریف ایــران و این شهرســتان 
بــرای حفــظ تمامیــت ارضــی کشــور از بــا ارزش تریــن 
 ســرمایه خود که همانا جان خودشان بود گذشتند، 
 در شــرایط فعلــی هــم بایـــــــد بــا همـــــت و همدلــی 
 از فولاد مبارکــه بــه عنــوان یک ســرمایه ملــی حمایت 

و پشتیبانی کنیم. 

برگزاری دوازدهمین نمایشگاه 
صنعت در آخرین فصل از سال 

شــهر اصفهان به عنــوان یکــی از قطب های 
مهم صنعت کشــور به میزبانی دوازدهمین 
دوره نمایشگاه صنعت )تجهیزات صنعتی، کارگاهی، 

ابزار و نظافت صنعتی( می رود. 
گــزارش واحــد رســانه شــرکت نمایشــگاه هــای   بــه 
 بیــن المللــی اســتان اصفهــان، در این نمایشــگاه که 
 از 29 آذر تــا دوم دی در مـــحـــــــل نمایشــگاه هــای 
 بیــن المللــی اســتان واقــع در پــل شهرســتان برپــا 
می شود، 137 مشارکت کننده از استان های اصفهان، 
آذربایجان شــرقی، تهران، سمنان، خراسان رضوی، 
البرز و آذربایجان غربی و نمایندگان فروش محصولات 
 و خدمــات از کشــورهای چیــن، کــره، ترکیــه، آلمــان 
 و رومانــی در فضایــی بــه مســاحت 9300 مترمربــع 
و در قالب چهار ســالن نمایشــگاهی گرد هــم می آیند 
 کــه در ایــن میــان مــی تــوان بــه حضــور شــرکت هــا 
و مجموعه های شــاخصی چــون کنتــرل افــزار تبریز، 
ک، طراحی و مهندســی  ماشــین ســازی دیانی، پمپا
ک صنعت آرمان، قالب های بزرگ صنعتی سایپا،  پژوا
ماشــین افــزار آذربایجــان، توســعه بازرگانــی ابراهیم، 
گــرس، ســپاهان لیفتر،  پردیس صنعت راهســازان زا
شرکت صنعتی آما، هوایار، توان جم، صنایع ماشین 
ابزارســازی مورچــه خــورت ماشــین، ایــران ترانــس، 
گروه فنی مهندسی صبا، نوین صنعت مهاجر، آرافن 
ناییــن، الکتروجــوش اصفهــان، مهتــاب تیــام کوثــر، 
ماشین سازی صفایی، ماشین سازی نادری و میهن 

جوش اشاره کرد.
مشارکت کنندگان این نمایشــگاه در زمینه خدمات 
مهندسی، ماشین ابزار و ملزومات کارگاهی، تجهیزات 
صنعتــی و کارگاهــی و ابــزار آلات مانند دســتگاه های 
 جــوش، بــرش، لیــزر، سیســتم هــای هیدرولیــک 
ک و بالابرهــای صنعتی، صنایع   و پنوماتیک، لیفتــرا
و خدمات وابسته کارگاهی و ایمنی بهداشت صنعتی 
)HSE(، ابــزار دقیــق، اتوماســیون صنعتــی و نظافت 
صنعتــی، بــه عرضــه توانمندی هــا و تــازه هــای خود 
کــز علمــی   مــی پردازنــد. همچنیــن دانشــگاه هــا، مرا
و تحقیقاتــی و ســازمان ها حضــور فعالی در ایــن دوره 

دارند. 
اضافه شــدن زمینه فعالیت ابزار دقیق و اتوماســیون 
کارگاهــی  وابســته  خدمــات  و  صنایــع   صنعتــی، 
و ایمنی و بهداشت صنعتی )HSE(، حضور چشمگیر 
شــرکت هایی در زمینــه سیســتم هــای هیدرولیــک 
 و پنوماتیــک و اختصــاص ســــالـــــن ســوم نمایشــگاه 
بــه صــورت ویــژه بــه ماشــین آلات و دســتگاه هــای 
ســی. ان. ســی خط تولیــد از مهــم ترین ویژگــی های 
دوازدهمین سال برگزاری نمایشگاه صنعت اصفهــان 

محسوب می شود.

سال سیزدهم، شماره 3096 اقتصاد
 دوشنبه

27 آذر  1396 

سپرده گذاران بانکی چقدر درآمد داشتند؟

200 هزار میلیارد تومان؛ سود سپرده گذاران در سال
رئیس سازمان توسعه معادن خبر داد:

ستاد تکمیل زنجیره فولاد تشکیل شد 
بانک ها در سال 1395 بیش از 200 هزار میلیارد 
تومان بهره به سپرده گذاران پرداخت کرده اند.

گــزارش خبرآنلایــن، نماینــده مــردم مشــکین شــهر   بــه 
در مجلس در نطق میان دســتور خود با اعلام این مطلب 
افــزود: در حالــی میــزان ســـــــود بانکــی پرداختـــــــی بـــــــه 
ســپرده گذاران برابر 200 هزار میلیارد تومان بود  که درآمد 
شــرکت های دولتی در این ســال 100 هزار میلیــارد تومان 
کیــد بــر اینکــه ایــن نســبت بــدان  بــوده اســت .وی بــا تا
معناست که هزینه مفت خوارگی برای کشور، زیاد و درآمد 
 کار و تولیــد کــم بــوده اســت، ادامــه داد:از نظــر سیاســی 
و نظامی در بهترین شــرایط منطقــه قرار داریــم؛ اما از نظر 
 اقتصادی مشــکلات حــادی داریــم.او گفت:وقتــی تولید 

با موانع روبه روست و سرمایه گذاری برای دریافت مجوزها 
ماه ها و سال ها دوندگی می کند کدام آدم عاقلی در تولید 

سرمایه گذاری می کند؟
این نماینده مجلس ادامه داد: وقتی بانک ها در بدترین 
شــرایط بــه ســپرده های بانکــی بهــره 1۸ درصــد پرداخت 
می کنند کــدام فرد عاقلــی حاضر اســت در کار تولیدی که 
 9 درصــد مالیــات ارزش افــزوده و در پایــان ســال مالیــات 

بر درآمد می پردازد، در تولید سرمایه گذاری کند؟
وی با ابراز تاسف از وضعیت موجود ادامه داد: بهره بانکی 
در سال 1394 دســتمزد 11 میلیون نفر نیروی کار را تامین 
می کــرد و 14 درصد تولید ناخالص داخلــی و 19 درصد کل 

نقدینگی کشور را تشکیل می داد.

رئیس سازمان توسعه معادن و صنایع معدنی 
از تشکیل ستاد زنجیره فولاد با پیشنهاد وزیر 
 صنعــت و برگــزاری اولیــن جلســه آن خبــر داد و گفــت:

 22 درصــد صادرات کشــور به معــدن و صنایــع معدنی 
 اختصــاص دارد.به گــزارش فــارس، مهدی کرباســیان 
در یک نشست خبری با اشاره به تشکیل اولین جلسه 
ستاد زنجیره فولاد اظهار داشت: این ستاد با پیشنهاد 
وزیر صنعت تشکیل شده که اولین جلسه آن برگزار شد 
کتشاف گرفته تا صنایع پایین دستی  و همه موارد را از ا
فولاد در بر می گیرد.وی همچنین با اشاره به تهیه نقشه 
راه معدن با 7۶ بند گفت: این طرح به مجلس ارائه شد 
و دولت نیز آن را دریافت کرد که توسط ایمیدرو، وزارت 

صنعت، مجلس و دولت و همچنین با همکاری بخش 
خصوصی در دست اجراست.

وی با بیان اینکــه 22 درصد صــادرات کشــور به معدن 
و صنایــع معدنــی اختصــاص دارد، گفــت: طی هشــت 
ماهه امســال پنــج میلیــون و ۸00 هــزار تن صــادرات در 
زنجیره فولاد داشتیم که پیش بینی می کنیم به هشت 

میلیون تن برسد.
وی در پایــان در مــورد وضعیــت صندوق بازنشســتگی 
فولاد نیز گفت: این صنــدوق باید یا به ســازمان تامین 
اجتماعــی متصل شــود یــا اینکه یــک تصمیم اساســی 
در مــورد آن گرفته شــود، بــه طــوری که به صــورت یک 

صندوق دیده نشود.

اقتصاد                            روز اقتصاد                               استان
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ح کرد: نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلی مطر

خطر ایجاد شوک تورمی
ح کرد:  عبده تبریزی مطر

پرداخت حقوق کارمندان دلیل بدهکاری دولت
نایب رئیس کمیسیون انرژی 
مجلــس شــورای اســلامی بــا 
گــر دولت قصد افزایش  کید بر اینکه ا تا
قیمت حامل های انرژی را داشت باید 
این امر را از سال 92 و به تدریج اجرایی 
می کرد، گفت: بهتر است این افزایش 
قیمت با یک شــیب ملایم انجام شود 
تــا شــوک اجتماعــی و اقتصــادی بــه 

جامعــه وارد نشــود.هدایت الله خادمــی در گفــت و گو 
بــا مهــر  ایجــاد شــوک اقتصــادی و اجتماعــی را نتیجــه 
 قطعــی افزایــش 50 درصــدی قیمــت بنزین اعــلام کرد 
و افزود: این افزایش قیمت مــی تواند بر افزایش قیمت 
کالاها تاثیر گذاشــته و در نتیجه آسیب و حتی تعطیلی 
واحدهای تولیدی را به همراه داشــته باشد که نتیجه 

آن ریزش اشــتغال اســت و در شــرایط 
کنونــی بخــش صنعــت و تولیــد کشــور 
تــوان تحمــل چنیــن شــوکی را نــدارد.
طبق گفته این مقام مسئول پیشنهاد 
 شــده قیمــت بنزیــن بــه حــدود 1500 
و گاز از 300 به 500 تومان افزایش یابد. 
البتــه افزایــش درآمدهــای دولت لازم 
اســت؛ امــا نــه از طریــق ایجــاد چنیــن 
شوکی چرا که این میزان افزایش قیمت بنزین عادلانه 

نیست.
خ پیشنهادی  خادمی موافقت نمایندگان مجلس با نر
1500 تومان بنزین را بعید دانست و ادامه داد: مجلس 
مخالــف افزایــش قیمــت بنزیــن نیســت؛ اما نه بــه این 

میزان. 

یک اقتصــاد دان گفت: یکی 
از دلایــل بدهــکاری دولــت 
کــه   حقــوق کارمنــدان دولتــی اســت 
بــه هیــچ عنــوان نمــی توانــد کاهــش 
گــزارش خبرگــزاری تســنیم،  یابد.بــه 
عبــده تبریــزی اقتصــاددان بــا بیــان 
اینکــه گاهی تصــور می شــود کــه تورم 
بــه معنــای بالارفتــن قیمت هاســت، 

گفت: این تصوری اشتباه است؛ زیرا تورم به متغیرهای 
دیگری وابســته اســت که به دنبــال آن حجم پــول نیز 
 افزایش می یابد و تورم را باعث می شود.او گفت: دولت 
 در بودجــه 97 بــه دنبال کاهش کســری بودجه اســت 
و برای اینکه کسری بودجه را کاهش دهند تصمیماتی 
دربــاره افرایــش برخــی قیمــت هــا گرفته شــده اســت.

بــه گفتــه ایــن اقتصــاددان، کشــور در 
سال های قبل شــاهد رشد اقتصادی 
بود که در نتیجه افزایــش قیمت نفت 
حاصل شده بود.عبده تبریزی افزود: 
یکی از دلایــل بدهکاری دولت حقوق 
کارمنــدان دولتــی اســت کــه بــه هیــچ 

عنوان نمی تواند کاهش یابد.
او گفت: اســتقراض از صندوق توسعه 
ملی بســته بــه نحــوه مصــرف مــی تواند تــورم زا باشــد؛ 
گرچه نحوه هزینه کرد دولت از این صندوق می تواند  ا

بر میزان این تورم تاثیر بگذارد.
این اقتصاددان گفت: در چندسال دیگر منابع فسیلی 
 دیگــر به عنــوان ثــروت ملــی به حســاب نمــی آیــد؛ زیرا 

در آینده دیگر مشتری برای آنها وجود ندارد.

مولفه های اثرگذار در قیمت تمام شده فولاد
کاهش هزینه های تولید، حضور فولادسازان را در بازارهای رقابتی پایدار می کند

روش های به کارگیری در فرایند تولید  فــولاد نیز یکی دیگر از 
عواملی است که منجر به کاهش مصرف انرژی در این واحدها 
خواهد شد .در این میان به اذعان برخی از کارشناسان فولاد 
در این زمینه می توان از الگوهای موفق در کشورهای خارجی 
الگوبرداری کرد. به گفته عضو انجمــن تولیدکنندگان فولاد 
کشــور با این عنوان که انــرژی در ایران ارزان اســت همــواره از 
گر  مزیت های انرژی برای تولید فولاد صحبت می شود؛  اما ا
نرخ مالی و هزینه انرژی را برای هر واحد فولاد جمع زده شود با 
توجه به گران بودن تامین مالی ، مزیت انرژی ارزان کاملا گرفته 
می شود . سایت خبری انجمن تولیدکنندگان فولاد به نقل از 
بهادر احرامیان نوشته است: به دلیل سرمایه بری کارخانه 

هــای فــولادی، هزینــه مالــی اضافــه فولادســازان را از رقیب 
 اروپایی عقب می انــدازد به طوری کــه حتی انــرژی ارزان نیز 

نمی تواند این مابه التفاوت را جبران کند.

    به کارگیری نیروی کاربلد برای افزایش بهره وری 
یکــی از ایراداتی کــه به وضعیــت فعلــی کارخانه هــای تولید 
 فــولاد کشــور وارد مــی شــود مســئله مازادنیــروی انســانی 
گرچــه تعدیــل نیــرو   در ایــن واحدهــای تولیــدی اســت. ا
بــه مراتــب  تبعــات اجتماعــی فراوانــی را بــرای کشــور  بــه 
دنبــال دارد؛ امــا دررابطــه بــا کاهــش هزینــه هــای تولیــد به 
منظــور رقابتــی شــدن قیمــت هــا یکــی از اقداماتی کــه باید 

صــورت بگیــرد افزایــش بهــره وری از طریــق کنتــرل هزینــه 
هــای نیــروی انســانی اســت بــا وجــود ایــن تفاســیر بــه نظــر 
 می رســد واحدهای تولیدکننده فولاد کشــور باید نیروهایی 

به کار گیرند که بازدهی و کیفیت کار را افزایش دهند. 
بالا بردن بازدهــی کاری کارکنان می توانــد در زمینه افزایش 
بهره وری و مدیریت در مصرف مواد مصرفی تاثیرگذار باشد. 
موضوع دیگر دسترســی بــه مواد اولیــه موردنیاز بــرای تولید 

فولاد است . 
راحتی دسترسی به مواد اولیه مرغوب و مناسب برای تولید 
فولاد علاوه  بر افزایش کیفیت فولاد و محصولات فولادی روی 

کاهش هزینه ها نیز تاثیرگذار است.  

    تولید فولاد در مقیاس اقتصادی توجیه پذیر
در شــرایطی که مواد زاید و ســرباره ها بخش زیادی از فضای 
کارخانــه هــای تولیــد فــولاد را اشــغال کــرده اســت بــا اعمال 
مدیریــت بهینــه و صحیــح مــی تــوان مقــدار قابــل توجهــی 
از ایــن مــواد را بــه طــور مجــدد اســتفاده کرد یــا از ایــن محل 
بــرای واحدهــای تولیــدی درآمدزایــی کســب کــرد تابدیــن 
ترتیــب هزینه هــای تولیــد نیــز مدیریــت شــود.اما در ایــن 
میــان از نقــش مقیــاس تولیــد بــرای مدیریــت هزینــه هــا و 

کاهــش قیمــت تمام شــده فــولاد نیــز نبایــد غافل شــد؛ 
در نظــر گرفتــن مقیــاس تولیــد بــرای تولید فــولاد حلقه 
مفقوده برخــی از واحدهای فولادســازی کشــور اســت. 
 واحدهایــی کــه بــه دلیــل صــدرو مجوزهــای بــی رویــه  
در صنعت فــولاد متولد شــده انــد؛  اما با ظرفیــت پایین 
مشــغول بــه فعالیــت هســتند کــه همیــن امــر امــکان 
رقابتــی شــدن را از آنهــا گرفته اســت. کارخانــه هایی که 
بــدون مطالعــات کارشناســی و در نظــر گرفتــن هزینــه 
های حمــل و بعد مســافت با بازارهــای مصــرف و بدون 
 لحاظ میزان مواد اولیه مورد نیاز تولید احداث شده اند  
و از توجیه اقتصادی برخوردار نیســتند.   البته راهکاری 
که همواره کارشناســان برای برطرف شــدن این مشکل 
کیــد مــی کننــد تجمیــع واحدهــای کوچــک  روی آن تا
گرچه به باور عــده ای از فعــالان صنعت فولاد  اســت که ا
ادغــام فولادســازی هــای کوچــک در کشــور کار چندان 
آســانی هم نیســت؛ اما روند جهانی به این ســمت و سو 
مــی رود و بــا توجه بــه این موضــوع دولــت بــرای رقابتی 
کردن واحدهای کوچک با ظرفیــت تولیدی پایین باید 
فکر ادغام و تجمیع این واحدها را در ســر داشــته باشــد. 
 تجمیــع واحدهــای فولادســازی موضوعــی اســت کــه 
گــزارش انجمــن آهــن و فــولاد بــه عنــــــوان یکــــــی   در 

از اولویت های توسعه صنعت فولاد مطرح شده است.

    مجاورت یا دوری واحدهای فولادسازی از دریا
در این میــان  نزدیکــی به دریــا و آب هــای آزاد یکــی دیگر 
 از امتیــازات ویــژه ای بــرای کارخانه هــای فــولاد کشــور 
به منظور کاهش هزینه های ناشــی از حمل بار به شمار 
مــی رود. از آنجایــی کــه 10 درصــداز قیمــت تمــام شــده 
 فولاد بــه هزینه هــای حمل و نقــل ارتباط پیــدا می کند 
بــه دنبــال کاهــش هزینه هــای حمــل و نقــل بــه میزان 
قابل توجهــی  هزینه هــای تولید فــولاد نیــز کاهش پیدا 
مــی کند.بــه جــز مولفــه هــای داخلــی کــه در کاهــش 
 هزینه هــای تولیــد در کارخانــه های فــولاد نقــش دارند 
از نقــش عوامــل خارجــی موثــر در کاهــش قیمــت تمــام 
 شــده فــولاد نیــز نبایــد غافــل شــد. افزایــش ارتبــاط 
ح خارجــی در حــوزه تولیــد فــولاد  بــا کشــورهای مطــر
 فرصتی مناسب برای واحدهای تولید فولاد کشور است 
تــا بــا اســتفاده از ایــن فرصــت هــا بــه دنبــال بروزرســانی 
 فناوری و انتقال دانش فنــی در واحدهای تولیدی خود 
باشــند. از طرفی هم گســترش ارتباطات با فولادسازان 
دنیا تبادل افکار و انتقال تجربیات مدیریتی را برای این 
واحدهای تولیــدی به ارمغــان خواهــد آورد و همین امر 
 منجر به بهینه ســازی تولید به منظور کاهــش هزینه ها 

در بین فولادسازان کشور می شود. 

فولادسـازان  بـادوام  حضـور  فـولادی  محصـولات  و  فـولاد  شـده  تمـام  قیمـت  کاهـش 

مینا
 ایزدی 

در بازارهـای خارجـی را تضمیـن مـی کند. عوامل بسـیاری در کاهش هزینه هـای کارخانه های 
تولیـد فـولاد تاثیرگذار هسـتند. اسـتفاده از فناوری هـای روز دنیا برای کاهـش مصرف انرژی 
حـرف مشـترک کارشناسـان و فعالان ایـن صنعت در راسـتای کاهش هزینه های تولید اسـت. 
 انـرژی یکـی از عوامـل موثـر در قیمـت تمـام شـده فـولاد و محصـولات فـولادی بـه شـمار 
مـی رود و بـرای تحقـق ایـن امـر چـاره ای جـز نوسـازی فناوری هـای تولیـدی نیسـت؛ چراکه 
 اسـتفاده از تجهیـزات جدیـد بـرای تولیـد فـولاد از لحـاظ میـزان مصـرف مـواد و انـرژی و همچنیـن کیفیـت 

و بازدهی از اهمیت بسیاری برخوردار است. 

گزارش بازار فولاد 
هر دوشنبه در اصفهان زیبا
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 تکلیف پارالمپیک 
برای انتخابات چیست؟

پاسخ به استعلام کمیته المپیک برای برگزاری 
انتخابــات بــا اساســنامه قدیمــی کــه از طرف 
کمیته بین المللی المپیک با طرح ســوال همراه شد، از 

طرف مجلس هم با شائبه و ابهام مواجه شده است.
به گزارش مهــر، اولیــن اقدامی که کمیتــه ملی المپیک 
بــرای برگــزاری انتخابــات ۲۵ دی ماه خــود انجــام داد، 
گرفتن اســتعلام در مورد برگزاری نحــوه انجام انتخابات 
بود و اینکه بــا توجه به عــدم تصویب اساســنامه جدید 
توسط هیئت وزیران، تکلیف چیست و آیا امکان برگزاری 

انتخابات با اساسنامه فعلی وجود دارد؟
امیدوار رضایــی، معاون امور قوانین مجلس، در پاســخ 
به ایــن نامه بــر بلامانع بــودن برگــزاری انتخابــات طبق 
کید کرد. )اساسنامه فعلی کمیته ملی  اساسنامه فعلی تا
المپیک مصوبه سال ۱۳۹۲ مجمع عمومی این کمیته 
و کمیته بیــن المللــی المپیــک را دارد؛ اما فاقــد مصوبه 

هیئت وزیران است(
بدین ترتیب کمیته ملی المپیک بر اســاس نتیجه این 
ک برگــزاری  اســتعلام، اساســنامه قدیمــی خــود را مــلا
انتخابــات پیــش رو قــرار داد؛ در حالی کــه در این زمینه 

ابهامی وجود دارد که هنوز برطرف نشده است!
معاون امور قوانین مجلس در پاسخ به استعلام کمیته 
ملی المپیک، اساسنامه قبلی را برای برگزاری انتخابات 
آینده،  قانونــی و معتبــر معرفی کــرده؛  امــا در عین حال 
کید کرده اســت کــه »انتخابــات باید بــا رعایــت انتزاع  تا
کمیته ملی المپیک از پارالمپیک برگزار شود«؛  این همان 
مسئله ای است که برای مسئولان کمیته ملی المپیک 
ایجاد ابهام و حتی پارالمپیکی ها را هم نسبت به حضور 
در مجمع انتخاباتی نگران کرده است. با این حال هنوز 
نسبت به رفع این ابهام هیچ اقدامی انجام نشده است. 

قانون انتزاع، مهرماه سال 
رئیــس  توســط  گذشــته 
جمهــور ابــلاغ شــد. اینکه 
دقیقا چه بخشــی از قانون 
کید امیدوار رضایی  مورد تا
اســت، مشــخص نیست! 
کید در  یکی از موارد مورد تا
این قانون، تهیه اساسنامه 
کمیتــه ملــی پارالمپیــک و 
اصــلاح اساســنامه کمیته 
ملــی المپیــک بــود. ایــن 
کار در هــر دو کمیتــه انجام 
شــده؛  امــا هنــوز از هیــچ 
یــک مراحــل نهایــی یعنی 
تصویب در هیئت وزیران، 
عبــور نکــرده اســت. دیگــر 

تبصره قانون انتزاع،  تفکیک کارکنان فعلی و نیز اموال، 
کن مربوط به دو کمیته از یکدیگر  ک و تجهیزات و اما املا
بــود کــه ایــن کار هم پــس از چنــد نشســت بالاخــره ماه 
کید،  گذشــته انجام شــد. برخــی برداشــت هــا از ایــن تا
این اســت کــه نماینــدگان پارالمپیک بــه خاطــر قانون 
 انتزاع، اجازه حضور در مجمع کمیته المپیک را ندارند ؛ 
ک برگزاری  در حالی که طبق اساسنامه این کمیته که ملا
انتخابــات اســت، نماینــدگان پارالمپیک عضــو مجمع 
المپیک هســتند. در اساســنامه جدید هم این مسئله 
لحــاظ شــده اســت. بــا ایــن اوصــاف منظــور از بنــدِ آخر 
کیدی در نامه معاون مجلس چیســت؟ این مســئله   تا
در یکی از نشست های اخیر هیئت اجرایی هم به بحث 
گذاشته شــد؛ حتی این پیشــنهاد مطرح شد که رئیس 
کمیته ملی المپیک در نامه ای مجدد خواستار شفافیت 
این بخش شود.به هر حال در کنار خیلی از مسائلی که 
انتخابات کمیته ملی المپیک را به چالش کشانده، این 
گر  مسئله هم می تواند تاثیر منفی خود را داشته باشد؛  ا
شــفاف ســازی لازم در مورد آن انجــام نشــود. البته این 
تنها نامه ای نیست که می تواند برای انتخابات کمیته 
ملی المپیک مسئله ســاز شــود. این کمیته در نامه ای 
مســئولان کمیته بین المللــی المپیــک )IOC( را هم در 
جریان برگزاری مجمــع انتخاباتی با اساســنامه قدیمی 
قرار داده اند. آنها )مســئولان IOC( نیز در پاسخ، ضمن 
موافقت، خواســتار اعلام دلیل عدم تصویب اساسنامه 

جدید شده اند! 

خبر                     روز

 حمل مشعل المپیک 
توسط بهرام رادان

بهــرام رادان، بازیگــر مشــهور ایرانی در ســئول 
پایتخت کــره جنوبی در برنامه حمل مشــعل 
المپیک زمستانی۲0۱8 مشعل بازی ها را حمل کرد.به 
گزارش »ورزش ســه« ، در دومیــن روز حضور تیــم ایرانی 
حاضر در سئول، رادان به همراه دیگر چهره های اعزامی 
به کره؛ مثل عظیم قیچی ساز کوهنورد مشهور، حسن 
میرزا حســینی، بهناز شــفیعی موتورســوار و... در مسیر 
کوتاهی که برای مشعلداری برنامه ریزی شــده بود،  در 
این برنامه عظیم ۱۱0 روزه که از ســوی برگــزار کنندگان و 
سامسونگ موبایل حامی مالی این برنامه در نظر گرفته 
شــده، شــرکت کــرد. المپیــک زمســتانی ۲0۱8 در شــهر 
کــره جنوبــی برگــزار مــی شــود.او در  پیونگ چانــگِ 
گفت وگویی کوتاه از حضور در این تجربه جالب و آشنایی 
با ورزشــکاران فوق العاده ای که در این ســفر با آنها آشنا 
شده،  ابراز رضایت کرد و گفت خوشحال است که مشعل 
المپیک را حمل می کند.بهرام رادان بعد از حمل مشعل 
المپیــک زمســتانی  ٢٠١٨ در کــره جنوبــی، گفت: حس 
خیلی خــوب و عجیبی بــود که توانســتم این مشــعل را 

حمل کنم.
 امیــدوارم نمایندگان ایــران در ایــن مســابقات بتوانند 
عملکرد موفقی داشــته باشــند و همینطــور در المپیک 
کنــم ســال ۲0۲۲ در  کــه فکــر مــی  زمســتانی بعــدی 
 پکــن هســت، ایــن رونــد ادامــه پیــدا کنــد. البتــه فرقی 
نمی کند که المپیک تابستانی باشد یا زمستانی، وقتی 
از ایران تیمی حضور داشته باشد، ما حمایت می کنیم؛ 
همانطور که مردم مرا حمایت کردند.وی افزود: لحظه 
تاریخــی زیبایی برای من بــود. مطمئن بــودم که اتفاق 

جهانی و بزرگی قرار است بیفتد.

یادداشت                       روز

یوسف کرمی: 

جوان گرایی هزینه دارد
مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون ها

ریاست هیئت های استانی شغل  نیست 
 سرمربی تیم تکواندوی یاسین پیشرو قم معتقد 
است، جوان گرایی هزینه دارد و همه  افراد باید در 

کنار تکواندو باشند تا به روزهای اوج برگردد.
یوسف کرمی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به نتایج و شرایط 
خوب تیم یاســین پیشــرو قم در چند هفته اخیــر لیگ برتر 
تکواندو، اظهار کــرد: به هر حــال تیم یاســین خیلی جوان 
است و بسیاری از این تکواندوکاران ســال اول خودشان را 
در لیگ تجربه می کنند. همه می دانیم که مسلما یک تیم 
جوان هزینه هایی هم به صورت باخت باید پرداخت کند 
و ما از این مسئله ناراحت نیستیم؛  چون تیم خوبی داریم. 
هدف باشگاه یاسین پیشرو این اســت که تعدادی جوان 
را به تکوانــدو آورده، در لیگ پــرورش دهــد و در نهایت هم 

جایگاهی را در لیگ کسب کند. تا اینجا توانسته ایم موفق 
باشیم و از عملکرد همه  تیم راضی هستیم.

او همچنیــن دربــاره  داوری هــای مســابقات در لیگ برتــر 
تکواندو گفت:  من همیشــه گفته ام که اشــتباهات داوری  
خ می دهد از روی  گر هم اشــتباهی ر عمدی نبوده است و ا
اتفاق اســت. داورهــا، بازیکنــان و حتی مربیــان هم گاهی 
اشــتباهاتی را انجام می دهند؛  اما بایــد بدانیم که عمدی 
در کار نیست. ولی یک سری از اشتباه ها تاثیرگذار هستند 
خ می دهد سرمربی یا مربی است که باید پاسخگو  و وقتی ر
باشــد. در یکــی از مبارزه ها نیــز این اتفــاق افتاد و بــازی که 
برده بودیم مساوی شد، تنها به همین دلیل بود که کمی 

عصبانی شدم.

مدیــرکل دفتــر امــور مشــترک فدراســیون ها،   
گفــت: ریاســت هیئت هــای اســتانی، شــغل 
محســوب نمی شــود؛  بنابراین برای برگزاری انتخابات 
فدراســیون کشــتی مشــکلی نیســت و قطعا رأس زمان 
مقــرر برگــزار خواهــد شــد.محمد شــروین اســبقیان در 
کنــش به ادعای عباس جدیدی  گفت وگو با فارس در وا
مبنی بر دو شــغله بــودن چندین رئیس هیئت کشــتی 
استانی و درخواست برای تعویق انتخابات فدراسیون 
کشــتی گفت: از نظــر ما ریاســت هیئت های اســتانی در 
هیچ فدراسیونی شغل محسوب نمی شود؛  چون هیچ 
حقوقــی دریافــت نمی کننــد و فعالیــت آنهــا بــه صورت 
افتخــاری اســت.وی ادامــه داد: بیــش از ۱۴00 رئیــس 

گر  هیئت در رشــته های مختلف داریــم؛  با ایــن وجود ا
بخواهیم به آنها حقوق پرداخت کنیم، اعتبار آن از کجا 
باید تأمین شود. تمام آنها براســاس مجامع انتخاباتی 
در شــهر و اســتان خــود انتخاب می شــوند و بــه صورت 
افتخــاری هــم فعالیــت می کند.مدیــرکل دفتــر امــور 
کــرد: ۲0 ســال در  مشــترک فدراســیون ها، تصریــح 
استان های مختلف مدیریت ورزشی کرده ام و اطمینان 
می دهــم که هیچکــدام از روســای هیئت هــا حقوقی از 
دولت نمی گیرند؛  بنابراین این ســمت شغل محسوب 
نمی شود. با این تفاسیر مشکلی برای برگزاری انتخابات 
فدراسیون کشتی نیســت و قطعا رأس زمان مقرر برگزار 

خواهد شد.

کامی در فینال جام باشگاه های جهان؛  پس از نا

نارضایتی سیناصنعت از فرنگی کاران خارجی
ح کرد:  علیپور مطر

کرا برای حضور  در بازی های آسیایی رویای سپک تا
کادر فنی تیم سینا صنعت ایذه 
همچنان از عملکرد فرنگی کاران 
خارجی خود در فینال جام باشــگاه های 
جهــان و کســب نایــب قهرمانــی ناراضی 
اســت.به گزارش مهر، تیم کشتی فرنگی 
سینا صنعت ایذه به عنوان قهرمان سال 
گذشــته رقابت هــای جــام باشــگاه های 
جهان در حالی به مسابقات امسال قدم 

گذاشــت که در اندیشــه تکــرار قهرمانی بود. ایــن تیم حتی 
توانســت تا پای فینال هــم پیش بــرود و برابر تیــم پرمهره و 
قدرتمندی مثل بیمه رازی قرار گیرد؛  اما توان فنی و تجربی 
حریف به تیم ســینا صنعت برتری پیدا کرد و قهرمان سال 
گذشته جام باشگاه های جهان در فینال امسال، با نتیجه 
8 بــر ۲ مغلــوب بیمــه رازی شــد.در همیــن راســتا، »ملــک 

محمد بویری« سرمربی تیم سینا صنعت 
ایذه بعــد از باخت تیمــش در فینال جام 
باشــگاه های جهان بــا اظهــار نارضایتی 
از فرنگــی کاران خارجــی خــود، گفــت: به 
 هیــچ عنــوان فکــر چنیــن نتیجــه ای را 
نمــی کردیــم. پیــش بینــی مــا تا اواســط 
فینــال، نتیجــه ای ۵0 - ۵0 بــود؛  امــا بــه 
یک باره تیم ما وزن بــه وزن مغلوب بیمه 
رازی شــد. علاوه بــر فرنگــی کاران خارجی، برخــی از نفرات 
داخلی ما هم نتوانســتند در حــد و اندازه هــای خود ظاهر 
شــوند.گویا شکســت تیم ســینا صنعت ایذه تا حدی برای 
متولیان این باشــگاه ســنگین تمام شده که ســرمربی این 
تیم از احتمال عدم حضور در رقابت های ســال آینده جام 

باشگاه های جهان خبر می دهد. 

رئیس فدراسیون انجمن های 
ورزشــی گفــت: تیم هــای ملی 
مردان و بانوان کشــورمان در مســابقات 
جهانی بانکوک عملکردی رضایت بخش 
داشــتند و ثابــت کردنــد کــه پتانیســل و 
شایســتگی حضور در بازی های آسیایی 
گــزارش تســنیم،  کارتــا را دارند.بــه  جا

کید بــر اینکه  رئیــس فدراســیون انجمن های ورزشــی بــا تا
کرا در مسابقات جهانی بانکوک  موفقیت های اخیر سپک تا
در سایه یک تلاش جمعی بود ، اظهار داشت : خوشبختانه 
تیم های ملی مردان و بانوان کشورمان در مسابقات جهانی 
بانکوک عملکردی رضایت بخش داشتند و ثابت کردند که 
کارتا  پتانیسل و شایستگی حضور در بازی های آسیایی جا

را دارند.محمد علیپــور در گفت وگویی با 
ســایت فدراســیون انجمن های ورزشــی 
اضافه گفت: طی سال های اخیر،  انجمن 
کرا بــه ســبب برنامــه محــوری و  ســپک تا
تعامل بسیار خوب با اســتان ها توانست 
این رشــته جذاب و پرطرفدار را در مســیر 
موفقیت قرار دهد که این فرایند با کسب 
چهار مــدال در رقابت های جهانــی تایلند همــراه بود.وی 
افزود: برای نخســتین بــار در مســابقات چهار نفره شــرکت 
کردیم که توانستیم در این بخش تیم خوب هند را ببریم و 
کرای جهان یک  از مالزی یکی از قدرت های بزرگ سپک تا
گیم بگیریم. همچنین در بازی با چین، قربانی اشتباه محرز 

داور تایلندی شدیم.

اصفهانی های ریاست دوست!
گزارشی از ورود اصفهانی ها به صحنه رقابت فدراسیون های ورزشی

 ورود پرتعــداد اصفهانی ها به حوزه کاندیداتوری ریاســت 
فدراسیون های ورزشی، بهانه ای شد تا در گزارشی به این 

موضوع نگاهی بیندازیم:

  فدراسیون کبدی
مدیریــت خانوادگــی مقصودلــو در فدراســیون کبــدی و 
موضوعاتی کــه در خصوص روســری مربــی مــرد تایلند در 
جریان مسابقات قهرمانی آسیا در گرگان به وقوع پیوست، 
موجب شد تا کبدی و مسئولان آن مورد توجه قرار بگیرند.
فشــار افــکار عمومــی ومخالفــت هایــی کــه بــه مدیریــت 
مقصودلــو وارد می شــد، زمینــه انصــراف وی از انتخابــات 
فدراســیون را فراهــم کــرد؛  امــا در نهایــت نیــز در مجمــع 
انتخاباتی این فدراســیون کــه طی روزهای گذشــته برگزار 

شد، عباس خواجه اورسجی یکی از اقوام رئیس سابق،  به 
ریاست فدراسیون رسید.

بــرای این مجمــع، محمدرضــا جواهری، مدیرکل ســابق 
ورزش و جوانــان اســتان اصفهان کــه زمانی ســابقه نایب 
رئیسی فدراسیون را داشت، ثبت نام کرده بود؛  اما شانسی 
برای تصاحب صندلی ریاســت به دســت نیاورد و البته در 
کاندیداتوری وی ردپای رئیس سابق هیئت کبدی استان 

دیده می شد.

     فدراسیون سه گانه
امروز قرار است مجمع انتخاباتی فدراسیون سه گانه برگزار 
شود که نام فرشاد دادفر، ملی پوش سابق شنا و سه گانه 

استان نیز در جمع نامزدها دیده می شود.

برای این مجمع ۱0 نفر ثبت نام کرده اند؛  اما به نظر می رسد 
محمــد علــی صبــور، رئیــس فعلــی فدراســیون، شــانس 

بیشتری برای ادامه فعالیت داشته باشد.

    فدراسیون تکواندو
مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون تکواندو روز شنبه دوم 
کادمی ملی المپیک برگزار می شــود و با  دی ماه در محــل آ
اعلام دفتر معاونت توسعه قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش 
 و جوانــان، 7 نامــزد نهایــی بــرای تصــدی این مســئولیت 

ثبت نام کرده اند.
تکوانــدو،  فدراســیون  اولیــه  کاندیداهــای  جمــع   در 
شهرام الله آبادی، بازیکن تیم پومسه اصفهان نیز که چند 
دوره سابقه کاندیداتوری هیئت تکواندوی استان را دارد، 
حضور داشت؛  اما نام وی در لیست نهایی دیده نمی شود.
الله آبــادی در گفــت وگــو بــا اصفهــان زیبــا مدعی شــد، به 
دلیل نبــود عدالت در انتخابات فدراســیون های ورزشــی 
انصراف داده است؛  اما حاضر به گفت وگوی بیشتر در این 

زمینه نشد.
کارشناسان معتقدند رقابت اصلی در انتخابات فدراسیون 

تکواندو بین محمد پولادگر و مختار کلانتری است.
نتایج تکواندو به ویژه در المپیک موجب شده تا انتقادات 

زیادی به پولادگر و سیستم کاری وی وارد باشد؛  اما در 
مقابل،  جمعی از اهالی تکواندو از جمله هادی ساعی از 
کلانتری حمایت کرده اند و به نظر می رسد پولادگر برای 
ادامه ریاست خود کار دشــواری پیش رو داشته باشد 
و بعید نیســت دوره ریاســت یکــی از مدیران باســابقه 
ورزشــی ایــران در حال اتمــام باشــد؛  مگر اینکــه اتفاق 

خ بدهد. خاصی ر

    فدراسیون جانبازان و معلولان
 بــا پایــان مهلــت ثبت نــام کاندیداهــای احــراز پســت 
ریاســت فدراســیون جانبازان و معلــولان، ۹ نفــر برای 
کاندیداتــوری ایــن فدراســیون ثبت نام کردنــد و نامی 
از محمدرضا خســروی وفــا در بیــن متقاضیــان دیده 

نمی شود.
باســابقه هیئــت  رئیــس  گـــلیان،  بـابـا محمـــدرضا 
ورزش های جانبازان و معلولان استان اصفهان برای 
ریاست فدراسیون پیش قدم شده است، البته اسامی 
نفــرات ذکر شــده پــس از تاییــد توســط وزارت ورزش و 

جوانان برای حضور در انتخابات، نهایی می شوند.
 قرار است انتخابات فدراســیون ورزش های جانبازان 
و معلــولان، نیمــه بهمن ماه ســال جــاری برگزار شــود 
و این فدراســیون کــه عمر فعالیــت خود را بــا مدیریت 
محمدرضا خسروی وفا سپری کرده، در مسیر جدیدی 
وارد می شــود و کاندیداهای ثبــت نامی کار دشــواری 

برای جلب نظر اعضای مجمع خواهند داشت.

   فدراسیون بسکتبال
ثبت نام از متقاضیان ریاســت فدراســیون بســکتبال 
درجریان است که جواد داوری، رئیس هیئت بسکتبال 
استان اصفهان نیز وارد گود رقابت شده است.داوری 
از ملی پوشــان سابق بســکتبال ایران است که سابقه 
حضور در المپیک و جام جهانی را دارد و سال گذشته 
و در شــرایطی که هنــوز به عنــوان بازیکن حرفــه ای در 
لیگ حضــور داشــت، برای ریاســت هیئت بســکتبال 
اقدام کرد و گفته می شد، حمایت محمود مشحون، 
رئیــس مســتعفی فدراســیون بســکتبال را نیــز در این 

مسیر داشت.
مشــحون کــه از مدیــران باســابقه ورزشــی محســوب 
می شــود، بــا فشــار وزارت ورزش و جوانــان مبنــی بــر 
ممنوعیت فعالیت بازنشسته ها، از ریاست فدراسیون 
استعفا کرد تا این رشته ورزشــی نیز در سال های دور از 

مشحون وارد مسیر جدیدی شود.
با توجه به اینکــه هنوز ثبت نام متقاضیان ریاســت در 
فدراسیون بسکتبال نهایی نشــده است، نمی توان از 
رقابت بر سر صندلی ریاســت در این فدراسیون مهم و 

مورد توجه، پیش بینی خاصی داشت.  

تکواندو، ورزش های جانبازان و معلولان، سـه گانه و بسـکتبال، فدراسـیون هایی هسـتند که ثبت نام از 

مهری 
مصور

کاندیداهای ریاسـت آن، در حال انجام اسـت یا به پایان رسـیده یا اینکه در نوبت برگزاری مجمع هسـتند.
نکته مشـترک در خصوص فدراسـیون هایی که اشـاره شـد، ثبت نام کاندیداهای اصفهانی برای ریاسـت 
آنهاسـت کـه هـر کـدام بـا انگیزه هـای متفاوتـی اقـدام کرده انـد. در ایـن جمـع محمـد پولادگـر یکـی از 
 باسـابقه ترین روسـای فدراسـیون های ورزشـی به شـمار مـی رود؛ امـا انتخاب وی بـرای دوره جدیـد با اما 
و اگرهایـی همـراه اسـت و اگـر ائتـاف مخالفـان وی به نتیجه برسـد، شـاهد خداحافظی یکـی از مدیران 

باسابقه ورزشی استان خواهیم بود.

ماجرای ممنوعیت ورود گوشی 
به مسابقات کشتی بانوان 

مریم منظمی درباره منع ورود گوشــی توسط 
کشــتی  بــه ســالن مســابقات  خــــبرنگاران 
کلاسیک بانوان، گفت: از دفتر محمدیان تماس گرفتند 

و اعلام کردند اجازه ورود گوشی به سالن داده نشود.
نایب رئیس کشــتی بانــوان در گفت وگو با ایســنا، پس از 
برگزاری نخســتین دوره رقابت های کشــتی کلاســیک، 
دربــاره منع ورود خبرنگاران با گوشــی موبایل به ســالن 
مسابقات، اظهار کرد: از دفتر محمدیان تماس گرفتند و 
گفتند به دلیل اینکه مسابقه ها برای نخستین بار برگزار 
می شود و نمی دانیم چه اتفاقاتی قرار است پیش بیاید 
گران و خبرنــگاران با  مــوارد رعایت شــود و حتــی تماشــا
گر نگاه حمایتی  گوشی وارد سالن نشــوند.او ادامه داد: ا
داریــد،  این حق را بــه ما بدهید. مشــکلات بســیار بود. 
کــه بــرای برگزاری  مســابقه ها را رســانه ای نکردیــم؛  چرا
مســابقات برای نخســتین بار باید اطمینان لازم لحاظ 
می شد همانگونه که آلیش را برای اولین بار  برگزار کردیم.
منظمی درباره حضور نفرات اول تا سوم قهرمانی کشور 
در انتخابــی تیم ملی، اظهار کــرد: نفرات اول تا ســوم در 
انتخابی تیم ملی شرکت خواهند کرد. البته منتظر نظر 
آناواسلینکو و ادیت )ناظران فنی مسابقات( نیز هستیم 
گر کشــتی گیری که مقام نیاورده؛  اما شــرایط ورود به  تا ا

اردو را دارد به همراه نفرات اول تا سوم وارد اردو شود.
وی درباره ممنوعیت استفاده از گوشبند ها از سوی ناظر 
فنی، تصریح کرد: ناظر فنی مسابقات پس از چک کردن 
گوشبندها به دلیل وجود دو دکمه بر روی آنها که احتمال 
آسیب دیدگی داشــت، اجازه اســتفاده از گوشــبندها را 
نداد؛  ما نیز با توجه به اینکه ناظر فنــی از داوران ماهر در 
المپیک بود و ا رزش زیادی برای او قائل بودیم پذیرفتیم 

و مسابقات بدون گوشبند برگزار شد.
منظمی در ادامه افزود: بدون استفاده از گوشبندها نیز 
مشــکلی پیش نیامد. گوشبندها اســتفاده دو منظوره 
بــرای حفــظ ایمنــی و حجــاب دارد. برگزاری مســابقات 
برای نخستین بار، جنبه آزمایشی دارد تا کم و کاستی ها 
مشــخص شــود و قطعا در آینده تغییراتی انجام خواهد 
شــد.نایب رئیس کشــتی بانوان دربــاره هزینــه دریافت 
۳00 هــزار تومانــی برای لباس هــای کشــتی گیران گفت: 
این لباس ها را شرکت تولید کرده است و هزینه ۳00 هزار 
تومان برای سه دست لباس قرمز، آبی و سفیدرنگ بود 
که هزینه زیادی نبود و این تولیدی تنها جایی بود که این 

لباس ها را تولید می  کرد.

انتخابات هیئت تکواندو 
مازندران باطل شد!

انتخابات هیئت تکواندو اســتان مازندران در 
حالی برگزار شد که بروز یک اتفاق عجیب باعث 
ابطال انتخابات و تعویق سه ماهه مجمع شد.به گزارش 
مهر، مجمع انتخاباتی هیئت تکواندو استان مازندران با 
حضور حســین زادگان، مدیرکل اســتان، احسنی فروز، 
دبیر فدراسیون و اعضای مجمع برگزار شد. برای حضور 
در این انتخابات چهار نفر نامزد شده بودند که فیض الله 
نفجم رئیس پیشین این هیئت به دلایل مختلف راهی 
به مجمع پیدا نکرد. یک نامزد دیگر نیز به دلیل دوشغله 
بودن اجازه حضور در مجمع را پیدا نکرد. تنها حاجی پور 
و نصیرنژاد دو نامزد اصلی بودند کــه برنامه های خود را 
 نیز ارائــه دادند. یکــی از اعضای مجمع غیبت داشــت و 
رای گیری پــس از ســخنان مســئولان و نامزدها صورت 
گرفت که در نهایت تعجب و در یک اتفاق عجیب، ۱۳ رای 
ســفید اعــلام شــد. دو رای به علــی حاجــی پور رســید و 

نصیرنژاد نیز یک رای کسب کرد.
 این موضوع ناراحتی رئیس فدراسیون و مدیرکل استان 
را در پی داشــت. مجمــع انتخاباتی مازنــدران از معدود 
مجامعــی بــود کــه پولادگــر رئیــس فدراســیون تکواندو 
خودش به آن ورود نکرد و دبیر فدراسیون و مسئول امور 

شهرستان ها را به ساری فرستاد.
بر اســاس قانــون تا برگــزاری مجمــع مجدد، سرپرســت 
برای هیئت تکواندو مازندران انتخاب خواهد شد. نکته 
مهم این است که هیئت تکواندو مازندران حق رای در 
مجمع انتخابات فدراسیون که دوم دیماه برگزار خواهد 

شد را،  ندارد. 

الو                   ورزش

اخبار                       روز

الو ... ورزش

بخش جدید الو... ورزش با توجه به نیاز 
برای ارتباط دو جانبه با مخاطبان ایجاد 
شــد. ایــن ســتون بخشــی اســت بــرای شــنیدن 
نظریات، پیشــنهادات و انتقــادات و کــری خوانی 
اهالی ورزش اعم از پیش کسوتان، مربیان، داوران، 
ورزشــکاران و حتی علاقه مندان بــه ورزش. با ما از 
دغدغــه هایتــان بگوئید، ســوالات ورزشــی خود را 
مطــرح کنید و ســوژه هــا و چهره هایی که دوســت 
دارید با آنهــا گفت وگو کنیــم را معرفی کنید. شــما 
مخاطبــان همــراه مــی توانیــد بــا شــماره پیامــک 
۳000۴8۳088 و یــا از طریــق تلگــرام بــا ایــن آیدی  

mehrimosavar@ با ما در ارتباط باشید.
محمدی از اصفهان:

فرزنــدم را در کلاس ورزشــی ثبت نــام کــرده ام؛   اما 
در این مدت بیشتر جلسات مربی وی غایب بوده 
و افراد دیگری کــه مربی نبــوده را به جــای خود به 
سر کلاس می فرستد. بارها هم اعتراض کرده ایم، 
فایده ای نداشته است. ) نام رشته ورزشی و باشگاه 

نزد روزنامه محفوظ است(
اصفهــان زیبــا: آمــوزش ورزش در ســنین پایــه، 
حساســیت بســیاری دارد و باید این موضــوع را به 
گر نتیجه نداد،  اطلاع مدیریت باشگاه برســانید. ا
به هیئت ورزشی مربوطه یا واحد نظارت و بازرسی 

اداره ورزش و جوانان اطلاع بدهید.

 نمایندگان 
پارالمپیک 

عضو مجمع 
المپیک هستند، 
در اساسنامه 
جدید هم این 
مسئله لحاظ 

شده 
است



کاملا تکذیب می کنم 
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اینکه رأی کریمی را به 
کاملا تکذیب  ملاقات او با من ارتباط می دهند، 
می کنم و باید بگویم این رأی مطابق با قانون بوده است. 

باشگاه نفت به این رأی می تواند اعتراض کند. 

خدا قوت آقای آذری
یک استقلالی دیگر به ذوب آهنِ قلعه نویی پیوست. 
میلاد فخرالدینی به ذوب آهن پیوست . باید یک 
خدا قوت به آقای آذری بگوییم . علی حمام بنده خدا رو 

نخواستند . فخرالدینی هم احتمالا یکی مانند موسوی .  

طارمی حاشیه ساز 
گفته می شود  مهدی طارمی با لباس فوتبالی و البته 
با شورت ورزشی در دفتر باشگاه حضور یافته است و 
این باعث ناراحتی مسئولان باشگاه شده است. در مراسم 

ضیافت برانکو در دور همی، باز هم طارمی غایب بود .  01

قدردانی به سبک یورگن گلوپ 
تشکر از  بازیکن یاب ها برای جذب صلاح

سایت SDNA یونان مدعی شد
مسعود شجاعی در تیم پرطرفدار شهر آتن

از  به تمجید  لیورپول  کلوپ، سرمربی  یورگن 
بازیکن یاب های باشگاه برای جذب محمد صلاح 
پرداخت.صلاح در این فصل عملکردی استثنایی برای تیم 

کلوپ داشته و در 25 بازی 19 گل به ثمر رسانده است. این 
درخشش باعث شده تا حالا کلوپ به تمجید از بازیکن 

یاب های تیم برای به خدمت گرفتن او بپردازد.
گفت:» تیم بازیکن یابی ما در  او 
مورد جذب صلاح عالی کار کرده 

است. به نظرم آنها صد در صد 
عملکردی عالی داشــتــه انــد. 

تا به اینجای فصل مقطع 
کوتاهی گذشته؛ ولی از 
همین حالا از من سوال 

می شود که آیا تحت تاثیر 

گر به این موضوع فکر می کردم شاید  عملکرد او هستم یا نه. ا
شگفت زده می شدم؛ ولی وقتی او را به خدمت گرفتیم، 
سطح انتظاری برای او مشخص نکردم. به او نگفتم 
که باید فلان کار را انجام دهی. می دانستیم 
شرایطی که مدنظر داریم این است که تیم 
که او  بسیار هجومی باشد.درست است 
همیشه فـیکــس نیست؛ ولی 
کنار گذاشتنش نیز کار دشواری 
است. او همیشه آماده است. 
با تیم پزشــکی مشورت های 
زیادی برای بــازی دادن به او 
انجام می گیرد و بــعید است که 
 مشکل خــاصی بــرایش پیش 

بیاید«.

سایت معتبر یونانی از قطعی شدن انتقال ستاره 
ایرانی و جنجالی پانیونیوس به باشگاه بزرگ و 
پرطرفدار شهر آتن خبر داد.به گزارش »ورزش سه«، بعد از 

گذشته پیرامون  که در یک ماه  تمام اتفاقاتی 
خ داد و باعث  مسعود شجاعی در پانیونیوس ر

شد تا گمانه زنی  و شایعات مختلفی در ارتباط 
با آینده این بازیکن نقل محافل خبری شود، 
سایت SDNA یونان شایعات روزهای گذشته 
در ارتباط با پیوستن این بازیکن به باشگاه 

AEK را تایید کرد و خبر از امضای 
قرارداد 6 ماهه ستاره ایرانی با 

باشگاه پرطرفدار شهر آتن 
داد. در گــزارش ســایـت 

 SDNA آمده است:

» مسعود شجاعی که در حال حاضر در جنوب اسپانیا و در 
تیم سابق خود لاس پالماس مشغول تمرین است تا یکی 
دو روز آینده مراحل فسخ قراردادش با پانیونیوس را طی 
آتن   AEK با  رسمی  صورت  به  تا  کرد  خواهد 
قراردادی 6 ماهه به امضا رسانده و فصل را با این 
باشگاه ادامه بدهد«.بنا به ادعای این سایت، 
محمودرضا فاضلی مدیربرنامه های شجاعی  وارد 
آتن شده تا بعد از فسخ قرارداد با پانیونیوس رسما 
قرارداد شجاعی با AEK را نهایی کرده و تکلیف 
ستاره ایرانی را مشخص کند. باید 
کــه مسعــود شــجاعی   دیـــد 
می تواند با این انتقال مجوز 
ورود به تیم ملی را هم بگیرد 

یا خیر ؟

بعد از قهرمانی رئال در جام باشگاه های 
نقــره ای  جــام  کــه  رونالــدو  جهــان، 
مسابقات را به خود اختصاص داده بود 

این کاپ را به فرزندش جونیور سپرد.

CRISTIANO 
RONALDO 07 سال سیزدهم، شماره 3096 فوتبال

 دوشنبه
27 آذر  1396

چهره                       روز حواشی                         فوتبالی

 کریسمس سفید رئال 
چه زمانی است ؟ 

گرچه کهکشانی ها با فتح جام باشگاه هــای  ا
جــهـان فصل خود را فوق العاده ساختند؛ اما 
ماموریت مهم، غلبه بر بارسلونا در ال کلاسیکوی پیش 
روست. رئال مادرید سال 2017 را با پنج عنوان تبدیل به 
فصلی تاریخی ساخت؛ یک شاهکار که هرگز قبل از این، 
توســط این باشــگاه خلق نشــده  بود. در اســپانیا، آنها 
لالیگا و ســوپرجام اســپانیا را بردند و در اروپا، این لیگ 
قهرمانان و ســوپرجام بود که به کلکســیون آنها اضافه 
شــد و اینجا در ابوظبی، چهار تبدیل به پنج شــد و آنها 
برای ســومین بار طــی 4 فصل اخیــر جام باشــگاه های 
جهان را فتح کردند. شکی نیست که اضافه کردن این 
گو برنابئو باعث ســنگینی  عنــوان در راهروهای ســانتیا
کلکسیون آنها شده است. رئال مادرید در روز چهارشنبه 
در نیمه نهایی مقابل الجزیره کند ظاهر شد؛ اما این نبرد 
واقعی در برابر گرمیو در فینال  بود.  همواره برای تیم های 
اروپایی در این رقابت ها این خطر وجود دارد که توسط 
رقبــای آمریــکای جنوبی آنهــا تهدید مــی شــوند.  جام 
باشــگاه هــای جهــان معانــی زیــادی بــرای تیــم هــای 
آمریکای جنوبی دارد و گواه این موضوع، هجوم تعداد 
زیادی از برزیلی ها به ابوظبی برای دیدن این مسابقات 
بوده اســت.  گرچــه در ابتــدا همه نــگاه ها معطــوف به 
رونالــدو اســت؛ امــا اولیــن توصیــف را بایــد بــرای لــوکا 
مودریچــی بــه کار بــرد کــه در حــال حاضــر هافبکــی بــا 
توانایی های او در دنیای فوتبال وجود ندارد. به بسیاری 
از ابعــاد نــمایــــش درخـــشان مـــودریــــج هــمــانـنـــد 
برنامه ریــزی بــرای هجوم کمتــر پرداخته می شــود؛ اما 

ســتاره ای با ایــن کیفیت 
بیشــتر  توجــه  نیازمنــد 
اســت؛  زیــرا ایــن حجــم از 
گهانــی و خلــق  حــرکات نا
فضــا در فوتبــال، بی نظیر 
و  دقـــیق  نگــــاه  اســت. 
ستــــاره  هـــوشمــنــــدانه 
کروات، فضای ایجاد شده 
و  یـافتــــه  را  زمــیــــن  در 
محیــط  او  دریبل هــای 
بیشتـــری را بــرای خــط 
کــهــــکشانی ها  هجومــی 
گرچــه  پدیــد مــی آورد و ا
مودریچ بدشانس بود که 

گر  تیرک دروازه مانع گلزنی او شــد؛ اما به هر حال حتی ا
نام او در کانون توجهات نباشد، باید مودریچ را بهترین 

بازیکن این دیدار معرفی کرد.
 امــا بــه هــر حــال بــاز هــم ایــن افتخــار بــه نــام رونالــدو 
اســت کــه در دیــدار برابــر الجزیــره قفــل دروازه الجزیــره 
را گشــود و بــه طــور کلــی برنامــه قهرمانــی رئــال مادرید 
در ایــن جــام را طراحی  کــرد. رونالدو همچنیــن مجبور 
گر ســتاره  بــود بــه مصاحبــه مارادونــا مبنی بــر اینکــه »ا
پرتغالــی خــودش را بهتریــن بازیکــن تاریــخ دانســته 
شــوخی می کند« نیز گوش بدهد؛  پس رونالدو در این 
پاســخ همــه ادعاهایی کــه بعــد از دریافت تــوپ طلای 
 پنجــم بــه او نســبت داده شــده بــود را داد و در زمیــن 

صحبت هایش را به گوش همه رساند. 
منبع : سایت گل |  ترجمه: آریا فاطمی مقدم

عکس                       روز

شعله ور شدن هوادار لهستانی

گر فشفشه  تماشا فلفل،  اسپری  با  پلیس 
به دست لهستانی را شعله ور کرد!

 بازی با بزرگان
فقط در 14 ساله ها !

رده بندی تورنمنت سوپرمخ؛ شکست تیم زیر 
14 سال سپاهان برابر پاری سن ژرمن.

عشق فوتبالی سیدحسن 

برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم پرسپولیس با 
گرامی امام،   حـضور در جــماران بــا یــادگار 
حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی دیدار و 
گفت و گو کرد. برانکو در این دیدار در خصوص آخرین 
وضعیت این تیم باشگاهی گزارشی را به نوه امام راحل 
که اطلاعات خوبی از فوتبال دارد، بیان کرد.رضا چلنگر 
مترجم سابق و سرشناس برانکو در این دیدار وظیفه 

ترجمه را برعهده داشت.

نقد                       فوتبال

ک پطروسیان را  آرمنا
جذب کنید 

محسن طاهری گفته :  گلر مدنظرمان 

امین 
شعرباف 

در  شنبه  سه  تا  زیاد  احتمال  به 
اصفهان خواهد بود و در تمرین این 
روز، تیم را همراهی خواهد کرد. چند 
گزینه ملی پوش  گزینه ایرانی و چند 
ســپــاهان  دروازه  بــرای  خــارجــی  
که تا سه شنبه همه چیز نهایی  مدنظرمان هستند 
می شود. اما تا سه شنبه بیاید،  ما یک پیشنهاد جدی 
به آقای طاهری و شرکایش می کنیم . سپاهان بیش 
از یک دهه است که در درون دروازه مشکلی نداشته 
است . از دروازه بان های قدیمی سال های دور که 
کنیم ، نــسل جــدید سپاهان با دورازه بانی  عبور 
بازیکن  شد.  شروع  پطروسیان  ک  آرمنا همچون 
مودب، سرپنجه و همیشه آماده که هم عصر احمدرضا 
که بارها از  ک آنقدر آماده بود  عابدزاده بود. آرمنا
تیم های پایتخت نشین دعوت به همکاری می شد؛ 
ولی او سپاهان را تا پایان دوران فوتبالی ترجیح داد. 
ک نماد یک خارجی موفق در فوتبال ایران بود.  آرمنا
که سال ها در اصفهان خوش درخشید .  بازیکنی 
پطروســیان 11 سال در لیگ ایران توپ زد . او یکی از 
اسطوره های سپاهان محسوب می شود که قهرمانی 
در دوره دوم لیگ برتر و یک قهرمانی در جام حذفی در 
کارنامه اش دیده می شود. پطروسیان در شش دوره 
لیگ برتر و 5 دوره لیگ آزادگان)لیگ دسته اول سابق( 
حضور داشت. در کارنامه این دروازه بان ارمنستانی 7 
بازی ملی هم دیده می شود. او در لیگ برتر 1۳۸0-۸1 
در تیم سپاهان به مدت 704 دقیقه هیچ گلی دریافت 
نکرد و از رکوردداران طولانی ترین زمان گل نخوردن در 

لیگ برتر فوتبال ایران است.
ک دروازه بان های خوبی چون عباس  بعد از آرمنا
محمدی ، سید مهدی رحمتی ، رحمان احمدی ، 
شهاب گردان و ... آمدند که تا سال ها دروازه سپاهان 
را بیمه کردند. اما این روزها سپاهان در درون دروازه 

رنج های زیادی می کشد .
 بعد از انقلاب اشتباه عبدالله ویسی در فصل قبل  در 
درون دروازه و کنار گذاشتن رحمان احمدی و شهاب 
که از همان ابتدا  گردان و جذب دروازه بان برزیلی 
انتقاداتی به آن وارد بود ، سپاهان هیچگاه روزهای 
خوش گذشته را ندید . کار به جایی رسید که باز هم 
گردان  سپاهان به دنبال مهدی رحمتی و شهاب 
که با مخالفت تیم هایشان روبه رو شد . اما  رفت 
آنچه این روزها آزار دهنده است این است که باشگاه 
سپاهان هنوز تصمیم نهایی در مورد دروازه خود 
را نگرفته است. نمایش ضعیف لی اولیویرا در نیم 
گلر برزیلی پیش از اتمام  فصل اول باعث شد تا این 
کرانچار از تیم گذاشته  رقابت های نیم فصل توسط 

کرات برای فسخ قرارداد با او آغاز شود. شود و مذا
 لی اولیویرا که دومین فصل حضور خود را در اصفهان 
کرات مربوط به فسخ  گذاشت، مذا پشت سر می 
قرارداد را با مدیران سپاهان انجام داد و در حال 
که  ترک ایران است. در این بین دیروز شنیده شد 
لی اولیویرا، گلر برزیلی سپاهان که در نیم فصل نخست 
رقابت های لیگ برتر عملکرد قابل قبولی نداشت، 
قراردادش را با این باشگاه فسخ کرده و جایی در جمع 
گردان کرانچار در نیم فصل دوم نخواهد داشت.  شا
در نهایت باید ببینیم چه سرنوشتی در انتظار باشگاه 
کسی  سپاهان طی روزهای آتی خواهد بود و چه 
سنگربان نیم فصل دوم آنها خواهد بود. ما به مدیران 
پطروسیان  ک  آرمنا دهیم  می  پیشنهاد  سپاهان 
بازنشسته را به همکاری مجدد بخوانند. دروازه بانی 

سن نمی شناسد !

فوتبال                       خارجی

آیا عشوری به ذوب آهن
بازمی گردد؟

 آل کثیر در تیررس
استقلال و ذوب آهن

کتورسازی به صورت قرضی به یک تیم لیگ برتری خواهد  هافبک تیم ترا
پیوست.بعد از بازگشت محمد ابراهیمی، محمد نوری و شهرام گودرزی به 
کتورسازی با نظر گل محمدی، مشخص شد که سینا عشوری  تمرینات ترا

تنها بازیکن خروجی سرخپوشان تبریزی در نیم فصل خواهد بود.
کتورسازی  بعد از این اتفاقات، عشوری جلسه ای را با مدیرعامل باشگاه ترا

برگزار کرد که در این جلسه صحبت های خوبی میان دو 
طرف رد و بدل شد.

کتور قرارداد   عشوری که تا پایان لیگ هجدهم با ترا
که با تیم های خواهانش  دارد، قرار بر این شده 
کتور برود تا در  کره کند و به صورت قرضی از ترا مذا
صورت مهیا شدن شرایط در ابتدای فصل آینده به 
تبریز برگردد.درباره عشوری گفته می شود از چند 

تیم لیگ برتری مثل ذوب آهن و سایپا 
پیشنهاد دارد؛ اما هنوز تکلیف او 

روشن نیست. باید منتظر ماند و 
دید در نهایت او در کدام تیم به 

فوتبالش ادامه می دهد.

اسلامیان گزینه مدیرعاملی پرسپولیس 
محموداسلامیان از مدیرانی است که سال ها در فدراسیون فوتبال کار کرده 
و قرار است با عزیزی خادم در مجمع روز چهارشنبه رقابت کند. در صورتی که 
اسلامیان در این مجمع رای نیاورد گزینه جدی حضور در باشگاه پرسپولیس و 
جانشینی حمیدرضا گرشاسبی خواهد بود.گفته می شود این موضوع حتی به 
اطلاع برانکو و مربیان تیم پرسپولیس هم رسیده است. جالب است که در خودِ 
اصفهان برای سپاهان مدیران غیر بومی از اهواز و خرم آباد استفاده کرده اند و 
مدیران نخبه اصفهانی مثل اسلامیان گزینه مدیر عاملی پرسپولیس می شوند. 

موضوعی که مسلما به مذاق تهرانی ها اصلا خوش نخواهد آمد .

بی تردید عیسی آل کثیر یکی از بهترین های نفت در این فصل از رقابت ها بوده 
و با بیشترین پیشنهادات از سوی تیم های لیگ برتری مواجه است. دو تیم 
استقلال و ذوب آهن تلاش دارند در تعطیلات نیم فصل آل کثیر را به خدمت 
بگیرند؛  هرچند این مهاجم باید رضایتنامه اش را از باشگاه نفت بگیرد.باشگاه 
کثیر ابتدا مبلغ یک میلیارد تومان  نفت برای صدور رضایتنامه عیسی آل 
کرات این مبلغ به  درخواست کرده بود که بعد از مذا
چهارصدمیلیون تومان به صورت نقد کاهش 
پیدا کرد و حالا استقلال و ذوب آهن با پرداخت 
این مبلغ می توانند مهاجم مورد علاقه شان را 

به خدمت بگیرند.
آل کثیر به ذوب آهن نزدیکتر از استقلال نشان 
می دهد . ذوب آهن حاضر است این مبلغ 
را برای رضایتنامه آل کثیر هزینه کرده و او را با 
قراردادی دوساله و بر اساس شنیده ها در 
حدود یک میلیارد و هشتصد 
میلیون تومان به خدمت 

بگیرد. 

شنبه هفته آینده ال کلاسیکو برگزار خواهد شد . سرخیو 
کلاسیکو  ال  در  رقابت  آماده  پیکه  جرارد  و  راموس 
 هستند. برای دیدن این آمادگی،  بارکد روبه رو را اسکن

 کنید .

 ویدئو                  فوتبال

رقابت پیکه و راموس 

Real madrid

در حال حاضر 
هافبکی با 

توانایی های 
لوکا مودریچ در 
دنیای فوتبال 

وجود ندارد

کمربند خط میانی را محکم ببند ژنرال !!
کتیکی ذوب آهن بعد از رفتن سه بازیکن چگونه می شود؟ پازل تا

کتیکی سرمربی       استراتژی تا
اســتراتژی و خط مشــی امیر قلعــه نویــی ، در فوتبال 
ایران بدین صــورت انجام پذیرفته اســت که فوتبال 
هجومــی و ارســال از جناحیــن با یک ســنت فــوروارد 
 بلند قامت را در دســتور کار قرار داده است . سپاهان 
قلعه نویــی، که دوســال متوالــی در لیــگ برتر بــر قله 
قهرمانــی تکیــه زد را نــگاه کنیــد. خســروحیدری و 
احسان حاج صفی دو وینگر راست و چپ این تیم ، با 
کارگردانی محرم نوید کیا  و مهاجمی تیز چنگی مانند 
ابراهیم توره ، سبب شــد زرد پوشان کارناوال شادی 
بــه راه بیندازنــد . افــکار امیر قلعــه نویــی در تیم های 

کتورســازی نیز بدین گونه بــود .غلامرضا  اســتقلال و ترا
عنایتی در استقلال مهاجم مورد وثوق قلعه نویی و فرزاد 
کتور سازی بدین گونه عمل می کردند .  حاتمی نیز در ترا

     فرو رفتن قلعه امیر  در ژرفا ! 
قلعه نویی ، برای روند افتخار آفرینی های گذشته اش ، 
تیم با قدمت و بی حاشیه ذوب آهن را انتخاب کرد ؛  اما 
در ابتدای کار با مصدومیت قاسم حدادی فر و در ادامه 
مهدی رجب زاده مواجه شد . کی روش استنلی برزیلی، 
هم با منع به کارگیری قوانین سازمان لیگ برتر مواجه شد 
تا حسابی دست ژنرال در پوست گردو باقی بماند. اعتقاد 

نداشتن به بازیکنانی مانند علی همام لبنانی و احسان 
پهلوان؛  دو بازیکن ملی پوش تیم های لبنان و ایران که 
در دو فصل گذشته در تیم فوتبال ذوب آهن بازی های 
درخشــانی را از خود به نمایش گذاشــته اند، سبب شد 
گردان قلعه نویی چهــار باخت را تا نیــم فصل اول  تا شــا
رقابت ها تجربه کنند و در مکان نهم جدول قرار بگیرند. 
سفید وسبز پوشان در 15 مسابقه نیم فصل اول به طور 
میانگیــن 1/4 گل به تور دروازه رقبا چســباندند . آنها در 
هرمســابقه هم 1/26 ، نیز گل دریافت کردنــد . این آمار 
در سیســتم 1-۳-2-4 ذوبی ها که داعیــه قهرمانی ودر 
کورس باقــی ماندن را دارنــد،  ناامیدکننده اســت . قلعه 

امیر با این روند در ژرفا فرو می رود. 

     امان از وزیر با تدبیر گل محمدی 
مجتبــی حســینی دســتیار اول یحیــی گل محمــدی در 
کتور ســازی که بــه عنوان وزیــر با تدبیــر گل محمدی  ترا
در فوتبــال ایــران از وی نــام مــی برنــد ، به خوبــی پــازل 
کتیکی قرمز پوشان شهر تبریز را در نیم فصل لیگ برتر  تا

با مشمولشدن احسان پهلوان ، دانیال اسماعیلی فر 
و مهدی مهدی پور تکمیل کرد. این سه مهره کلیدی 
 در زمان مربیگری مجتبی حسینی و گل محمدی در 
ذوب آهن ، بازی های چشم نوازی انجام می دادند. 
نمونه عینی و بارز آن،  دیدار تیم های النصر عربستان و 
ذوب آهن در ورزشگاه شیخ راشد دوبی بود که ذوبی ها 
با هنرنمایی احســان پهلــوان تیم متمول عربســتانی 
را ســه بــر صفــر شکســت دادنــد. به هــر حــال مجتبــی 
حســینی بــه نوعــی زیــر پــای ایــن بــا زیکنان نشســت 
 و خدمــت مقــدس ســربازی را دال بــر خــروج آنــان از 

ذوب آهن دانست . 

     تقویت کننده ذوب آهن کیست ؟
ذوبی ها  با قرار دادن کی روش اســتنلی در نوک خط 
حمله تیمشان به دنبال ارسال های مواج هستند تا 
مهاجم انرژیک برزیلی ،از قدرت سرزنی خود استفاده 
کنــد . ســرمربی ذوب آهــن در بــازی تدارکاتی تیمش 
برابر ســپهر نقش جهــان ، از وجود حمیــد بوحمدان 
در دفــاع راســت بهــره بــرد ) علی همــام هــم نیمکت 
نشــین بود (، در دفاع چــپ نیز مهــدی امینی جوان 
گر میلاد فخرالدینی هم  دنبال تجربه اندوزی است .ا
از ذوب آهن ســر در بیاورد به احتمال زیاد بوحمدان 
کنار وحید محمد زاده در دفــاع مرکزی قرار می گیرند 
و گئورگــی گرجســتانی هــم بایــد در پســت هافبــک 
دفاعــی انجــام وظیفــه کنــد . نبــود مهــدی مهــدی 
پــور در کمربنــد خــط میانــی بــا مهــدی رجــب زاده و 
 قاســم حدادی فر می تواند وظیفه تغذیه مهاجمان 
ذوب آهن را انجام دهد ؟ تقویــت کننده  تیم فوتبال 
ذوب آهن باید با بازیکنان شش دانگ انجام بگیرد که 
در لیگ های برتر و قهرمانان آسیا دچار مشکل و انزوا 
گر خط میانی ذوب آهن که شرایط خاصی  نشــوند . ا
گذار  را دارا می باشد فضا و تملک توپ را به حریفان وا
کنند، کی روش استنلی و مرتضی تبریزی باید نظاره گر 

بازی شوند.

هیئـت مدیـره باشـگاه فرهنگـی ورزشـی ذوب آهـن ، بـا رایزنـی ، توصیه یا دسـتور،  نـام بزرگی ) 

سعید 
واعظ 

امیـر قلعـه نویـی ( را در فصـل هفدهـم بـر روی نیمکـت سـفید وسـبز پوشـان نشـاند تـا آمـال 
وآرزوهـای چندیـن سـاله خـود کـه همـان قهرمانـی در لیـگ برتـر فوتبـال اسـت را جامـه عمـل 
بپوشـاند . اما  مصدومیت و مشـمول شـدن تعدادی از مهره های کلیدی این تیم، پاشـنه آشـیل 
ذوبـی هـا شـده اسـت . حال این سـوال وجود دارد کـه پازل تاکتیکـی ذوب آهن بعد از رفتن سـه 

بازیکن چگونه می شود؟ 

 بازی های                    مهم

                                نام   تیمزمان                                                   نام   تیم

ایران جوان بوشهردوشنبه | 16:20 استقلال

وستهامسه شنبه | 23:15آرسنال

صنعت نفت سه شنبه | 16:20 پرسپولیس
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شهر نیاز به برنامه ریزی دارد 

نایب رئیس کمیسیون بهداشت و خدمات 
شهری، ضمن بیان مشکلات موجود در شهر، 
گفت: همه نقاط این شهر نیازمند برنامه ریزی است. 
شریعتی نیا در نطق میان دستور خود افزود: در نقطه به 
نقطه این شهر تهدید و فرصت، امید و ناامیدی وجود 
دارد و تفکر جدید و استفاده از راه حل ها و پیشنهادات 
گون توســط نیروهای بــا اســتعداد می توانــد آن را  گونا

اجرایی و مشکلات شهر  را رفع کند.
کید کرد: نباید فراموش کنیم که عدالت محوری  وی تا

از جمله شعارهای اصلی لیست امید بود. 
شریعتی نیا افزود:  عدالت در توزیع اعتبارات، در نگاه به 
منابع، درآمدها و هزینه ها، نگاه به شایستگان، عدالت 
در جــذب و جابه جایی نیروهــا، در نگاه بــه قومیت ها 
و اقشــار مختلف مــردم، عدالت در نگاه به شــهروندان 
و عــدم تفکیک آنها بــه درجه هــای یک تا ســه باید مد 

نظر قرار گیرد.
 نایب رئیس کمیسیون بهداشت گفت: نباید فراموش 
کنیم که شفاف ســازی از شــعارهای اصلی ما بود. وی 
ادامه داد: باید به شفاف سازی در آنچه تحویل گرفته، 
در نحــوه کســب درآمــد، در هزینه کــرد اعتبــار محدود 
شــهرداری، در حقــوق و مزایــای کارکنــان شــهرداری، 
گــذاری و برون  در نحــوه قــرار داد بــا پیمانــکاران، در وا

سپاریها پرداخته شود.
 شــریعتی نیا اظهــار داشــت: نبایــد فرامــوش کنیم که 
شایسته سالاری از جمله شعارهای ما بود. وی افزود:  
شایســته ســالاری در انتصاب مدیــران شــهرداری، در 
به کار گرفتن مشــاوران و نخبگان برای ســازمان های 
وابســته، شایســته ســالاری  برای بــرون رفــت از رکود و  
شایسته ســالاری در جذب نیروی انســانی  باید انجام 

شود.
وی گفت:  نبایــد فراموش کنیم که با مردم این شــهر و 
شهدا  میثاق بسته ایم. شریعتی نیا افزود: نباید فراموش 
کنیم که قرار ما  تحول در شهر بر اساس ارزش ها بود. این 
کید کرد: قصد ما ریشه کنی رانت، پارتی و  عضو شورا تا
خشکاندن ریشه های دلال بازی در شهرداری بوده که 
متاســفانه در بســیاری 
از جاهــا نهادینه شــده 

است.
وی گفــت: قصـــــد مـــــا 
ریشــــــه کنی خــانـــواده 
محــــــوری و قــرابـــــت و 
فامیلــی  در شهــــرداری 
بود که یک رســم عادی 

شــده است. 
شریعتی نیا تصریح کرد: 
مســائل غیــر اخلاقــی 
کــه یــاد شــد بــه حــدی 
نهــادیـنـــــــه شـــــده کــه 
کاهـش چشمگیـر  آن در 
ســه ماهــی که شــهردار 
آغاز به کار کرده، امکان 
پذیر نیســت؛ بلکه  نیاز 

به زمان داریم.
نایـب رئیس کمیسیـون 
بهـداشـــت و خــدمـات 
شـهــــــری  ادامـــــه داد: 
بیایید به میثاقی که با 
شهدا و مردم اصفهان بسته ایم متعهد بوده و با صلابت 
جلوی تخلفاتی که رسم عادی و نهادینه شده را بگیریم 
گر زبانم  کید کرد: ا تا اندکی از اندوه مردم بکاهیم. وی تا
در اعتراض به وضعیت موجود تند است قصد من انجام 

اصلاحات فوری و جدی است.
شریعتی نیا با اشاره به دیدار اخیرش با خانواده شهدا و 
بیان مشکلات توسط آنها گفت: احساس عجیبی برایم 
به وجــود آمد که نکنــد تلاش هــای ما در راه مســتقیم 

شهدا نباشد. 
وی تصریح کرد: نکند جمله شهدا شرمنده ایم برایمان 
باقی بمانــد و نکند در اجــرای برنامه هایمــان که مورد 

تایید مردم بوده دچار سیاست زدگی شویم.
وی همچنین به دیدارش با رانندگان شرکت اتوبوسرانی 
اصفهان اشــاره کــرد و گفــت:  ایــن شــرکت با نیــم قرن 
فعالیــت  مشــکلات زیــادی دارد کــه بدهی متعــدد به 
ســازمان هــا و پیمانــکاران، ســازمان هــای داخلــی و 

شهرداری از آن جمله است.
 این عضو شورا گفت: موجه شدم  که مدیران این شرکت 
وقتی در پایان ماه نمی توانند حقوق کارکنان و رانندگان 
را بپردازنــد، چگونــه احســاس شــرمندگی مــی کننــد. 
کید کرد: همه می دانیم که این مشکلات  شریعتی نیا تا
به تازگی ایجاد نشده و میراثی است که از گذشتگان به 

ما رسیده است./گروه شورا 

خبر                     شورا 

 نبود نیروی انسانی ماهر
 گلایه بخش خصوصی است

رئیس مرکز مطالعات و پژوهش های شورای 
اســلامی شــهر اصفهان گفت: در حال حاضر 
نبود نیروی انســانی ماهر یکی از مهم ترین گلایه های 
بخــش خصوصــی اســت. بــه گــزارش روابــط عمومــی 
شـــورای اسـلامی شهــــــر اصفهان، کوروش خسروی با 
اشــاره بــه وضعیــت نیروی 
انســانی بخــش خصوصــی 
اظهار کــرد: در حــال حاضر 
بخش خصوصی همچنان 
از عدم نیروی انسانی ماهر 
گلایــه دارد.وی اضافه کرد: 
آیا بخش خصوصی می تواند 
در مســابقات ملی مهارت مشــارکت کنــد و جوایز ویژه 
تعریف کند تا به شرکت کنندگان در این مسابقات اهدا 
شــود؟وی اضافه کــرد: تنــوع نیازهــای مهارتی بخش 
خصوصــی زیــاد اســت و بایــد زمینــه مشــارکت بخــش 
خصوصــی در جایزه ملی مهارت و معرفــی جوایزی که 

بخش خصوصی تعریف و اهدا می کند، فراهم شود.

میراث دار شهر بحران زده ایم  
رئیس کمیســیون فرهنگی گفــت: مدیریت 
شــهری فعلــی اصفهــان، شــهر را بــه صــورت 
نرمال تحویل نگرفتــه  و میراث دار شــهری بحران زده 

است.
روشــن در نطق میان دســتور خود ادامه داد: عملکرد 
نادرســت مدیران ما در طول ســال های گذشته، این 
ج  شــهر را بیش از هر زمــان دیگــری از تعادل خــود خار
کرده  و برای بازگرداندن امور شهر به وضعیت عادی کار 
سنگینی در پیش دارد و شاید در یکی دو سال پیش رو، 
لازم اســت که مدیران جدید به آواربرداری و تغییرات 

اساسی بپردازند.
وی به مشــکلاتی همانند ترافیک، کم آبی ، ساخت و 
ساز بی رویه و... که مورد انتقاد مردم  و دفاع مدیریت 
شــهری بود، اشــاره کــرد و اظهار داشــت:  امــروز میزان 
نابسامانی ها و تخلفات افزایش یافته؛ اما گویی هیچ 
یک از  این مشکلات و نابسامانی ها دیده نمی شود و یا 

همه نسبت به آنها بی تفاوت شده اند.
 به گفته روشــن، کلان شــهرهایی همچــون اصفهان 
کنانش مانند زوج ها چند ســالی به هم پریدند،  و ســا
از عیوب و ایرادات هم اشــکال گرفتند و جنگیدند که 
یکدیگــر را بســازند؛ امــا وضعیت بدتر شــد. بــه تدریج 
بــه این بــاور رســیدند کــه قــرار نیســت چیزی درســت 
کت شــدند و دست از سر هم  شود، خسته شدند، سا

برداشتند و از هم طلاق عاطفی گرفتند. 
وی افزود: این سکوت سنگین و بی تفاوتی شهروندان 
نســبت به همه نابســامانی های شــهر، نشــانه خوبی 
نیســت ومردم از جنگیدن برای بهتر شدن شهرشان 
خسته و ناامید شده و شــهر را طلاق عاطفی داده اند . 
کید کرد:  مهاجرت گسترده نخبگان و جوانان  روشن تا

از شهر، نشانه ناامیدی از بهبود اوضاع است.
رئیس کمیسیون فرهنگی اظهار کرد: در این سال ها با 
مدیریت شهریی مواجه بودیم که نتوانست با توجه به 
منابعی که در اختیار داشت تخصیص مناسبی انجام 
کید بــر اینکه در نتیجــه چنین عملکرد  بدهد. وی بــا تا
غیرقابل دفاعی، سرمایه اجتماعی مدیران شهری ما به 
شدت افول کرده است، ادامه داد: نتایج یک پژوهش 
ملی  )1394( نشــان می دهد مردم استان اصفهان در 
مقایســه با ســایر مردم کشــور منفی ترین ارزیابی را در 
مورد میــزان موفقیــت نهادها، ســازمان هــا و مدیران 
 در انجام وظایــف داشــته و کمتریــن اعتماد را بــه آنها 

دارند.
روشــــن با بیــــان اینــکه 
بــه داوری بسیـــــاری از 
کارشنــاســــان بیـــش از 
آنکــــه در حـــــوزه هـــای 
محیــط زیست، حمـــل 
و نقــل  و اقتصاد بحران 
داشته باشیــم، در نحوه 
مشــــکل  حکـمـــــرانی 
داریـــــم، تصـــریح کـــرد: 
یکی از عمده ترین نقاط 
ضعف مدیریت شهری 
نهادهــای  تعــــدد  مــا 
تصمیم گیری است  که 
به اتلاف منابع، موازی 
کاری و نبــود همــکاری 
گــــروهی منجـــــر شـــــده 

است.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه 
یکـــــی از راهکارهـــــای 
حــل چنیـن مسئله ای، 
ایجاد مدیریت یکپارچه 

شهری است، اظهار داشــت: عدم شفافیت در تامین 
مالی پــروژه های شــهرداری، عدم توجــه لازم به طرح 
کم که منجر به افزایش خانه های  تفصیلی و فروش ترا
خالی در برخی از مناطق شهری اصفهان شده و تعداد 
زیاد خانه فرســوده در نقاط دیگر شــهر، ناشــی از اداره 

نامناسب شهر بوده است.
کنون  کیــد کــرد: هــم ا رئیــس کمیســیون فرهنگــی تا
بیش از هر زمانی نیاز است که مدیریت شهری جدید 
رونــد عــادی ســازی شــهر را آغاز کنــد شــاید مهمترین 
راهکار برای بهبود وضع موجود، ارائه و تصویب لایحه 
مدیریــت یکپارچــه شــهری توســط دولــت و مجلــس 

شورای اسلامی است.
وی در بخــش دیگــری از نطق خود ضمن بزرگداشــت 
فرارسیدن هفته پژوهش گفت: بین پیشرفت بخش 
گیر و پایــدار در هر کشــور،  تحقیق و شــتاب توســعه فرا
ارتباط مســتقیم برقرار است. روشــن ادامه داد:نقش 
پژوهش در توسعه همه جانبه پایدار چنان برجسته و 
انکارناپذیر اســت که می توان آن را بدون تردید نیروی 
محرک توسعه در همه حوزه ها اعم از فرهنگ، اقتصاد، 

سیاست و جامعه شهری دانست.
کید کرد: با عنایت به اهمیت پژوهش و تحقیق  وی تا
در رســیدن بــه راهبردهــای منطقــی و راهکارهــای 
عملیاتی برای رفع چالش ها و مســائل حوزه مدیریت 
شــهری، امیدواریــم از ظرفیــت موجــود شــهرداری 
اصفهــان اعــم از تــوان فکــری و قــدرت یــدی نیــروی 
انســانی، زیرســاخت ها، ســخت افزارهــا و نــرم افزارها 
کیــد کرد:  اســتفاده مطلوب و بهینه بشــود. روشــن تا
کز دانش بنیان و  همچنین از تعامل و ارتباط لازم با مرا
پژوهش محور، به ویژه در عرصه بین المللی از ظرفیت 

شهرهای خواهرخوانده نباید غافل باشیم.
روشن، پژوهش را تعریف کرد و اظهارداشت: پژ   وهش 
عبــارت اســت از کاربــرد روش علمــی بــرای حــل یــک 
مســئله که ما در شــرایط امروز و با توجه به چالشها و 
 مشکلات شهری، بیش از هر زمانی به پژوهش به ویژه 
پژوهــش هــای کاربــردی بــرای رفــع ایــن مشــکلات 

نیازمندیم.
رئیس کمیسیون فرهنگی، ادامه داد: تحولات زندگی 
بشر در قرن بیستم نشان از گسترش روز افزون اهمیت 
علم و تحقیق داشــت، به ویــژه در نیمــه  دوم این قرن 
گاهی از نقش  کشورهای صنعتی و در حال توســعه با آ
پژوهش در خلق فن آوری و شتاب دهی برای توسعه، 
عمده توجه خــود را مصــروف تقویــت و ارتقای بخش 

تحقیق کرده اند./گروه شورا    

نطق                               اعضا عضو هیئت رئیسه شورا:

شهر  را نمی توان با مدیریت محافظه کارانه اداره کرد
 عضو هیئت رئیسه شورا در نطق میان دستور خود 
گفت: شهر را نمی توان با مدیریت محافظه کارانه 

اداره کرد.
مقدری خاطر نشان کرد: در حال حاضر تعداد جوانان منصوب 
شده در پست های مدیریت شهری بسیار ناچیز است و 
هنوز مدیرانی که اعتقاد به فضای گفتمانی و برنامه های 

ما ندارند، زیاد هستند.
کیــد بر ضــرورت پایبنـــدی مدیـــران شهــــرداری  وی با تا
و ســـــازمان ها و شـــرکت های وابستــــه به بـــرنـــامه ها 
و گفتمان غالب این دوره شورای شهر، بیان کرد: پس 
از چهــــار ماه از عمــــر مفیــــد ایـــن دوره شــــورا، هنــــوز 
رویکردها و سازوکارهای نویــن مـــورد نظـــر در مدیـــریت 
کنــــدی پیش   شهــــری اصفهان پیـــاده نشده و یا به 

می رود.

  روزمرگی در مدیران
عضو کمیسیون فرهنگی با اشاره  به 
اینکه هنوز روزمرگی و عدم خلاقیت 
و پویایی حتی در بسیاری از مدیرانِ 
تازه منصوب شده موج می زند، ادامه 
کان مدیرانی که اعتقادی به  داد: کما
فضای گفتمانی و برنامه های ما ندارد 
در مدیـریــت شهــــری، زیــــاد هستنــــد، 

البته منظورم لزوما تغییـــر سیـــاسی نیست؛ بلکه هدف 
این است که برنامه ها زمـــانی بــــرای شهـــروندان پیـــاده 
 و ملموس می شــــود که مدیــــرانی همســــو آن را دنبـــال 

کنند.
 مقدری افزود: برای نمونه وقتی از درآمد پایدار سخن 
می گوییم به نگاه استارتاپی  و خلاقیت نیاز است و باور به 

 تغییــــر را  می طلبـــد. به عبـــارت  دیـگــر
نمی توان  شهـــر  را با مدیــریت محــافظـه 

کار اداره کرد.
وی اظهار داشت: یکی از دلایل انتخاب 
شهردار، برنامه نسبتا جسورانه و اصلاح 
طلبانه ایشان بود که قابلیت سنجش 
داشت، آیا امروز رفتار و عملکرد شهردار 
گر هست در کجا  قابل سنجش است و ا

قرار می گیرد.
عضو کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی ادامه داد: 
کان سرمایه گذاران به دلیل مقررات دست و پا گیر از  کما
اصفهان کوچ می کنند و برخی مدیران با ادبیات طلبکارانه 
با ارباب رجوع، بخش خصوصی و سرمایه گذاران مواجه 

می شوند.

   برای تحکم نیامدیم
وی تصریح کرد: ما برای تحکم نیامدیم، باور ما مشارکت 

ذینفعان در امور شهر است. 
مقدری افزود: باور ما تسهیل سازی سازوکارهاست نه 
سدسازی مقابل آنها، باور ما پهن کردن فرش قرمز برای 
حضور سرمایه گذاران است، باور ما اثربخشی و کارآمد 

ساختن مدیریت شهری است.
عضو هیئت رئیسه شورا در نقد کم توجهی به جوانان در 
انتصاب های شهرداری گفت: تعداد جوانان منصوب 
شده ناچیز است و بعضا از بازنشسته ها و افراد غیرخلاق 
منصوب شده و یا در شرف انتصاب هستند  و این در حالی 
است  که در دنیای توسعه یافته کنونی از جوانان برای 
پست های حساسی همانند نخست وزیری، وزارت و 

شهرداری استفاده می شود./گروه شورا 

نطق                        اعضا

انجام روزانه چهار ميليون سفر در شهر  اصفهان
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان خبر داد:

در جلسه علنی مطر ح شد؛

پنج میلیون تلفن همراه مشغول به کار در اصفهان
مدیر عامل شــرکت مخابرات اســتان اصفهــان از 
فعالیت پنج میلیون و207هــزار خط تلفن همراه 
مشغول به کار در استان و سه میلیون و 740 هزار خط تلفن 

همراه در شهر اصفهان خبر داد.
حیــدری زاده و معاونانــش که مهمــان ویژه شــانزدهمین 
جلســه علنــی شــورا بودنــد همــه داشــته هــای مخابراتــی  
اصفهان را در قالب نمودار و جدول ترســیم کردند.  گفتنی 
اســت دو هــزار و 29 ســایت تلفــن همــراه در اســتان و 839 
سایت در شهر اصفهان فعال است. ضریب نفوذ اپراتور اول 
در استان98.5و در شهر 175درصد اعلام شد. ضریب نفوذ 
تلفن ثابت46 درصد در استان و در شهر اصفهان52 درصد 
است. در حال حاضر بیش از دو میلیون و 468 هزار مشترک 
تلفن ثابت  و پنج میلیون و 207 هزار مشترک تلفن همراه در 

استان هستند.
حیدری زاده از وجود اینترنــت رایگان به صورت وای فای، 
کــن عمومــی شــهر هماننــد فــرودگاه و پارک خبــر داد  در اما
که قابلیت اســتفاده برای ســایت های خاصی را دارد. وی 
همچنیــن در مــورد وضعیــت خطوط تلفــن ثابت در شــهر 
گفت: از شهرداری درخواست می کنیم که برای مجوزهای 
حفاری و خدمات رسانی بهتر به مردم با این شرکت تعامل 
کید کرد: توسعه تلفن ثابت در  بیشتری داشته باشند. وی تا
شهر تعطیل نشده؛ ولی با افت و خیز همراه است. به گفته 
حیــدری زاده در حال حاضــر145 نقطه کور در شــهر وجود 
دارد  که به زودی تکمیل می شود. وی درباره میزان سرعت 
اینترنــت ای دی اس ال در شــهر گفــت: متوســط ســرعت 
هشت مگ بر ثانیه اســت که مشــکلات با حفاری ها قابل 
رفع اســت. حیدری زاده تصریح کرد: دکل های مخابراتی 

موجود در ســطح شهر  از نظر میزان تشعشــع زیر نظر انرژی 
اتمــی قــرار داشــته و اســتانداردها بــه صــورت محرمانــه به 
کیــد کــرد: تجهیــزات  اســتانداری اعــلام مــی شــود. وی تا
شاخص گذاری شده و سازنده ها بر اساس استانداردهای 

موجود اقدام به تولید آن می کنند.

    اینترنت و استارتاپ ها 
رئیــس مرکــز پژوهش هــا در ایــن دیــدار بــه طرح ســوالاتی 
پرداخــت وگفــت: پرداختــن بــه اینترنــت رایــگان در شــهر 
اصفهان تا چه میزان در دســتورکار است. خســروی افزود: 
در نقاط پرتــردد و برای انجــام امور جاری شــهر به اینترنت 

پرسرعت نیاز داریم که در این خصوص سرمایه گذار علاقه مند 
نیز وجود دارد. وی ادامه داد: مخابرات زیرساختهایی را 
ایجاد کرده که برای استارتاپ ها قابل استفاده است و باید 
پرسید این شرکت برای استفاده و یا کمک به استارتاپ ها 
چقدر فعال عمل کرده است. خسروی در نهایت گفت: در 
حال حاضر شهرداری اصفهان هزینه زیادی را برای نظارت 
بر شهر می پردازد. مخابرات در زمینه نظارت شهر با ماهواره 

چه کمکی می تواند به شهرداری بکند.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به عدم به روز 
گذاری تلفن ثابت در بسیاری از مناطق شهر، اظهار  بودن وا
داشت: در حال حاضر بر عکس گذشته نمی توان به میزان 

مورد نیاز تلفن ثابت درخواست کرد. مهندس معین ادامه 
داد: دربســیاری از نقاط شــهر، نقطه کور آنتــن دهی وجود 
دارد و این درحالی است که  تلاش شــده تا مخابرات از نظر 

توسعه شبکه مشکلی با شهرداری نداشته باشد.
وی علــت نبــود ســرعت مقبــول بــرای ای دی اس ال در 
بعضی از نقاط شــهر و نرخ های جدید ایــن خدمت را جویا 
شد.روشــن، رئیــس کمیســیون فرهنگــی دربــاره آخریــن 
تحقیقــات مســتند در مــورد میــزان تشعشــعات دکل ها  و 

امنیت شبکه های اجتماعی، سوالاتی را مطرح کرد.
نایــب رئیــس شــورای اســلامی شــهر اصفهــان، گفــت: در 
حال حاضر حــدود250 کیلومتر فیبــر نوری  بــه عنوان یک 
 ظرفیت در شــهر وجود دارد که از آن به طور کامل استفاده 
ایــن  توســعه  خواســتار  اصفهانــی  نصــر  شــود.  نمــی 
ظرفیــت توســط شــهرداری شــد. وی همچنیــن از عــدم 
اطــلاع رســانی کامــل درمــورد بــی خطــر بــودن دکلهــای 
کمیســیون  رئیــس  کرد.نایــب  انتقــاد  همــراه،  تلفــن 
کــه بــا توجــه بــه  کــرد  ح   فرهنگــی ایــن ســوال را مطــر
زلزلــه خیــز بــودن اســتانها و شــهرهای کشــور و انتخــاب 
 اصفهان به عنوان استان معین، مقاوم سازی ساختمان ها

 و ســازه ها و دســتگاه های مخابرات تا چه انــدازه پیگیری 
کید کرد:  از افزایش تعداد مشتری،  شده است؟ محمدی تا
کاربر و ســیم کارت های مشــغول بــه کار چه هدفــی دارید. 
وی افزود: برای فرهنگسازی اســتفاده از تلفن همراه چه 
کردیــد. محمدی اظهــار داشــت: وقتــی آمــوزش و پرورش 
اجازه اســتفاده از تلفن همراه را به دانش آموزان نمی دهد 
به چه علت ســیم کارت دانش آموز تولید و بــرای آن تبلیغ 

می شود./گروه شورا    

      50درصد با ماشین شخصی
وی تصریــح کــرد: در حــال حاضــر50 درصــد از ســفرهای درون 
 شهری با خودروی شــخصی انجام  می شــود که نگران کننده 

است.
 گفتنــی اســت روزانه 20درصــد از ســفرها بــا اتوبوس، معادل 
کســی،  700تا800 هزار ســفر درروز، 12 تا 14درصد ســفرها با تا
10درصد با موتور سیکلت، 4درصد با دوچرخه و مابقی توسط 

سایر وسایل نقلیه موجود در شهر انجام می شود.
مهندس معین در بخش دیگری از نطق خود درباره وضعیت 
عبور و مرور در بافت فرسوده مرکز شهر، گفت: شهر د رمنطقه 
مرکزی بافت تاریخی فرســوده دارد که امکان توسعه معابر از 

نظر میراث وجود ندارد.
وی ادامــه داد: ایــن مناطــق به دلیــل موقعیــت جغرافیایی 
خود برای شــکل گیری بســیاری از مســیرها ظرفیت زیادی 
از نظر پذیرش خودروی شــخصی ندارد، بنابراین نمی توان 

مشکلات این مناطق را با توسعه معابر رفع کرد.
کثر کلان شــهرها  به دلیــل آلودگی هــوا و برای  وی افــزود: درا
صرفه جویی در سوخت، سفر به سمت حمل و نقل عمومی 
حرکت کرده که بیشــترین بار ســفر آنها را به دوش می کشد. 
به گفته مهنــدس معیــن در حال حاضــر در تعــدادی ازکلان 
شــهرهای دنیا 70 درصد ســفرهای درون شــهری با حمل و 

نقل عمومی انجام می شود. 

رئیس شورای اســلامی شــهر اصفهان درباره اقدامات انجام 
شــده برای توســعه حمل و نقل عمومی در اصفهان، گفت:  
به همت شورای شهر و شهرداری اقدامات لازم برای توسعه 
 نــاوگان حمــل و نقــل عمومــی انجــام شــد. وی ادامــه داد:  
هزینه های نوسازی و به روز کردن ناوگان حمل و نقل عمومی 
زیاد اســت و باید ازکمک ها و یارانه های دولتــی که در قانون 

بودجه در نظر گرفته شده، بیشتر استفاده کنیم. 
وی به زمان تدوین بودجه کشور اشــاره کرد و اظهار داشت: 
د رحــال حاضــر فصــل تدویــن بودجــه بــوده وامــکان ارائــه 
پیشنهادات توســط نمایندگان وجود دارد. بنابراین  انتظار 
داریم که نمایندگان د راین خصوص گامهای موثری بردارند .

به گفتــه مهنــدس معیــن در حــال حاضــر بیــش از60 درصد 
از هزینــه حمــل و نقــل درون شــهری را بــرای عــدم افزایــش 
پرداخــت  شــهرداریها  توســط  جایــی،  جابــه   هزینــه 
خ،  مــی شــود و ایــن در حالــی اســت کــه در گذشــته ایــن نــر

30درصد بود.
وی ادامــه داد: بــه دلیــل اینکــه میــزان پرداختــی دولــت به 
اندازه میزان مســافر نبود در حال حاضر60 درصــد ازهزینه را 
 شهرداری می پردازد تا نرخ کرایه اتوبوس در حد معقولی باقی

 بماند.

    خط سوم در دست اقدام
وی درباره وضعیت حمل و نقل مردم اصفهان به وسیله 
مترو گفــت:  بهــره بــرداری کامل خــط اول متــرو مراحل 
نهایی خود را طی می کند. مهندس معین افزود: در حال 
حاضر قطارهای شهری از شهرک قدس تا میدان آزادی 
تردد می کنند؛ ولی از همه ایستگاه ها استفاده نمی شود.

به گفته وی،  در آخرین جلسه هیئت مدیره قطار شهری 
رفع موانع تکمیل خط اول  بررسی و امید است که تا پایان 

سال این امر محقق شود.
وی دربــاره خــط دوم گفت: عملیــات اجرایــی خط دوم 
مدت هاســت آغاز و عملیــات اجرایی دو ایســتگاه آن در 
حال انجام است.  مهندس معین درباره خط سوم اظهار 
داشت: برای عملیات  خط سوم، قراردادی با شرکتهای 
تابعه بنیاد مستضعفان بســته و در شورا مصوب شد که 
برای جزئیات آن تعــدادی از مدیران قطار شــهری برای 
کره با بنیاد مستضعفان به تهران سفر کرده اند. وی  مذا
معتقد است که برای به نتیجه رسیدن متروی اصفهان  
به کمک دولت وهمراهی نمایندگان اصفهان  در مجلس 

نیاز است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان در بخش دیگری از 
نطق خود  از همه دست اندرکاران حمل و نقل شهری در 
اصفهان تشکر کرد و گفت: با توجه به امکانات موجود به 

نحو قابل تحسینی خدمات حمل و نقل ارائه می شود.
وی فــرا رســیدن هفتــه پژوهــش و روزجهانــی عــاری از 
خشــونت را گرامــی داشــت و افــزود: 27آذر روز جهانــی 
عاری از خشــونت و افراطی گری  اســت که نامگذاری آن 
به  پیشنهاد رئیس جمهور ایران در سال 92  ودر سازمان 
ملل  انجام شد که  مصوبه مجمع عمومی سازمان ملل را 
نیز دارد. وی تصریح کرد:  به دلیل منفعت طلبی و روحیه  
گر وجود دارد فاصله  خشونتی که در کشورهای استعما
زیادی با تحقق این روز داریم . مهندس معین افزود: آنچه 
که امروز در منطقه می بینیم فاصله زیادی از روحیه عاری 

از خشونت دارد. 
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان از اعمال تغییرات در 
دبیرخانه این شورا خبر داد. مسئولیت دبیرخانه شورای 

پنجم بر عهده »صرامی« قرار گرفت.

    کمیته ای برای چهارباغ 
در این جلســه، طرح پیشــنهادی تعدادی از  اعضا برای 
تشکیل کمیته عالی سیاســتگذاری چهارباغ، بررسی و 

به اتفاق آرا به تصویب رسید.
همچنیــن طرح پیشــنهادی تعــدادی از اعضا بــا عنوان 
حذف و اصلاح جرایم دیرکرد اعتبارات دریافتی شهرداری 

نیز بررسی و مصوب شد.

رئیـس شـورای اسـامی شـهر اصفهان گفـت: طبق آمارهای موجود، ضریب سـفر در شـهر دو سـفر 

 لیلی 
زواره ای

 بـه ازای هـر نفـر اسـت و بـه عبـارت دیگـر روزانـه در شـهر اصفهـان چهـار میلیـون سـفر انجـام 
مـی شـود. مهنـدس معین در شـانزدهمین جلسـه علنـی این شـورا ادامـه داد: میزان آلودگـی هوا در 
اصفهـان هنـوز به اندازه ای نرسـیده که مدارس تعطیل شـود؛ ولی میزان شـاخص آلودگـی روی مرز 
قـرار دارد. وی در نطـق میـان دسـتور خود به بررسـی وضعیت حمل و نقل عمومی در شـهر پرداخت 
و افزود: در انتظار رشـد و توسـعه خدمات مخابراتی هسـتیم تا بتوان بر مبنای آن سـفرهای شـهری 
را  کاهـش داد. بـه گفتـه وی، کاهـش سـفرهای شـهری و ایجاد شـهر الکترونیک همچنان در دسـتور کار قـرار دارد تا 

بتوان بخش زیادی از خدمات مورد نیاز مردم را بدون انجام سفر برآورده کرد. 

مدیریت شهر، 
اصفهان  را به 
صورت نرمال 

تحویل 
نگرفته  و 
میراث دار 

شهری 
بحران زده 

است

 اگر زبانم 
در اعتراض 
به وضعيت 
موجود تند 
است قصد 
من انجام 
اصلاحات 

فوری و جدی 
است



عضو کمیسیون اجتماعی مجلس خبر داد:

فضای مجازی دروازه  جدید قاچاقچیان برای فروش مخدرهای صنعتی
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس،  اتخــاذ تدابیر 
هوشمندانه پلیس برای حضوری مستمر در فضای 
مجــازی را راهــکار مقابلــه با مــوج جدیــد ترغیب جوانــان به 

استعمال مواد مخدر صنعتی در این فضا دانست.
کنش نسبت  عباس گودرزی در گفت و گو با خانه ملت، در وا
به اظهارنظر رئیس پلیس مــواد مخدر مبنی بــر اینکه امروزه  
مواد مخدر صنعتی در آشپزخانه های داخلی تولید می شود 
گران از فضای مجازی به عنوان بستری برای تبلیغ و  و سودا
گر هزار پلیس را هم  شــکار جوانان اســتفاده می کنند،گفت: ا
ناظــر بگذاریــم، جــواب نمی دهــد و نمی تــوان جلــوی آلوده 

شدن جوان را گرفت.
کنش هایمان متناسب  وی ادامه داد: امروز باید کنش ها و وا
با ظرفیت جدیدی که در فضای مجازی ایجاد شده صورت 

بگیــرد و بــرای مقابلــه بــا جرایمــی کــه از 
طریق این دریچــه جدیدی کــه به روی 
بشــریت بــاز شــده، منتشــر می شــود، 

تدابیری اندیشیده شود.
نماینده مردم بروجرد در مجلس شورای 
اســامی، بــا بیــان اینکــه امــروزه جهــان 
غــرب شــیوه های نوینــی بــرای انحــراف 
جوانانمــان پیش بینــی و طراحــی کرده 

است و ایادی شیطان سعی می کنند به طرق مختلف و با ابزار 
جدید در این مسیر فعالیت کنند، افزود: بی تردید یک بخشی 
از هجمه هــا در فضــای حقیقــی وجــود دارد که طبعــا پلیس 
برای مقابله با آن ورود پیــدا می کند و با اســتفاده از راهکارها 
و ابزارهــای در اختیــار، با ایــن قبیــل جرایم برخــورد می کند؛ 

اما در فضای مجازی به روش های بســیار 
متنوعی در بحث اعتیاد و انحراف جوانان 
توجه می شــود؛ کمااینکــه گاه بــا نمایش 
فعل و انفعــالات حاصل از اســتعمال یک 
نوع مواد مخدر صنعتی با تاثیر بر سیستم 
روح و روان فــرد، به نتیجه مــورد نظر خود 

دست می یابند.
کنون نمی توان  وی خاطرنشان کرد: هم ا
همچون گذشته حد و مرز جغرافیایی و محدوده مشخصی 
را بــرای مقابلــه بــا جرایــم تعییــن کــرد؛ بنابرایــن عــاوه بــر 
برخوردهایــی کــه در فضای حقیقــی داریــم، باید بــه منظور 
برخورد با جرایم در فضای مجازی نیز  تدابیری را اتخاذ کنیم 
کــه در پی آن پلیــس عاوه بر حضــور در فضــای حقیقی، یک 

حضور مدبرانه ای در فضای مجازی هم داشته باشد؛  از سوی 
دیگر باید تاش کنیم تا زیرساخت ها را تامین کنیم.

این نماینده مجلس دهم، با اشــاره به زیرســاخت هایی که 
باید درجهت مقابله با ترغیب جوانان به استعمال مواد مخدر 
کنون  صنعتی در فضای مجازی فراهم شود، تصریح کرد: هم ا
باید از طریق تربیت و آموزش در جهت اقناع زیرساخت فکری 
جوانانمان، به گونه ای اقدام شــود که، خود مسیر صحیح و 
غلط را به درســتی از هم تفکیک کــرده و در تصمیم گیری ها، 
به این ســطح از تشــخیص برســند که بهتریــن راه را انتخاب 
کنند و تحقــق این مهــم نیــز بــه روش اطاع رســانی از طریق 
رســانه ها و آموزش و فرهنگ ســازی بــه وســیله خانواده ها و 
کز آموزشی اعم از دانشگاه ها و آموزش و پرورش امکانپذیر  مرا

 است.

09 جامعه

شیوه نامه اردوی دانش آموزان 
سخت گیرانه تر می شود

معاون پرورشی و فرهنگی وزیرآموزش و پرورش 
با بیان اینکه شیوه نامه اردویی سخت گیرانه تر 
می شــود، گفت: ایــن امر کمــک می کنــد مرکزی ســفر را 
کنترل کرده و سرپرستان اردو آسوده تر باشند و امیدواریم 

دچار افت کمی و کیفی در این زمینه نشویم.
مهــدی فیــض در گفت وگــو بــا ایســنا، بــا بیــان اینکــه 
اردوهــای دانش آمــوزی جــزو ضروریــات فعالیت هــای 
پرورشی محسوب می شــود و به تعبیری مدرسه ای که 
دانش آمــوزان را به اردو نبــرد یک کار ناقص انجــام داده 
اســت،  اظهار کرد: توقــف فعالیت های تعلیــم و تربیتی 
در کاس درس اشــکال بزرگــی اســت کــه بعضــا مدارس 
مرتکب آن می شوند و بســیاری اوقات خانواده ها نیز به 
علت نگرانی هایی که دارند حاضر نیســتند فرزندشــان 
به اردو بــرود و به این ترتیــب یک تعلیــم و تربیت ناقص 

اتفاق می افتد.
وی افزود: برخی نکات آموزشی وجود دارد که دانش آموز 
فقــط در اردو می تواند بیاموزد که از جملــه آنها می توان 
به اســتقال در زندگــی فــردی و اجتماعی، تــوان انجام 
کار گروهــی و تامیــن نیازهای اولیــه، آماده کــردن محل 
ک اشــاره کــرد. بنای ما این اســت که  اســتراحت و خورا
اردوهای ما آموزشی باشند و نه صرفا سیاحتی و زیارتی.

معــاون پرورشــی و فرهنگــی وزارت آمــوزش و پــرورش با 
بیان اینکه البتــه نمی تــوان نگرانــی اولیــا  را از رفت وآمد 
در جاده هــا نادیــده گرفــت، گفــت: معمــولا خانواده ها 
فرزندشــان را از اردو منع می کنند؛  به ویژه پس از حادثه 
هرمزگان که تعــدادی از دانش آموزان جــان خود را طی 
تصادفــی از دســت دادنــد، ایــن نگرانــی بیشــتر شــد. از 
همین رو آموزش و پرورش تصمیم گرفت اردوها را بیش 
از گذشته در ستاد مرکزی رصد کند و مسائل ایمنی مسیر 
از جهت وســیله نقلیه، انتخاب مســیر مناســب  و زمان 
حرکت را کنترل و بر اســاس ســامانه ای اطاعــات لازم را 

برای مسئولان اردویی مهیا کند.
خ  فیــض بــا بیــان اینکــه وقتــی در اردوهــا حادثــه ای ر
می دهد،  بدنــه آموزش و پــرورش یعنی نیروی انســانی 
که مسئولیت اردو را بر عهده دارد بسیار دلسرد می شود، 
اظهار کرد: وقتــی سرپرســت اردو  دائما توبیخ می شــود 
و زیرســوال مــی رود،  دیگر افــراد جدید حاضر نمی شــود 
مســئولیت برگزاری اردوهــا را بپذیرنــد و از ایــن حیث با 
بحران سرپرســت اردو مواجه شــدیم و هیچ کس حاضر 

نمی شد ریسک کند.
 وی افزود: بــرای حل این مشــکل در شــیوه نامه اردوها 
تغییراتی در دســت انجام است که بخشــی از مواد آن در 
اردوهای راهیان نور اعمال شد و شیوه نامه اصلی تمام 
اردوها در دست تدوین است. از جمله محور بودن مرکز، 
کنترل ســفرهای اســتانی به عنــوان محوریت در شــیوه 
 نامه جدیــد مــورد توجه اســت. در ایــن مرکز مســئولان 
گر والدین بخواهند از  برگزار کننده اردو پاسخ گو هستند و ا
وضعیت فرزندشان در طول مسیر مطلع شوند،  این مرکز 

پاسخ گو خواهد بود.

پیگیری تصویب لایحه مقابله 
با خشونت علیه زنان

کسیون زنان مجلس، از  عضو هیئت رئیسه فرا
تاش بــرای ممانعــت از تکــرار اسیدپاشــی به 
عنوان یکــی از مهم تریــن عوامل اصرار نماینــدگان برای 

تصویب لایحه »مقابله با خشونت علیه زنان« یاد کرد.
ســیده فاطمــه ذوالقــدردر گفــت وگــو بــا خانه ملــت، با 
انتقاد از تاخیر در روند بررسی »لایحه مقابله با خشونت 
علیه زنان« گفت: ما از طریق معاونت امور زنان ریاست 
جمهــوری پیگیر رونــد بررســی این لایحــه هســتیم و بر 
اساس آخرین اخبار،  این لایحه به دلیل برخی ایرادات 

آماده ارائه در صحن مجلس نیست.
کنــون نمایندگان  نماینده مــردم تهران ادامــه داد: هم ا
مجلــس به دنبال بــروز مشــکات عدیــده ای کــه در پی 
خ داده است ،هستند.  از  حوادث اسیدپاشی در کشور ر
سوی دیگر اعمال خشونت هایی که در قالب اقداماتی 
علیه زنــان در فضای مجــازی و یا حوزه هــای اقتصادی 
صورت گرفته، به طور جدی روند بررسی این لایحه را به 
عنوان یکی از اولویت های مهم جامعه پیگیری می کنند.
وی با بیــان اینکــه قوانینی که پیــش از ایــن در حمایت 
از زنان به تصویب رســیده بــود، اصا بازدارنده نیســت، 
تصریــح کــرد: رســیدگی بــه پرونــده مجرمــان حــوادث 
اسیدپاشی یکی از مواردی بود که به دلیل خلأ قانونی به 
نتیجه مطلوب نرسید؛ کمااینکه این مجرمان بعد از طی 
مدت کوتاه محکومیت خــود به جامعه بازگشــته و این 
احتمال می رود که بار دیگر با تکــرار این جرم،  تهدیدی 

علیه سایر زنان جامعه باشند.

بیمارستان ها زیر تیغ بدهی
بیمارســتان ها یکی از اصلی تریــن حلقه های  
زنجیره  سامت هستند که در نبود نقدینگی 
فشار زیادی را تحمل می کنند. در حال حاضر مهم ترین 
دغدغه بیمارستان ها،  پرداخت کارانه های معوقه کادر 
درمــان، مطالبــات شــرکت های دارویــی و تجهیــزات 
پزشــکی اســت. بــه گــزارش ایســنا، همچنیــن بــه طــور 
متوسط ۹ ماه تاخیر در پرداخت کارانه پرستاران ایجاد 
شده است. پزشکان نیز از این روند مستثنی نیستند و با 
تاخیرهای طولانی مدت در پرداخت کارانه خود روبه رو 
هستند و این روند انتقادات و نارضایتی کادر درمان را به 

دنبال داشته است.
در کنــار ایــن مــوارد، طلــب شــرکت های تولیــد کننــده 
تجهیــزات پزشــکی را هــم بــایــــد بــه لــــیست بدهــی 
بیمارستان ها اضافه کرد.  مهرماه امسال ایرج حریرچی،  
سخنگوی وزارت بهداشــت،  از رایزنی وزارتخانه متبوع 
خود با سازمان برنامه و بودجه برای تخصیص اعتبارات 
لازم بــه منظــور رفع مشــکات اعتبــاری حــوزه دارو خبر 
داد و گفت: قول هایــی درباره پرداخت بخــش زیادی از 
مطالبات پرسنل بیمارستان ها در نیمه دوم سال داده 

شده است.

سال سیزدهم، شماره 3096 
 دوشنبه

27 آذر  1396 

اخبار                         جامعه خبر                      ویژه

کمپهایغیرمجازومتخلفبهحداقلرسیدهاند
قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر:

مویــدی در پاســخ بــه ســوال خبرنــگار اصفهــان زیبا 
مبنی بــر اینکــه نظارت شــما بــر عملکــرد کمپ های 
اعتیاد به چه صورتی اســت و آیا کمپ های متخلفی 
هم شناخته شده است، اظهار کرد: ستاد مستقیما 
بــر عملکــرد کمپ هــای اعتیــاد نظــارت نمی کنــد و از 
 ناحیه وزارت بهداشت نظارت می شود و پروتکل ها و 
آییــن نامــه هایــی دارد کــه از آن ناحیــه نظــارت می 
  شــود و بــا کمپ هــای متخلــف و غیــر مجــاز برخــورد 

می شود.
او در پاســخ  به خبرنگار اصفهــان زیبا مبنــی بر اینکه 

چنــد درصــد از کمپ هــای اعتیــاد کشــور 
متخلف شــناخته شــده اند، بیان کــرد: در 
حال حاضر درصــد کمپ هــای متخلف در 
ذهنم نیست؛  ولی آنچه که باید گفت،  این 
است که نظارت ما نســبت به نظارت چند 
سال پیش نظارت کاما مطلوب  تری شده 
اســت و کمــپ هــای غیــر مجــاز و تخلفات 
آنها به حداقل رســیده است و ما به محض 
اینکه متوجه شویم که کمپینی برخوردی 
خشن و نامناسبی دارد، پیگیری می کنیم 
و گاهی مجوز آنهــا را از طریق مبادی باطل 

می کنیم.
قائم مقــام دبیــر کل ســتاد مبــارزه بــا مواد 

گیــری بــا عجلــه،  کیــد بــر اینکــه نتیجــه  وی بــا تا
ح اســت، گفــت: باید بــا تامل،  زهری بــرای این طــر
حوصلــه، ســرمایه گــذاری و فرهنگ ســازی در رفتار 

هنجارشکنان تغییر ایجاد کرد.
قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان 
اینکه هیچوقت شعار ندادیم که شهر را به طور کامل 
ک مــی کنیــم، گفــت: این شــعار بســیار دشــواری  پا
اســت؛ اما ما دنبــال این هســتیم کــه اعتیــاد مهار و 

کم شود.
در ادامه این نشست، اصغر هدایت، فرماندار فاورجان 
گفت: شهرســتان فاورجان بــا حدود 250 
هــزار تــن جمعیــت در 10 کیلومتــری غرب 
اصفهان اســت و 15 هــزار اتبــاع خارجی در 

کن هستند. این شهر سا
او ادامه داد: در این طرح برنامه ای باعنوان 
توانمند سازی معلم، دانش آموز و خانواده 
در مــدارس بــا هــدف پیشــگیری از تمایل 
 به اعتیاد در کنار مســئله درمــان پیگیری 
می شود.همچنین برخورد با خرده  فروشان، 
ســاماندهی  و  مــــحله ها  ســـازی  ک   پــــا
معــتــــادان متــجاهــــر از جملــه مــواردی 
 اســت کــه در ایــن طــرح پیــش بینــی شــده

 است.

ح کرامت« یکــی از نمونه های رویکرد  مخدر گفت: »طر
اجتماعی شــدن مبارزه با موادمخدر اســت کــه اجرای 
گذشــته بــه صــورت آزمایشــی در  آن از بهمــن ســال 
استان های اصفهان)  شهرستان فاورجان( 
 و در  همــدان) شهرســتان  مایــر(  آغــاز شــده

 است.
ح را در شهرســتان فاورجان  او پیشــرفت طر
در پیشگیری از اعتیاد، خوب و رو به پیشرفت 
تلقی کرد و ادامــه داد: درصددیم با گذشــت 
ح  زمان و آســیب شناسی، اشــکالات این طر

را برطرف کنیم.
مویدی از متاشی شدن 40 پاتوق توزیع مواد 
مخدر در شهرســتان فاورجان و دســتگیری 
ده ها نفر ســخن گفــت و تصریح کــرد: وزارت 
از  بســیج  و  انتظامــی  نیــروی  اطاعــات، 
نیروهای سهیم در این دستگیری ها بودند. 

مویدی، خاطر نشان کرد: با وجود اینکه »طرح کرامت« 
در پیشــگیری از ابتا به مــواد مخدر خوب بوده اســت؛ 
امــا هنــوز زمینــه هــای آلودگــی و آســیب در شهرســتان 

وجود دارد.
قائم مقام دبیر کل ســتاد مبارزه بــا مواد مخدر 
ح کرامت« در فاورجان  کید کرد: اجرای »طر تا
نباید به منزله این باشد که این شهر آلوده ترین 
که بر  شــهرها در زمینه مــواد مخــدر اســت؛ چرا
اســاس نظرســنجی هــا در اســتان اصفهــان و 
همکاری مطلوب مســئولان در این شــهر برای 
ح«، این شهرســتان انتخاب شــد.  »اجرای طر
ح فرهنگی و پیشــگیری اســت که  این یک طــر
 نتایــج آن در کوتــاه مــدت قابــل انــدازه گیــری

 نیست.
مویدی افــزود: 10 تــا 15 ســال آینــده نتایج این 

ح به منصه ظهور می رسد. طر

این شعار 
بسیار دشواری 

است؛ اما ما 
دنبال این 
هستیم که 

اعتیاد مهار و 
کم شود

این یک طرح 
فرهنگی و 

پیشگیری است 
که نتایج آن در 

کوتاه مدت قابل 
 اندازه گیری

 نیست

فلاورجـان و ملایـر به عنوان دو شـهر پایلوت در کشـور »طرح کرامت« را برای مبارزه بـا مواد مخدر اجرا 

زهره 
قندهاری

مـی کننـد. بـه همیـن منظـور علـی مویـدی، قائـم مقام دبیـرکل سـتاد مبـارزه با مـواد مخـدر و اصغر 
هدایت، فرماندار فلاورجان در یک نشسـت خبری با اصحاب رسـانه در فرمانداری فلاورجان درباره این 
موضـوع صحبـت کردنـد. بـه گفتـه او اجـرای »طـرح کرامـت« در شهرسـتان فلاورجـان از توابع اسـتان 
اصفهـان، دسترسـی بـه مـواد مخـدر را در فلاورجـان کاهـش داد و ایـن موضـوع باعـث شـد تـا مـردم 

حساسیت بیشتری نسبت به مواد مخدر و توزیع آن پیدا کنند.

09 سال یازدهم، شماره 2739 جامعه
 دو شنبه

۱5 شهریور  ۱395 

دادنامه 
شکات: 

1- آقای رضا یسلیانی فرزند علی حسین به نشانی فریدونشهر روستای نهضت آباد 
2- آقای عباس حیدری فرزند مرتضی به نشــانی اصفهان فریدونشهر روستای نهضت 

آباد 
3- آقــای محمــد مومنــی فرزنــد محمدرضا بــه نشــانی اصفهان فریدونشــهر روســتای 

چغیورت 
متهمین: 

1- آقای ناصر محمد حسینی فرزند اسماعیل به نشانی کوهرنگ، روستای ملک آباد 
2- آقای فرامرز فرهادیان بابادی فرزند علی صالح همگی به نشانی شهرکرد خ 17 شهریور 

ک 16 پ 20
3- آقای بهروز نجفی فرزند لطیف به نشانی مجهول المکان 

4- آقای حسن خسروی فرزند جلال به نشانی شهرکرد میر آباد خیابان الوند 
اتهام ها: 

1- مشارکت در سرقت 21 راس دام با حسن خسروی در مورخه 94/6/26 شب هنگام 
2- معاونت در سرقت و تحصیل مال مسروقه در مورخه  94/6/30 هر دو از باب جنبه 

عمومی جرم شب هنگام 
3- مشارکت در سرقت با شفاء حسینی در سرقت شب هنگام 21 راس از جنبه عمومی 

جرم 
4- مشارکت در سرقت با حسن خسروی تعداد 33 راس دام که 8 راس پیدا شده است 

شب هنگام 
5- مشارکت در سرقت به همراه بهروز نجفی 33 راس که 8 راس آن پیدا شده است 

6- معاونت در ســرقت و تحصیل مال مســروقه از باب جنبه عمومی جرم شــب هنگام 
94/6/26

7- مشارکت در سرقت از عباس حیدری از باب جنبه عمومی جرم 94/6/30
گردشــکار: دادگاه با بررســی جامــع اوراق و محتویات پرونــده ختم رســیدگی را اعلام و با 
استعانت از خداوند متعال به شرح ذیل مبادرت به صدور رای می نماید. رای دادگاه:  در 
خصوص اتهام آقایان 1- حسن خسروی فرزند جلال متولد 1350 بی سواد دارای سابقه 
کن شهرکرد آزاد با قرار قبولی وثیقه  محکومیت کیفری مجرد بیکار ایرانی شیعه اهل و سا
دایر بر مشارکت در سرقت به همراه رشید اردشــیری از باب جنبه عمومی جرم به علاوه 
مشارکت در ســرقت از محمد مومنی به همراه بهروز نجفی 33 راس دام که هشت راس 
از آن پیدا شده است. 2- فرامرز فرهادیان فرزند علی صالح به ش ش 216 متولد 1348 
کن شهرکرد آزاد  کم سواد دارای سابقه محکومیت کیفری متاهل شغل بیکار اهل و سا
با قرار قبولی وثیقه دایر بر معاونت در ســرقت و تحصیل مال مسروقه دو فقره در مورخه 
94/4/26 و 94/6/30 هــر دو از باب جنبه عمومی جرم موضوع شــکایت آقای عباس 
حیدری 3- ناصــر محمد حســینی معروف به شــفا فرزند اســماعیل دایر بر مشــارکت با 
حسن خسروی در سرقت 21 راس دام از رضا یسلیانی در مورخه 94/6/26 شب هنگام 
کن چغیورت  5- بهروز نجفی فرزند لطیف دایر بر مشارکت در سرقت از محمد مومنی سا
با حسن خسروی که 8 راس آن پیدا شده است دادگاه از توجه به صورتجلسه 94/6/10 
کی عباس حیدری واقع  گاهی فریدونشهر با حضور د ر محل سرقت از شا پلیس محترم آ
در نهضت آبــاد فریدونشــهر تحقیق نموده اســت که تعــداد 17 راس میش و بره داشــته 
است که در شب دو مرتبه سرکشی نموده و وقتی صبح بیدار شده است متوجه شده کل 
احشام یعنی 17 راس توسط سارقین یا ســارق به سرقت رفته است که ظاهرا از کوتاهی 
دیوار سوء استفاده شده است و از توجه به صورتجلسه هفتم خرداد نود و چهار موضوع 
کی  شکایت آقای مومنی که پلیس در محل سرقت روستای چغیورت حاضر شده و شا
ابراز داشــته دیشــب تا ســاعت یک بامداد بیدار بودیم و 33 راس میش و بز )10 راس بز و 
23 راس میش(توسط سارق به سرقت رفته و از محل ســرقت هیچگونه خرابی دیوار و 
بریدگی قفل و بند مشاهده نشده و در ضلع شمال غربی منزل دیوار باز بوده که ظاهرا از 
آن وارد شده اند و از توجه به شکایت آقای رضا یسلیانی فرزند علی حسین متولد 1334 
کن روستای نهضت آباد می باشم  که ابراز داشته است اینجانب رضا یسلیانی دامدار سا
در تاریــخ 94/6/26 مشــتکی عنه ناشــناس اقدام بــه ربودن تعــداد 21 راس گوســفند 
اینجانب به صورت شبانه از آغل حیوانات نموده است که به صورتجلسه کلانتری آمده 
است تقاضای مجازت دارم و طی معانیه محلی پلیس محترم هیچگونه آثاری 
کنون قفل نبوده  از شکستگی قفل و باز شدن حرز مشاهده نشده درب حیاط تا

وبدون حائل بوده و محل نگهداری احشام طبقه زیرین ساختمان بوده است دادگاه از 
توجه به تحقیقات فنی پلیس محترم مضبوط در صفحه 21 پرونده که شبکه ای بودن 
جمیع سرقت ها را محرز دانســته اســت و اقاریر متهمین 1- فرهادیان که اقرار بر راننده 
بودن داشته اســت و ابراز داشته است با حسن خسروی و شــفا محمد حسینی سرقت 
گرچه خســروی در صفحه 26 پرونده منکر قضیه بــوده و اما نزد  ها را انجام داده اســت ا
قاضی محترم دادسرا در صفحه 34 پرونده با قید جزییات همکاری بهروز نجفی و رشید 
اردشیری را نیز اقرار داشــته و فقط در خصوص تعداد احشام با شــکات اختلاف داشته 
گهی دیگر متهمیــن بهروز نجفی و  اســت و از توجه به اینکه علیرغم ابلاغ قانونی و نشــر آ
ناصر محمد حسینی معروف به شــفاء  در دادگاه حاضر نشــده و دفاعی ابراز نداشته اند 
لهذا دادگاه اتهام های انتسابی را محرز دانســته و در خصوص متهم حسن خسروی با 
توجه به صفحــه 180 پرونده گواهی فــوت ثبت احوال مســتند به مــاده 13 قانون ایین 
دادرسی کیفری بند الف به صدور قرار موقوفی تعقیب در خصوص متهم فرامرز هادیان 
مســتند به ماده 662 قانون تعزیرا ت از باب تحصیل مال مســروقه به تحمل نوزده ماه 
کی  حبس تعزیری و 37 ضربه شلاق میانگین مجازات های قانونی با توجه به رضایت شا
و از باب معاونت در ســرقت به تحمل شش ماه حبس تعزیری مســتند ماد 656 قانون 
تعزیرات و 19 مجازات اسلامی و ماده 127 قانون مزبور و متهم ناصر محمد حسینی را به 
تحمل سه سال حبس تعزیری و 60 ضربه شلاق مستند به ماده 656 قانون تعزیرات و 
کی یسلیانی مستند به ماده 667 قانون تعزیرات و متهم بهروز  رد اموال مسروقه به شا
کی  نجفی را به تحمل سه ســال حبس تعزیری و 60 ضربه شلاق و ردمال مسروقه به شا
محمد مومنی مســتند بــه مــاده 656 و 667 قانــون تعزیرات محکــوم می نمایــد. رای 
صادره در خصوص متهم فرهادیان و خسروی حضوری و ظرف بیست روز از ابلاغ قابل 
کم محترم تجدیدنظر استان اصفهان می باشد و در خصوص  تجدیدنظرخواهی در محا
دیگر متهمین غیابی و ظرف بیست روز از ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه و با انقضاء  
کم محتــرم تجدیدنظر  فرجــه مزبور ظــرف بیســت روز قابــل تجدیدنظرخواهــی در محا

استان اصفهان می باشد. م الف/ 96/207 
شعبه ۱0۱ دادگاه کیفری دو فریدونشهر 

گهی ابلاغ آ
موضوع پرونده کلاســه 960178 شعبه اول دادیاری دادســرای فریدونشهر بدینوسیله 
گهی به عنوان متهم  به آقای ارسلان گلچین ابلاغ می گردد ظرف یک ماه از تاریخ نشر آ

در پرونده فوق حسب شکایت آقای سیف اله مهدور حاضر شوید. م الف/ 96/205
شعبه اول دادیاری دادسرای فریدونشهر 

احضار متهم 
موضوع پرونده کلاسه 960503 شعبه اول دادیاری دادسرای فریدونشهر بدینوسیله به 
گهی  کبر ابلاغ می گردد ظرف یک ماه از تاریخ نشر آ آقای ابوالفضل نجاتیان فرزند علی ا
به عنوان متهم در پرونده فوق حســب شــکایت آقای علیرضا جدیدی حاضر شوید. م 

الف/ 96/206
شعبه اول دادیاری دادسرای فریدونشهر 

احضار متهم 
موضوع پرونده کلاسه 950914 شعبه اول دادیاری دادسرای فریدونشهر بدینوسیله به 
آقای علیرضــا رحیمی دره چی فرزند حســین ابلاغ می گردد ظرف یک ماه از تاریخ نشــر 
گهی به عنوان متهم در پرونده فوق حسب شکایت خانم مهناز یسلیانی و غیره حاضر  آ

شوید. م الف/ 96/204
شعبه اول دادیاری دادسرای فریدونشهر 

دادنامه 
مرجع رسیدگی:  شعبه اول شورای حل اختلاف فریدونشهر / شماره پرونده: 257/96  
شماره و تاریخ دادنامه: 424-96/9/8 / خواهان:  آقای سهراب شیاسی فرزند محمد 
به نشانی فریدونشهر روستای دهسور سفلی / خواندگان: 1- آقای بهرام پاشایی فرزند 
گل محمد به نشــانی فریدونشهر روستای ســیبک 2- آقای محمد تقی بیات فرزند باقر 
مجهول المکان / خواسته:  انتقال سند / گردشــکار: پس از ارجاع پرونده به این شعبه 
و ثبت آن به کلاســه فوق و طی تشــریفات قانونی و اخذ نظریه مشــورتی اعضــا در تاریخ 

ح زیر مبــادرت به صــدور رای می  96/9/6 قاضی شــورا ختم رســیدگی را اعلام و به شــر
نماید: رای قاضی شــورا: در خصوص دادخواســت آقای سهراب شیاســی فرزند محمد 
به طرفیــت آقایان 1- بهرام پاشــایی فرزنــد گل محمد و محمــد تقی بیات فرزنــد باقر به 
خواســته تقاضای صــدور حکم دایــر بر محکومیــت خوانــده به حضــور در یکــی از دفاتر 
اسناد رسمی و انتقال سند مالکیت یک دســتگاه اتومبیل پیکان وانت مدل 1385 به 
شــماره انتظامی 23 ایران 212 و 26 به ارزش تقریبی پنجاه و یک میلیون ریال به علاوه 
ح که خواهان اعلام نموده که خوانده ردیف اول  کلیه خسارات قانونی وارده بدین شــر
طی انجام معامله با اینجانب یک دستگاه اتومبیل پیکان وانت مدل 1385 به شماره 
انتظامی 23 ایــران 212 و 26 طبق قولنامه پیوســتی به تاریخ 94/8/2 که به پیوســت 
دادخواست می باشد فروخته است و سند خودرو را به نام اینجانب نزده و سند خودرو 
به نام خوانده ردیف دوم محمد تقی بیات می باشد لذا تقاضای الزام خواندگان مبنی 
بر تنظیم ســند رســمی انتقال به انضمــام پرداخــت کلیه خســارات قانونــی وارده مورد 
استدعاســت شــورا از طرفین دعوت که خوانده ردیف اول در جلســه رســیدگی حاضر و 
اظهار نموده که خودرو را از آقای مهدی گوگوچانی خریدم و او از آقای مسعود شایسته 
ک برگ ســبز و کارت به نــام خواهان انجام شــده اما در  خریده بــود و وکالت تعویض پــلا
دفترخانه سند ماشین به نام وی ثبت نشده است چرا که مالک اصلی خودرو خوانده 
ردیف دوم بوده که مجهول المکان می باشد از آنجا که خوانده ردیف اول مالک اصلی 
خودرو نبوده لذا دعــوی خواهان بــه طرفیت نامبرده مطابــق قانون نبوده و این شــورا 
مستندا به ماده 2 از قانون آیین دادرسی مدنی قرار عدم استماع دعوا صادر می نماید و 
در خصوص خوانده ردیف دوم نیز با توجه به اینکه سند خودرو در نزد پلیس راهنمایی 
ک نیز صورت گرفته و صرفا خودرو در  رانندگی به نام خواهان ثبت شده است و تعویض پلا
دفترخانه به نام خواهان ثبت نشده است و خوانده ردیف دوم نیز در شورا حاضر نشده 
است و اسناد و مدارک ابرازی خواهان که یک قولنامه خرید خودرو و همچنین ثبت سند 
خودرو نزد مامورین راهنمایی و رانندگی به نام خواهان برده و خوانده ردیف اول نیز اقرار 
نموده که خودرو را به خواهان فروخته لکن او نیز با دو واسطه از مالک اصلی خریداری 
ک و ثبت کند نزد پلیس به خواهان و  نموده و مهمتر از همه اینکه وکالت در تعویض پلا
اقرار شده که همگی حکایت از صحت ادعای خواهان دارند لذا این شورا مستندا به مواد 
198 و 515 و 519 از قانون ایین دادرسی مدنی و مواد 10و219و220و221و1258و1275 از 
قانون مدنی رای بر محکومیت خوانده ردیف دوم به حضور در یکی از دفاتر اسناد رسمی 
و  تنظیم و انتقال ســند به نام خواهان صادر می نماید آراء صادره در خصوص قرار عدم 
کم عمومی  استماع دعوا حضوری و ظرف بیست روز از تاریخ ابلاغ قابل اعتراض در محا
حقوقی فریدونشهر می باشد و در خصوص محکومیت خوانده ردیف دوم غیابی و ظرف 
کم عمومی حقوقی فریدونشــهر می باشد و در  20 روز از تاریخ ابلاغ قابل اعتراض در محا
خصوص محکومیت خوانده ردیف دوم غیابی و ظرف 20 روز از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی 
کم عمومی حقوقی  در این شورا و ظرف بیست روز از ان قابل تجدیدنظرخواهی در محا

فریدونشهر می باشد. م الف/ 96/203
شعبه اول شورای حل اختلاف فریدونشهر 

گهی ابلاغ اجراییه آ
گهی ابلاغ اجراییه کلاســه: 139604002128000109/1 بدینوسیله به آقای محمدتقی  آ
غیاثی فرزند مرتضی به شماره ملی 0033872236 و شماره شناسنامه 49774 بدهکار 
پرونده کلاسه 9600121 واحد اجرای اسناد رسمی گلپایگان که برابر گزارش 1122/372 
خ 96/09/19 شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر چک های صادره از طرف  مور
شــما به شــماره 695911-د/56 به مبلغ 1650000000 ریــال و 695912-د/56 به مبلغ 
1000000000 ریال عهده بانک ســپه شــعبه گوگد در وجــه آقای فردین خورشــیدی فرزند 
محمود مبلــغ 2650000000 ریال بابت طلــب بســتانکار و مبلغ 5000000 ریــال بابت حق 
الوکاله به انضمام حقوق دولتی بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدور اجراییه نموده پس از تشریفات قانونی اجراییه صادر و به کلاسه فوق 
ح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آیین نامه اجرایی مفاد اسناد رسمی  در این اجرا مطر
گهی که تاریخ ابلاغ اجراییه محسوب است  به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشــار این آ
ج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت  فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار در
گهــی دیگری عملیات  به پرداخــت بدهی خود اقــدام و در غیر اینصورت بدون انتشــار آ

اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. م الف/618
اداره اجرای اسناد رسمی گلپایگان 

گهی حصر وراثت  آ
ح دادخواست به  آقای مهدی داودوندی دارای شناسنامه شــماره 1210005107 به شر
کلاسه 918/96 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح  داده 
که شادروان مجتبی داودوندی بشناسنامه 1 در تاریخ 96/09/16 اقامتگاه دائمی خود 
بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر اســت به 2 پســر و 5 دختر و یک 

همسر د ائمی به شرح ذیل: 
1- مهدی داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 1210005107 

2- روح اله داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 463 
3- فهیمه داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 1210036967 

4- شیرین داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 4 
5- آزاده داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 32 

6- لیلا داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 5758 
7- فاطمه داودوندی فرزند مجتبی به ش.ش 1210124165 

8- منصوره داودوندی فرزند علی قلی به ش.ش 1152 و به غیــر از نامبردگان فوق ورثه 
دیگری ندارد.

گهی می نماید تا هر  اینک با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور را در یک نوبت آ
گهی ظرف  کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آ

یک ماه به شورا تقدیم داردوالا گواهی صادر خواهد شد. /م الف/626
شعبه اول شورای حل اختلاف  گلپایگان 

گهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آ
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

خ 1396/09/13  هیات اول موضوع قانون  برابر رای شماره 139660302013000354 مور
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبــت ملک فریدونشــهر تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضــی آقای عیدی 
خداپرست فرزند علیرضا به شماره شناسنامه 18 صادره از فریدون شهر، در ششدانگ 
ک 52 فرعــی از 227 اصلی مفروز  یک باب خانه به مســاحت 225.70 مترمربع تحت پلا
و مجزی شده از 1 فرعی از 227 اصلی واقع در فریدونشــهر روستای دهسور علیا، بخش 
13 حــوزه ثبت ملک فریدونهشــر خریداری مع الواســطه از مالک رســمی آقــای محمود 
ک مورد تقاضا به منظور  خداپرست  محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضی و املا
گهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به  اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آ
صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
گهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت  آ
یک ماه از تاریخ تســلم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایــی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م الف/ 96/207
تاریخ انتشار نوبت اول 96/9/27- تاریخ انتشار نوبت دوم 96/10/12

ک فریدونشهر اداره ثبت اسناد و املا

گهی ابلاغ وقت رسیدگی آ
گهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای / خانم نرسس نظریان فرزند  آ

سورن 
خواهــان آقایــان 1- عقیــل اســدی فزنــد اباســلت 2- علی رضــا اســدی فرزنــد جهانگیر 
دادخواســتی به طرفیت خوانده آقای / خانم نرســس نظریان فرزند سورن به خواسته 
ک 41/2 واقع در بخــش 13 ثبت اصفهــان واقع در  الزام به تنظیم ســند ملک تحت پــلا
کهریزجان به مساحت 12 هکتار مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 
9609983650200477 شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی دادگستری شهرستان فریدن 
ثبت و وقت رسیدگی مورخ 1396/11/02 ساعت 10 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق 
موضوع ماده 73 قانون آیین دادرســی مدنی به علت مجهول المــکان بودن خوانده و 
گهــی می گردد تا  درخواســت خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشــار آ
گهــی به دفتر دادگاه مراجعــه و ضمن اعلام  خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشــار آ
نشانی کامل خود نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسیدگی در دادگاه حاضر گردد. م الف/ 430   
شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی دادگستری شهرستان فریدن 
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 نقاشی های کودکانه
 را چطور بفهمیم؟

گر فــرض را بــر ایــن بگذاریم که هــر اثر  ا

الهام 
ابراهیمیان

هنری بیانگر احساسات و درون خالق 
آن است، نقاشی هر کودک هم بیان گر 

احساسات درونی اوست.
 برای تحلیل و قضاوت یــک اثر باید به 
صورت مستمر و پی درپی نقاشی های 
کودک را زیر نظر داشت تا به جنبه های درونی کودکان 

پی برد.
  در نقاشــی کــودکان هــر شــکل، نمــاد یــا رنــگ بیان گــر 
یک شخص،  یک احســاس یا یک ویژگی روحی خاص 
اســت. حتی نقطه  شــروع نقاشــی برای روان شناسان 
کودک، نقاشی را از مرکز، پایین،  کودک مهم است؛ مثلا

بالا یا کدام گوشه شروع کند.
       خانه: در نقاشــی های کــودکان، خانه بیــش از هر 
چیز دیگری کشیده می شود. در شروع کار معمولا خانه 
به صورت یک مربع که بر بالای آن یک مثلث قرار دارد، 
کشــیده می شــود. خانه نماد پناهــگاه و هســته  اصلی 
 و گرمی خانواده ای اســت که ممکن اســت مورد علاقه

 یا تنفر کودک باشد. 
خانه هایی کــه کودکان ترســیم می کنند ممکن اســت 
دارای باغچــه، گل، درهــای بــزرگ، پنجــره و پرده های 
رنگیــن باشــد. چنیــن خانــه ای، نمــاد یــک زندگــی 
ســعادت مند اســت که کــودک در آن احســاس آرامش 
گــر خانــه ای بــدون در ورودی، با  می کنــد. برعکــس، ا
دیوارهایی بلند و به گونه ای منزوی و دورافتاده ترسیم 

شود، معنای متفاوتی پیدا می کند. 
گر این خانه بین ســنین پنج تا هشــت ســالگی ترسیم  ا
شود نشــان گر خجالتی بودن کودک و وابستگی شدید 
او به مادر است. بعد از هشت سالگی نشان گر احساس 
کــودک و در نوجوانــی  خــود کوچک بینــی و تنهایــی 
نشان گر شرم و حیای بیش از حد  و داشتن احساسات 

رقیق است.
       خورشــید: خورشــید بــه علــت نقــش مهمــی کــه 
برعهــده دارد، در نقاشــی هــای بیشــتر کــودکان دیــده 
می شود. تصویر خورشید بیان گر امنیت، خوشحالی، 
نظــر  بــه  و  قــدرت  گرمــا، 
بعضــی پژوهشــگران نماد 
پــدر مطلوب اســت. وقتی 
رابطــه  پدر و کــودک خوب 
اســت، خورشــید بــه طــور 
کامل و در حال درخشیدن 
نمایــش داده مــی شــود. 
هنگامــی کــه ایــن ارتبــاط 
مطلوب نیست، خورشید 
در پشت کوه ناپدید است 
یــا بــه صــورت قوســی در 
گر  افــق دیــده مــی شــود و ا
کــودک از پــدرش هــراس 
داشته باشد، خورشید به 
رنگ قرمــز تند یا ســیاه که 
مضطــرب کننــده اســت، 

ترسیم می شود.
بــا وجــود ایــن نحــوه  نمایــش خورشــید، ماننــد ســایر 
موضوع هــای نقاشــی ممکن اســت به حــال و حوصله  
لحظه ای کودک و نه به تفاهم و عدم تفاهم بین کودک 

و پدر بستگی داشته باشد. 
       درخت: برای تجزیه و تحلیل نقاشــی درخت باید 
سه قسمت آن را مشــخص کرد که عبارت اند از: ریشه، 

تنه، شاخه ها و برگ ها.
ریشــه در زمیــن فــرو رفتــه و درخــت از آن غــذا دریافــت 
گاه و فشارهای غریزی است. تنه،  می کند، نماد ناخودآ
پرثبات ترین و مشابه ترین عامل به خود کودک است؛ 
بنابراین بیان گر مشخصات دائمی و عمیق شخصیت 
 اوســت. شــاخه ها و برگ ها بیان گــر طریــق ارتباطی او 

ج است. با دنیای خار
گر کودک به ریشه نسبت به بقیه  قسمت های درخت   ا
اهمیت بیشتری داده باشد، نشان گر طبیعت بدوی، 
عاشقانه و در عین حال محافظه کار و بی حرکت کودک 

است. 
تنــه درخت ممکن اســت کوتــاه یا بلند کشــیده شــود. 
بچه ها در ســنین قبــل از مدرســه، تنــه  درخــت را بلند 
ترسیم می کنند؛ ولی بعد از این سن، بلند بودن درخت 
اغلب نشــان گرعقب افتادگی فکری، بیماری عصبی یا 
آرزوی بازگشت به دنیای کوچکی و قبل از مدرسه است.

گر کوتاه کشیده شود نشان گر جاه طلبی و   تنه  درخت ا
بلندپرواز بودن کودک اســت. تنه  درخت ممکن است 
مســتقیم، صاف یا کــج کشــیده شــود و در حالــت دوم 

نشانگر عدم ثبات کودک است.
 درختی که دارای برگ های زیادی و درهم باشد، بیان گر 
شخصیت بلغمی مزاج و در خودفرورفتگی کودکی است 
که آمادگی تغییر و تحول ندارد. درختی که شاخه های آن 
مختلف و هر کدام به سویی کشیده شده اند، نشان گر  
حساسیت شدید کودکی است که مسائل را به سادگی 
می فهمــد و قادر بــه ارتباط با دیگــران اســت؛ و در عین 

حال به راحتی می تواند خود را با محیط سازگار سازد.
گر بــدون در نظــر گرفتــن الگوهای یــاد گرفته شــده در  ا
گذشــته، بخواهیــد نقاشــی کــودک را تفســیر کنیــد، از 
حقیقت دور شده و به یک تشخیص غلط درباره  حالات 

عاطفی و روانی کودک می رسید.
 در ثانــی، در تفســیر نقاشــی کــودک، بایــد جنبــه های 
مختلفــی از نقاشــی را مــد نظــر قــرار داد کــه عبارت انــد 
از: رنــگ، محتــوا، فضــای بــه کار گرفته شــده و خطوط 

)اشکال(.
کــودک بــدون در  کــه تفســیر نقاشــی   بدیهــی اســت 
نظرگرفتــن هر یــک از ایــن جنبه هــا، شــما را بــه نتیجه  

مطلوب نخواهد رساند.

حوزه هنری حلقه اتصال تئاتر 
اصفهان می شود

مدیــرکل حــوزه هنــری اســتان اصفهــان 
یکپارچه ســازی و ایجاد همبستگی بیشتر 
بین گروه های مختلف تئاتر اصفهان را برنامه حوزه 

هنری در خصوص تئاتر استان دانست.
بــه گــزارش ایمنــا، مهــدی احمــدی فــر درخصوص 
برنامــه هــای حــوزه هنــری در زمینــه تئاتر گفــت: ما 
می خواهیــم حــوزه هنری حلقــه اتصال گــروه های 

مختلف تئاتر استان شود.
وی افزود: در حال حاضر ارتباط خوبی با گروه های 
مختلــف نمایــش اصفهــان چــه در تــالار هنــر و چــه 
در مجموعــه فرشــچیان ایجاد کــرده ایــم و کارهای 

مشترکی نیز با هر دو گروه انجام شده است.  
وی با اشاره به برگزاری بیست و پنجمین دوره جشنواره 
منطقه ای تئاتر ســوره در اصفهان گفــت: در چند ماه 
گذشــته، اصفهان میزبــان گروه هــای منطقــه ۳ تئاتر 
ســوره بود کــه بــا حضــور هشــت اســتان برگزار شــد، 
در زمینــه کارهــای اجرایــی ایــن جشــنواره ارتبــاط 
تنگاتنگی با تالار هنر داشــتیم و نتیجه بسیار خوبی 
هــم گرفته شــد. نمونــه همیــن کار را هم بــه صورت 
انفرادی با مجموعه استاد فرشچیان انجام دادیم.

  وی با اشــاره به ضــرورت ایجــاد یکپارچگــی در تئاتر 
اصفهان اضافه کرد: حوزه هنری بر این اعتقاد است 
که کارهای جزیره ای پاسخگوی نیاز یک کلان شهر 
در زمینــه هنرهای نمایشــی نیســت و بایــد کارهای 
انفــرادی افــراد کــم کم رنــگ و بــوی جمعــی بگیرد. 
باید همه با هم متحد و یکپارچه عمل کنند، در این 

صورت برآورد کار به نفع همه است.
احمــدی فــر دربــاره نقــش حــوزه هنــری در زمینــه 
افزایش کارایــی کیفی نمایش در ســطح اســتان نیز 
گفت: در حال حاضر حوزه هنری در عرصه هنرهای 
نمایشــی بــا دو رویکــرد گســترش ســخت افــزاری و 

توسعه نرم افزاری پا به عرصه گذاشته است.  
وی ادامــه داد: در بعد ســخت افــزاری ایجاد ســالن 
پلاتو و نمایش که اصلی ترین معضل بچه های تئاتر 
اصفهان است، در اولویت کاری ما قرار دارد، در این 
راستا ایجاد یک سالن پلاتو اســتاندارد را آغاز کردیم 
و امیــدوارم ایــن پروژه تــا ۲۲ بهمــن بــه بهره برداری 

برسد.
وی افــزود: عــلاوه بر ایــن، یک ســالن موقــت هم در 
ســاختمان خانه هنرمندان آماده شــده است که تا 
زمان آماده ســازی ســالن اصلی هنرمنــدان بتوانند 
از آن اســتفاده کننــد. ایــن ســالن دو منظوره اســت 
و می شــود از آن به عنــوان پلاتــو و همچنیــن گالری 

استفاده کرد.
او با اشــاره به اینکــه در بعد نرم افزاری بــا بهره گیری 
از پتانسیل های استان به تولید نمایش نامه اقدام 
می شود عنوان کرد: ما با مشــکل کمبود متن های 
استاندارد بومی مواجه هستیم، به آثاری نیاز داریم 
کــه منطبق بــا فرهنــگ دینــی و میهنی ما باشــد، در 
ایــن راســتا نیــز در حــال حاضــر درصــدد شناســایی 
گــروه هــای مختلــف تئاتر در ســطح شــهر هســتیم و 
همچنیــن می خواهیــم تئاتــر مســاجد را نیز بــه طور 
جدی پیگیــری کنیــم و تا بــه حال بــا ۲۰ مســجد در 
سطح شــهر ارتباط پیدا کردیم و متن هایی را آماده 
کردیم تا برای تمرین و اجرا در اختیارشان قرار دهیم.

مدیــر کل حوزه هنــری در پایــان اضافه کــرد: توفیق 
بیشتر وقتی حاصل می شــود که تئاتر به دل جامعه 

برود و مردم با آن آشنا و دوست شوند.

اجرای کنسرت گروه »موتیف« 
در هنرسرای خورشید

کنسرت گروه موسیقی موتیف به سرپرستی 
یاســر کوهــی در هنرســرای خورشــید اجــرا 
بــه سرپرســتی،  گــروه موســیقی  ایــن  می شــود. 
آهنگسازی و تنظیم یاسر کوهی و خوانندگی فرشاد 
ترمه باف روز چهارشنبه به اجرای برنامه می پردازد. 
هنرســرای خورشــیدِ ســازمان فرهنگــی اجتماعی و 
ورزشــی شــهرداری اصفهان ۲9 آذرماه میزبان گروه 
موسیقی موتیف است که با اجرای نوازندگان پدارم 
گرجی ویلن، نوید یاوریان و بهام صابری گیتار، بابک 
صادقی پیانو، جواد هاشمی درامز، سجاد گندمانی 
تومبا، فــرزاد ترمه باف کاخن، فرهاد موســوی گیتار 
بیس همراه خواهد بود. این برنامه موسیقی ساعت 
19 در محــل هنرســرای خورشــید واقــع در خیابــان 
کاوه، پل شهید چمران، جنب شهرداری منطقه 7 
اجرا می شود که علاقه مندان برای تهیه بلیت می توانند 

به سایت navayemehr.ir مراجعه کنند.

نمایشگاه »تصویرگری معاصر 
لهستان« تمدید شد

زمــان بازدیــد از نمایشــگاه»تصویرگری 
معاصــر لهســتان« از ســوی مــوزه هنرهای 

معاصر اصفهان تا یکم دی ماه تمدید شد.
نمایشــگاه »تصویرگــری معاصــر لهســتان« شــامل 
5۳اثر تصویرسازی از ۳۳ هنرمند شاخص و برجسته 
درعرصه تصویرگری لهستان بوده که دوم آذرماه در 

موزه هنرهای معاصر اصفهان گشایش یافت.
این نمایشــگاه در راســتای ویژه برنامه هــای هفتاد 
و پنجمیــن ســالگرد ورود پناهجویــان لهســتانی بــه 
اصفهــان از ســوی مــوزه هنرهــای معاصــر ســازمان 
فرهنگــی اجتماعــی و ورزشــی شــهرداری اصفهــان 

برنامه ریزی شده است.
در این نمایشــگاه، کتاب های ارزشمند تصویرگری 
کشــور لهســتان نیــز در معــرض دیــد  کــودکان از 
علاقه مندان قرار می گیرد که شهروندان تا یکم دی 
 ماه فرصــت دارند همــه روزه از ســاعت 9 تــا 1۳:۳۰ و

 15 تــا 18 بــه محــل مــوزه هنرهــای معاصــر واقــع در 
خیابان استانداری مراجعه کنند.

هنر                       اصفهان  ح شد: نگاه                                       هنر در یک نشست تخصصی مطر

آفت پژوهش پررنگ شدن گردآوری به جای تالیف است
ح های پژوهشی و پایان نامه های دانشجویی  طر
رســیده به دبیرخانــه هفتــه  پژوهش در نشســتی 

علمی با حضور داوران این بخش آسیب شناسی شد.
به گــزارش مهر، در این نشســت محمــد گــودرزی دهریزی 
گفــت:  ابتــدا بــه بیــان مراحــل تالیــف خــوب پرداخــت و 
اندیشــیدن دربــاره ایده یــک پژوهش و شــکل دهی نقشــه  
ذهنی آن از جمله نکات مهمی است که تمام نویسندگان و 

کید دارند. پژوهش گران همواره بر آن تا
کیــد بر اهمیت ترســیم نقشــه  ذهنی افــزود تفاوتی  وی با تا
نــدارد کــه نوشــته مــا یــک نوشــته  خــلاق باشــد یــا یــک اثــر 
پژوهشــی؛ باید در مورد آن فکر کنیم تا موضوع خام پخته، 
زوایــای مختلــف و هــدف آن مشــخص شــود و ایــن مهــم را 
ک بگذاریــم تــا در تنــور  می توانیــم بــا دیگــران نیــز بــه اشــترا

گفت وگو به نتیجه مورد نظر دست یابیم.

مــدرس دانشــگاه با بیــان اینکــه یکی از 
گیر در حــوزه پژوهش این  خطاهای فرا
است که پیش از پرورش ایده های خام 
به ســراغ کتاب ها و تالیف هــای دیگران 
می رویم، یادآور شــد: زمانــی که پیش از 
نوشــتن ایده های کوچک خود و بسط 
دادن آن بــه ســراغ تالیف هــای دیگران 
برویم ایده های بــزرگ ایده  کوچک ما را 

می بلعند و مانع از گســترش آن می شــوند، چه بسا افکار ما 
خود توانایی بزرگ شدن داشته باشد.

وی مراجعه به آثار دیگران را مرحله  بعد از نوشتن ایده  خود 
عنوان و خاطرنشان کرد: زمانی که ایده ما نوشته و گسترش 
یافت، بعد باید در کنار آثار دیگران قرار دهیم و آن را تقویت 

و حرف های نوی خودمان را پررنگ تر کنیم.

ایــن پژوهش گــر با اشــاره به این کــه نقش 
گــردآوری  تالیفــی در پژوهــش بایــد از 
پررنگ تر باشد، افزود: توجه به ارجاع ها، 
اســتنادها، منابــع، عنوان هــا، تیترهــا و 
خوانش نقدهای وارد شــده به آثار بسیار 
مهم به ما کمک می کند تا اثر قابل قبولی 

تالیف کنیم.
گودرزی پس از ارائــه مراحل تولید یک اثر 
به بیان آســیب های آثار این دوره پرداخت و اظهار داشت: 
کم رنگ بودن نقشه ذهنی، کلی بودن موضوع ها و کج تابی 
برخی واژه هــا در آثار داوری شــده  از جمله آســیب های این 

دوره بود.
وی هم چنیــن جنبه   تکلیــف دانشــگاهی، کم رنگــی جنبه  
تالیفــی، نبــود مطالعــه انتقــادی نســبت بــه دیدگاه هــای 

دیگران، هم ســو نبودن ســیر مطالعاتــی و عدم اســتفاده از 
منابــع بــه روز در پژوهش هــا را از دیگر موضوع هایــی عنوان 

کرد که موجب ضعف این آثار شده بود.
علیرضــا رحیمـــــی، دیگــر ســخنران ایــن نشســـــت، نیــز در 
ح مســئله در پژوهش ها  گی هــای طــر ادامه بــه بررســی ویژ
 پرداخــت و گفــت: تــا پرسشــی شــکل نگیــرد، فکــری آغــاز 

نمی شود.
گر چه همواره احساس می شود مشکلاتی در مسیر زندگی   ا
فردی و اجتماعــی و تربیت فرزندان پیش روی ماســت، اما 
در حقیقت نمی توان این مشکلات را مسئله تلقی کرد؛ چرا 

که همیشه مشکل مساوی با مسئله نیست.
وی افــزود: مســئله، تصویــر صورت بنــدی شــده و منطقــی 
 مشــکل در ذهن اســت که بــا اراده و تــلاش فکری انســان و 

با هدف حل شدن ساخته می شود.

تنها تا 29 آذر ماه فرصت داریم

»دخترانِ بابا آنتون« را در تالار هنر ببینیم
مستند »پازلی ها« را با کارگردانش ببینیم

»بیا ره توشه برداریم، قدم در راه بگذاریم«
 پنج تا از دختــرانِ آنتون پاولوویچ چخوف، 

  عقیل 
قیومی

چخوفِ نازنین، از درون نمایش نامه هاش 
سربرمی آورند و در شــبی طوفانی و برفی در 
قطاری به مقصد مسکو  هم سفر می شوند. 
قطــار دچــار مشــکل می شــود و از حرکــت 
می  ایستد. دختران شبی را در مسافرخانه ای  
بیــنِ راهــی ســپری می کننــد و شــخصیت های چخوفی که 
بهانه ای بوده اند برای به حرکت در آوردن درام، هر یک فردیتی 
می یابنــد خودویــژه و شــادی آفرین دیگــری را بــه خــودش 
می شناســانند.  چخوف عزیز خود عاشــق زندگی بود و حتی 
لحظاتی پیش از مرگش هم همسرش اولگا را از خنده روده بُر 
کرده بود. او که به هیچ الگوی منزهی برای انسان باور نداشت 

و معتقد بود که گریزی نداریم از جانور سرکش و درنده  خویی 
که درونمان می لولد، سخت ایمان داشت به قدرت امید و به 
اینکــه کاش انســان بتوانــد کمتــر رنــج بکشــد و آن گونــه کــه 
دلخواهش هست زندگی کند. پس پُر بی راه نیست که وقتی 
ناامیدترین دختر نمایش کــه می پندارد چون زیبا نیســت، 
توجــه مــردان را جلــب نمی کنــد، تبدیــل می شــود بــه 
رستگارترینشان و بیرون از سالن نمایش هم همچنان دارد در 
حضور ما زندگی می ورزد، چخوف را می یابیم که دارد رو به ما 
لبخند می زند و چه ستایش نامه ای بهتر از این. چخوف هرگز 
نخواست حرف های شعاری و  گنده بزند. هرگز پیام اخلاقی 
نداد. خواست ما تاب آوریم این ملغمه ای را که نامش زیستن 

است.

  امروز در آخرین دوشنبه   خزان ساعت پنج عصر به 
سالنِ گرم سوره  حوزه هنری  در همسایگی چهارباغ 
در ابتدای آمادگاه پناه خواهیم برد تا ببینیم مهدی گنجی 
که پیش تر مستند تماشایی »من می خوام شاه بشم«  را از او 
در گروه هنروتجربه و در همین سالن دیدیم، چه کارستانی 
تیار کرده برای ما که نام »پازلی ها« را بر آن گذاشته است. 
داستان از این قرار است که چهار جوان شهرستانی که سر و 
کارشان با امورات مربوط به نرم افزارهای موبایلی ا ست، 
کارمندی ساده در شهرستانی  دلشان نمی خواهد به 
کوچک تبدیل شوند و  دوست دارند از خلاقیتشان وام 
بگیرند و مالِ خودشان باشند بی  آقا بالاسر! پاشنه ها را 
ورمی کشند و به همراه ایده ای که در ذهن دارند خودشان را 

می سپارند به شهرهیولایی که نامش تهران است. کارگردان 
فیلم ما را هم راهی می کند با این چهار جوان و حالا قصد 
داریم برویم بنشینیم به تماشای مسیر حرکت این جوانان. 
آیا موفق می شوند؟ در جامعه ای با این حجم از بحران های 
اجتماعی و اقتصادی این جوانان به چه میزان از استعداد، 
شجاعت و جُربزه نیاز دارند تا مرعوب سیاهی های  پیرامونشان 
نشوند و بتوانند سری در میان سرها دربیاورند و هم زمان  
حاصل رنج هایی که کشیده اند هم سرازیر شود به حساب های 
بانکی شان.  کنجکاوانه منتظر روایت سفرِ کاری این جوانان 
هستم و تماشای فیلم را به جوانان فعال در حوزه  فناوری 
اطلاعات و تلفن های همراه و همچنین پدر و  مادرهای این 

جوانان پیشنهاد می کنم.

بایکگلبهارنمیشود
نگاهی به  افزایش 132 میلیاردی بودجه فرهنگی کشور

افزایش  با  سینمایی  امور  سازمان  جاری  بودجه 
۲7میلیارد تومان از 19۳ میلیارد به ۲۲۰ میلیارد تومان 
تغییر پیدا کرده است. بودجه جاری پیشنهادی برای 
سال 97 در بخش حمایت از نشر، کتاب و مطبوعات 
گرفته  وزارت ارشاد نیز  ۲45 میلیارد تومان در نظر 
شده است. این رقم در بودجه جاری سال 96، ۲14 
میلیارد تومان تصویب شده بود؛ به عبارت دیگر بودجه 
جاری پیشنهادی در سال آینده در این بخش تقریبا با 
1۳ درصد رشد همراه است. همچنین بودجه جاری 
پیشنهادی برای نهاد کتابخانه های عمومی کشور 157 

میلیارد تومان است.
 بودجه امسال این نهاد، 1۳6 میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده بود. در این میان برای سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی در ردیف بودجه جاری، 1۰۲ میلیارد تومان 
در نظر گرفته شده و 14 میلیارد و 6۰۰ میلیون تومان به 

تملک دارایی های سرمایه ای اختصاص یافته است.
گرچه به خودی خود و برکاغذ، شاخص  این اعداد ا
توجه دولت به مقوله فرهنگ و هنر را در اولین سال 
فعالیت دولت دوازدهم، اندکی رو به صعود نشان می 
دهد، متاسفانه گویای آن است که سازمان برنامه و 
بودجه، بودجه فرهنگی کشوری 8۰ میلیون نفری را 
با روش های کتابخانه ای و آمارهایی که وزارت ارشاد 
از فعالیت های فرهنگی ارائه می دهد، می بندد که 
خود جای بحث بسیاری دارد؛ زیرا زمانی می توان از 
اثر بخشی این افزایش بودجه سخن گفت که نه تنها 
ضمانت اجرایی، بلکه ضمانت تحقق این بودجه نیز 
با مدیریت کلان، یکپارچه و دانای فرهنگی و به دور از 
اعمال سلیقه و دخالت سازمان های بی ربط فراهم 
باشد؛ اما با همه این احوال، همین پیروزی دولت تدبیر 
و امید، علی رغم فشارها در حذف جدول 17 را  می توان 

به فال نیک گرفت. 
این حذف بِجا همچنین نشان دهنده این نکته است 
که دولت، با توجه به تجربه تاریخی ضربه خوردن جامعه 
از بی توجهی به فرهنگ برآن شده است تا حتی با توجه 
به تنگناهای اقتصادی موجود در کشور، حوزه فرهنگ 
را از انفعال خارج کند که بر این اساس برای دستگاه های 
یادشده بودجه ریزی نخواهد شد و ضمن دراختیارگیری 
این ارقام توســــط وزارت خانه، مســـئولان ذی ربــــط به 

تخصیص  یا عدم تخصیص آن رای خواهند داد. 
این مسئله از آن رو قابل تامل است که به گفته یکی 
از نمایندگان مجلس نهم، » بی انضباطی مالی در 
خصوص اختصاص بودجه به چنین سازمان هایی نه 
تنها موجب ضمان است، بلکه باعث به وجود آمدن 
ج و رویش موسسات بسیاری باتوجه به این  ج و مر هر

نوع تخصیص بودجه می شود« و از آنجا که سازمان های 
نظارتی همچون دیوان محاسبات و نمایندگان مجلس 
حق نظارت به نحوه صرف این بودجه را نیز نداشتند، 
کسیون مستقلین ولایی مجلس  به گفته نایب رئیس فرا
شورای اسلامی،» طی ۳9 سال گذشته دولت ها بودجه این 
دستگاه ها را باعنوان»کمک« در لایحه بودجه ذکر می کردند 
کنون پس از حذف آن، مجلس قدرت بیشتری برای  اما ا
حمایت و تصویب لایحه بودجه بودن جدول شماره 17 
دولت دارد.«غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی همچنین در 
 گفت وگو با خبرگزاری خانه ملت در این رابطه گفته است:

»تعدد دستگاه های فرهنگی موازی که بودجه مستقل 
دریافت می کنند، یکی از بزرگ ترین دغدغه های فرهنگی 
که هیچ  کشور در سال های اخیر به شمار می رود؛ چرا
دستگاه سیاستگذار مشخصی نیز پاسخگوی عملکرد آنها 

نبود اما وزیر فرهنگ در آخرین دیدار خود با نمایندگان 
کرد در لایحه بودجه سال آینده بودجه تمامی  اعلام 
این دستگاه های موازی کار با وزارت فرهنگ، ذیل این 
وزارتخانه آمده است.«این پیروزی در حالی به نفع مجلس، 
دولت و ملت رقم خورده که علی جنتی وزیر سابق ارشاد 
یک بار در گفت وگویش با »اعتماد« اشاره کرده بود که از 
هفت هزار و صد میلیارد تومان بودجه فرهنگی کشور در 
سال 95 تنها هزار میلیارد تومان آن سهم وزارت ارشاد 
است، بیش از هزار میلیارد آن سهم صدا و سیما و بقیه 
کز پژوهشی و سازمان هایی نظیر  متعلق به موسسات و مرا
سازمان تبلیغات و دفتر تبلیغات اسلامی است که نام برخی 

از آنها در جدول شماره ١٧ آمده است.
از سوی دیگر اصغرمسعودی، عضو کمیسیون فرهنگی در 
مجلس شورای اسلامی، در خصوص بودجه ای که برای 

سال آینده موسسات فرهنگی درنظر گرفته شده، یادآور 
شده است که » این بودجه، به وزارتخانه یا نهادهایی 
اختصاص داده می شود که درواقع هم می توانند گزارش 

ارائه دهند و هم اینکه پاسخگو هستند.«
این درحالی است که حسن روحانی، هنگام تقدیم 
لایحه بودجه 97 در صحن علنی مجلس از فشارهایی 
صحبت کرد که در صدد هستند سهمی قابل توجه از 

بودجه را به خود اختصاص دهند.
کزی بر رئیس  این فشارها به صورت عمده از سوی مرا
جمهور اعمال شده اند که به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، روحانی در مراسم گرامیداشت مقام 
معلم، اظهار کرده است:»امروز ده ها نهاد در کشور تحت 
عنوان دغدغه های فرهنگی از دولت پول می گیرند که 
عمدتا تلاش آنها برای جذب پول از بودجه عمومی 
است اما ظاهرا در سخنان خود دغدغه  فرهنگ جامعه 
گر می خواهید فرهنگ جامعه رشد  را مطرح می کنند. ا
ج  کند همه آن بودجه ها باید در آموزش و پرورش خر
شود، نمی خواهیم در کشور تعلیمات موازی درست 
که در سطح دبستان  شود، فرهنگ مقوله ای است 
گر حتی یک پنجم  و دبیرستان ساخته می شود و ا
پول هایی که با تابلوی نهادها و تشکیلات مختلف از 
بودجه عمومی دریافت می شود، در داخل آموزش و 
پرورش خرج شود،  تعالی فرهنگ نسل جوان و نوجوان 

چندین برابر خواهد شد.« 
این در حالی است که هر بار  که به شرایط فرهنگی کشور 
نقدی می شود نگاه ها به سمت وزارت فرهنگ می رود؛ 
در حالی که بودجه آن گاهی یک پنجم رقم اختصاص 
یافته به موسسات فرهنگی نیست.اصغر مسعودی 
همچنین در گفت وگو با رویداد۲4 در رابطه با بودجه 
مربوط به موسسه های فرهنگی برای سال آینده عنوان 
کرده است:» نکته ای که باید مدنظر گرفته شود، این 
است که بودجه باید برمبنای عملکرد در موسسه های 
فرهنگی لحاظ شود و آنها هم به این پاسخگویی ملزم 
شوند تا از این طریق بسیاری از شبهات برطرف شود. در 

شفافیت نباید استثنایی قائل شد.«
این پیروزی اما باعث نشده که از اختصاص بودجه 
کافی کمیسیون فرهنگی مجلس انتقاد نکرد؛ زیرا  نا
که این  مصوبات با اختصاص داده ها تفاوت دارد 
خصوص  در  عمومی  اذهان  تشتت  باعث  موضوع 
دریافت این بودجه و نبود عملکرد موثر درباره آن 
می شود. بنابراین روند بودجه ریزی به یقین باید تغییر 
کند تا پروژه های کلان فرهنگی بتوانند از امکانات دیگر  
 دستگاه ها در امور زیرساختی استفاده کنند؛ و گرنه با 

یک گل بهار نمی شود.

حسـن روحانـی، رئیـس جمهـور، در حالـی روز یكشـنبه، 19 آذر جـاری لایحـه ۳۶۸هـزار 

عادل 
امیری

میلیـاردی بودجـه سـال 97 كل كشـور را تقدیـم مجلـس شـورای اسـامی كرد كه ایـن لایحه 
خبـر از افزایـش 1۳2 میلیاردی بودجه فرهنگ نسـبت به سـال 9۶ داشـت. البتـه این افزایش 
بودجـه بـا نگاهی به گسـتردگی حـوزه فرهنگ، بـه لطیفه ای بیـش نمی ماند اما، خشـنودی 
واقعـی در تقدیـم ایـن لایحـه، حذف جدول شـماره 17 اسـت كه بـا این كار، بودجـه تمامی 
دسـتگاه هـای مـوازی كار، ذیـل وزارت فرهنـگ و هنـر گنجانـده مـی شـوند. بر اسـاس این 
لایحـه، بودجـه سـال 97، بـرای وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـامی در مجمـوع 1۳12 میلیـارد تومـان در نظر 
گرفتـه شـده  كـه از ایـن مبلـغ 11۸5 میلیارد تومـان در بخش هزینه های جـاری و 12۶ میلیـارد تومان مربوط 
بـه بخـش تملـک دارایی های سـرمایه ای اسـت كـه از آن میان  بودجـه سـینمایی 22۰ میلیارد تومـان در نظر 
گرفته شـده و شـاهد رشـد 1۳ درصدی برای حمایت از نشـر و مطبوعات هسـتیم. این در حالی اسـت كه 

مجموع بودجه پیشنهادی دولت برای وزارت ارشاد  درسال 9۶، 11۸۰ میلیارد تومان بوده است.

پیشنهاد                       تماشا

تصویر 
خورشید 

بیان گر امنیت، 
خوشحالی، 

گرما، قدرت و 
به نظر بعضی 
پژوهشگران 

نماد پدر 
مطلوب است
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مشاجره موفق

23پایداری

14سبک

گرفتــن خصوصیــات  بــدون در نظــر 
فردی تــان ، چــه یــک مــرد قدرتمنــد با 
 عقایــد جســورانه باشــید، چــه یــک فــرد میانــه رو و

 صلح طلب یــا یک انســان غیر فعــال با هیــکل ژله ای ، 
خ می دهد؟ حتی  حدس بزنید چه اتفاقی برای شما ر

گر  از  سنگ هم ساخته شده باشید... ا

هانیه، دختر 14 ساله کرمانشاهی که در 
جریــان زلزله آبــان ماه دچــار قطع نخاع 
شد هنوز چشم انتظار تحقق وعده هایی است که بعد 

از رسانه ای شدن وضعیت او یکی پس از دیگری...

شــهید مدافع حرم ســید یحیی براتی 
دو یادگار دارد. ســید علی که 20 ساله 
است و فاطمه خانم که 18 سال دارد. بچه ها بیگانه 
از جهــاد و مدافــع حــرم نیســتند. از رفتن بابــا راضی 
بودند و پــدر از بچه هــا می خواســت تا مــادر را راضی 

کنند. امروز به مقام پدر افتخار می کنند...

باید دست و پای 
سردار سلیمانی را 

پرطرفدار ترین برند های اصفهانی در بازار لامپ چه هستند؟بوسید

روشنایی با برند اصفهانی
12

 دوشنبه  27  آذر 1396

29  ربیع الاول  1439

زدهم |  ضمیمه شماره 3096
سال س�ی

اژترین روزنامه استان اصفهان پرت�ی

شماره  455  |  8 صفحه

عملی نشدن 
وعده ها به خانواده 

»هانیه«

17حوادث

 پنجشنبه 4 شهریور 1395 

22  ذی القعده  1437

سال یازدهم |  شماره 2730 |  8 صفحه

اژترین روزنامه استان اصفهان پرت�ی
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کستری پلیکان ها را سیاه نکنیم خا

کســتری ۱۷۰ ســانتی متر طول دارد و اندکی از پلیکان ســفید بزرگتر اســت. رنگش ســفید چرکی  پاخا
کل اســت. امــا پرهــای پشــت ســرش اندکــی بلنــد و مجعــد اســت و رنــگ روشــن  کا اســت و فاقــد 
کســتری ســربی اســت و در زیر بــال هایش،  صورتــی در پــر و بالــش مشــاهده نمــی شــود. پاهایش خا
ســیاهی دیــده نمــی شــود. روتنــه اش اندکــی حالــت نقــره ای رنــگ دارد و لکــه بــزرگ زرد رنگــی در 
کســتری، شــبیه رنــگ پاهایــش  پاییــن گلویــش مشــاهده مــی شــود. در اطــراف چشــمانش حلقــه خا

دیــده مــی شــود. پرنــده نابالــغ، قهــوه ای کمرنــگ و شــبیه پرنــده نابالــغ پلیــکان ســفید اســت.

# حفاظت_  و  _حمایت_ از _گونه های _ زیستی _ اصفهان

d i d e b a n z e n d e g i . c o m / . i r

)VU( رده: پرندگان/ وضعیت بقا: آسیب پذیر / Pelecanus crispusکستري نام گونه: پلیکان پا خا

کثر زیستگاه های استان، به صورت مهاجر و بومی  کندگی: ا پرا

زیست بوم محلی: از جنوب شرقی اروپا تا هند و چین

فراخوان شناسایی شرکت های توانمند جهت واگذاری سیستم 
دوچرخه های اشتراکی ایستگاه های مکانیزه دوچرخه شهر اصفهان 

گذاری سیستم دوچرخه های  معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان در نظر دارد، جهت وا
کی ایستگاه های مکانیزه دوچرخه شهر اصفهان اقدام به شناسایی و  ارزیابی اولیه شرکت های  اشترا

توانمند و دارای صلاحیت در خصوص راه اندازی و تعمیر و نگهداری سیستم مذکور، نماید. 

معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان 

لذا از کلیه شرکت های فعال )اشخاص حقوقی( در این زمینه مطابق شرایط ذیل به شرکت در فراخوان دعوت می گردد: 
   حداقل شرایط فنی پروژه: 

1- محل انجام پروژه: مناطق پانزده گانه شــهر اصفهان می باشد. 
کی 24 ساعته و با استفاده از سیستم مکانیزه و ایستگاه های  2- تامین حداقل 1500 دستگاه دوچرخه به صورت اشترا
ثابت دوچرخه به مدت حداقل 5 ســال تمام، کاملا هوشــمند و الکترونیکی با اســتفاده از دوچرخه های استاندارد و 

قابل قبول حوزه معاونت حمل و نقل ترافیک شــهرداری اصفهان 
ح جامع دوچرخه شهر اصفهان، در ســال پنجم انتظار می رود تعداد سفرهای روزانه با دوچرخه به 10  3- براساس طر

درصد سفرهای شهری برسد. 
4- نوع سیســتم و جزییات فنی  آن )مانند سیستم کیوســک - رک، سیســتم GPS یا ترکیبی از این دو( می تواند توسط 

متقاضیان پیشنهاد گردد. 
5- سیستم مذکور بایست از کیفیت و ســهولت لازم جهت بهره برداری کلیه شهروندان و کاربران برخوردار باشد. 

کت ارسالی:     محتویات پا
گهی( در قالب  1- متقاضی می بایســت پیشــنهاد اولیه خو د  در خصوص نحوه انجام کار را )ارایه کلی از بازخورد این آ

یک نســخه مکتوب به همراه powerpoint آن در قالب یک لوح فشرده به این معاونت ارایه نماید. 
گهــی روزنامه رســمی مبنی بر تاســیس شــرکت، آخریــن تغییرات  2- اســناد شناســایی شــرکت مشــتمل بر اساســنامه، آ

صاحبان امضای مجاز شرکت، مشــخصات ثبتی و شناسایی شرکت )آدرس و تلفن های ضروری(
3- رزومه و سوابق کاری مرتبط 

4- لیست مشتریان فعال 
5- گواهینامه های فنی و کیفی 

6- رضایت نامه های کارفرمایان قبلی 
7- گواهینامه تایید صلاحیت از اداره کار و مجوزهای مرتبط 

8- تصویر اساسنامه وجود همکار ایرانی و مشــخصات آن جهت متقاضیان غیر ایرانی الزامی می باشد. 
  تذکر1: در صورتیکه مدارک فوق در زمان مقرر توسط شــرکتی ارایه نگردد به آنها ترتیب اثر داده نخواهدشد. 

ج  تذکر2: کلیه اسناد بایست ممهور به مهر شــرکت و دارای امضای صاحبان مجاز امضای متقاضی باشد، همچنین در
کت  ارسالی الزامی می باشد.  نام شرکت و موضوع بر روی پا

   مهلت و محل تحویل اســناد: کلیه اســناد می بایســت پــس از تایید، مهر و امضاء توســط شــرکت کننده تــا پایان وقت 
خ 96/10/16 تحویل دبیرخانه حراست حوزه معاونت حمل و نقل و ترافیک واقع در خیابان کاوه، پل شهید  اداری مور

چمران، ابتدای خیابان اشراق گردد. 
ضمنا جهت برقراری ارتباط با شــماره تلفن 34593737-031، داخلی 213 تماس حاصل فرمایید. 
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رئیس انجمن برنج مازندران با بیان اینکه برنج ایرانی روی دست شالیکاران 
کم شدن رکود بر بازار برنج ایرانی و کاهش قدرت خرید مردم  مانده است، از حا
خبر داد.قاسم زاده رئیس انجمن برنج مازندران در گفت و گو با تسنیم اظهار 

کرد: برنج کشاورزان روی دستشان 
مانــده اســت و خریــدار نــدارد و بازار 
برنــج شــمال کشــور در رکــود به ســر 
می بــرد.وی افــزود: این رکــود البته 
تنها مربوط به بازار برنج کشــاورزان 
نیســت، بلکه در ســایر بخش ها نیز 
مشــاهده می شــود و مــردم بـــــرای 
خرید برنج ایرانی پول ندارند.رئیس 
انجمــن برنج مازنــدران ادامــه داد: 
مردم در گذشته برنج را در اوزان 200 
تــا 300 کیلوگرمــی خریــداری و برای 
مصرف یک سال  ذخیره  می کردند؛ 

کنون به 20 تا 30 کیلوگرم تنزل یافته اســت و مردم نقدینگــی و توان لازم  اما ا
برای خرید این محصول را ندارند.

خ دلار مبادلــه ای و آزاد در ماه هــای اخیــر شــکاف قیمتی  رونــد رشــد دو نــر
 آنهــا را بــه بیــش از ۶00 تومــان افزایــش داده اســت.روز یکشــنبه همزمــان 
با تعطیلی بازارهای جهانی تغییر قیمتی هم در نرخ های ارز در مرکز مبادلات 

خ نــداد و تمامــی ارزهــا بــا  ارزی ر
خ روز گذشته عرضه شد.بر این  نر
اساس دلار با قیمت 3۵۶۵ تومان 
در اختیــار متقاضیــان مشــمول 
دریافــت ارز دولتــی قــرار می گیرد. 
در حال حاضر دلار در بــازار آزاد در 
کانــال ۴200 تومــان قــرار داشــته و 
خ آزاد و مبادله ای  اختــاف دو نــر
بــه حــدود ۶3۵ تومان می رســد. 
شکاف قیمتی که در ماه های اخیر 
بیش از گذشــته شــده بــه دلایلی 
به ویژه رانــت ناشــی از آن همواره 

 محل انتقاد نســبت به ارز چند نرخی بوده اســت. افزایــش اختاف قیمت 
دو نرخ دلار از یکی از موانع یکسان سازی نرخ ارز محسوب می شود.

ملکی گفت: با توجه به شرایط کنونی تقاضا نســبت به عرضه، پیش بینی 
خ گوشت گوســفندی مجدد در بازار کاهش یابد.به گزارش  می شود که نر
 باشــگاه خبرنگاران، علــی اصغر ملکی رئیس اتحادیه گوشــت گوســفندی 

از کاهش هزار تومانی نرخ گوشت در 
کنون هر کیلو  بازار خبر داد و گفت: ا
خ  شقه گوســفندی بدون دنبه با نر
3۶ تا 37 هــزار تومــان به مغــازه دار 
و ۴0 هــزار تومــان به مشــتری عرضه 
می شــود.وی رکــود و کســادی بازار 
و فصــل زایش بــره ها را دلیــل اصلی 
کاهش قیمت گوشــت گوســفندی 

در روزهای اخیر اعام کرد.
ملکــی بــا اشــاره بــه فراوانــی عرضــه 
گوشــت داخلــی نســبت بــه تقاضــا 
افــزود: در گذشــته مصــرف روزانــه 

کنون این رقم به 11 هزار راس تقلیل  گوشــت در تهران 1۴ هزار راس بود که ا
یافته است.

بازارهای                      روز

كتری                        برقی
 افزايش قيمت آجيل 
در آستانه شب يلدا

 تعداد سفرها با اسنپ 
در اصفهان

 رشد قيمت مسكن 
نسبت به شاخص تورم

 افزايش قيمت طلا 
از ابتدای سال ميلادی

رئیــس اتحادیــه آجیــل و خشــکبار تهــران از افزایش 
2۵ درصدی قیمــت آجیل برای شــب یلــدا به دلیل 
خ ارز خبر داد.مصطفــی احمدی اظهار  نوســانات نر
خ  کرد: کمبود آجیل نداریم؛ اما به دلیــل بالارفتن نر
ارز شاهد افزایش 2۵ درصدی قیمت آجیل و خشکبار 

به ویژه پسته هستیم.

ديجياتو: نایب رئیس هیئت مدیره اسنپ در نشست 
خبری هفته گذشته عنوان کرد، اسنپ در تهران به 
شــکل روزانه بیــش از یک میلیون درخواســت ســفر 
کنــون در حــال توجه بــه بازار  دارد؛ امــا این ســامانه ا
شهرستان هاســت و در اصفهــان و شــیراز بــه ترتیب 

7۵ و ۶۵ هزار سفر را به شکل روزانه ثبت می کند.

الــف:  حمیــد آذرمنــد در دومیــن کنفرانــس اقتصاد 
کشور گفت: ۴2 درصد دارایی های سرمایه ای کشور 
بــه ســمت مســتغات ســرازیر شــده و مســکن بــرای 
بورس بازی جذابیت داشته و متوسط رشد یک متر 
مربع زمین در تهــران بیش از 2,۵ برابر شــاخص تورم 

CPI بوده است.

کنــون،  ميــزان: از ابتــدای ســال جــاری میــادی تا
قیمت طا حدود 9 درصد افزایش یافته در حالی که 
ارزش ســهام در بورس های جهان و فلزات صنعتی 

حدود 20 درصد رشد داشته است. 
بیت کوین نیز شــاهد جهــش 17۴0 درصــدی بوده 

است.

درصدبرابر درصد

252.59
هزار

75

- کيفيت بالای ساخت 
- توانايی تعيين دمای آب 

- وجود دماسنج روی بدنه 
- چرخش 360 درجه روی پايه 

- چرخش 360 درجه روی پايه 
- دارای بدنه  دو جداره 

- خاموش شدن خودکار در زمان اتمام 
آب کتری

- طراحی بسياز زيبا 
- ظرفيت مخزن بالا 

- چرخش 360 درجه 
 LED نمايش ميزان آب به کمک نمايشگر -

- وزن کم 
- طراحی زيبا 

- قابل استفاده برای تهيه چای، قهوه، 
نسكافه 

- مناسب برای سفر و محل کار 

تومان

تومان

تومان

تومان 99،000

HARDSTONE KTA1501S

17.500

1.130.000

69،000

SASHA A2021

KITCHENAID 5KEK1522E

MATHEO MK 18

تغيير)درصد(قيمتارز

 )0.1%( ۴0-۴1.8۶0دلار

 )0.0۶%( 30-۵0.000يورو

)0.۴7%( 270-۵7.3۶0پوند

 )0.0%( 11.۶300درهم

 )0.12%( ۵0-۴3.۴00فرانک

تغيير)درصد(قيمتسكه و طلا

 )0.0%( 13.۶10.0000بهار آزادی

ح امام)ره( )0.۵%( 70.000-13.927.000طر

)0.29%( 20.000-۶.9۶0.000نيم سكه

)0.0%( 3.987.0000ربع سكه

 )0.11%( 1.280.۶101.380گرم طلا 18 عيار

تغيير)درصد(شاخصبورس تهران

)1.0۵%( 9۵.۶0099۴شاخص کل

شاخص قیمت 
)وزنی- ارزشی(

30.۶۴0318 )%1.0۵(

)0.93%( ۶8.20۶۶27شاخص بازار اول

)1.27%( 202.0022۵3۵شاخص بازار دوم

)0.8%( 10۶۴8.2فرابورس

برنج ایرانی روی دست شالیکاران 
ماند

 شکاف قیمتی دو دلار
 ۶۳5 تومان شد

 صدای پای ارزانی گوشت 
در بازار 

سال سيزدهم، شماره 3096 12
دوشنبه

27 آذر  1396 
بازار

روشنایی با برند اصفهانی
پرطرفدار ترين برند های اصفهانی در بازار لامپ چه هستند؟

تغيير)درصد(شاخصبورس جهانی

-۶937نزدک آمریکا

-2۴۶۵2داوجونز

-2۶7۶اس اند پی500

-22۵۵3نیکی ژاپن

-32۶۶شانگهای چین

    تک
 شــرکت توســعه  انــرژی کوثــر بــا برنــد  تــک »TEK« یکــی 
از بزرگ ترین تولید کنندگان لامپ  کم مصرف در اصفهان 
اســت که در این نظر ســنجی با امتیازی بالا در رتبه  اول 
ایســتاد. انرژی کوثــر لامپ های خــود به عنــوان »لامپ 
کــم مصــرف« عرضــه می کنــد و در تبلیغــات ایــن  فــوق  
موضــوع را بــه خوبــی در ذهــن مشــتری جــا می انــدازد. 
عملکرد این شرکت در حوزه  برند سازی و تبلیغات بسیار 
خوب ارزیابی می شــود. در واقع به نظر می رسد یک تیم 
قدرتمنــد برند ســازی تــک را بــه خوبــی انجــام داده اند؛ 

زیــرا در حوزه های مختلف ســرآمد اســت.به عنوان مثا 
 لوگوی این برنــد اصفهانی کامــل، زیبا و حرفه ای اســت 
و براساس نظر سنجی ها به مشتری مفهوم لوکس بودن 
 را القا می کند. جالب اســت بدانیــد بعضی از افــرادی که 
از لامپ هــای ایــن برنــد می خرند، اصــا بــاور نمی کردند 
که تک یک برند اصفهانی باشــد. با توجه به این مسئله 
تک قــدرت رقابت با برند هــای قدرتمند بــازار را هم دارد 
ولی بررسی ها نشــان می دهد که دو انتقاد بزرگ متوجه  
ایــن شــرکت اصفهانــی اســت. اول اینکه تقســیم بندی 
محصولاتش برای بخش های مختلف بازار کامل نیست 

و نیاز دارد محصولات دیگری نیز تولیــد و روانه  بازار کند 
و در ادامه نیاز دارد تا در ســطح شــهر اصفهــان تبلیغات 

بیشتری انجام دهد.

    کاليوز
شــاید با شــنیدن نام کالیوز به یــاد آیفون  و بــه خصوص 
آیفون تصویری بیفتید که درست است؛ زیرا هم عبارت  
»کالیوز« چنین معنایی می دهد و هم آیفون هایی زیادی 
 با این برنــد در بــازار عرضــه می شــوند. اما شــرکت کالیوز 
کــم مصــرف  آیفــون تصویــری، لامپ هــای  کنــار   در 
و ال ای دی تولیــد و روانــه  بــازار می کنــد. هرچنــد تنــوع 
تــک نیســت ولــی معمــولا  کالــوز ماننــد   لامپ هــای 
در ســطوحی که تــک محصولی عرضــه نمی کنــد، کالیوز 
چند نماینده دارد، به همین دلیل این دو برند  اصفهانی 
نقــاط ضعــف یکدیگــر را در بــازار پوشــش می دهند.بــا 
این حــال انتقادات زیــادی از حــوزه  برندســازی متوجه  
کالیوز اســت. این شــرکت  پــس از ایــن همه ســابقه هنوز 
یــک لوگــوی مشــخص نــدارد، بســته بندی و طراحــی 

بسته بندی محصولاتی پر از مشکات ریز و درشت و 
است و تقریبا هیچ  کاری برای برند  خود نکرده است، 
درحالــی  کــه پتانســیل تبدیــل شــدن بــه یــک برنــد 
قدرتمنــد را دارد. کالیوز در این نظر ســنجی با امتیاز 

تقریبا بالایی در رتبه  دوم قرار گرفت.

    سهند آوا الكتريک
سهند آوا الکتریک ســومین  برند اصفهانی پرطرفدار 
در بــازار لامپ اســت که محصــولات آن در بازار شــهر 
اصفهــان و بــه خصــوص کاشــان عرضــه می شــوند. 
ســهندآوا الکتریــک محصــولات بــا کیفیتــی دارد که 
معمولا اســتفاده کنندگان از دوام آنها رضایت دارند 
ولــی مشــکل اصلــی ایــن برنــد  اصفهانــی رهــا کردن 
تمام عناصر تبلیغات و برندســازی اســت. ســهند آوا 
الکتریــک بــا وجود پتانســیل بــالا امــا تبلیــغ خاصی 
انجــام نمی دهــد و در حــوزه  برندینــگ نیــز فعالیــت 
نمی کند. به عنوان مثال مدیران این برند  اصفهانی 
حتی هزینــه  مربوط بــه وب ســایت خــود را پرداخت 
نکرده اند که باعث تعطیلی کامل آن شده است.این 
شرکت  اصفهانی با کمی فعالیت  در حوزه  برند سازی 
بــه راحتــی می تواند ســهم بــازار خــود را تا چنــد برابر 
افزایش دهــد. فقط باید مــوارد مهــم و حیاتی مانند 
وب سایت  را مجدد احیا کند و برای ایجاد هویت برند  

خود با برنامه حرکت کند.

    نورافروز کيهان سپاهان
چهارمیــن  برنــد پرطرفــدار اصفهانــی در بــازار لامــپ 
نورافروز  کیهان سپاهان نام دارد. این برند اصفهانی 
با اختافی کــم یک پله پایین تر از ســهندآوا الکتریک 
 قــرار می گیــرد و تمــام انتقاداتــی کــه از دیــد تبلیغات 
و بازاریابــی بــه ســهند  می شــوند، متوجــه  نور افــروز 
کیهان سپاهان نیز هســت. نورافروز کیهان سپاهان 
نیز در حــوزه  برندســازی عملکــرد خوبی نــدارد و نیاز 
بــه اصاحــات گســترده  در آن دیــده می شــود.این 
برند  اصفهانــی باید ابتدا یــک برند  بــرای لامپ های 
خــود انتخــاب کنــد؛ زیــرا عبــارت »نورافــروز کیهــان 
ســپاهان« نمی تواند به عنوان یک برند  خوب عمل 
کند. مانند شرکت توســعه  انرژی کوثر که لامپ های 
خود را با نــام تک عرضه می کند. ســپس بــا تاش در 
حوزه  برندینگ، نورافروز کیهان ســپاهان به سرعت  
می تواند به یک برند قدرتمند در بازار اصفهان و حتی 

کشور تبدیل شود.

تکنولـوژی سـاخت لامـپ  هـر روز، بـه روز  می شـود و نسـل جدیـد آنهـا، هـم مصـرف بـرق کمتری 

سعيده 
غفاری

 دارنـد و هـم روشـنایی آنهـا بیشـتر اسـت. بـه همیـن دلیل تقاضـا در بازار لامپ به شـدت بالاسـت 
عـوض  نمونه هـای جدید تـر  بـا  را  خـود  تمـام لامپ هـای  یک بـار  سـال  هر چنـد  زیـادی  افـراد  و 
می كننـد تـا بلکـه بتوانند میـزان مصرف بـرق را كنترل كنند. اما سـوال اینجاسـت که آیـا اصفهانی ها 
در ایـن بـازار پر تقاضـا صاحـب نماینـده بزرگـی هسـتند؟ یـا بـازار لامـپ اسـتان کامـا در اختیـار 
برند هـای خارجـی قـرار دارد؟ نتیجـه  یـک نظـر سـنجی نشـان می دهـد کـه در بـازار لامـپ چهـار 

برند اصفهانی فعالیت می كنند که دو مورد از آنها قدرت بالایی برای رقابت با برند های خارجی دارند.

تب تند افزايش قيمت 
سيم کارت های رند در بازار

یک فعال صنفی حوزه بازار سیم کارت های 
تلفن همــراه بــا اشــاره به تــب تنــد افزایش 
قیمت سیم کارت های رند در بازار گفت که در برخی 
 از مــوارد برخــی از مشــتریان حتــی قبــل از مراجعــه 
به بازار با شماره ای که مدنظر دارند تماس می گیرند 
و نسبت به خرید آن شــماره اظهار تمایل می کنند.
 افشــار فروتــن  - فعــال صنفـــــی حــوزه بــازار گوشــی 
 و ســیم کارت - در گفت وگــو بــا ایســنا، با بیــان اینکه 
در ابتــدا همــه قیمت هــای ســیم کارت های تلفــن 
کـــــرد: امــا ایــن بــازار  همــراه یکســان بــود، اضافـــــه 
 متقاضیــان بــود که قیمت هــا را تغییــر داد. بــا توجه 
به اینکه هر شــماره ای منحصــر به فرد اســت و هیچ 
مشــابهی نــدارد، بنابرایــن تنهــا ســلیقه و تقاضــای 
مصرف کننده اســت که عامل نهایی تعیین قیمت 
است.وی با بیان اینکه قیمت گران  یک سیم کارت 
هیچ مزیت کارکردی بیشتری ندارد، ادامه داد: قطع 
ارائه ســیم کارت های با کدهای قدیمی تر باعث شد 
 تا تقاضــا برای اســتفاده از این ســیم کارت ها بیشــتر 
و قیمت آنها گران تر شود. تقاضا نیز متاثر از مباحث 
تجماتی و حتی بورسی سیم کارت های تلفن همراه 
است.این فعال صنفی بازار سیم کارت با بیان اینکه 
بعد از دوره ای، اپراتورهای تلفن همراه نیز به این تب 
بازار دامن زدند، گفت: زمانی که برای اولین بار یکی 
از اپراتورهــای اصلــی ارائــه دهنــده ســیم کارت بــه 
برگــزاری مزایــــــده بـــــرای فـــــروش ســیم کارت های 
اصطاحــا »رنــد« خــود اقــدام کــرد، افزایــش قیمت 
 ســیم کارت های رنــد شــکلی رســمی  به خــود گرفت 

و تثبیت شد.
فروتن با توضیح شیوه های مختلف متقاضیان برای 
 پیــدا کــردن شــماره های مدنظر خــود، اظهــار کرد: 
در برخی از موارد متقاضیان برای تهیه شماره مورد 
نظــر خــود بــه بــازار مراجعــه می کننــد؛ امــا در برخی 
 از مــوارد مشــتریان حتــی قبــل از مراجعــه بــه بــازار 
بــا شــماره ای کــه مدنظــر دارنــد، تمــاس می گیرند و 

نسبت به خرید آن شماره اظهار تمایل می کنند.
 وی در نهایــت بــا مقایســه بــازار ســیم کارت در ایران 
و دیگر کشورها، اظهار کرد: سیم کارت در کشورهای 
دیگــر صرفــا یــک جنبــه کارکــردی دارد در حالــی که 
در کشــور ما حالا تبدیل به یک بازار شــده است که 
محصــولات لوکــس جــدای از جنبــه کارکــردی آنهــا 

مدنظر است.

اسپيكرها چقدر می ارزند؟
اسپیکر در بازار لوازم کامپیوتر از تنوع زیادی 
 برخوردار اســت؛ بــه گونه ای کــه قیمت آن 
 از 30 هزار تا ســه میلیــون تومان متفاوت اســت؛ اما 
پر فروش تریــن مدل ها قیمتــی بین 1۵0 تــا 700 هزار 
گــزارش ایســنا، اســپیکرها  تومـــــــان دارنــــــد.بـــــــه 
 )بلندگوهــای سیســتم کامپیوتــر( در بـــــــازار لــوازم 
و تجهیزات کامپیوتر از تنوع و مدل زیادی برخوردار 
هستند که قیمت آنها بر اساس قدرت، کیفیت صدا، 
تعداد بلندگو، باندها، نوع برند و گارانتی و امکانات 
جانبــی تعییــن می شود.اســپیکر یــا بلندگــو یکــی از 
مهم ترین اجزای یک سیستم کامپیوتری محسوب 
می شود که بر خاف گذشته، به عنوان یک سیستم 
مهم صوتی کــه در کیفیت صدای موســیقی یا فیلم 
تاثیرگذار است، شناخته می شود.اسپیکرهایی که 
 دو بلندگو دارنــد معمــولا کوچکند و برای اســتفاده 
بــه عنــوان بلندگــوی رومیــزی مناســب هســتند، 
کیفیت صــدا در این نوع اســپیکرهای قدرت زیادی 
ندارد و بیشتر رفع نیازهای اصلی و اولیه جزو وظایف 
این اسپیکرهاست.اسپیکرهای دارای دو بلندگو با 
ساب ووفر معمولا کیفیت صدای بهتری در مقایسه 
بــا اســپیکرهای دو بلندگــو و قابلیــت پخــش بعضی 
صداهای ریزتر را دارند و برای موسیقی گوش دادن 
می توانــد گزینــه مناســبی باشد.اســپیکرهایی کــه 
دارای یک قســمت مرکزی و چند بلندگوی کوچک 
هســتند، قابلیــت پخش صداهــای ریــز و مختلف را 
دارند و برای دیــدن فیلم های که عنصــر صدا نقش 
تعیین کننده ای در آنها دارد می تواند گزینه مناسبی 
باشد.همچنین برخی اسپیکرها که بلندگوهای آنها 
بیش از چهار تکه است، معمولا مدل هایی هستند 
که برای نمایش خانگی اســتفاده می شود و میزان و 
کیفیــت صدای آنهــا اغلب بــه محیطی بیــش از یک 

آپارتمان متوسط نیاز دارد.
 بــر ایــن اســاس قیمــت برخــی از مدل های اســپیکر 
ح زیــر است:اســپیکرهای ســاده بــه طــور  بــه شــر
متوســط رنج قیمتی از 30 تــا 7۵ هزار تومــان دارند. 
ایــن اســپیکرها اغلــب دو تکــه هســتند و امکانــات 
جانبــی و تنظیمات متنوعــی ندارند و برای کســانی 
که انتظــارات زیــادی از کیفیت صدای یک اســپیکر 

کامپیوتر ندارند، می تواند مناسب باشد.
اما اسپیکرهای نسل جدید و پیشرفته تر از 300 هزار 

تومان تا بیش از سه میلیون تومان قیمت دارند.
 به عنوان نمونــه اســپیکر 2,1 وات با بلوتــوث و با برد

 10 متر صدا، 2۵0 هزار تومان عرضه می شود. 
اسپیکر شــش وات با دو بلندگوی سه وات، 9۵ هزار 
 تومــان، اســپیکر 130 وات بــا دو بلندگو و ســاب ووفر

 700 هزار تومان فروخته می شود.
اســپیکر یــک تکــه بــا قــدرت پنــج وات بدون ســاب 
 ووفــر 8۵ هــزار تومــان، اســپیکر ســاده یــک وات 
با دو بلندگو 2۵ هزار تومان عرضه می شود.همچنین 
اســپیکر ســه تکــه بــا دو بلندگــو و ســاب ووفــر همراه 
 بــا خروجــی هدفــون و بلوتــوث و بــرد صــدای 10 متر 
700 هــزار تومــان قیمــت دارد.اســپیکر پرتابــل با دو 
باند شش وات ۴00 هزار تومان، اسپیکر 18 وات با دو 
 9۵۵ ،USB باند و ساب ووفر همراه بلوتوث خروجی
هزار تومان فروخته می شود.اسپیکر دو تکه 1۶ وات 
 ۵۶0 هزارتومــان، همچنین اســپیکر با چهــار بلندگو 
و ســاب ووفرهمــراه بــا امکانــات جانبــی از جملــه 
 خروجـــــی USB، همــراه بــا بلوتــوث یــــــک میلیــون 

و 700 هزار تومان قیمت دارد.

بازار                           روز



مدیر گردشگری و صنایع دستی کانون جهانگردی اعلام کرد:

علاقه ژاپنی ها به کویرگردی
مدیر گردشگری و صنایع دستی کانون جهانگردی 
با بیان اینکــه ایران در نمایشــگاه گردشــگری وین 
پاویون دارد، گفت: یکی از عوامل تاثیرگذار در جذب گردشگر 

حضور در نمایشگاه های خارجی است.
عبادرضا اســامی بــه مهر گفت: کشــور وین جزو کشــورهای 
هدف سازمان میراث فرهنگی نبود؛ دو نگاه را دنبال کردیم: 
یکی اینکه شــرکت در نمایشگاه ها براســاس نظر کارشناسی 

باشد یا اینکه هر کجا خلأ وجود دارد ما وارد شویم.
 در وین نیز دیدیم که بازار خوبی برای گردشگری ایران وجود 
دارد؛ چرا که بســیاری از آلمانی هــا از وین به ایــران می آیند و 
چون بازار جدیدی است، اتفاقا می توانیم بهتر در آن حضور 
کنون چند ســالی هســت کــه پاویون ایــران را با  پیدا کنیم. ا
همکاری دوستانمان در سفارت ایران در وین برگزار می کنیم.

 این نمایشگاه  از ۲۱ تا ۲۴ دی ماه در  وین 
اتریش برگزار می شود. 

سفیر این کشور نیز همکاری زیادی با ما 
می کند تا جایی که چندین بار جلسات 
رســمی با مســئولان نمایشــگاه بــرای ما 
گذاشــت و بعــد از سه ســال حضــور در 
کنون صد متر فضا در اختیار  نمایشــگاه ا
گرفته ایم. ۱۲ شــرکت گردشگری امسال  

ما را در نمایشگاه همراهی می کنند.
وی افزود: در نمایشــگاه گردشــگری فرانســه هم شاید وقفه 
هفت ســاله وجود داشــت؛ امــا از زمانــی که مســئولیت غرفه 
ایران را به عهده گرفتیم، اتفاقات خوبی افتاده است؛ چون 
توراپراتورها می گفتنــد که در ســال ۲۰۱۵ و ۲۰۱۶ گردشــگران 

ورودی مــا از پاریــس ۱۰۵ درصــد بیشــتر 
شــده اســت. من تصور می کنم کــه یکی از 
عوامل تاثیر گذار می تواند حضور خوب در 

نمایشگاه های بین المللی باشد.
او درباره نمایشگاه گردشــگری امارات نیز 
که چند ســالی اســت تنها برخی از افراد در 
بخش خصوصــی شــرکت می کننــد و جزو 
اولویت های ســازمان نیســت، هم گفت: 
فکر می کنم امارات جزو اهداف سازمان بود؛ اما به نظرم به این 
نتیجه رسیده اند که شاید  بازار امارات برای طرفین شناخته 
شــده اســت و نمی توان آن ســرمایه ای را که بــرای ژاپن لازم 

است ،  برای امارات هم گذاشت.
وی افــزود: نمایشــگاه ژاپــن هم بــازار خوبی اســت. نماینده 

اطــاع رســانی مــا در ژاپــن می گفــت که بــرای ســفر بــه ایران 
درخواست های جدی داریم و می توانیم ژاپنی های زیادی 

را جذب کنیم.
 در ایــن کشــور گردشــگر فرهنگــی وجــود دارد که با کشــور ما 
ســنخیت دارد و گردشــگر پولدار هم دارد که هزینه می کند و 
عاقه مند به فرهنگ است؛ پس می توان روی آن برنامه ریزی 
گر ما نتوانسته ایم براساس مخاطبان آسیای دور  زیر  کرد؛ اما ا

ساخت آماده کنیم این یک بحث دیگر است.
 باید روی مخاطب آســیای دور مطالعه کرد که کجا دوســت 

دارد اقامت کند، اولویت برای آنها چیست. 
می دانم که قرار اســت دو تور کویر بــزرگ برای ژاپنــی ها برگزار 
شــود. ما همیشــه فکر می کردیم کــه تنهــا اروپایی هــا کویر را 

دوست دارند. اما این طور نیست.

13 گردشگری

بدبینی ها مانع افزایش عوارض 
خروج می شوند!

یــک کارشــناس گردشــگری در پــی 

 * رضا 
دبیرینژاد

انتقادهای ادامه دار به تصمیم دولت 
برای افزایش تصاعدی عوارض خروج 
کید کرد: ضعف عمومی که  از کشور، تا
در ایــران وجــود دارد، ایــن اســت که 
مــردم اعتقــاد ندارنــد مالیات هــا در 
جــای خــودش هزینــه می شــود و ایــن بــه ســرمایه 

اجتماعی دولت آسیب  زده است.
ســعید امیریــان بــا اشــاره بــه مــوج اعتراض هایی که 
در برابــر ایــن تصمیــم دولــت در لایحــه پیشــنهادی 
بودجه سال ۹۷ بیشتر در فضای مجازی راه افتاده و 
دامنه این مخالفت را حتی تا رئیس ســازمان میراث 
فرهنگی هم کشانده )که گفته بدون هماهنگی با این 
سازمان چنین مبلغی برای عوارض تعیین شده(، به 
ایسنا گفت: فکر می کنم باید به تصمیم دولت احترام 
گذاشت. به هر حال دولتِ منتخب مردم باید بتواند 
هزینه های کشــورداری را به نوعی از مــردم اخذ کند. 
البته در مــورد میزان افزایــش عوارض خروج از کشــور 

می تواند تعدیل صورت گیرد.
مدیر برنامه ریــزی و آمار پژوهشــگاه ســازمان میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری افزود: متوسط 
هزینــه )جــاری( ماهانــه دولتی بــرای هــر فــرد ایرانی 
در لایحه ســال ۱۳۹۷ معــادل ۲۸۰ هزار تومان اســت 
کــه حــدود ۳۰ درصــد آن از محــل منابع نفتــی تامین 
می شــود و ۲۰۰ هزار تومان هم از محل مالیات و سایر 
درآمدهای دولت. در ازای این رقم، خدمات امنیت، 
آمــوزش، قضایــی، آمــوزش عالــی، پژوهــش و ده هــا 

خدمت دیگر ارائه می شود.
او اظهار کرد: می دانیم انبوه سفرهای خارجی باعث 
نشــت در اقتصاد می شــود و اجرای تورهای بی شمار 
تفریحی به جای جای جهان، به از دست رفتن منابع 
اقتصــادی و رونق بخشــی بــه اقتصادهــای خارجــی 
و گاهــی رقیب منجــر می شــود. البته ســفر تفریحی را 
هماننــد بســیاری از کالاهــای لوکس دیگــر نمی توان 
ممنوع کرد، ولی می تــوان با ایجــاد موانعی، محدود 
و کنترل کرد. یکــی از روش های کاهش این ســفرها، 
اتخاذ عوارض خروج اســت. برای کاهــش آثار مخرب 
اقتصــادی، سیاســت های دیگــری را نیــز می تــوان 
اتخاذ کرد، مثا ســرمایه گذاران داخلی را متقاعد کرد 
در مقاصد عمده گردشــگری ایرانی ها ماننــد ترکیه و 
عراق، هتل بســازنند تا بخشی از نشــت اقتصادی به 
اقتصاد ملــی بازگردد یــا برنامه پروازهای بــرون مرزی 
شــرکت های هواپیمایی 
را بــا اهــداف گردشــگری 

انطباق داد.
وی درباره منطق دریافت 
ایــن مالیات بــا توجــه به 
نامشــخص بــودن محل 
هزینه کردِ آن توضیح داد: 
اختصــاص درآمــد خاص 
به هزینــه خــاص، خاف 
اصــــــول بودجه ریــــــــزی 
اســت. همین کــه دولت 
تشــخیص دهــد بــــــــرای 
تامیــــــن هزینـــــه هــــــای 
کشــورداری می توانــد از 
یک مورد مصرفی مالیات 
بگیرد و نمایندگان مردم 
هم تایید کنند، این کار کاما مشروع می شود. البته 
شرط پاسخگو بودن و شفافیت کمک می کند تا افکار 

عمومی هم قانع شود.
مدیر برنامه ریــزی و آمار پژوهشــگاه ســازمان میراث 
فرهنگــی، صنایــع دســتی و گردشــگری در پاســخ به 
این پرســش که با توجه به یک اصل در روانشناســی 
سفر که اعمال سیاست افزایشی نرخ عوارض خروج، 
یک شوک موقت خواهد بود و کاهش آماری طولانی 
مدتی را در پی نخواهد داشت و از طرفی با وجود حکم 
شورای نگهبان در سال ۶۴ که منع شهروندان از سفر 
را مغایر با اصل قانون اساسی دانسته بود، این تصمیم 
دولــت چگونه اهــرم بازدارنده تلقی می شــود، گفت: 
به هر حال این یک عامل بازدارنده اســت و می تواند 
بــه عنــوان یــک ابــزار کاهش دهنــده عــوارض منفــی 
ســفرهای خارجی اعمال شــود. عاوه بر این مالیاتی 
است که به دولت کمک می کند تا منابع مالیاتی خود 
را از اقشار متوسط به بالا تامین کند. این کارشناس 
گردشــگری افــزود: ایــن مالیات ها بــه ایــران محدود 
نیســت و تمــام دولت هــا در مواجهــه بــا پدیده هــای 
تضعیف کننده اقتصاد، تاش می کنند با اســتفاده از 
ابزاری مناســب از تبعات منفــی آن بکاهند، همانند 
مالیات های ســنگین بر مصرف ســیگار و مشــروبات 
الکلی که از نمونه های بارز این نوع سیاستگذاری ها 
در جهان به شــمار می آیند. وی اضافه کــرد: در نبود 
ابــزار لازم برای شــناخت درآمد واقعی افــراد، بهترین 
مالیات عبارتند از مالیات بر مصرف است. در این نوع 
مالیات دیگر فرد نمی تواند مخفی سازی کند، چون در 
حال مصرف کالا و خدمات است و نوع کالا و خدمت 
)ضروری، معمولی و یا لوکس بودند کالا( نشان دهنده 
ســطح رفاه افــراد نیز اســت، مثا کســی کــه اتومبیل 
خارجی خرید می کند، نمی تواند ادعا کند جزء اقشار 
آسیب پذیر است. این نوع مالیات باعث بهبود توزیع 
درآمد نیز خواهد شد. به همین خاطر بحث مالیات 

بر مصرف بر مالیات بر درآمد برتری دارد.
امیریان همچنین در پاسخ به این پرسش که چرا سفر 
خارجــی لوکس تلقی می شــود، درحالی کــه ماهیت و 
تعریف ســفر در دنیای امروز  تغییر کرده و به جمعیت 
مســافر، کوله گردهــا، دانشــجوها و مســافران ارزان 
اضافه شده اند، اظهار کرد: باید توجه کرد که افزایش 
عوارض خروج به تمام اقشار جامعه اصابت نمی کند 
ج رو را مــورد هدف قــرار می دهد که  و تنها اقشــار خــار
آنها نیــز از نظــر درآمــدی، جامعه ای متوســط بــه بالا 
هستند. سفرهای تفریحی و زیارتی نیز قاعدتا لوکس 
محســوب می شــود، ولــی می تــوان بــرای ســفرهای 
ضروری معافیت قائل شد، مثل کارگران حرفه ای که 

از پرداخت عوارض خروج معاف اند.

آغاز بورس احیای خانه های 
تاریخی از اصفهان

مدیر کل صندوق احیای ســازمان میراث 
فرهنگی کشور از آغاز فعالیت بورس احیای 
خانــه هــای تاریخــی از شــهرهای تاریخــی بــه ویــژه 

اصفهان خبر داد.
پرهام جانفشــان افــزود: »تــاش داریــم تــا در حوزه 
احیا و مرمت خانه های تاریخی کشور انقابی ایجاد 
ح گســترده به دنبال  کنیــم. در وهلــه اول در یک طر
شناســایی خانه هــای تاریخی بخــش خصوصی در 
سراســر کشــور هســتیم؛ بــه گونــه ای کــه هــم اینک 
۵۰۰خانه تاریخی در سراســر کشــور به ویژه اصفهان 

گذاری به بخش خصوصی است.« آماده وا
او در ادامــه بــا اشــاره بــه وجــود چندیــن هــزار خانه 
تاریخی در کشور و باتکلیفی بسیاری از آنها تصریح 
کرد: »در طرحی جدید صندوق احیــا و بهره برداری 
کن تاریخی و فرهنگی کشور، با همکاری  از بناها و اما
ادارات کل میــراث فرهنگــی اســتان ها، به دنبــال 
شناســایی فرهیختــگان و فعــالان میــراث فرهنگی 
و اقتصادی در راســتای تعریف شــرکت هــای جدید 
کارگزاری جهت شناسایی و برنامه ریزی و همچنین 
هماهنگــی ســرمایه گــذاران جهــت احیــا و مرمــت 

خانه های تاریخی در سراسر کشور هستیم.«
مدیــر صنــدوق احیــای بناهــای تاریخــی ســازمان 
میراث فرهنگی در ادامه سخنان خود در این زمینه 
افزود: این کارگزاران پس از معرفــی به صندوق احیا 
از سراسر کشــور، آموزش های لازم را در حوزه مرمت 
گرفتــه و پــس از دریافــت مجوزهــای  و اقتصــاد فرا
لازم، فعالیت های خود را در شــهرهای تاریخی آغاز 

خواهند کرد.
او همچنیــن تصریح کرد: تاش داریم تا در راســتای 
نجات خانه های تاریخی از یکسو و توسعه فعالیت ها 
در حــوزه مرمــت و احیــای ایــن خانــه هــای تاریخی 
خصوصــی  بخــش  و  فرهیختــگان  همــکاری  بــا 
عاقه مند به فعالیت در حوزه میراث فرهنگی بورس 
خانه هــای تاریخــی کشــور را از شــهرهای تاریخــی 
همچون اصفهان آغاز کرده و از این طریق به صورت 
رســمی با همــکاری بخــش خصوصــی نهضتــی را در 
 حفاظت و بهــره برداری از خانه هــای تاریخی ایجاد 

کنیم.

شهرهایی که از هجوم 
گردشگران در معرض خطرند

 در حالــی کــه شــهرهای زیــادی در جهــان 
گردشــگران  تــاش می کننــد تــا بتواننــد 
بیشــتری را بــه خــود جــذب کننــد، شــهرهایی نیــز 
هستند که به دلیل حجم بالای گردشگر در معرض 

خطر واقع شده اند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ایندپندنت، بنابر 
گزارش جدید شورای جهانی سفر و گردشگری که با 
عنوان »مقابله با موفقیــت: مدیریت هجوم بیش از 
حد به مقصد گردشگری« منتشــر شده، شهرهایی 
هســتند که هجوم گردشــگر به آنها، خطرات جدی 

برای زندگی مردم ایجاد کرده است.
در این گزارش آمده اســت: بخش گردشگری و سفر 
سنگ بنای اقتصاد جهانی ماست و به لطف طبقه 
متوســط رو بــه رشــد، بهبــود ارتباطــات دیجیتال و 
اشتیاق نسل جدید برای کشف جهان، این بخش 
به ســرعت در حال گســترش اســت. البته این رشــد 
با چالش همراه اســت و بخش مهمــی از این چالش 
گیر شــدن زیــادی« توصیف  می توانــد با عنــوان »فرا

شود.
گیر شــدن زیادی البته مفهوم جدیدی نیســت،  فرا
اما به نظر می رسد در برخی از نقاط خیلی پرطرفدار 

موجب دردسر شود.
در ســالی کــه مــردم بومــی بارســلونا در اعتــراض بــه 
هجوم گردشــگران به خیابان ها آمدنــد و تظاهرات 
آمســتردام  و  ونیــز  و  کردنــد  برپــا  ضدتوریســتی 
سیاســت های جدیــدی بــرای مقابلــه بــا جمعیــت 
بیش از حــد گردشــگر وضــع کردنــد، ایــن مطالعه و 

گزارش ناشی از آن جایگاه خاصی می یابد.
گردشــگر روبــه رو  کــه بــا هجــوم  در مکان هایــی 
بوده اند، بیگانه  شدن شــهروندان بومی، تجربیات 
کاهــش یافتــه گردشــگری، اســتفاده بیــش از حد از 
زیرســاخت ها، آســیب رســیدن به طبیعت و تهدید 

میراث و فرهنگ از مهم ترین آسیب ها هستند.   
در ایــن میانــه بیگانگــی شــهروندان بومــی شــاید 
کتور باشد که می تواند در دو وجه خود را  مهم ترین فا
کم گردشگران  کم گردشگری که با ترا نشان دهد: ترا
در هــر کیلومتــر مربــع بررســی می شــود و گســترش 
توریســم کــه شــمار گردشــگران در برابر شــهروندان 

بومی است.
کــه از  هفــت شــهر بــه عنــوان بالاتریــن شــهرهایی 
افزایش توریسم در رنج هستند شناخته شده اند که 
آمستردام یکی از آنهاست. مرکز هلند برای بار زیادی 
که بر زیرساخت های آن وارد می شود در رنج است و 
آســیب رســیدن به طبیعت و آلودگی هوا نیــز از دیگر 

عوامل منفی این گردشگری هستند.
دوبرونیک شهر دیگری است که از هجوم گردشگران 
در رنــج اســت. ایــن شــهر در کرواســی بــا افزایــش 
ک شــمار گردشــگران روبه روســت که یک  وحشتنا
عامل مهم آن به دلیل ساخته شدن سکانس هایی 
از فیلــم »بــازی تــاج و تخــت« در ایــن منطقــه بــوده 

است. 
ایــن گــزارش در نهایــــــت نتیجــه گیــــــری کــرده کــه 
صنعت گردشگری شغل های جدید ایجاد می کند، 
فرصت های جدید خلق می کند و تجربیات جدید را 

به وجود می آورد. 
در عین حال به دنیا کمک می کند تــا نیروی صلح و 
تعامل را درک کند.  اما گردشگری چالش های بزرگی 
نیز ایجاد می کند که بسیاری از مناطق می توانند به 
جایی برسند که مجبور شــوند برای حفظ توازن در 

تعداد بازدیدکنندگان دچار دردسر شوند.

سال سیزدهم، شماره 3096 
 دو شنبه

27 آذر  1396

گردشگری                     میراث خبر                    گردشگری

دستورالعمل صفوی برای رونق گردشگری!
یک رقعه صفوی ویژه در نشست اصفهان شناسی از نگاهی دیگر خوانده شد

اجرای تورهای 
بی شمار  به 

جای جای جهان، 
به از دست رفتن 
منابع اقتصادی 
و رونق بخشی 
به اقتصادهای 
خارجی منجر 

می شود

پنجمین نشست »اصفهان شناســی از نگاهی دیگر« به 
خوانش اصفهان اختصاص داشت؛ خوانش متن بسیار 

ویژه ای با موضوع ماقات اصفهان.
 وحیــد قاســمی، ایران پــژوه و پژوهشــگر مطالعــات 
معمــاری، گزیده هایــی از ایــن متــن زیبــای صفــوی را 
 برای حضــار خوانــد و در هر بخــش توضیحاتــی را عنوان 

کرد. 
مجمــــــوعه  بــه  جلســه  ابتــدای  در  قاســمی  وحیــد 
ســخنرانی هایی با موضوع اصفهان شناســی که سال ها 
پیــش در حمام مــوزه علی قلــی آقا برگــزار می کرد، اشــاره 
کــرد و افــزود: »وقتــی از اصفهان رفتــم و در فرهنگســتان 
هنــر کارم را بــا برگــزاری کارگاه های فهــم معمــاری ایران 
آغاز کردم، یک روز در میانه یک گفت و گو، نگار صبوری 
و مهــدی عارفی گلچیــن کــه هــر دو در زمینــه مطالعات 
معمــاری کار می کنند بــه من گفتنــد: "می دانســتید که 
در دوره صفویــه یک نفر دســتورالعمل گردشــگری برای 
اصفهان نوشته است؟" اســم مقاله را گفتند و بعد چون 
خیلی ما مشغول تدارک برنامه های "کارگاه فهم معماری 
ایران از پنجره شوشــتر" بودیم، صحبت هــا به همین جا 

ختم شد.« 
ایــن پژوهشــگر ســپس بــا اشــاره بــه تجربیــات مختلــف 
دیگــری کــه طــی ســال های گذشــته در زمینــه پژوهش 
تاریخ اصفهــان داشــته، تصریح کــرد: »بعــد از همه این 
تجربیــات تــازه بــه ایــن نتیجه رســیدم کــه چه قــدر من 
نسبت به سرزمینم و نســبت به اصفهان شناخت کمی 
دارم. از اینجا بود که عطش و شوق دانستن در من ایجاد 

شد و در همه این سال ها با من ماند.« 
گــر در قرن ۱۱ شــخصی متنی می نویســد  او ادامــه داد: »ا
به نام "رقعــه ای کــه جنــاب میررکن الدین به آقــا منصور 
متخلص بــه عاشــق در اظهــار شــوق و تعریــف اصفهان" 
نوشته است، امروز هم یک نفر هست که درباره اصفهان 
درست می نویسد و او علی خدایی است که دارد ادبیات 

معاصر اصفهان را خلق می کند.« 

     دستورالعمل ملاقات با شهر
موضوع »ماقات« عنوان پروژه ای اســت که قاســمی با 
مشورت سید محمد بهشتی از یک ســال قبل آغاز کرده 

و طی آن روایت هایی راجع به چهلستون می نویسد.
 او از ســه بیت شــعر مولانا »چه شــود گر ز ماقات دوایی 
سازی/ خســته ای را که دل و دیده به دست تو سپرد«، 
»من که حیران ز ماقات توام/ چو خیالی ز خیالت توام« 
و » مبارکی شب قدر و ماه روزه و عید/مبارکی ماقات آدم 
و حوا/مبارکی ماقات یوسف و یعقوب/ مبارکی تماشای 
جنه المأوی« به عنوان مقدمــه ورود به بحث ماقات با 

شــهر، یاد کرد و افــزود: » ظاهــرا ماقات موجــب مبارکی 
اســت. خوش یمن اســت و اتفاق خوبی را رقــم می زند. 
ماقات در جهان ایرانی یک کیفیت است و هر معماری 

یک فرصت ماقات.«
»دستورالعمل سیر صفاهان صفاآشــیان و گشت و گذار 
در بــازار« عنــوان رقعه صفــوی منتخب این جلســه بود؛ 
متنی کــه میرمحمد منصور ســمنانی خطــاب به جناب 
میررکن الدین نوشته و در »اصفهان و طاووس خانه آن« 
در جلد هجدهم مجله »فرهنگ ایران زمین« به کوشش 

ج افشار منتشر شده است.  ایر
 ماجرا آن است که رفیقی به میرزا منصور نامه ای نوشته 
و اظهار دلتنگــی اصفهان و شــوق دیدار کرده اســت. در 
پاسخش دوستِ مقیم اصفهان دســتورالعمل سیر این 
شهر را به دقت، نغز و شیرین و خطاب به دل او شرح داده 
اســت. میرزا منصور متنــش را با این بیت درخشــان آغاز 
می کند: » »بدین دستور میباید عمل کرد/ دل مشتاق 

را از خود خجل کرد«
کیــد بــر اینکــه در ایــن جلســه فقط  وحیــد قاســمی بــا تا
گزیده هایــی از متــن را می خواند، از حضــار تقاضا کرد که 
این متــن را بــه طــور کامــل بخوانند؛ چــرا که نگاهشــان 
بــه اصفهــان تغییر خواهــد کــرد و اهمیــت ایــن موضوع 
در آنجاســت که هر کس در این شــهر زندگــی می کند، هر 
غ از شهر و مردمش نخواهد  حرفه ای که داشته باشد، فار

بود؛  بنابراین به این شناخت نیاز دارد. 

     معماری معاصر باید شأن افزای اصفهان باشد
او خوانــش را بــا متونــی از بخش اول ایــن رقعه آغــاز کرد: 
گــر این مســتهان را به  »در ایــام جدایی و زمــان تنهایی ا
حسب اتفاق سیر چمن یا گشت گلشــن روی داد، از یاد 
آن عندلیب بــاغ محبت گل داغــم شــکفته و غنچه دلم 
پژمرده گشته نظاره گل سوری موجب ازدیاد درد دوری 
و تفرج آب و هوای بستان باعث نشو و نمای نهال حرمان 
گر احیانا به تکلیف عزیزی لحظــه ای در قهوه  گشــته. و ا
خانه می نشنید که شاید خاطر از غم برهاند و غنچه دل 
را به نسیم شمیم قهوه خانه بشکفاند از یاران مصاحب 
همه جا عمــر آه پیاله قهوه چــون داغ تازه در دســت گل 
می کند و شمیم عنبرآلود قهوه نمک پاش جراحت نهان 
می شود و مانند قلیان نفس نمی کشــد که به دود دل و 

آه جگر آمیخته نباشد.«
 به گفته او  این متن نشان می دهد در عصر صفوی قهوه 
خانه ها رونق داشته اند و جای مردمان درست و حسابی 

شهر هم بوده اند. 
به روایــت وحید قاســمی، نویســنده این متن ســپس با 
این جملــه، دلتنگی خود و دعوت از دوســت برای ســفر 

به اصفهان را بیان می کند: »حقا جای آن برادر گرامی در 
فصل گل عشرت و نوروز بهار سیر و صحبت در صفاهان 

صفاآشیان خالی است« 
ج از اصفهان  در حالی که خیلی از ما وقتی دوســتی خــار
احوال شــهر را از ما می پرســد، بــا گایه دربــاره آب و هوا و 

اوضاع به او پاسخ می دهیم!
او بــا اســتناد به بخشــی از جمله »شــکوه پــل فلک بنیاد 
حسن آباد که در این هنگام از عزم ملوکانه و اراده شاهانه 

شأن افزای صفاهان گشته...«
 از معماران خواست موقع ساخت بناها به این فکر کنند 

که آیا این بنا به شأن اصفهان می افزاید یا نه. 

     روشی جدید برای توصیف شهر در زمان صفویه
بخــش دوم متن بــا این جملــه نویســنده آغاز می شــود: 
»بعد از شــکایت فراغ و اظهار اشــتیاق دســتورالعملی در 
باب ســیر بازارها و گشــت گلزارها و نظاره دیدارها مرقوم 
کلک بیــان می گردد بــه هیچ وجــه از این طریــق انجراف 

جایز نداشته و به هیچ روش تخلف نورزد.«
وحید قاسمی در این باره گفت: »در جای جای این متن 
متوجه می شــوید اصفهان شــهری بوده که مانند خانه 
عملی می کرده است. از طرفی نویسنده بر وقت مقتضی 
کید می کند و معتقد اســت که شــهر وقت دارد و در  هم تا

هر وقتی می توانید شهر را به قاعده اش بشناسید.«
این پژوهشــگر ســپس به مهم ترین بخش متن اشــاره و 
کید کرد که نویسنده از مخاطبش می خواهد که گشت  تا

و گذار در اصفهان را از طلوع آفتاب آغاز کند.
 این دستورالعمل به این صورت ادامه پیدا می کند: »اولا 
کوفروش  در بازارچه تیمچــه از کیفیــت دیدار شــوخ تنبا
ســبوحی زده، صورت خمار فراغ را تسکین بخشد. آنگاه 
از راه پایین قهوه و پشــت قهوه به سمت قیصریه متوجه 

گردد بر در دکان صالح خاص خوان.
گــر   بــه قــدر کشــیدن یــک قلیــان توقــف جایــز اســت و ا
طبیعتی مایــل به قهوه باشــد، در قهوه خانــه حاج علی 
از دســت میــرزا اشــرف فنجانــی بگیرنــد و از ایــن مــکان 
ج اختر شــرف و ســعادت و  ســیر کنند بر در قیصریه که بر
ج گوهر حســن و ســباهت اســت. در آن بــاب و صفا از  در
گوش  نگار جوهرفــروش خریدار یاقــوت و لب و لعــل و بنا

 گردد. «
به گفته قاسمی، این آدم ها هستند که امکان 
ماقــات بــا شــهر را فراهــم می کنند؛ بــه همین 
دلیل در این متن فقط به ابنیه اشــاره نشــده، 
بلکــه هــر مقصــدی در اصفهــان بــه واســطه 
ماقات بــا آدم های ویژه ای کــه در آنجا زندگی 

می کنند، معرفی شده  است.
قاســمی که نوه حاج رحیم قناد اســت، بخش 
دیگــری از متــن را کــه نویســنده مخاطبــش را 
ح در اصفهــان رهنمون  بــه یــک قنــادی مطــر
می کند، خواند: »از  آنجا به کاروانسرای یزدی 
و کاشــی رفته و از آن راه به بازارچــه ماعبدالله 
درآیند و مداوای تلخ کامی فراغ را از دکان دلبر 

شیرین نهاد قناد طلب نمایند.« 
نان ســنگک پرویزبیــک، لواش اســتاد تیمور، 
پنیــر یخچــال، ماســت جوالی، انگور کشــمش 

و ریش بابــا و هلوی دانه شــیرین و شــفتالوی ســبز و 
امرود جوقن و هندوانه تخم کاشــان و خربزه قرقی و 
علی باغبانی و عابدینی، خوردنی های ویژه اصفهان 
صفوی هســتند که آقا منصور بــه مخاطبش توصیه 

می کند برای چاشت از آنها بخورد. 

     چرا باید ایران را دوست بداریم؟!
قاســمی بــا اشــاره بــه فعالیتــش بــه عنــوان مشــاور 
گفــت: »مــن بــه  گردشــگری اســتاندار خوزســتان 
توصیــه دوســتانم ، النــاز نجفــی و بهنــام ابوترابیــان 
که در تشــریح این متن بســیار به من کمــک کردند، 
 ســفرنامه عبدالغفــار نجم الدولــه بــه خوزســتان را 

خواندم.
 عبدالغفار به دستور ناصرالدین شاه برای مرمت سد 
اهواز در دو دوره موظف می شود به خوزستان برود. 
غ التحصیــل دارالفنون و  او کــه اولیــن مهنــدس فــار
آرزوی به عمل آمده امیرکبیر بوده، در تمام طول راه 

نقشه برداری می کند.« 
گفــت  قاســمی از اصفهانــی بــودن پــدر عبدالغفــار 
و افــزود: »البتــه نمی خواهــم بگویــم مــا بــه واســطه 
اصفهانــی بــودن یــا ایرانــی بــودن فخــر عالــم امکان 

هستیم. 
ولی مرحــوم فروغی نوشــته ای دارد به نــام "چرا باید 
ایران را دوست داشت" از همه شما خواهش می کنم 

این متن را بخوانید.
 او می گوید ایــران را به این دلیل باید دوســت بداریم 
که در آن زندگی می کنیم. ما چقدر ایران و اصفهان را 

به این دلیل دوست داریم؟!« 
این پژوهشــگر در ادامه، کتاب »اصفهان فی تعریف 
نصف جهان« نوشــته محمد مهــدی بن محمدرضا 
الاصفهانی و نقشه عبدالغفار را به عنوان انسانی ترین 

نقشه دنیا، به حضار معرفی کرد. 
وحیــد قاســمی ســپس افــزود: »چنــد نفــر از مــا تقی 
حکیم باشــی را مــی شناســنیم؟ او حکیم و پزشــک 
ظــل الســلطان بــود کــه گزارشــی خواندنــی  راجع به 
بهداشت در اصفهان دارد. چند نفر از ما نقشه سید 
 رضا خان را دســتمان گرفته ایم و بــه دیدن اصفهان 

رفته ایم؟!«
او همچنیــن گفت: »مــن قصدم از ایــن خوانش این 
بود که حال شــما با خوانــدن این متن خوب شــود. 
دلم می خواست بدانید یک نفر در طول تاریخ راجع 
به اصفهان چگونه حرف زده و شما را دعوت کنم به 

اینکه اهل اصفهان شوید. 
چنــد نفــر از مــا نقشــه ســیدرضا خــان را دســتمان 
گرفته ایم و بــه عنوان معمار و شهرســاز در شــهر قدم 
زده ایم که ببینیم چه اتفاقی برای این شــهر افتاده. 
همه اینها برای این اســت که اصفهانِ امروز نوشــته 

شود. 
گر برای امروز و فردای ما هیچ تاثیری نداشته  گذشته ا
باشــد به ماهو گذشته فقط یک ســری سند تاریخی 
اســت ما به تاریخ نیــاز داریم و بــه ادبیات تــا اهل هر 
حرفه ای هستیم، در سرزمین آن حرفه کار درست تر 

و کم اشتباه تری انجام دهیم.«
در پایان جلســه، حمیدرضا ســپهری، بــه حضار  که 
کثــرا معمــار و شهرســاز بودنــد، توصیــه کــرد شــهر را  ا
گر شهر در بازه های زمانی  بارها ببینند؛ چرا که حتی ا
مختلف یکســان مانده باشــد، این خود ما هســتیم 
که تغییــر می کنیم و ایــن تغییــر در نگاهمان به شــهر 

تاثیر بسزایی دارد. 
مدیــر عامــل ســابق مرکــز مطالعــات و تحقیقــات 
کتــاب   معمــاری و شهرســازی ایــران، همچنیــن 
»شهرهای نامــــرئی« نوشته ایتالو کالوینو را مـــــعرفی 
 و از حضــار دعــوت کرد اصفهــان را ایــن بار بــه عنوان 
شــهر نامرئــی ببیننــد و روایت هایشــان 
را چه بــه صــورت متــن، چــه صــوت و چه 
کــه از  هــر فــرم دیگــری در جلســه بعــدی 
 ســــــاعت ۱۴ برگــزار خواهــد شــــــد، ارائــه

 دهند.
کتــاب »شــهرهای داســتانی« نوشــته   
محمدعلی موسوی فریدنی کتاب دیگری 
بود کــه این متخصــص معمــاری و مرمت 

بناها معرفی کرد. 
ســپهری ســپس دومیــن شــماره مجلــه 
گفته  گردشگر مثبت با عنوان »۱۰۰ روایت نا
در اصفهــان« را معرفــی و از حضــار دعوت 
کرد که برای دانســتن درباره اصفهان این 
کتاب ها و مجله گردشگر مثبت را بخوانند 

و به کشف اصفهان بپردازند. 

»چطـور بایـد اصفهان را دید و چطور باید شـهروند اصفهان شـد؟!« این سـوالی اسـت که در 

نفیسه 
حاجاتی

نشسـت تـازه »اصفهـان شناسـی از نـگاه دیگـر« از رهگـذر خوانـش متنـی ویـژه توسـط یـک 
پژوهشـگر مطالعـات معمـاری و شهرسـازی، بـه آن پاسـخ داده شـد. »دسـتورالعمل سـیر 
نویسـنده ای  کـه  اسـت  رقعـه ای  عنـوان  بـازار«  در  گـذار  و  گشـت  و  صفاآشـیان  صفاهـان 
خـوش ذوق در زمـان صفویـه در پاسـخ به دوسـتی کـه دلتنگ اصفهـان بوده، نوشـته و او را به 
و  فضاهـا  توصیـف  در  نویسـنده  خوش سـلیقگی  غنـی،  نثـر  اسـت.  فراخوانـده  شـهر  ایـن 
بـرای  ویـژه شـهر  آدم هـای  بـه واسـطه معرفـی  اصفهـان  گردشـگری  راهنمـای  نوشـتن  در  هوشـمندی اش 

مخاطبش، مهم ترین آموزه های این رقعه است.

چند نفر از ما 
نقشه سیدرضا 
خان را دستمان 

 گرفته ایم و 
 به عنوان
 معمار و 
 شهرساز 

 در اصفهان 
قدم زده ایم؟
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ارتباط موثر روحانیت و مردم
اقتضای تبلیغ دین ارتباط موثر با مخاطب 
عمومی اســت و درارتبــاط با مــردم ما فقط 
اشاره ای هســتیم كه خودمان اصالت نداریم، بلكه 
مانند یک تابلو باید رهگذران را به مقصد راهنمایی 
كنیم. فرموده اند كه »جروا موده الناس الیكم و الینا، 
چنان باشــید كه با رفتار و تلاش و تحمل شــما مردم 

شیفته شما و در نتیجه دلبسته ما شوند.« 
به عنــوان بــرادری كوچک تــر كــه ســال ها در ارتباط 
با مخاطــب عــام اندیشــیده و پیراهنی بیشــتر كهنه 
كرده این نكات را با دوســتان روحانــی كه تازه معمم 
می شوند و می خواهند بیشتر با مردم تعامل داشته 

باشند در میان می گذارم: 
   به مــردم واقعا عشــق بورزیــد. تا محبــت از درون 
نجوشــد و در رفتار و گفتار شــما بروز نكند، نمی توان 
اثر گذار بود. بدانید فرصتی كه برای همراهی با مردم 
گــر بااخلاص  مــی گذارید اتــلاف وقت نیســت؛ بلكه ا

باشد عبادت است. 
   متواضع باشــید و همه را از خودتان بهتر بدانید. 
ک هر رابطه را طلا خواهد  كسیری است كه خا تواضع ا
كرد. حتی یک رفتار ساده مثل تعارف كردن در موقع 
ورود به آسانسور یک ساختمان اداری ممكن است 

شروع یک رابطه خوب باشد. 
   انتظار توجه خاص یا امتیاز نداشته باشید. شما 
هم یک شــهروند هســتید مثــل بقیــه، بایــد نوبت را 
گــر جایی خواســتند كار شــما  رعایــت كنید و حتــی ا
را بــدون صف یــا به طــور ویــژه راه بیندازنــد خودتان 

قبول نكنید. 
   آراســته و خوش بو باشــید، ظاهر شــما نخستین 
تصویری اســت كه دیگران از شــما خواهند داشــت. 
ســادگی و صمیمیت و بی اعتنایی به دنیا معنی اش 
شــلختگی و بدپــوش بــودن نیســت. مخصوصــا 
بهداشــت دهــان ودنــدان را بــه طــور خــاص در نظر 

داشته باشید.  
  تنها به اندازه درک و قبول مردم حرف بزنید. هنر 
شــما این اســت كه بتوانید از آموخته هــای حوزوی 
خود در  موقعیت های مختلف به تناسب مخاطبان 
و سطح درک و دریافت و فهم و شناخت آنان استفاده 
كنید و چیزی را بگویید كه می توانند هضم كنند و با 

شما همدل و همراه شوند. 
  توقــع نداشــته باشــید همــه مثــل شــما باشــند. 
خداوند همه را مثــل هم نیافریده و شــرایط زندگی و 
محیط تربیتی و فضای رشد و پرورش فكری هركسی 
از او انســانی خــاص و متفــاوت ســاخته اســت. اصلا 
انتظــار نداشــته باشــید 
و  عقیــده  در  دیگــران 
ســلیقه و دیدگاه و سبک 
زندگی مثل شما باشند. 
گر ایــن طور بــود كه لازم  ا
نمــی شــد بــرای ارتبــاط 

موفق تلاشی بكنید!
گر می توانیــد ارتباط    ا
خــود بــا برخــی افــراد را 
شــخصی كنید. مثــلا روز 
تولدشان را به یاد داشته 
باشــید یــا احــوال فرزنــد 
بیمارشــان را بپرسید. در 
برخی موارد ممكن است 
توجه بــه ســالگرد ازدواج 
یــک همــــسایه یــا مــــــثلا 
هدیه دادن به مناسبت قبولی یک جوان در كنكور تا 

سال ها در خاطر او بماند. 
  به مردم كمک كنید. فرموده اند كه  »كونوا دعاة لنا 
صامتین«! یعنی بدون حرف زدن و سخنرانی كردن، 
مردم را به دین و پیشوایان دین دعوت كنید. گاهی 
ســوار كردن یک مســافر یا برداشــتن بار سنگین یک 
مشــتری در میدان میوه و تره بار بیشــتر از ساعت ها 

منبر می تواند نتیجه داشته باشد.  
  ریش بلند و عمامه بزرگ و نعلین و عصا را فراموش 
كنیــد. شــما آســید ابوالحســن اصفهانــی و آیــت الله 
بروجردی نیســتید. مــردم انتظــار ندارند همــه را در 
مقام و جایگاه مرجعیت ببیننــد و گاهی حتی ظاهر 
خیلی متفاوت و رفتار عجیب را اصلا درک نمی كنند 

و به حساب غرور و خودپسندی شما می گذارند!
  مثــل مــردم حــرف بزنیــد. زبــان و لحــن و حالات 
گفتــاری داخــل حــوزه را كنــار بگذاریــد. هــر صنفــی 
عبــارات و الفاظ و لحــن گفتــاری خاصــی دارد كه در 
فضای عمومــی غیر عادی و عجیب تلقی می شــود و 
گاه مهم ترین مانــع در برقراری یــک ارتباط صمیمی 
اســت. وقتی به خیابان می آیید فقط به زبان مردم 

سخن بگویید.    
  خودتان باشید و ژســت نگیرید. مردم خیلی زود 
تكلف را احســاس می كنند و به ســرعت از آن منزجر  
می شوند. مخاطب از شما انتظار انگلیسی حرف زدن 
یا تخصص در كامپیوتر ندارد؛ بلكه می خواهد برایش 

پدرانه محبت و دلسوزی كنید.
   گروه هــای ویــژه مخاطبــان را در نظــر بگیریــد، 
كم توانان از جهت ضرورت رسیدگی ویژه و سالمندان 
را برای احترام خاص در نظر داشته باشید. مخصوصا 
در بــاره ادب در برخــورد متفــاوت بــا خانم هــا خیلی 
جــدی و حســاس باشــید و البتــه توجــه خــاص بــه 

كودكان را از یاد نبرید.
   تا حد مرگ تحمل كنید! اصلا در روایات و احادیث 
بــه صراحــت از تحمــل بــه عنــوان تفــاوت روحانــی و 
روحانی نما یاد شده . این ویژگی در زندگی اجتماعی 
از علــم و تقــوا هم بیشــتر به چشــم مــی آیــد و در حل 
مشكلات و ایجاد روابط عمیق اثرگذار است. به قول 
ک تحمل كن ای فقیه ، یا هر  سعدی: گفتا برو چو خا

ک كن!  چه خوانده ای همه را زیر خا
  خیلــی وقــت هــا بایــد چیزهایــی را اصــلا بــه روی 
خودتــان نیاوریــد و بــه یــاد داشــته باشــید كــه لازم 
نیســت همه چیز را خیلی جدی بگیرید! تا می شود 
به شــوخی بگذرانید، خیلی وقت ها مــردم دل پری 
دارند و با كمترین بهانه اظهار شكایت می كنند و تكه 

می اندازند.شما نشنیده و ندیده بگیرید!
حجت الاسلام زائری

تهدیدهای برند
برنــد شــخصی و برندســازی شــخصی یكــی از 
مهم تریــن مهارت هایــی اســت كــه هــر فــرد 
حرفــه ای بایــد در قســمتی از دوران حرفــه ای اش بر آن 

تسلط پیدا كند. 
به گزارش مجله كســب و كار بااین حال، همیشه همه 
چیــز آن طور كــه برنامه ریــزی كرده اید پیش نمــی رود و 
پیامدها ممكن اســت تاثیــر ماندگاری بر كســب و كار یا 
دوران حرفه ای شما داشته باشند. در اینجا  چند نشانه 
هشــدار دهنده را معرفــی می كنیم كه نشــان می دهند 

برند شخصی تان در معرض خطر است.

    به یک شخصیت تبدیل شده اید
یک برند شــخصی قدرتمنــد بخش حیاتی شــكوفایی 
به عنوان یک كارآفرین اســت. از این راه است كه مردم 

شما را می شناسند.
 انتظــار مــی رود برندتــان بازتــاب تجربیــات و مدیریــت 
مختص به خودتان باشد. ولی ممكن است از اهمیت 

بسیار بیشتری نیز برخوردار باشد.
خ دهد كه به صورت اغراق آمیزی   ممكن اســت زمانی ر
به متمایز بودن یا جا افتادن در تعاملات اجتماعی توجه 

خاصی می كنید.
پــس، مراقــب باشــید، زیــرا زمانی كــه از خــود واقعــی و 
معتبرتــان فاصلــه بگیریــد و به یــک شــخصیت تبدیل 

شود، دیگر آن برند شخصی را ندارید. 
بیشتر به یک نوع نمایش و اجرا تبدیل می شود كه برای 
دیگران تــدارک دیده اید، نه یــک ارائه  جــدی درباره ی 

اینكه چه كسی هستید و چه می كنید.
خودتــان را زیبــا جلــوه ندهیــد. بــر حقیقــت واقعــی و 
طبیعی تان، دستاوردهای واقعی و پیشینه  حرفه ای تان 
متمركز شــوید. فكر نكنید كه لازم اســت فــروش زیادی 
داشته باشید یا برای اینكه بر همكاران و مخاطبینتان 
اثر بگذارید، مجبور هســتید به چیزی تبدیل شوید كه 

نیستید.

   تمرکزتــان جابه جــا 
شده است

ساختن یک برند شخصی 
تعــادل دقیقــی  مســتلزم 
بیــن زندگــی شخصـــــی و 

حرفه ای تان است.
 ممكن است بعضی اوقات 
یــا  كنــد  تغییــر  تمركزتــان 
اولویت هایتــان شــما را در 

مسیر دیگری قرار دهند.
 ممكن است زمان بیشتری 
را با خانواده ســپری كنید، 
بیشـــــــتر بــه سرگرمـــــــی ها 
بپردازیــد، برای چیــز بزرگی 
كنیــد یــا بــه  برنامه ریــزی 

تعطیلات بروید.
وقتی تمــــــركزتان تغییــــــر می كند، باید راهی پیدا كنید 
تا تلاش هایتــان را برای ســاخت برندتان حفــظ كنید و 

جایگاهتان را از دست ندهید. 
هر كاری را كــه در حال حاضــر در بازار انجــام می دهید، 
ادامه دهید. كارهای دیگرتان را حول این محور تنظیم 

كنید و هم سو با كارتان بمانید.

   برندتان در حال تغییر است
انتظــار مــی رود كــه یــک برنــد، ثابــت و پایــدار بمانــد. 
می بایســت این برند هر بار كــه دنبال كنندگانتــان آن را 
می بینند برایشــان قابل شناسایی باشــد. نوعی حس 
آشناپنداری وجود دارد و مخاطبتان انتظارات ویژه ای 

از شما دارد.
گر با آنچه از خودتان و جایگاهتان در موضوعات خاص   ا
ارائه كرده اید همسو نیستید، مخاطبتان درباره  اینكه 
چگونــه با شــما تعامــل كنــد حــس اطمینــان نخواهد 

داشت. 
وقتی برند شما در مســیرهای مختلف حركت می كند، 
دنبــال كــردن آن دشــوار اســت. زمانی كــه برندتــان را 

تاسیس كردید، ثابت قدم بمانید. 

   قابل مشاهده نیستید
گر خودتان را در اینترنت سرچ می كنید و نتایج كمی به  ا
دســت می آید، به این معنی اســت كه برای حفظ برند 
شــخصی تان كه تلاش در ســاختش را دارید با مشــكل 

مواجه هستید. 
دنبال كنندگانتان، مخاطبینتان و اســتخدام كنندگان 
بالقوه احتمــالا نامتان را جســت وجو می كننــد. با این 

جست وجو به چه چیزی دست پیدا می كنند؟
برای ساخت و رشد برند شخصی تان تنها به شبكه های 
اجتماعی تكیــه نكنید. نامتــان را بــا بازاریابــی محتوا و 

پست های مهمان ترویج دهید.
 با این روش، هر جست وجویی درباره  برند شخصی تان، 
محتــوای معتبــری را نشــان می دهد كــه بر آنهــا كنترل 
 داریــد، نــه نتایجــی كــه تنهــا اســمی مشــابه بــه شــما

 دارند.

مشاوره                           تجاری

منبر                                زندگی
برای فرزندانمان چه کار کنیم؟!

اصول مشترک تربیت 
بخشی از اصول رفتاری با گذشــت زمان همچنان 
جــاودان باقــی مانــده اســت. ایــن اصــول در همه  
فرهنگ ها و مذاهب وجــود دارد. وجه مشــترک همه  اینها، 
فقط جلوگیری از رفتارهای بد و ناشایست نیست، بلكه این 
اصول و عقاید، جامعه ای را به وجود می آورد كه در آن بچه ها 
نه تنها لوس، خودخواه، جســور و بی عاطفه نیســتند، بلكه 
غ از خود پســندی، بســیار مهربان، مــودب و همدل اند،  فار
یعنی همان كودكانی كه ما در خیالاتمان آرزوی داشتنشان 
گــزارش مردمــان ، مذاهــب، فرهنــگ هــا و  را داریــم. بــه 
مكتب های معنوی برای بیان این اصول و عقاید زندگی، راه 
مخصوص به خود دارند. در اینجا  قصد داریم، شما را با اصلی 
ترین و بنیادی ترین این عقاید آشــنا كنیم، تا با به كار گیری 
آنها و انتقال آن به رابطه ها و فعالیت هایتان، به جامعه آرمانی 

خود دست یابیم.

     با محبت باشــید:  محبت بزرگ ترین نعمت خداوندی 
اســت كه همــه اخلاقیات به آن وابســته اســت. هرچه شــما 
بیشتر به اطرافیانتان محبت كنید، در عوض محبت بیشتری 

نیز دریافت خواهید كرد.
   ثابــت قــدم باشــید:  نظــم، قاعــده و محدودیــت هــای 
مشــخص، ایجاد اعتمــاد می كنــد. این همان چیزی اســت 

كه فرزندتان برای احساس امنیت و آرامش به آن نیاز دارد.
گر می خواهید فرزندتان به كاری    الگوی خوبی باشــید: ا
كه شــما دوســت دارید گرایش پیدا كند، شــما خــود الگویی 

برای آن رفتار باشید.
  قابل اعتماد باشید: دروغ نگویید و سعی كنید رفتارهای 
ساختگی از خود نشان ندهید. فرزندان باید خودِ واقعی شما 

را ببینند و بشناسند.
  حضور داشــته باشــید: ســعی كنید وقتــی كودكتــان به 

شــما نیاز دارد، كنار او باشــید و به خواســته های او رسیدگی 
كنید. نگذارید كار یا مسائل دیگر بین شما و فرزندتان فاصله 

بیندازد.
  خوش بین باشید: مسائل با نوع نگرش شما به آنها تغییر 
گر مثبت گرا و به آینده خوشبین باشید، از زندگی  می كنند. ا

لذت بیشتری خواهید برد.
  صبــور باشــید: آرام تر و همــگام بــا فرزندانتان جلــو روید. 
زندگــی به خــودی خود ســریع می گــذرد، پس چــرا خودتان 
هم سعی می كنید ســرعت آن را بیشــتر كنید؟ یادتان باشد 

تغییر، زمان می برد.
  ایســتادگی کنیــد: زندگــی دویــدن در مســیری بســیار 
طولانی است. پشتكار از لزومات پیمودن این راه است. پس 

هیچوقت دلسرد نشده و دست از كار نكشید.
ک خودپسندی تان بیرون آیید    خودپسند نباشید:  از لا

و انرژی تان را صرف دیگران كنید.
گر ایده خوبی دارید،     فعال باشید: فقط یكجا ننشینید. ا

یا فكر می كنید كاری اشتباه است، دست به فعالیت بزنید.
  ساده باشید: كودک شما برای خوشبخت بودن نیاز به 
چیزهای زیادی ندارد. در واقع، هرچه كمتر باشد بهتر است. 
این كار باعث می شود او یاد بگیرد برای داشتن كوچک ترین 

وسیله اش هم قدرشناس باشد.
  بااعتقــاد باشــید:  هــر انســانی بــرای زندگــی كــردن نیــاز 
به مجموعــه ای از اصــول دارد كــه از طریــق آن خــوب را از بد 
تشخیص دهد. شما باید جایگاه اعتقادی تان را محكم كنید 

تا فرزندتان هم فرصت پیروی از شما را داشته باشد.
   سازگار باشید:  انعطاف پذیری ویاد گرفتن چیزهای تازه، 
داشتن ایده های جدید و كشف دیدگاه های مختلف را باید 

تجربه و به فرزندانتان نیز منتقل كنید.

تنظیم فهرست برنامه ها
یكی از اشــتباهات متداول افــراد در محل كار، 
عدم تنظیم فهرست كارهایی است كه باید در 
زمان محدود انجــام دهنــد، یعنی فهرســتی از كارهای 
اثربخش. افرادی موفق هســتند كه كارهای خود را سر 
وقــت انجــام می دهنــد. ســاده اســت: بــرای هــر یــک از 
كارهای مهم در فهرست خود، مقدار زمان مورد نیاز را كه 
فكــر می كنیــد بــرای آن كار نیــاز اســت در تقویــم خــود 
اختصــاص دهیــد و ۳۳درصدوقــت بیشــتر را بــرای 

اطمینان از انجام شدن به آن كار اختصاص  دهید.
گر كار مورد نظر، كار چند روزه ای است یا به امور دیگری   ا
وابسته است، آن را به تكه های قابل انجام تجزیه كنید. 
زمانی را برای برنامه ریزی و زمان های دیگر را برای انجام 
كار در نظر بگیرید. این روش ساده، به شما كمک می كند 

تا پاسخگو بمانید و فورا به شما كمک می كند تا در زمان 
حواس پرتــی، بــر اقداماتی كــه اولویت بندی كــرده اید، 

متمركز شوید. 
بســیار متداول اســت كه اجازه می دهیم، حواس پرتی 
تمام صبح مــا را خــراب كند، چــون به ایــن ترتیب دیگر 
نیازی نیست كه ایمیل دریافتی از طرف مشتری شما را 

از تكمیل برنامه  روزانه تان باز دارد.
 بعد از نهار، ۱۵ دقیقه زمان بگذاریــد و دوباره بر كارهای 
آن روزتان تمركــز كنید كه نوعی مراقبه  حرفه ای اســت. 
از رایانــه  خــود دور شــوید، آن را خاموش كنیــد، در اتاق 
كنفرانس بنشینید، و اصلی ترین كارهای ادامه  روز خود 
را مشخص كنید. فكر كنید فهرستی را كه در آغاز صبح، 

تهیه كردید چگونه پیش می رود.

چگونه باشخصیت باشیم؟
شــخصیت ما نه در انظار عموم كه در خلوت و 
محیط خصوصی به بهترین شكل نشان داده 
می شــود. آنچه كه ما انجام می دهیم زمانی كه كسی به 
ما نظــارت نمی كند درســت ترین مشــخصه شــخصیت 
ماست و كســانی كه شــخصیت خود را در تاریكی نشان 
می دهند همیشــه آن را در روشــنایی منعكس خواهند 
كــرد. اغلب اوقــات، رضایت هم بــرای تهیدســتان و هم 
غ از  برای ثروتمنــدان ناپایدار اســت. رضایتمنــدی، فار
توانایــی مالــی و بهره منــدی در زندگــی، همــواره یكی از 
چالش های بشــر بوده اســت. مرد یا زن ثروتمند كســی 
اســت كه می توانــد رضایت را در هر شــرایطی پیــدا كند. 
شجاعت تنها زمانی می تواند پدیدار شــود كه به آن نیاز 
باشــد و تنها افرادی كــه آن را نشــان داده انــد و در زمان 

سختی ها براساس آن عمل كرده اند می توانند ادعا كنند 
كه شجاع هستند. این مشــكلات می توانند شكل های 
زیادی داشته باشند اما شجاعت همواره یک شكل دارد: 
اقدام به عمل در رویارویی با ترس. در جهان امروز ما باید 
آنهایی را كه كلامشان حق و درست است، در جایگاهی 

بسیار بالاتر و برتر از بقیه قرار دهیم. 
فرقی نمی كند كه گفتار ما با یک تكان دادن دست نشان 
داده شــود یا یک قــرارداد یا یــک حلقه ازدواج. كســانی 
كه به تعهدات خود پایبند هســتند، شایســته ســتایش 
هم هســتند. آنهایی كه زیاد دریافت می كننــد باید زیاد 
هــم ببخشــند. اغلــب اوقــات ایــن فراوانــی نه به شــكل 
دارایی های مادی بلكه به شكل های دیگری به شخص 

اعطا می شود.

 ساختن
 یک برند 
شخصی 
 مستلزم 

تعادل دقیقی 
بین زندگی 
شخصی و 

حرفه ای تان 
است

بدانید 
فرصتی كه 

برای همراهی 
با مردم 

می گذارید 
اتلاف وقت 

نیست؛ بلكه اگر 
بااخلاص باشد 

عبادت است

مشاجره موفق
چگونه در مشاجرات موفق شویم؟

تنهــا اســتراتژی كه مــی توانــد مــا را از ایــن خطــرات در امان 
نگه دارد، این اســت كه همواره بــرای مواجهه با یک چنین 
شرایطی از قبل خود را آماده كنیم. هیچ وقت اتفاق نمی افتد 
كه با جیب خالی و زیرپیراهنی بلند شده و به خیابان بروید؛ 

پس چرا در یک رابطه چنین كاری را انجام نمی دهید؟

     قوانینی برای پیروزی
هیچ مردی نمی خواهد در مقابل همسرش شكست بخورد 
و مشاجره را ببازد و به همسر اجازه دهد تا آنجا كه می تواند او 
را مورد عتاب و سرزنش قرار دهد. در این مورد قوانین خاصی 

وجود دارند. حواس خود را جمع كنید.
در زمان مشاجره تنها به یک دلیل عقل و منطق  شما زایل 
می شــود: خانم هــا هیــچ وقت نمــی پذیرنــد كه در اشــتباه 

هستند. از این بابت مطمئن باشــید و بهتر است كه در این 
یک مورد اصــلا فكر نكنید. اصلا مهم نیســت كــه حق تا چه 
اندازه با شماست و حرف خانم تا چه حد اشتباه است. قرار 
نیســت كه این مســئله در ردیف بازی های جوانمردانه قرار 
بگیــرد. در این قســمت چند تكنیــک حرفه ای وجــود دارد 
كه با به كارگیری آنها هیچ گاه در بحث بــا خانمتان بازنده از 

میدان خارج نمی شوید.
    هیچ گاه صدای خود را بلند نکنید: با توجه به طبیعت 
گر برایشان بستنی سفارش دهی  دعواهای خانوادگی )مثلا ا
تصور می كنند كه شــما با آنها دشــمنی دارید و می خواهید 
گر ایــن كار را نكنید، این معنا  آنها دچار اضافه وزن شــوند، ا
را  دارد كه در حال حاضر بیش از اندازه چاق هســتند!( پس 
بهتر اســت مراقب تن صدای خودتان باشید. بدون در نظر 

گرفتن دفاعیــات دیگر، همیشــه باید به نرمی و با آهســتگی 
سخن بگویید. او فقط به دنبال خشمگین كردن شماست. 
تنها با این امید كه بالاخره شما برنده میدان می شوید، با او 

به نرمی صحبت كنید.
     اولین مردی باشید که به او گوش می دهد:معمولا نام 
آقایان به عنوان شنونده های خوب به ثبت نرسیده است. 
متفاوت عمل كنید. او می خواهد آنقدر با شما صحبت كند 
كه خوابش بگیرید؛ پس این كار را از او دریغ نكنید. اما زمانی 
كه هنگام دفاع كردن از خودتان سر رسید، تمام گفته هایش 
را علیه خودش اســتفاده كنید، تا متوجه شــود كه شــما به 
گــر بــرای شناســاندن او به خــودش از  او گــوش مــی دادید.ا
گفته های شخصی خودش بهره بگیرید، او شما را به عنوان 

مشتاق ترین شنونده تلقی می كند.
    از ایــن شــاخه بــه آن شــاخه نپرید:حــال بحــث شــما 
درمورد هر چیزی كه می خواهد باشــد )در مورد موســیقی، 
گاهانه و...( شما باید با قدرت  رزرو میز شام، برخوردهای ناآ
و مستحكم ظاهر شوید. برد و باخت در چرخیدن حول محور 
موضوع مورد بحث، تعیین می شود. پس بهتر است در یک 

چنین شرایطی سعی كنید از موضوع اصلی دور نشوید.
     اشــتباه را قبــول کنیــد تــا برنــده باشــید: گاهــی اوقات 
پیــروزی در یــک مشــاجره در عواقــب بعــدی آن نمــود پیدا 

گر شما از همان آغاز مشكل را بپذیرید و اشتباه  می كند. ا
را قبول كنید، او به هیچ وجه پیروز میدان نخواهد بود. 
گر پیــروز میدان باشــید آنوقــت تحمل كــردن مقداری  ا
غرغر چندان ناخوشایند به نظر نمی رسد. در این شرایط 
اجازه دهید تا هر اندازه كه راضی می شود شما را تیرباران 
كند و بعد هم مثل افراد بی جان خود را به مردن زده و بر 

روی زمین پهن شوید. 
گاهی اوقات عقب نشــینی بهترین راه مقابله با دشمن 
به شــمار می رود. با به كار گیری این شــیوه بدون شک 

پیروزی از آن شما خواهد بود.
     از احساسات کمک بگیرید: بیشتر مواقع خانم ها 
به این دلیل دعوا و مرافعه راه می اندازند كه احساساتی 
می شوند. چیزی كه نباید فراموش شــود این است كه 
ما مردهــا نیز زمانی كه احساســاتی می شــویم از بحث و 
مشــاجره كمک می گیریــم. این عمــل به عنــوان نوعی 
تخلیه روحی به شــمار می رود. و تنها كاری كه از دست 
ما ســاخته اســت، این اســت كه به آنها اجازه دهیم كه 
احساساتشــان را بــه بیــرون بریزند.بــا قــدرت و افتخــار 
بجنگید. اما از چیزهایی كه او به زبان می آورد نرنجید. 
برای یــک خانم، مــردی كــه توانایی حفظ خونســردی 
گیر بحث و مشاجره داشته باشد، پادشاه  خود را در گیرا

به شمار می رود. در این صورت او همیشه فاتح است.
     کار را تمــام کنیــد: بعضــی از مردهــا آنقــدر قدرتمند 
متولد نشــده اند كه بتوانند مطابق امیال درونی شــان 
رفتــار كننــد و دقیقــا این نقطه ای اســت كــه مردهــا را از 
گر پیروزی در مشاجره ارزش  پسربچه ها جدا می كند. ا
گر خراب كردن ارتباط ارزش  ویران كردن رابطه را دارد یا ا
پیــروزی در مقابــل او را دارد؛ پــس مــی توانید بــه راحتی 
گر ایــن كار  از كلمــات توهیــن آمیز بهــره بگیریــد. البتــه ا
را انجــام دهید هیــچ راه برگشــتی برایتان باقــی نخواهد 
ماند. همانطور كه همه شما می دانید ساختن پل های 

خراب شده پشت سر كار آسانی نیست.

    به خاطر مشاجره
وقتــی زمــان مشــاجره مــی رســد حــواس خــود را جمــع 
كنید و تمام مســائل پیچیده را برای همسر خود روشن 
كنید. دلایــل آن را همیــن چند لحظه پیش برای شــما 

توضیح دادیم.
بحث و مشاجره به هر دلیلی كه سر بگیرد، ما باید توانایی 
رویا رویی با آن را در خود تقویت كنیم و در تمام شرایط از 

گی لازم بر خوردار باشیم.  آما
طبیعت انســان طوری سرشته شــده است كه همیشه 
گر تمام  تمایل به دفاع از باورهای شــخصی خود دارد. ا
مدت بــه دفاع از آنهــا بپردازیــم دیگر زمانی بــرای زندگی 

كردن باقی نخواهد ماند.     

بـدون در نظـر گرفتـن خصوصیـات فردی تـان ، چـه یک مـرد قدرتمند با عقاید جسـورانه باشـید، چه 
یـک فـرد میانـه رو و صلـح طلـب یـا یک انسـان غیر فعـال با هیـکل ژله ای ، حـدس بزنید چـه اتفاقی 
برای شـما رخ می دهد؟ حتی اگر از سـنگ هم سـاخته شـده باشـید، شـما به قرار ملاقات دعوت می شـوید، 
بـه بحـث و مشـاجره کشـیده مـی شـوید و شکسـت مـی خوریـد. پای هـر فـردی، در هر شـرایطی بـه هر حال 
روزی بـه مشـاجره بـاز خواهـد شـد. به گـزارش بازده، شـاید زمانی کـه نوبت به اثبـات مردانگی تان می رسـد، 
در انجـام آن ناتـوان باشـید. حتـی اگـر نیـت شـما پـاک باشـد، بـاز هـم طـوری صحبـت مـی کنیـد کـه 

بازنده بودنتان از همان ابتدا واضح و مبرهن است.



15 تاثیر یائسگی بر قلبسلامت

یائسگی خطر ابتلا به بیماری قلبی را در زنان 
افزایش می دهد. 

در این زمینه دکتر کارول سایمونتاجی در کتاب قلب 
سالم زن سالم نوشته است: 

پژوهشــی روی ۷۶ زن مبتــلا بــه فشــارخون درمــان 
نشده در ســال های قبل از یائســگی، ۷۶ زن یائسه، 
 ۳۰ زن دارای فشــارخون طبیعــی قبــل از یائســگی 
و ۳۰ زن یائسه برای کنترل سن، فشارخون، شاخص 

توده بدنی و استعمال دخانیات انجام گرفت. 
محققــان دریافتتد که میــزان افت فشــارخون روز تا 
شب در زنان یائسه دارای فشارخون طبیعی و دارای 
فشــارخون بالا در مقایســه با زنانی که هنوز به ســن 

یائسگی نرسیده اند، کمتر است. 
این پژوهش و دیگر مطالعات مشابه نشان می دهد 
که هورمون های زنانه در سلامت همه دستگاه های 
بــدن نقــش دارنــد و بــا افزایــش ســن خطــر ابتــلا بــه 
بیماری های قلب و عروق افزایش می یابد، یائسگی 
بــدون توجــه بــه ســن، چاقــی، فشــارخون و دیگــر 
 عوامل موثر می تواند با اولین نشانه های ساختاری 

و عملکردی بیماری قلبی همراه باشد. 
 به هرحــال آشــنایی بــا مواردمختلفی که خطــر ابتلا 
 بــه بیمــاری هــای قلــب و عــروق را افزایش مــی دهد 
به شــما کمــک خواهد کــرد تــا از بــروز آنهــا جلوگیری 
کنید. این پند را به خاطر داشــته باشــید که داشــتن 
گاهی به معنای از پیش مسلح شدن است. در واقع آ
گــر بخواهیــد بــا چیــزی مواجــه خواهید شــد قطعا   ا
از پیش خود را برای حل مشکل آماده خواهید کرد. 
گر بیماری قلبی یک بیمــاری ارثی در خانواده  حتی ا
شــما باشــد، می توانید با ایجاد زودهنــگام تغییرات 
مثبت در زندگی خــود از مرگ ناشــی از بیماری قلبی 

خودتان پیشگیری کنید.

سال سیزدهم، شماره 3096 
  دوشنبه

27 آذر  1396 

آجیل را خام بخورید

پسته ضد کم خونی است
پســته یکــی از آجیل هــای مقــوی و پــر خاصیت 
در بین آجیل هــای دیگر اســت. دربــاره خواص 
ایــن آجیــل خوشــمزه الهــام طاهــری، کارشــناس ارشــد 
گیاهان دارویی چنین گفت: میزان پتاسیم پسته برابری 

می کند با پرتقالی که چند برابر جثه خودش است. 
در ایــران مــکان هایی که پســته بیشــتر تولید مــی کنند، 

استان کرمان و شهرستان رفسنجان است . 
انواع پسته ای که در ایران وجود دارد، فندقی کله قوچی 
کبــری و احمــد آقایی اســت و بــه دو صــورت خــام و تازه   ا

و خشک شده مصرف می شود.

  خواص
پسته که منبع کلسیم، فسفر، پتاسیم و آهن و نیز دارای 

ویتامیــن آ، ب1 و ب۳ اســت، مصــرف آن در پیشــگیری 
از بیماری هــای قلبی عروقی بســیار موثر اســت و نیز برای 
 آرامــش و منظــم کــردن زبــان قلــب بســیار مفیــد اســت 

و به خوابی آرام در شب کمک می کند.
افردای که کم خونی دارند، روزانه پســته میل کنند. زیرا 
مغز پسته سرشــار از آهن اســت. همچنین بدن را تقویت 

می کند و برای آرام کردن اعصاب مفید است.
برای بهبود بیماری اسهال معمولی و اسهال خونی بسیار 
موثر اســت و خــوردن آن به ورزشــکاران، دانــش آموزان، 
 نوجوانــان به خصــوص در ســنین رشــد و بــه زنــان بــاردار 

و شیرده پیشنهاد می شود.
گــر مصــرف پســته را روزانــه ادامــه دهیــد می تــوان بــه   ا
بهبودهــای حاصــل شــده در فشــارخون زمــان خــواب، 

کنش عروق به اضطراب و کنترل فشار قلب امیدوار بود. وا
ضمنا در تقویت معده هم موثر است.

از عصاره مغز پسته، روغن شفاف و زرد رنگی به دست می 
آید که خواص غذایی و درمانی دارد. 

روغن پسته هم یک مرطوب کننده عالی بوده و به سرعت 
جذب  پوست می شود و برای ماساژ صورت و بدن بسیار 
مناسب اســت. اســیدهای چرب امگا۶ آن اثر زخم  های 
ناشــی از اعمال جراحی را محو می کنــد و از چین و چروک 
دور چشــم و صورت جلوگیری کرده و از همه مهم تر موها 

را شفاف می کند. 
کــی ایــن روغــن نیــز جنبــه درمانی داشــته   مصــرف خورا
و فســفر آن هــوش و حافظــه را افزایش و اســیدفولیک آن 

به رشد و تکامل سیستم عصبی جنین کمک می کند.

   احتیاط
افرادی که میزان تری گلیسرید خون بالایی دارند، باید 

از مصرف پسته خودداری کنند. 
زیرا پسته دارای اسید چرب بالایی است. 

در ضمن بســیار طبع گرمی دارد و خوردن بیش 
از حد آن باعث گرمی بــدن و کهیر در بدن 

می شود. 
پســته بــرای افــرادی کــه معــده 

ضعیفی دارند زیاد مناســب نیست 
زیرا هضم سختی دارد. 

همچنیــن بــرای افردای کــه نقرس، 
دیابــت و ناراحتــی کلیــه دارنــد، 

مناسب نیست.

تست                         جایزه 

نکته                              هفته

مراقب بیناییتان باشید

هفت ترفند برای سلامت چشم
هـر چیـزی خوردنی نیسـت و مقابل آن هرچیـزی هم می تواند برخلاف تصور شـما  دورریختنی 

لیلا 
کهلانی

نباشـد. ویـدا رحیمـی، کارشـناس واحـد بهبـود تغذیـه در ایـن بـاره چنیـن می گویـد: هرچنـد 
شـناخته  دورریختنـی  و  زایـد  مـواد  به عنـوان  سـبزیجات  و  میوه هـا  بخش هـای  از  بعضـی 
می شـوند؛ امـا تـا حـالا فکـر کرده ایـد کـه شـاید ایـن مـواد هـم مفیـد باشـند؟! واقعیـت ایـن 

است که وقتی این مواد را دور می ریزید، خواص مهمی را از دست می دهید!

مسابقه دانستنی های 
تغذیه ای

علاقه  منــدان برای شــرکت در این مســابقه 
می توانند با توجه به متن زیر، پاسخ سوال  
 چهار گزینــه ای را بــــــا ذکــــــر نـــــام و نــــام خــــانوادگی 
و عنوان »مســابقه تغذیه« به شماره ۰91۳9۰2۶414 
پیامک کنند. آخرین مهلت شــرکت درمســابقه اول 

دی است.

   کودکان بدغذا
   خستگی کودک یکی از علل بی اشتهایی اوست. 
بهتر است بعد از استراحت به کودک غذا داده شود.

   کــودک در یــک محیــط آرام و بــه دور از مشــاجره، 
ســروصدای بلند رادیــو، تلویزیــون، رفت و آمــد زیاد 

تمایل بیشتری به غذا خوردن پیدا می کند.
    تنــوع غذایــی در وعده های غذایــی موجب رفع 

بی اشتهایی در کودکان می شود.
    امتناع از خوردن برخی غذاها ممکن است تقلید 

از اطرافیان باشد.
     درهنگام گرســنگی او را تغذیه کنید وگرنه ممکن 

است اشتهای خود را از دست بدهد.
   درهنــگام غذاخــوردن از دادن مایعــات زیــــاد 
کــودک  بپرهیزیــد. چــون ســبب کاهــش اشــتهای 

می شود.
گر کودک از خوردن امتناع می کند غذای خود را       ا

برداشته بعدا دوباره به او پیشنهاد بدهید.
    بهتر اســت مقدار کمتــری غذا را در ظــرف کودک 

بریزید و با سبزیجات رنگین آن را تزیین کنید.
گرکــودک موادغذایی به خصوصــی را نمی خورد     ا

از موادغذایی همان گروه جانشین کنید.

    سوال مسابقه
کدام گزینه درست است؟

 الف.درهنــگام غذاخــوردن از دادن مایعــات زیــاد 
کــودک  بپرهیزیــد. چــون ســبب کاهــش اشــتهای 

می شود.
 ب.  درهنگام گرسنگی او را تغذیه کنید وگرنه ممکن 

است اشتهای خود را از دست بدهد.
ج.  امتناع از خوردن برخی غذاها ممکن است تقلید 

از اطرافیان باشد.
 د.همه موارد 

     نام برنده هفته پیش
مرضیه براتی

برنده عزیز برای دریافت جوایــز خود می تواند ضمن 
تماس با شــماره ۳2218182 و همراه داشــتن کارت 
 شناســایی بــه دفتــر روزنامــه اصفهان  زیبــا مراجعــه 

کند. 
نهایت فرصت بــرای دریافــت جوایز دو هفتــه پس از 

چاپ است.
)پاسخ هفته پیش گزینه د بود.(

 ورزش منظــم می توانــد باعــث شــود تا ســن پیری 
و تاری چشــم شــما به تاخیــر بیافتــد و شــما دیرتر 

دچار این چنین بیماری هایی شوید.

فعال باشید

معاینه چشم فراموش نشود

معاینــه کلی و بــه موقع چشــم می تواند 
مشکلات جدی را تشخیص دهد حتی 
قبل از اینکه شما از آنها خبر 

داشته باشید.

در هر 30 دقیقه ای که از موبایل، 
تبلــت یــا کامپیوتــر اســـتــفـــــاده 
می کنیــد، 20 ثانیــه چشــمانتان 

 را ببندیــد تا چشــمانتان خســته 
و اذیت نشوند.

عینک آفتابی بزنید تا چشمتان در مقابل اشعه uv  خورشید محافظت کند که 
ک باشد. حتی می تواند در هوای ابری هم برای چشمتان خطرنا

به چشمتان استراحت دهید

گر سیگار عینک آفتابی بزنید ا
می کشید، ترک کنید

 یک رژیــم غذایــی سرشــار از میوه ها و ســبزیجات 
 و امگا3 می توانــد باعث کاهش خطر مبتلا شــدن 
به بیماری هایی مانند خشکی چشم، پیری و تاری 

چشم، آب سیاه و غیره شود.

سبزیجات بخورید

آب کافی بنوشید

ســیگار باعــث افزایش 
خطــر مبتــلا شــدن بــه 
بیماری هــــایی ماننــد 
آب مرواریـــــد و دیگــر 
بیماری هــای چشــمی 

می شود.

بــدون آب کافــی چشــمانتان نمی توانــد اشــک 
 تولید کند تا خود را مرطــوب و تغذیه کند. بنابراین 

به اندازه کافی آب و مایعات بنوشید.

15 سال یازدهم، شماره 2697 سلامت
  یکشنبه

27 تیر  ۱۳95 
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بازیگــران  مـحبـــوب ترین  از  کــه  فهرســتی  در 
کمــدی در شــبکه های اجتماعــی  نقش هــای 
منتشــر شــده، کوین هارت جایگاه نخســت را به 

خود اختصاص داده است.
 به نقل از هالیوود ریپورتر، برمبنای اطلاعاتی که 
گرام، توئیتر، یوتیوب و گوگل  از فیسبوک، اینستا
پلاس به دســت آمده، کوین هارت این جایگاه را 

کسب کرده است.
هارت برای بیست و نهمین هفته متوالی در راس 

شبکه های اجتماعی ایستاد.
هارت تنها بــرای ویدئوی »پوکراســتارز« ۲۵۰ هزار 
ک  لایــک گرفــت و ۲۳۴ هــزار نفــر آن را بــه اشــترا
گذاشتند. پروموی فیلم بعدی وی »جومانجی: 
به جنگل خوش آمدیــد« نیز که ۲۰ دســامبر روی 
پرده های نقره ای می رود در فیســبوک ۴۹۶ هزار 
گرام ۱۰.۹ مشــاهده کننــده  لایــک و در اینســتا
داشــت.کوین هارت بازیگــر ۳۷ ســاله آمریکایی، 
نویســنده، تهیه کننده و کمدین نیز هست. وی 
کنون فعالیت می کند، کار خود  که از ســال ۲۰۰۰ تا
را بــا برنده شــدن در چندیــن مســابقه کمدی در 
باشــگاه های نیوانگلند آغاز کرد و با فیلم کمدی 
»کوین هــارت: بــه درد من بخند« بهتریــن بازیگر 
مرد جوایز بت ســال ۲۰۱۲ شــد. »با هم راندن« از 

فیلم های مشهور اوست.
در ایــن فهرســت جــو روگان جایــگاه دوم را دارد و 
دی. ال. هولــی در مکان ســوم قرار گرفته اســت.

مکان چهارم تــا دهم به ترتیــب در اختیار تیفانی 
هدیش، مارلون واینس، بیل ماهر، کولن بالینگر، 

مایک اپس، ریکی جرویز و ترور نوآ است.

کوین هارت محبوب ترین کمدین 
در شبکه های اجتماعی شد

توضیح صالحی درباره مستند 
فائزه هاشمی

ســیدعباس صالحــی وزیــر فرهنــگ و ارشــاد 
اســلامی، در آخریــن روز برگــزاری جشــنواره 
سینما حقیقت به پردیس چهارسو آمد.او  ابتدا در پاسخ 
به اینکه با توجه به افزایش بودجه فرهنگی در سال ۹۷ 
وضعیت ســینمای مســتند ارتقا خواهد یافــت، گفت: 
امیدوارم اتفاقات خوبی در همــه حوزه ها بیفتد. البته 
افزایش های بودجه چشــمگیر نیســت.صالحی درباره 
دغدغه های مستندســازان که برخی از آنها در پردیس 
چهارسو و روند بازدیدش با او مطرح کرده اند و پیگیری 
ایــن دغدغه هــا گفــت: چـنـــدی قـــبل جلـــسه ای بــا 
هیئت مدیــره انجمــن مستندســازان در مــوزه ســینما 
داشــتیم و امیدواریــم بــه زودی نیــز بــا کـــارگردانان و 
تهیه کننــدگان حوزه ســینمای مســتند جلســه خوبی 
داشته باشیم.وزیر ارشاد درباره اینکه چرا در آخرین روز 
به جشنواره سینما حقیقت آمده است، گفت: قرار بود 
اولیــن روز بــه جشــنواره بیاییــم؛  اما نشــد و آخریــن روز 
آمدیم.او در پاســخ به اینکه آخرین مستندی که دیده 
اســت چه مســتندی بــوده، گفت: اجــازه بدهید اســم 
نیــاورم. مقیــد هســتم اســم فیلم هــا و کتاب هایــی که 
دیده ام را نیاورم.صالحی درباره حواشی نمایش مستند 
فائزه هاشمی که به جشنواره سینما حقیقت راه نیافت، 
گفت: در جریان هستم. سازمان سینمایی دستورالعملی 
دارد که براســاس همــان دســتورالعمل رفتــار کرده اند. 
چقدر درست یا نادرست؛  به هر حال دستورالعملی بوده 

است.

خبر                           سینما

فیلم این روزهای پردیس چهارباغ اصفهان  

وقتی برگشتم
فیلم سینمایی »وقتی برگشتم« نوشته و کارگردانی 
وحیــد موســائیان اســت کــه بــه تازگــی در پردیــس 

کران شده است. چهارباغ  اصفهان ا
در خلاصه داســتان این فیلم آمده اســت: خانه ای قشــنگ 
دارد و فرنــگ. رویــا دارد و واقعیت و عشــقی که خانه را ســرپا 

نگه می دارد.
رضا کیانیان، افشین هاشمی، رعنا آزادی ور، امید روحانی، 
بیتا فرهی، حسین محب اهری، سحر آربین، احترام برومند 

و سروش صحت در این فیلم ایفای نقش می کنند.

من جسور نیستم
کیانوش عیاری: 

فـیــلم  بــه  اشــاره  بـا  عـیــاری  کـیــانوش 
»بیـدار شـو آرزو« بیـان کـرد که تلخـی این 

فیلم از خود زلزله بم بیشتر است.
بـه گـزارش مهـر؛  مراسـم اکـران خصوصـی فیلـم 
عیـاری  کیانـوش  کارگردانـی  بـه  آرزو«  »بیـدار شـو 
و بـا حــضور جمعـی از عوامـل سـینما و بازیگـران 

فیــلم های عیـاری در مـوزه سیــنما برگـزار شـد.

فیلم »بیدار شو آرزو« ســال ۸۲ و چند روز بعد از زلزله 
بم ساخته شد و ۱۴ سال در توقیف ماند؛  اما از ۲۵ آذر 

کران آن آغاز شد. در گروه »هنر و تجربه« ا
کنش به مجری  عیاری در ابتدای این مراســم و در وا
که او را به عنوان فیلمســازی جریان ســاز و جســور به 
پشــت تریبون دعوت کرد، گفت: من نه جســورم نه 
جریان ساز و فقط گوشه ای ماست خودم را می خورم 
و شاید فقط خصلت لجبازی دارم. آن زمان زلزله بم 
باعث شد تصویربرداری »روزگار قریب« متوقف شود 
و من به همراه مهران رجبی و بهناز جعفری دو بازیگر 
اصلی فیلم به بم برویم.وی با اشــاره بــه اینکه پیش 
از زلزله بــم قــرار بــوده در زلزله رودبــار فیلمی بســازد، 
گر بخواهم از ایده خود  یادآور شد: آن زمان فکر کردم ا
که مربوط بــه یک زلزلــه در طبس بود در زلزلــه رودبار 
اســتفاده کنم بــه سوءاســتفاده متهم می شــوم؛ اما 
بعد از آن دیدم که عباس کیارستمی فیلمی در زلزله 

ک هر بار روی ما می ریختند. بیل خا
بهنــاز جعفــری نیــز در این مراســم عنــوان کــرد: من 
کران  تبریک مــی گویم که ایــن فیلم بعد از ۱۴ ســال ا

می شود؛  چون این اثر غنیمت بود.
وی با اشــاره به خاطره ای از روز اول حضورش در بم 
یادآور شــد: آقای عیاری همان روز اول یک پتو از زیر 
آوار درآورد و روی سرم کشید که یادم است هنوز بوی 

پوست چربی آدم مرده را می داد.
ح این فیلم نیــز عنوان  کریمی مجری طــر حســن آقا
کرد: تمــام صحنــه هــای فیلم بازســازی اســت، من 
متاسف شدم که در ســال ۸۳ در جلسه ای در جمع 
منتقدان به ما گفتند چرا مستند ساخته شده است؛ 
درصورتی که فقط یک دقیقه از این اثر مستند است 
و دلیلــش این بــود که بازســازی فــرودگاه بــم امکان 

نداشت. این فیلم تولید بسیار سختی داشت.
عیــاری در بخــش دیگــری از ســخنانش بــا هشــدار 
نســبت به زلزله مهیب تهــران، عنوان کــرد: زلزله ای 
مهیب در تهران به وقوع می پیوندد که به گفته بهرام 
ک ترین و   عکاشه پدر علم زلزله شناسی ایران، ترسنا

فعال ترین گسل های تهران در شمال تهران است.
وی در پایــان بیان کــرد: این را بــرای انعکاس خبری 
می گویم؛  آنچه می تواند کمک کند به اینکه این زلزله 
آسیب کمتری داشته باشد این است که گاز برچیده 

شود و تهران کاملا شهری برقی شود. 

رودبار ســاخت و اتفاقا کار درســتی هم کــرد و متهم هم 
نشد.این کارگردان سینمای ایران بیان کرد: زمانی که 
عازم بم شدیم سوژه ای نداشتیم. ما سه بار به بم رفتیم 
و هر ماه حدود یک ماه آنجا بودیم و علت این چند باره 

رفتن به بم فشار روحی ناشی از فضای زلزله آنجا بود.
عیــاری دربــاره بازیگــران ایــن فیلــم اظهــار کــرد: همــه 
بازیگران ایــن فیلم جز بهنــاز جعفری و مهــران رجبی از 
بومیان همان منطقه بودند و پیشاپیش می گویم فیلم 
گر شما در اواسط فیلم، سالن  از خود زلزله تلخ تر است و ا
سینما را ترک کنید،  من ناراحت نمی شوم؛ اما امیدوارم 

از من نرنجید.مهران رجبی نیز در این مراسم یادآور شد: 
این فیلم مثل فیلم های مســتند اســت و هیچ فضایی 
برای داســتان ســرایی نبود. مــا ابتدا شــوخی گرفتیم و 
فکر کردیم نمی گذارند فیلم بگیریم و برمی گردیم؛  ولی 

درنهایت این اثر با سختی ها ساخته شد.
وی با اشــاره به فضای شــهر در دوران بعــد از زلزله بیان 
کرد: غروب های آنجا بســیار تلخ بــود و زمانی کــه از کنار 
چادرهــا مــی گذشــتیم همه گریــه مــی کردنــد و فضای 
خوبی نداشت.رجبی درباره گریم خود و جعفری هم با 
شــوخی گفت: عوامل برای گریم کاری نداشــتند،  یک 

برنامه سینماهای 
اصفهان

اکران                       روز
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ــه  ــته تا با انچ ــان باز گذاش ــرای انس ــد و راه را ب ــردود می دان ــت را م ــام رهبانی اس
خداونــد بــه او عطــا نمــوده زنــدگی و آخرتــش راتامیــن کنــدو خــدا را چــه در محــل کار 
 و چــه در جاهــای دیگــر و چــه در زنــدگی خصــوصی خــود عبــادت کنــد. اســام زهــد را 
ــدن  ــک ش ــا مال ــود ، ام ــان نش ــک انس ــزی مال ــه چی ــد ک ــیر می کن ــه تفس ــن گون ای

ــدارد. ــی ن ــان مانع امام موسی صدرانس

آگهی مزایده )نوبت اول(

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری  اصفهان

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری  شهرداری اصفهان در نظر دارد اقلام مازاد خود شامل 
اقلام برقی، آهن آلات، پیچ و مهره  و یراق آلات، لوازم اتومبیل، لوازم و ابزار آلات بنایی و ...، لوله و اتصالات فلزی، 
پلی اتیلنی و ... واقع در میدان مرکزی میوه و تره بار، کیلومتر پنج جاده اصفهان - نایین را با شرایط ذیل از طریق 

مزایده به فروش رساند. 

لذا متقاضیان می توانند از تاریخ 1396/09/27 تا پایان وقت اداری مورخه 1396/10/18 به دبیرخانه سازمان واقع 
در اصفهان، کنار گذر غربی بزرگراه شهید صیاد شیرازی، حدفاصل خیابان های هشت بهشت و رکن الدوله، نبش 
ک 5، طبقه اول مراجعه و پس از کسب اطلاعات لازم با ارایه فیش مربوط به واریز »هزینه تهیه اسناد  کوچه احسان پلا
مزایده« به مبلغ 700/000 ریال در وجه حساب سپرده کوتاه مدت شماره 7002140948 نزد بانک شهر شعبه حکیم 

نسبت به دریافت اسناد مزایده از دبیرخانه سازمان اقدام نمایند. تلفن تماس: 32683601-4  
1-ارایه سپرده شرکت در مزایده طی فیش بانکی الزامی است. 

2-مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 14:30 مورخه   1396/10/19 می باشد. 
گشایی می شود.  3-پیشنهادات در تاریخ 1396/10/20 باز

4-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد. 
گهی بر عهده برندگان  مزایده است. 5-هزینه انتشار آ

آگهی تجدید مزایده )نوبت دوم( 

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان 

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان دو باب مغازه تجاری واقع خیابان عبدالرزاق، مجتمع تجاری 

عبدالرزاق )به صورت مالکیت و سرقفلی( به شرح ذیل را از طریق مزایده به فروش می رساند: 
1-طبقه همکف، شماره 80 به مساحت 21/84 مترمربع 

2-طبقه اول، شماره 123 به مساحت 11/35 مترمربع 

گهی نوبت دوم جهت دریافت اسناد مزایده به دبیرخانه سازمان  لذا متقاضیان می توانند تا ده روز پس از انتشار آ

واقع در خیابان ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا ، بن بست دوم مراجعه نمایند. 

تلفن تماس: 031-34484892-4

آگهی اصلاحیه مزایده 

شهرداری اصفهان 

ج در روزنامه اصفهــان زیبا خ 96/9/18 منــدر گهی مزایــده بــه شــماره 96/7364/س مــور  پیرو آ
شماره 3091 مورخ 96/09/21 ظرفیت خودروهای پارکینگ لاهور به 300 دستگاه اصلاح می گردد. 



 دستگیری هکر اینترنتی 
در اصفهان 

فردی که با نفوذ به سیستم های رایانه ای 
یک شــرکت معتبر قصد ســرقت داده های 
آنها را داشــت، توســط ماموران پلیس فتای استان 
اصفهان شناسایی و دستگیر شد. به گزارش فارس، 
ســید مصطفی مرتضوی با اشاره به شــکایت یکی از 
شــهروندان مبنی بــر اینکه فــردی به سیســتم های 
رایانه ای شرکت آنها نفوذ کرده است، اظهار کرد: در 
پــی ایــن شــکایت، بررســی موضــوع در دســتور کار 
کی عنوان داشــت  پلیس قرار گرفت. وی افزود: شــا
سیستم های ضدجاسوس افزار و همچنین فایروال 
شرکت موفق به شناسایی و مانع ورود هکر به سرور 
اصلی شرکت می شــود. رئیس پلیس فضای تولید و 
تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی استان اصفهان 
تصریح کرد: بــا انجام اقدامــات تخصصی در فضای 
ج از اســتان  مجــازی عامــل ایــن اقــدام کــه در خــار
اصفهان بود شناسایی و پس از کسب نیابت قضایی 
دستگیر و انتقال داده شد. وی ادامه داد: متهم که 
با اســتفاده از نرم افزارهای هک و نفوذ توانسته بود 
بــه سیســتم های رایانــه ای آن شــرکت حملــه کند، 
انگیزه خــود را کنجکاوی و ســرقت داده های ســرور 
اصلی عنوان داشت.  مرتضوی در پایان خاطر نشان 
کــرد: بــه مدیــران آی تــی شــرکت ها و ســازمان های 
کیــدا توصیــه می شــود حتمــا  دولتــی و خصوصــی ا
ســرورهای شــرکت خود را به فایروال و نرم افزارهای 
ضد هک و نفوذ مجهز کنید که در صورت هک شدن 
سیســتم ها می توانــد خســارات جبران ناپذیــری را 

متحمل آن ها کند.

مسمومیت ۹۶ نفر در اصفهان 
گرفتگی بر اثر گاز

مدیر مرکــز حــوادث و فوریت های پزشــکی 
گفــت: از ابتــدای ســال  اســتان اصفهــان 
جاری تــا کنون ۹۶ مورد مســمومیت و ۹ مــورد فوتی 
ناشی از گاز گرفتگی در استان اصفهان داشته ایم که 
۵۰ درصد این آمار در آذر ماه اتفاق افتاده است. غفور 
 راســتین در گفت و گو با تســنیم با اشــاره به استفاده 
غیــر اســتاندارد وســایل گازســوز اظهــار داشــت: گاز 
مونوکســید کربــن، گاز بی رنــگ و بی بویی اســت که 
اثــر  را در  مــردم  از  زیــادی  تعــداد  ســالانه جــان 
سهل انگاری در استفاده نادرست وسایل گرمایشی، 

به خطر می اندازد. 
وی با اشــاره به آمار موجود در سه ســال اخیر افزود: 
288 مــورد مســمومیت و 2۹ مــورد فوتــی ناشــی از 
گازگرفتگی در سال ۹4 داشتیم و این آمار در سال ۹۵ 
به 374 مــورد مســمومیت و 2۶ مورد فوتــی افزایش 
یافــت. مدیــر مرکــز حــوادث و فوریت هــای پزشــکی 
استان اصفهان، آمار سال ۹۶ را ۹۶ مورد مسمومیت 
و ۹ مورد فوتی اعلام کرد و گفت: پیش بینی می شود 
بــا کاهــش دمــا و اســتفاده غیــر اصولــی از وســایل 
گرمایشــی تعدادی از مردم، این روند، سیر صعودی 

داشته باشد. 

توقیف موتورسیکلت های 
میلیاردی در اصفهان 

فرمانــده انتظامــی شهرســتان اصفهــان از 
توقیف تعداد هشت دستگاه موتورسیکلت 
غیر مجاز ســنگین به ارزش 1۰ میلیارد ریــال خبر داد.  
ســرهنگ حســن یاردوســتی گفت: ماموران گشــت 
انتظامــی شهرســتان اصفهــان حیــن گشــت زنــی 
مشاهده کردند هشت موتورسوار با موتورسیکلت های 
سنگین اقدام به انجام حرکات نمایشی و ایجاد رعب 
و وحشت می کنند که بلافاصله وارد عمل شدند. وی 
 با اشــاره به توقیف هر هشت دســتگاه موتورسیکلت
کبــان   در عملیاتــی ضربتــی و ســنجیده افــزود: را
موتورســیکلت هــا مــدارک قانونــی نداشــتند کــه بــه 
مراجــع قضایــی تحویــل داده شــدند. ایــن مقــام 
انتظامــی بیــان داشــت: ارزش موتورســیکلت های 
سنگین کشف شده توســط کارشناســان 1۰ میلیارد 
ریال برآورده شده است. فرمانده انتظامی شهرستان  
اصفهان در پایان خاطر نشــان کــرد: ورود غیر قانونی 
موتورسیکلت های غیر مجاز و ســنگین و استفاده از 
آنها جرم است و پلیس با اینگونه افراد برخورد قاطع و 

قانونی می کند.

کشف 130 کیلوگرم گوشت فاسد 
در یکی از رستوران های اصفهان

مســئول واحــد بهداشــت محیــط مرکــز 
بهداشــت شــماره 2 اصفهــان از کشــف و 
ضبط 13۰ کیلوگــرم گوشــت کبابی فاســد در یکی از 
رستوران های کلانشهر اصفهان خبر داد. هوشنگ 
طاهری در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: کارشناسان 
بهداشت محیط این مرکز در بازدید از یک رستوران 
و فست فود در جنوب اصفهان، 13۰ کیلوگرم گوشت 

کبابی فریز شده با علایم فساد محرز کشف کردند.
 وی افــزود: همچنیــن در ایــن رســتوران مقــدار 
غ منجمد شده و تاریخ مصرف  ۶۰کیلوگرم گوشت مر
ج  گذشــته، کشــف و از دســترس مصرف کننده خار
و معدوم شــد. وی تصریح کرد: بررســی هــای اولیه 
غ ها برای تهیه همبرگر  نشان داد که ضایعات این مر
استفاده می شده اســت. طاهری با بیان اینکه این 
واحد صنفی، پلمــب و پرونده آن برای رســیدگی به 
مراجع قضایی ارسال شده است، گفت: واحدهای 
صنفی متخلف بهداشتی در مرحله نخست جریمه 
نقــدی، در مرحلــه دوم پلمــب موقــت و در مرحلــه 

سوم، لغو مجوز می شوند.   

دستگیری کارمندان قلابی 
دادگستری

دادســتان عمومــی و انقــلاب مرکــز اســتان 
گلستان از دســتگیری دو کلاهبردار با جعل 
عنوان کارمند دادگســتری خبر داد. به گزارش ایسنا، 
حجت الاسلام والمسلمین سید مصطفی حقی گفت: 
ایــن دو، بــا معرفــی خــود بــه عنــوان کارمنــد یکــی از 
بخش های قــوه قضائیه با وعده اشــتغال، همچنین 
آشنایی با قضات و اســتفاده از این آشــنایی در حل و 
فصل پرونده ها از مردم کلاهبــرداری می کردند. وی 
افزود: در پی گزارش های مردمی و پس از بررسی های 
صورت گرفته اقدامات این دو کارمند جعلی محرز شد 
و همــکاری حفاظــت اطلاعــات  بــا هماهنگــی  و 
گاهــی  دادگســتری کل اســتان گلســتان و پلیــس آ
متهمــان دســتگیر و روانــه زندان شــدند. دادســتان 
کید کرد: مردم عزیز باید در مواجهه با افردای  گرگان تا
که با وعده پیگیری کارهــا و پرونده ها به آنان مراجعه 
می کنند بســیار دقــت کنند تا فریــب آنهــا را نخورند و 
البته در صورت مواجهه با چنین اشخاصی موضوع را 
سریعا به مراجع اطلاعاتی و قضایی اطلاع دهند. حقی 
در پایان گفت: پرونده این دو کلاهبردار در شعبه سوم 

بازپرسی گرگان در حال رسیدگی است.

آتش  سوزی در کارگاه هزار متری 
تولید میز

سخنگوی آتش نشــانی تهران گفت: کارگاه 
هزار متری تولید میز و صندلی در چهاردانگه 
طعمه حریق شد. به گزارش تسنیم، سید جلال ملکی 
با اعلام خبر آتش  سوزی گسترده در یک کارگاه تولید 
میز و صندلی در چهاردانگه درباره جزئیات این حادثه 
اظهار کرد: 23 دقیقه از بامداد روز یکشنبه گذشته بود 
در  ســازی  مبــل   کارگاه  یــک  در  آتش ســوزی  کــه 
چهاردانگــه، داخل شــهرک صنعتــی به ســامانه 12۵ 
آتش  نشانی تهران اعلام شد که به سرعت آتش نشانان 
ایستگاه 12 آتش نشانی با چندین دستگاه تانکر آب و 

خودروی فوماتیک به محل حادثه اعزام شدند.
 ســخنگوی ســازمان آتــش  نشــانی و خدمــات ایمنی 
ج از حــوزه  تهــران بــا بیــان اینکــه محــل حادثــه خــار
اســتحفاظی آتــش  نشــانی تهــران بــود، ادامــه داد: 
آتش نشانان تهرانی به عنوان نیروی کمکی به محل 
حادثه اعزام شــدند، محل آتش  ســوزی ســوله ای به 
وســعت حدود هــزار متر و مســقف بــود که بــه عنوان 
کارگاه تولید و نگهداری مبل، میز و صندلی اســتفاده 
می شــد؛ ایــن کارگاه کامــلا شــعله ور بــود و آتــش از زیر 
سقف ها به بیرون می زد. وی خاطرنشان کرد: برخی 
کن مجاور این کارگاه مسکونی بود و آتش در حال  از اما
کن بود که آتش نشــانان به سرعت  ســرایت به این اما
عملیات را آغاز کردند. ملکی افزود: بر اثر شدت حرارت 
و آتش  ســوزی، سقف ها تخریب شــده و آتش  نشانان 
در برخی از بخش ها مجبور شدند دیوارها را بشکافند 

تا بتوانند به کانون آتش  سوزی دسترسی پیدا کنند.
 سخنگوی آتش نشــانی تهران متذکر شد: با عملیات 
خــوب آتش نشــانان از گســــترش حریــق بــه ســایر 
قسمت ها جلوگیری شد؛ این حادثه مصدوم و تلفات 
جانــی نداشــت؛ امــا خســارت مالــی زیــادی برجــای 
گذاشــت و ســرانجام آتش  نشــانان تهرانی در ســاعت 
2:1۰ بامداد محــل حادثه را بــرای لکه گیری و بررســی 
 علــت بــه آتــش  نشــانان چهاردانگــه تحویــل داده و 

به ایستگاه هایشان بازگشتند.

ک کودک دو ساله  قتل هولنا
 به دست نامادری

گاهی خراسان شمالی از قتل  رئیس پلیس آ
پسر دوســاله بجنوردی به دســت نامادری 
خبــر داد. به گــزارش مهر، ســرهنگ رضا عــرب زاده با 
بیان اینکه در تاریخ 13 آذرماه جاری رســول دوســاله  
به طور مشــکوک در یکی از بیمارســتان بجنورد فوت 
می کنــد، اظهــار کــرد: با فــوت ایــن کودک مســئولان 
بیمارستان به پلیس 11۰ اطلاع داده و در نهایت مرگ 
مشــکوک کــودک مشــخص می شــود. رئیــس پلیس 
گاهی خراسان شمالی با بیان اینکه به قتل رسیدن  آ
کودک توســط پزشکی قانونی خراســان شمالی تائید 
شده اســت، افزود: پس از حضور ماموران، پدر و مادر 
کودک دستگیر و مورد بازجویی قرار گرفتند. سرهنگ 
عــرب زاده تصریــح کــرد: در ابتــدا نامــادری ایــن پســر 
دوساله منکر قتل می شــد، اما پس از گذشت 13 روز، 
صبح روز یکشنبه به کشتن کودک اعتراف کرد. رئیس 
گاهی خراسان شمالی درباره علت قتل کودک  پلیس آ
دو ساله بجنوردی گفت: کودک به علت ضربات مشت 
و لگد توسط همســر پدرش دچار مرگ مغزی و پس از 

رساندن به بیمارستان فوت می کند.  

دستگیری سارق سیم های برق 
در چادگان 

فرمانــده انتظامــی چــادگان گفت:ســارق 
ســیم های بــرق در چادگان دســتگیر شــد. 
سهراب قره قانی در گفت وگو با ایمنا، اظهار داشت: با 
تــلاش نیــروی انتظامــی شهرســتان چــادگان ســارق 

سیم های برق در این شهرستان دستگیر شد. 
وی افزود: این سارق که  با ایجاد باند سرقت و با استفاده 
کســی پژو در طول شب اقدام  از یک دستگاه سواری تا
به سرقت سیم های برق در سطح شهرستان می کرد، 
حین سرقت دســتگیر شــد. فرمانده انتظامی چادگان 
ادامــه داد: پــس از صــدور دســتور دادســتان عمومــی 
گاهی تحقیقات لازم  گاهان پلیس آ چادگان، توسط کارا
از متهم انجام و وی به دلیل سرقت های متعدد با صدور 

قرار تامین مناسب روانه زندان  شد.

کوتاه از                           حوادث

عملی نشدن وعده ها به خانواده »هانیه«
کنون هیچ کمکی به دست ما نرسیده است پدر دختر کرمانشاهی: تا

هانیه شب زلزله، جان خواهر کوچک خود را نجات 
داد؛ اما زمان خروج از ساختمان، تیر آهنی به روی 

او فرود می آید و او قطع نخاع می شود. 
محســن مهرعلیزاده، اســتاندار اصفهان اعلام کرد 
کــه آمادگــی پرداخــت هزینه هــای درمــان هانیه را 
دارد و این پیشــنهاد را داد که وی بــرای درمان، به 

اصفهان منتقل شود. 
همچنین دو بانک نیز برای ســاخت مســکن برای 

خانواده هانیه اعلام آمادگی کردند.
گــزارش میــزان، بعــد از ایــن اتفــاق، غلامرضــا  بــه 
شــریعتی، اســتاندار خوزســتان، نیــز اعلام کــرد که 
حاضر اســت بخشــی از هزینه های درمــان هانیه را 

پرداخت کند. 
علی اصغــر پیونــدی، رئیــس جمعیت هــلال احمر 
هم پس از رسانه ای شدن وضعیت زندگی هانیه در 

گفــت: بــا توجــه بــه پتانســیل خوبــی ماننــد  پیامــی 
کــه در جمعیــت هــلال احمــر  بیمارســتان نورافشــار 
وجود دارد، اعلام کرده ایم که می توانیم در خدمت او 
باشیم و به وظیفه خود عمل کنیم تا با کمکی که تیم 

توانبخشی می کند مشکل هانیه برطرف شود.
حسن صفاریه، معاون بهداشت، درمان و توانبخشی 
جمعیــت هلال احمــر نیز گفــت: هانیــه به طــور کامل 
تحت پوشش حمایتی جمعیت خواهد بود و هر گونه 

اقدامی که نیاز باشد، برای او انجام می شود. 
کید بر اینکه ادامه روند درمانی هانیه اهمیت  وی با تا
دارد، اظهــار کــرد: این پروســه طبیعتــا ماه ها و شــاید 
بیشتر طول بکشــد و هانیه به طور کامل در این مدت 
تحت پوشــش حمایتــی جمعیت هلال احمــر خواهد 
بــود. در واقع جمعیت هــلال احمر در خدمت ایشــان 

است تا هر گونه اقدام مورد نیاز صورت بگیرد.

عــلاوه بــر مســئولان، خیریــن نیــز آمادگــی خــود را 
برای کمــک بــه خانــواده هانیــه اعــلام کــرده انــد، اما 
کنــون هیچ کمکی به دســت ایــن خانواده نرســیده  تا

 است. 
علی یزدان شناس، پدر هانیه در این رابطه گفت: بعد 
از زلزله کرمانشــاه، خانواده من از هم گسســت. هانیه 
در کرمانشــاه بســتری شــد. برادرش را برای درمان به 
همدان فرســتادند و مادر او هنوز هم در بیمارســتانی 

در تهران بستری است.
وی افزود: برادر 12 ساله هانیه طی چند روز گذشته از 
بیمارستان همدان ترخیص شده، اما مادرش هنوز در 

تهران بستری است. 
پزشــکان به مــا گفتــه انــد کــه همســرم اواخر هفتــه از 

بیمارستان مرخص خواهد شد.
کنون از  یزدان شناس در پاسخ به این پرسش که آیا تا
سوی مســئولان تماســی مبنی بر کمک با شما گرفته 
شده است یا خیر،  تصریح کرد: از مسئولان استانداری 
اصفهان با مــن تماس گرفته شــد کــه می توانیم برای 
درمان، دخترم را به اصفهان ببرم و آنجا شرایط اسکان 

خانواده ما نیز فراهم است.
وی ادامــه داد: کرمانشــاه، شــهر مــن اســت و حاضــر 
نیستم حال که در شــهرم زلزله آمده آنجا را ترک کنم و 

به شهر دیگری بروم.

یــزدان شــناس بــا اشــاره بــه مشــورت هایی کــه بــا 
پزشکان کرمانشاه داشته است، خاطرنشان کرد: با 
پزشکان کرمانشاه صحبت کردم و آنها اعلام کردند 
کــه شــرایط بــرای درمــان هانیــه در کرمانشــاه مهیا 
است. من حاضر نیســتم که فرزندم برای درمان به 

استانی دیگر برود.
وی بــا بیــان اینکــه » پزشــکان وضعیــت جســمی 
هانیه را مطلوب ارزیابی کرده اند« اظهارکرد: هانیه 
توانسته انگشت پایش را حرکت دهد و پزشکان ابراز 

امیدواری کرده اند که او بهبود پیدا کند.
یزدان شــناس در خصــوص وعده های داده شــده 
از ســوی خیرین به خانواده وی اذعــان کرد: یکی از 
خیرین به من قــول داده که خانه ای در کرمانشــاه 
کنــون این اتفــاق عملی  برای مــا اجاره کنــد، امــا تا
نشده و من به همراه پسرم که به تازگی از بیمارستان 
مرخص شــده و دختر ســه ســاله ام در خانــه یکی از 

اقواممان در کرمانشاه مستقر هستیم.
وی در خصــوص وضعیــت تحصیــل فرزندانــش 
کنــون اقدامــی برای  تصریــح کــرد: از زمــان زلزلــه تا
درس خوانــدن هانیــه و بــرادر او صــورت نگرفتــه و 
امیدوار هســتم بعــد از مدتی کــه وضعیــت خانه ما 
مشــخص شــد، برای تحصیــل هانیــه و بــرادر او نیز 

اقدامی صورت گیرد.
کنون 14 ساله و کلاس هشــتم است و نباید  هانیه ا

از تحصیل عقب بماند.
ایــن امــا در حالی اســت کــه رئیــس دانشــگاه علوم 
پزشکی کرمانشــاه گفته: اقدامات لازم فیزیوتراپی 
بــرای بهبود نســبی حرکــت زانوهــا انجام شــده؛ اما 
همچنان بی حســی در انگشــتان پای هانیه وجود 
دارد. همچنین اقدامات درمانی لازم شــامل عمل 
شکســتگی دنــده هــا و ترمیــم صــورت بــرای هانیه 

انجام شده است.
محمودرضــا داوری یــادآور شــد: اقدامــات درمانی 
لازم برای مادر، برادر و خواهر هانیه به موقع انجام 
شده اســت. مادر هانیه نیز که به علت اینکه مدت 
زیادی زیر آوار در مجاورت با نفت قرار داشته و دچار 
ســوختگی ســطح دو و همچنیــن لــه شــدگی پــای 
راست شده بود، به بیمارســتان بعثت تهران اعزام 
شــده و همه اقدامات درمانی لازم برای پیشگیری 
از عفونت های ناشــی از ســوختگی برای وی انجام 
شــده اســت؛ امــا پــدر ایــن خانــواده اصــرار دارد که 
که امکان  در کرمانشــاه اســکان داشــته باشــد؛ چرا
ادامه درمان و فیزیوتراپی برای هانیه در کرمانشاه 

وجود دارد.

هانیه، دختر 14 سـاله کرمانشـاهی کـه در جریان زلزله آبـان ماه قطع نخاع شـد، هنوز 
چشـم انتظـار تحقق وعـده هایی اسـت کـه بعـد از رسـانه ای شـدن وضعیـت او یکـی پس از 
دیگری بر زبـان آمدند و هنوز بـه مرحله عمل نرسـیده اند. ماجـرای او که در پـی نجات خواهر 
سه سـاله خود از زیر آوار دچار این ضایعه نخاعی شـد، در شـبکه های مجازی دست به دست 
مـی شـد و بسـیاری خواسـتار کمـک بـه او شـدند. قصـه کمک هـا امـا زمانی جـدی تر شـد که 
گزارش مربوط به او از رسـانه ملی منتشـر شـد و بعد از آن،  بسـیاری برای کمک اعـام آمادگی 

کردند.

17 سال سیزدهم، شماره 3096 
 دو شنبه

27 آذر  1396
حوادث

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

ممنوعیت ساخت و ساز روی گسل در 10 شهر 
معاون امور عمرانی استاندار کرمان اعلام کرد:

10۹۹ زلزله و پس لرزه در کرمان طی دوهفته
معاون معماری و شهرسازی وزیر راه و شهرسازی 
گفت: به دنبال ابلاغ مصوبه و نقشــه ممنوعیت 
ساخت و ســاز بر روی گسل های شــهر تهران، برای 1۰ شهر 

دیگر هم این نقشه ها را در دست تهیه داریم. 
محمدســعید ایــزدی در گفت وگــو بــا ایســنا  اظهــار کــرد: 
درخصــوص بحــث  زلزلــه دو کار اساســی در شــورای عالــی 
معمــاری و شهرســازی صــورت گرفتــه کــه یکــی در حــوزه 
پیشــگیری از وقــوع و تــلاش بــرای شناســایی پهنه هــای 
پرخطر است. در هفته های اخیر  نقشه پهنه های پرخطر 
تهران ابلاغ شد که شهرداری به شدت از ســاخت و ساز در 
این پهنه ها خودداری کند. قرار شد برای 1۰ شهر دیگر کشور 

هم این نقشه ها تهیه شود. 

ســازمان مدیریت و برنامه ریــزی نیز حمایت خــود را اعلام 
کرده و قرار شده منابع آن را در اختیار ما قرار دهد تا بتوانیم 
 با کمک مرکز زلزله شناسی این نقشه ها را تهیه و به شهرها 
ابلاغ کنیــم.  همه نهادهــا از فرآینــد شناســایی پهنه های  
پرخطــر حمایــت کردنــد. وی افــزود: نکتــه دوم بــه بحــث 

بازسازی بعد از زلزله برمی گردد.
 ما در معاونت معماری و شهرسازی تلاش داریم یک شبکه 
همکاری مشترک بین کمپین هایی که در زلزله کرمانشاه 

برای کمک اعلام آمادگی کردند به وجود بیاوریم. 
هفتــه گذشــته از نمایندگان ۹ گــروه دعــوت کــردم و از آنها 
خواستم تا برنامه های خود را با اولویت ها در بحث  بازسازی 

هماهنگ کنند. 

معــاون امــور عمرانی اســتاندار کرمــان گفت: 
یک هــزار و ۹۹ زلزلــه و پس لــرزه طــی دو هفته 

گذشته در استان کرمان به وقوع پیوسته است.
 به گــزارش فارس، ســیدمصطفی موســوی در جلســه 
هماهنگی بازســازی مناطق زلزله زده اســتان با حضور 
تابــش، رئیــس بنیــاد مســکن کشــور، اظهــار داشــت: 
کرمــان بــا 183 هــزار کیلومتر مربــع وســعت بزرگ ترین 
استان کشور است و 41 درصد جمعیت استان کرمان 

روستایی هستند. 
معــاون امــور عمرانــی اســتاندار کرمــان بیان داشــت: 
وســعت بخش کوهساران از توابع شهرســتان راور برابر 
با یک هزار و 2۵8 کیلومتر مربع اســت که در زلزله های 

اخیر آسیب دیده است.
معــاون امــور عمرانــی اســتاندار کرمــان بــا بیــان اینکه 
یک هــزار و ۹۹ زلزلــه و پس لــرزه طــی دو هفتــه گذشــته 
در اســتان کرمان بــه وقوع پیوســته اســت، ادامه داد: 
جلســات ســتاد بحران اســتان کرمان بلافاصله بعد از 
زلزله هــای بــزرگ دو هفته گذشــته بــا حضور اســتاندار 
کرمان برگــزار شــد و جمع بندی خســارت انجام شــده 

است و به هیئت دولت ارائه می شود. 
موســوی ابراز داشــت: 37 هزار و 7۶۰ واحــد غیرمقاوم 
در شهرستان راور و کرمان باید بازسازی و مقاوم سازی 
شــوند و امیدواریــم بتوانیــم در ایــن زمینــه بــه خوبــی 

عمل کنیم. 

درون                       استانی
سارقانی که به بهانه خرید خودرو دام پهن می کردند 

ربودن کاربر سایت دیوار 
پلیس تهران موفق شد اعضای یک باند را که به بهانه 
خرید خودرو از سایت دیوار، اقدام به ربودن صاحب 
خــودرو و ســرقت اتومبیــل وی می کردنــد، دســتگیر کند.بــه 
گاهی تهران بزرگ، 14 آبان ماه فردی با مراجعه  گزارش پلیس آ
به کلانتــری 147 گلبرگ به مامــوران اعلام کرد کــه چند نفر به 
بهانه خرید خودروی سواری اش اقدام به ربودن او کرده و در 
نهایــت خودرویــش را ربوده انــد.در ادامــه با تشــکیل پرونده 
مقدماتی بــا موضوع ســرقت به عنــف توأم بــا آدم  ربایــی و به 
دســتور بازپــرس شــعبه هفتــم دادســرای ناحیــه 27 تهران، 
گاهی  پرونده برای رســیدگی در اختیار پایگاه چهــارم پلیس آ
کی پرونده با حضور در پایگاه چهارم  تهران بزرگ قرارگرفت و شا
گاهان گفت: برای فروش  گاهی در اظهاراتش به کارآ پلیس آ
یک دستگاه خودرو اپتیما به مبلغ 17۰ میلیون تومان، اقدام 
گهی در سایت دیوار کرده بودم، در تاریخ 3۰ مهرماه  ج آ به در

و طی تمــاس تلفنــی دو جوان بــه عنوان 
خریــدار بــرای بازدید خــودرو بــه درمنزل 
بنده در خیابان گلبرگ آمده و ماشــین را 
کی ادامه داد: مدتی از  بازدید کردند.شــا
این افراد خبری نشــد تا اینکه چهاردهم 
آبان مجددا همان دو نفر، این بار به بهانه 
خریــد بــه در منــزل آمــده و بــرای تنظیم 
قولنامه بــه داخــل پارکینگ ســاختمان 

گهان آنها به من حمله ور شدند  آمدند. در پارکینگ بودیم که نا
و با تهدید چاقو و شوکر مرا به صندوق عقب خودرو انداخته و 
از ساختمان خارج شدند. آنها پس از طی مسافتی، نهایتا مرا 
در اتوبان شــهید یاسینی از ماشــین به بیرون پرتاب کرده و با 
گاهان پایــگاه چهارم  ســرقت خودرو از محل دور شــدند.کارآ
گاهی با بررسی پرونده های مشابه موفق به شناسایی  پلیس آ

یک فقره سرقت مشابه ناموفق در منطقه 
تهرانپارس شدند. 

همزمان با رسیدگی به این پرونده، فردی 
دیگــر کــه ســارقان بــا همیــن شــیوه قصــد 
سرقت خودروی اپتیمای او را نیز داشتند 
به پلیس مراجعــه و اعلام کرد کــه با کمک 
کام  همکارانش این افــراد در هدف خود نا
مانــده و پابــه فــرار گذاشــتند، این فــرد که 
ح شــکایت اولیه نســبت به پیگیری شــکایت خود  پس از طر
گاهان  در دادسرا اقدام نکرده بود، در ادامه اظهاراتش به کارآ
عنوان کرد که مغازه اش مجهز به دوربین مداربســته اســت و 
صحنه زمان ســرقت را نیز در اختیار دارد که بلافاصله تصاویر 
کی پرونده سرقت  لحظه سرقت مورد بازبینی قرار گرفت و شا
خــودرو اپتیمــا در خیابــان گلبــرگ، پــس از مشــاهده تصاویر 

گاهان  ســارقان صراحتا آنها را مورد شناســایی قــرار داد.  کارآ
گاهی با بهره گیری از تصاویر به دســت  پایگاه چهارم پلیــس آ
آمــده از ســارقان و انجــام اقدامــات ویــژه پلیســی، ســرانجام 
موفــق بــه شناســایی یکــی از مجرمــان ســابقه دار در زمینــه 
ســرقت های خشــن به نام »علیرضا.ج« 2۵ ســاله شــدند که 
آخرین بار به اتهام کیف قاپی دستگیر و روانه زندان شده بود.

در این راستا، مخفیگاه »علیرضا« در منطقه اتابک، خیابان 
منصور شناســایی و تحت مراقبت های نامحســوس پلیسی 
قرار گرفت تا نهایتا پس از رؤیت خودروی مســروقه در محل، 
»علیرضا« در ســاعت 21 روز گذشته دستگیر شــد و در همان 
لحظــه دســتگیری صراحتــا بــه مشــارکت در ســرقت خــودرو 
اعتراف و اعلام کرد که طراح اصلی ســرقت شوهرخاله اش به 
نام »جلال.ب« 4۵ ساله بوده و سرقت را با همراهی یکی دیگر 

از دوستانش به نام »مسعود« 24 ساله انجام داده است.   
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نخستین گام برای سرمایه گذاری 
در بورس را بردارید

برخــاف برخــی تصورهــا، ســرمایه گذاری 
 در بــورس فقــط مختــص افــراد ریســک  پذیر 
یا متخصص نیســت و افراد ریســک  گریز یا افــرادی که 
تخصــص کافـــی در مســائل مرتبط بــا ســرمایه  گذاری 
ندارند هــم می توانند از طریــق خرید اوراق مشــارکت، 
اوراق اجــاره، ســرمایه  گــذاری ازطریق صنــدوق  های 
سرمایه  گذاری، استفاده از خدمات شرکت  های مشاور 
 سرمایه  گذاری، اســتفاده از خدمات سبدگردانی و... 
گر ســرمایه گذار پس   در بورس سرمایـــه  گذاری کننـــد.ا
از انجام بررسی های لازم، به این نتیجه رسید که سهام 
شرکت الف، برای ســرمایه گذاری مناسب است، حال 
چطور و از کجا باید این ســهم را خریــداری کند؟حتما 
اســم کارگزار را شــنیده اید. خرید و فروش سهام و سایر 
انــواع اوراق بهــادار در بــورس فقــط ازطریق کارگــزاران 
گاه، خبـره  رسمی بورس انجام می شود.کارگزاران افراد آ
و مورد اعتمـاد هستند که پس از کسب مجوزهای لازم 
از سازمان بورس و اوراق بهادار، اقدام به خرید و فروش 
سهام و سایر انواع اوراق بهادار می کنند و البته، در ازای 
ارائه  ای خدمات، مبلغ بســیار اندکی کارمــزد دریافت 
می کنند. سازمان بورس به طور مستمر و دقیق بر نحوه 
فعالیت کارگزاران بورس نظارت دارد و همین امر سبب 
می شــــــود تــــــا ســـرمـــایــــــه گذاران اطمینـــــان لازم در 
این خصوص را داشته باشند.بنابراین، سرمایه  گذاری 
 در بورس، فقــط از طریــق کارگزاران رســمی بــورس که 
در اغلــب شــهرهای کشــور مســتقر هســتند، انجــام 
 می شــود. برای مشــاهده اطاعــات کارگــزاران بورس، 
 بــه پایــگاه اینترنتــی ســازمان بــورس و اوراق بهــادار 
بــه نشانـــی www.seo.ir مراجعه کنید.امــا اولین گام 
گر از شــما  بــرای ســرمایه  گــذاری در بــورس چیســت؟ ا
 بپرســند لازمه انجــام عملیات بانکــی مثــل واریز وجه 
به حســاب، انتقــال وجه از حســاب، صدور چــک و... 
چیست، حتما پاسخ خواهید داد که برای انجام همه 
عملیات  های فوق، باید حساب بانکی داشته باشیم. 
در بورس هم چنین چیزی وجود دارد. هر فردی برای 
ســرمایه  گذاری در بورس و خرید و فروش اوراق بهادار، 
کــد  کــد ســهامداری داشــته باشــد. در واقــع،  بایــد 

سهامداری، همانند حساب بانکـی است.
کتری اســت  کــد ســهامداری، شناســه ای هشــت کارا
که از ســه حرف اول نام خانوادگی و یــک عدد تصادفی 
گر نام خانوادگی  پنج رقمی تشکیل شده اســت. مثا ا
کــد ســهامداری وی ممکــن  فــردی رضایــی باشــد، 
اســت، »رضا12234« باشــد. کد ســهامداری منحصر 
به فرد اســت و هر ســرمایه گذار تنها یک کــد معاماتی 
دارد. بــرای دریافــت کــد ســهامداری، کافیســت بــه 
یکی از شــرکت های کارگــزاری بورس مراجعــه و مدارک 
 شناسایی خود شامل کپی شناســنامه و کارت ملی را 
کــد  کارگــزار ارائــه دهیــد. ظــرف مــدت دو روز،  بــه 
سهامداری برای شــما صادر و تحویل شــما می  شود. 
 صدور کد ســهامداری کاما رایگان است و لازم نیست 

از این بابت، هزینه ای به کارگزار بپردازیـد.
با دریافت کد ســهامداری، عما قدم به دنیای بورس 
گذاشــته  ایــد و می توانیــد در ایــن بــازار ســرمایه گذاری 
کــه همــه شــیوه  هــای  کنیــد. توجــه داشــته باشــید 
ســرمایه گذاری در بــورس اعــم از خریــد و فــروش اوراق 
 مشــارکت، اوراق اجــاره، ســهام، ســرمایه  گــذاری 
در صندوق  های ســرمایه  گذاری و... نیازمند داشــتن 

کد سهامداری است. 

اخبار                       بورسی

 امروز، نشست خبری 
رئیس سازمان بورس

رئیس سازمان بورس درخصوص موضوعات 
مــــــهـــــــم بازارســـرمــــایــــــه از جملــه اجــرای 
دســتورالعمل توقــف و بازگشــایی نمادها،عرضه های 
اولیــه، وضعیـــــــت بانــک هـــــای غایــب، 50 ســالگی 

بورس،مسئله »های وب«و...توضیح می دهد.
از ســوی دیگــر برنامه خبری هر ســه ماه یک بــار رئیس 
ســازمان بورس و مدیــران بورس هــا در پایان شــهریور 
برگــزار نشــده و آخریــن برنامــه خبــری مســئولان بــازار 
ســرمایه و حضــور در جمــــــع خبرنــگاران مربــوط بــه 
نمایشگاه بورس ، بانک و بیمه در فروردین سال جاری 
است. بر این اساس، شــاپور محمدی رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار که ماه ها اقدام به برگزاری نشست 
 خبری با رســانه های بازار ســرمایه نکــرده، صبح امروز 
در میان خبرنگاران حاضر می شود تا ضمن ارائه گزارش 
عملکرد و برنامه ها و اقدامات انجام شده ، پاسخگوی 
ســوالات باشــد.انتظار مــی رود مدیــران بــورس های 
اوراق بهــادار تهــران، فرابــورس ، بــورس کالا و بــورس 
انرژی نیــز در روزهای آینــده اقدام به برگزاری نشســت 

خبری کنند. 

کریل اولین پیش بینی  پلی ا
سود سال آینده را اعلام کرد

کریل برای دوره 12 ماهه منتهی  شرکت پلی ا
 بــه 30 آذر 97 مبلــغ 236 ریــال زیان بــه ازای 
هر سهم پیش بینی کرد که در مقایســه با دوره مشابه 

سال مالی قبل معادل 20 درصد کاهش داشت.
کریل اولیــن پیش بینــی درآمد هر ســهم   شــرکت پلی ا
12 ماهه منتهی بــه 30 آذر 97 را به صورت حسابرســی 
نشده و با سرمایه معادل سه هزار و 570 میلیارد و 979 
کریل با انتشــار  میلیون ریال منتشــر کرد.شــرکت پلی ا
اولین پیش بینی سال 97 معادل 842 میلیارد و 782 
میلیــون ریــال زیــان خالــص پیــش بینی کــرد و بــر این 
اساس مبلغ 236 ریال زیان به ازای هر سهم اختصاص 
داد کــه در مقایســه بــا دوره مشــابه ســال مالــی قبــل 
 معادل 20 درصد کاهش داشــت.گفتنی اســت شرکت 
کریــل در 12ماهــه ســال مالی منتهــی بــه آذر 96   پلــی ا

به ازای هر سهم 294 ریال زیان محقق کرد.

حمایت وزیر صنعت از 
گذاری سهام خودروسازان وا

وزیــر صنعــت گفت درحــال حاضــر صنعت 
خــودرو بــرای ســــرمایه گـــــذاری و تامیــن 
نقدینگی به چهار هزار میلیارد تومان نیازمند است.

در پرداخــت تســهیات بایــد تفاوتــی میــان صنایــع 
پیشتاز با سایر صنایع باشــد؛ چرا که صنایع پیشتاز 
در جایگاه مهم تری قرار داشــته و باید فرایند تامین 
مالی آنهــا در اولویت قرار گیرد.وزیــر صنعت با ضمن 
گـــــــذاری ســــــهــــــــام دولــــــــــت در  حمایـــــــت از وا
خودروســازان،گفت: صنعــت خــودرو به چهــار هزار 
میلیارد تومان نیازمند بوده و باید فرایند تامین مالی 
ایــن صنعــت در اولویــت باشــد.به گــزارش تســنیم، 
محمــد شــریعتمداری در مراســــــم آغــاز تولیــد دو 
محصول ایران خودرو با اشاره به اینکه فاصله میان 
توقع مصرف کنندگان از خودروسازان وجود دارد که 
عامل آن قوانین و موضوعاتی در بخش تولید و حتی 
شــرایط اقتصادی اســت، اظهــار داشــت: هیچ کس 
اهمیــت صنعت خــودرو را نمی تواند نادیــده بگیرد. 
البتــه فرصت هــای ســال های گذشــته را از دســت 
داده ایم و باید جبران مافات کنیم.وی با بیان اینکه 
در ســال 2025 اهدافی بــرای صنعت خودروســازی 
تعریــف شــده،افزود: ایــن اهــداف بــه طــور حتــم بــا 
حمایــت دولــت و مجلــس امــکان اجرایــی شــدن 
خواهند یافــت. البتــه میــزان تولید خــودرو در حال 
 حاضر رشــد 17 درصــدی را نســبت به مدت مشــابه 
در سال قبل دارد که با طی کردن این روند به خوبی 
می توانیم تا پایان سال میزان تولید را به 1.6 میلیون 
خودرو برسانیم.این مقام مســئول با انتقاد از اینکه 
مالکیت دولتی یکی از چالش هاش اساســی صنعت 
خــودرو بــه شــمار می آیــد، ادامــه داد: دولــت بایــد 
 مدیریــت و مالکیت در شــرکت های خودروســازی را 
بــه صفــر برســاند و بــه صــورت واقعــی شــرکت های 
خودروسازی خصوصی شوند. شریعتمداری با بیان 
اینکــه تحمیــل نیـــــــروی انســـــــانی مــــازاد و حتــی 
حمایت هــای مالــی در بخش هایی که عــدم کارایی 
ندارند باعث شــده تــا صنعت خودرو مســیر توســعه 
گفــت: ســرمایه گذاری در  مناســبی را طــی نکنــد، 
بخش های انجام شده که کارایی نداشتند و در کنار 
این موضوع قیمت گذاری محصول به دلیل افزایش 
قیمت مواد اولیه عدم ثبات سیاست ها، عاملی شده 
تا نظــام تامیــن مالی صنعت خــودرو بــا چالش های 
کید کرد: درحال حاضر  متعددی روبه رو شود.وی تا
صنعت خودرو برای سرمایه گذاری و تامین نقدینگی 

به چهار هزار میلیارد تومان نیازمند است.
در پرداخــت تســهیات بایــد تفاوتــی میــان صنایــع 
پیشتاز با سایر صنایع باشــد. چرا که صنایع پیشتاز 
در جایگاه مهم تری قرار داشــته و باید فرایند تامین 

مالی آنها در اولویت قرار گیرد.

بازار                         جهانی

مروری بر بازارهای جهانی
ســخنرانی هفتـــــه گذشـــــته رپولــوز 

مجید 
آزادگان

ریاست بانک مرکزی کانادا متمرکز بر 
روی مــواردی بـــــود که او را در شــب 
بیــدار نــگاه داشــت. پیــش از اطاع 
یافتن از نگرانی های او، پولوز دیدگاه 
خــود را بــر روی وضعیت جــاری قرار 
داد و به این اشاره کرد که سال 2018 »مثبت به نظر 
می رســد« و احیــای میــزان صــادرات باید همــراه با 

افزایش تقاضای خارجی بالا برود. 
با مرجع قراردادن ســخنرانی های قبلی، او این طور 
قضاوت کرد که »ما خودمان را خیلی نزدیک به خانه 

می دانیم و در حال نزدیک تر شدن هم هستیم.«
بانــک هــای مرکــزی اروپــا و انگلســتان هــر دو طبــق 

خ بهره خودشان را تغییر ندادند. انتظار نر
نه بانک مرکزی اروپا و نه بانک مرکزی انگلستان چیز 
زیــادی در نشســت های هفته گذشــته بــرای گفتن 
نداشــتند. بدون منتشــر ماندن جهت مانع تراشــی 
بــرای احیــای اقتصــادی تــازه جــان گرفتــه اتحادیه 
اروپا از طریق قدرت بیشــتر یورو، سیاست راهبردی 
خ بهره باقی  بانک مرکزی اروپا متمایــل به کاهش نر
مانــد. تصمیــم بانــک مرکــزی انگلســتان بــه همان 
اندازه کســل کننده بود؛ چرا که بانک مرکزی ضمن 
به دوش کشیدن شعار بانک مرکزی در جهت حفظ 
خ  وضعیت احتیاطی، با اجماع بــه  زیر نظر گرفتن نر

بهره رای داد.
بانــک مرکــزی اروپــا هــم در نشســت مــاه دســامبر 
سیاست عدم تغییر را در پیش گرفت، همان طور که 
کتبر به طور وسیعی  پس از اعام تمدید APP در ماه ا
انتظار انجام این کار می رفت؛ اما پیش بینی ها برای 
تورم سال 2018 از 1.2درصد تا 1.4درصد مورد تجدید 
گی ریاست بانک مرکزی اروپا رشد  نظر قرار گرفت. درا
ناحیه یورو را »قدرتمنــد« توصیف کرد و توضیح داد 
که افت بزرگی در رکود اقتصادی وجود داشته است.

در نشســت اتحادیه اروپا، رهبران اروپایی که شاهد 
رای مخالــف 11 عضــو از حــزب خــودش بودنــد، در 
حمایت از ترزا مــی پس از شکســت در یک رای گیری 
بــرای برگزیــت هــم صــدا شــدند.همچنان انتظــار 
خ بهره توســط بانک مرکزی  داریم افزایش بعــدی نر
انگلســتان در نوامبر 2018 باشد؛ اما احتمالا دیدگاه 
خودمــان را پــس از گــزارش تــورم مــاه فوریــه دوبــاره 
 ECB ،ارزیابی خواهیم کرد.در راستای انتظارات ما
با برداشــتن زمــان نهایــی بــرای اقدامات سیاســت 
پولی و راهبردی خــود را بدون تغییر رهــا  کرد. بانک 
خ های تعیین شــده بر  کید کرد کــه نر مرکزی اروپــا تا
اساس سیاست پولی برای دوره ای تمدید شده و از 
افق خریدهای دارایی عبور کرده اســت. بانک های 
خ بهره خود  مرکزی نــروژ و اندونزی نیز تغییــری در نر
ایجــاد نکردنــد، ایــن در حالیســت که بانــک مرکزی 
خ  ترکیه شــاخص ها را دربــاره افزایــش 50 واحدی نر
بهره )در برابر 100 واحــد افزایش مورد انتظــار( ناامید 
کرده و دلار/لیره را بر سر تیترهاهی خبری ایجاد شده 

به بالای 3.8800 برد.

صندلی ها خالی شد

حراجی سکه از هیجان افتاد
توسط سازمان خصوصی سازی صورت می گیرد

گذاری سهام هفت شرکت دولتی  وا
نهمین حراجی ســکه در حالی روز شــنبه برگزار 
کــه نســبت بــه روزهــای قبــل اســتقبال  شــد 
خریداران کمتر بوده و قیمت ها نیز کاهشی شده است.
به گزارش ایسنا، بانک کارگشایی شنبه نهمین حراجی 
سکه را برگزار کرد. بنا بر توضیحات سلیمانی، مدیرعامل 
این  بانک، در ایــن حراجی 4020 قطعه ســکه تمام بهار 
آزادی فروخته شــده اســت. قیمت پایه اعامی از سوی 
بانک مرکزی یک میلیون 170 هزار تومان بود که نسبت 
کثر  به قیمت هــای قبلی تعدیل شــده و در نهایــت حدا
قیمت به یک میلیون و 406 هزار تومان و حداقل قیمت 
در حراجــی بــه یــک میلیــون و 390 هــزار تومان رســیده 
است. همچنین در حراج نیم ســکه حدود 2290 قطعه 

فــروش رفته کــه ایــن نیم ســکه ها بــا حداقــل 679 هزار 
کثر 688 هزار تومان فروش رفته است. تومان و حدا

در مجمــوع قیمت ســکه در حراجــی اول هفته نســبت 
به قبل تعدیل و کاهشی شــد. این در حالی است که در 
هفته گذشته شاهد بودیم در مواردی سکه حتی بالاتر 
از قیمت بازار فروش رفت و خریداران متضرر شده بودند.

آن طور که مدیرعامل بانک کارگشایی اعام کرده است، 
برای حراجی نهم اســتقبال نســبت به قبل کمتر شــده 
و حتــی صندلی ها خالــی بــود. در حالی که در جلســات 
قبل ازدحام جمعیت برای شــرکت در حراج قابل توجه 
بوده اســت. دلیل کاهش اســتقبال نیز مشخص شدن 

وضعیت بازار و کاهش سودآوری در خرید اعام شد.

ســهام هفــت شــرکت دولتــی توســط ســازمان 
خصوصی سازی از طریق مزایده در روز چهارم 
گذار می شــود که بر این اساس 95 درصد  دی امسال وا
سهام شرکت زغال سنگ البرز شرقی شامل 319 میلیون 
سهم به قیمت پایه هر سهم 1409,4 ریال و ارزش کل پایه 
450 میلیارد و 894 میلیون ریال ، 96,038 درصد سهام 
 شرکت نوســازی صنایع ایران شــامل 87 میلیون سهم 
بــه قیمــت پایــه هــر ســهم 2439 ریــال و ارزش کل پایــه 
214میلیارد و 631میلیون ریال و 40 درصد سهام شرکت 
 تولیــدی منیزیم گســتر اریش شــامل 26میلیون ســهم 
بــه قیمــت پایــه هــر ســهم 1535 ریــال و ارزش کل پایــه 
39میلیارد و 910میلیون ریال در این روز روی میز فروش 

می رود.همچنیـــــــن 94,96 درصــــــد سهـــــام شــرکت 
 ماشین ســازی لرســتان شــامل 129 میلیــون ســهم 
به قیمــت پایه هر ســهم 402,3 ریــال ، 49درصد ســهام 
 شــرکت پلــی اســتر لرســتان شــامل 15میلیــون ســهم 
بــه قیمــت پایــه هــر ســهم 517,5 ریــال و ارزش کل پایه 
هشت میلیارد و 87 میلیون ریال ، 37,17 درصد سهام 
شــرکت گروه صنعتــی ایدرو لندرا شــامل هفــت میلیون 
سهم به قیمت پایه هر سهم 313,2 ریال به صورت نقد 
و 100 درصــد ســهام شــرکت پالایش پــارس فرآیند شــیراز 
 شــامل دو هزار سهم به قیمت پایه هر ســهم 20 میلیون 
و 204 هــزار و 300 ریال به صــورت نقــد در روز چهارم دی 

گذار خواهد شد. امسال از طریق مزایده وا

شاخص بورس در آستانه شش رقمی شدن
با فتح کانال 95 هزار واحدی، شاخص بازار سرمایه به سمت 100 هزار واحدی شدن پیش می رود

مــدت هــا بــود کــه بــازار در رونــد فرسایشــی قــرار داشــت. 
گرچه در مواقعی با توجه به شــرایط سیاســی و کلی کشور،  ا
 رونق بــه بــازار بر می گشــت؛ امــا در بیشــتر مواقع خریــداران 
به دنبال بهانه ای برای خرید سهام بودند که تجدید ارزیابی 
کنــون آنقــدر اخبار و  دارایــی یکــی از ایــن بهانه ها بــود؛ امــا ا
عملکرد و ســهام خوب وجود دارد که انتخاب سهم به مدار 

تحلیل بر گشته است. 
بــه عبارتــی پارامترهایــی چــــــون ارزش دلار، وضعیــت 
 بــــازار ، شرایــــــط تکنیــکال و شــرایط بــــــازار عوامــل مهــم 
گیــری بــــــرای خریــــــد ســهام هــــســــتـــنــــــد و  در تصمیــم 
موضوع هایــی مثــل تجدیــد ارزیابــی دارایــی در بــازار تاثیــر 

چندانی ندارد.
شــاخص بــورس بــه ســرعت در حــال صعــود بــه مــرز 100 

 هــزار واحــدی اســت و در ادامــه رکوردشــکنی هــای پــی 
در پی، به میانه کانال 95 هزار واحدی ارتقا یافت.

 بــه نظــر کارشناســان، عواملــی ماننــد رشــد کامودیــی هــا 
)مواد پایه و معدنی( در بازار های جهانی، کاهش نرخ ســود 
بانکی و افزایش نرخ دلار از جمله علت های اصلی رشد بورس 

در هفته های اخیر بوده اند.
رشــد بازار در دو روز اول هفتــه  مطابق انتظار بــا ادامه تزریق 
نقدینگی و ورود سرمایه جدید رقم خورد که از ادامه صعود 

بازار تا انتهای سال حکایت داشت. 
گــروه هــای فلــزی، معدنــی و پتروشــیمی   در ایــن بیــن 
)در غیــاب نمادهای گــروه پالایشــگاهی( از اقبال بیشــتری 
برخــوردار بودنــد و نقــش پررنگ تــری در شــادابی بــازار اجرا 

کردند.

   سیکل بلند مدت صعودی
بــازار وارد ســیکل بلندمدت صعودی شــده اســت که رشــد 
حجــم و ارزش معامــات بــه عنــوان موتــور محــرک بــازار 
کیــد دارد، در  ســرمایه در یــک ماهه اخیــر بر ایــن موضــوع تا
این شــرایط ســرمایه گذاران بر پایه و مــدار تحلیــل اقدام به 

خریــد ســهام مــی کننــد و رفتارهــای هیجانــی بــا 
پشــتوانه یــک خبر یــا شــایعه نمــی توانــد در بــازار 
تاثیرگذار باشد. در همین رابطه مدیر عامل شرکت 
کو در گفت و گو با ســنا،   مشــاور ســرمایه گذاری اما
در خصــوص دلایــل رشــد پــر قــدرت بــازار گفــت: 
لازمه رشــد بــازار در مقیــاس کان ورود نقدینگی 
جدید اســت که در حــال حاضر ایــن پارامتر اتفاق 
افتــاده است.محســن عباســی،  بــا اشــاره بــه 
خ بانکــی گفــت: بعــد از کاهــش ســود  کاهــش نــر
 بانکی نقدینگــی جدید وارد بازار شــد و بــازار امروز 
 در مســیر صعــودی قــرار دارد.عباســی بــا اشــاره 
به اینکه بســتر صعودی خوبی برای بازار ســرمایه 
 شــکل گرفتــه اســت، اظهــار داشــت: بــا توجــه به 
از بین رفتن موسســات مالی غیرمجاز و همزمانی 
آن با کاهش نرخ ســود بانکی بخشی از سرمایه ها 

به ســایر بازارهــا از جمله ارز، ســکه، حتی خودرو ســر ریز 
و بخشــی هم به بازار ســرمایه وارد شــد.این کارشــناس 
بازار ســرمایه در کنــار عوامل بــالا به گــزارش های خوب 
خ دلار   پالایشــی هــا، بهبــود قیمــت نفــت و افزایــش نــر
گفــت:  کــرد و  کامودیتــی هــا اشــاره   و رشــد قیمــت 
در ایــن شــرایط عــاوه بــر خــوب بــودن گــزارش هــای 
میــان دوره ای، قیمت جــذاب سهــــــام و از همه مهم تر 
نقدینگی های جدیــد عامل مهمی در رشــد و رونق این 
روزهای بازار ســهام شــده اســت.وی با اشــاره بــه اینکه 
ج  شــاید فقط 10 تا 15 درصــد نقدینگــی از بازار پــول خار
شده باشد، افزود: بسیاری از بانک ها زمانی که نرخ سود 
کره  پایین آمد در زمان باقی مانده با صاحبان سپرده مذا
کردند و قراردادهای جدید بســتند. این قراردادها سال 
بعد بــا نــرخ 21 یــا 22 درصــد قابــل تمدید نیســت و نرخ 
آنها کاهش خواهد یافت و با توجه بــه تداوم روند نزولی 
نرخ ســود ســال آینده به محدوده های 14 تــا 15 درصد 
 می رســد .عباســی با اشــاره به رشــد خیره کننده حجم 
و ارزش معامات در یک ماهه اخیر گفت: در حال حاضر 
 سهام شــرکت های بزرگ به حرکت درآمدند و نقدینگی 

در حال حرکت به بازار سرمایه است.

   شایعه تغییر در راس بانک مرکزی 
روز شــنبه خبــری در یکــی از خبرگــزاری مبنــی بــر تغییــر 
 رئیــس کل بانــک مرکــزی منتشــر شــد و از نهاوندیــان 
بــه عنــوان گزینــه نهایــی تصــدی ایــن پســت یــاد کرد. 
گاه نزدیــک بــه دولــت، در گفــت و گــو   امــا یــک منبــع آ
با ایســنا ضمن تکذیب شــایعات مربوط به تغییر رئیس 
کنشـــی از جانب افرادی  بانک مرکزی، این اقدامات را وا
که در برنامه ساماندهی موسسات غیرمجاز مالی متضرر 
شده اند، دانســت.این مقام مســئول نزدیک به دولت 
کیــد کــرد: برنامه هــای رئیــس کل بانــک  تا
مرکزی در راستای ساماندهی به تعاونی های 
غیر مجــاز و موسســات مالــی با قــوت دنبال 
می شــود و دولت هیچ برنامه ای برای تغییر 
رئیــس کل بانــک مرکــزی نــدارد و طبیعــی 
اســت کــه در ایــن مســیر برخــی افــرادی که 
 ردپای آنهــا در ایجــاد اختال در نظــام پولی 
کشــور مشــهود اســــــت، دســــــت   و مالــی 

به عملیات تخریب و شایعه سازی بزنند. 
با تکذیب این شایعه، روند صعودی بورس در 
روز یکشنبه هم ادامه یافت. نشست خبری 
امروز رئیس ســازمان بورس هم مــی تواند با 
خبرهــای خوبی همــراه باشــد و شــاخص را 
 به ســمت شــش رقمی شــدن هدایت کند.

 / گروه بورس  

شـاخص بـورس در روزهـای پایانـی پاییـز، مهـار نشـدنی بـه نظـر می رسـد و هـر هفته كانـال های 
جدیـد را فتـح مـی كنـد. دیگـر تـرس قلـه چهـار سـال پیـش ریختـه اسـت و سـهامداران بـا اطمینان 
 بیشـتری بـه سـرمایه گـذاری مـی پردازنـد و از گوشـه و كنـار هـم مشـخص اسـت كـه پـول هـای جدیـدی 
 بـه بـازار تزریـق مـی شـود. گرمـی بـازار سـرمایه نیـز در تالارهـای بورس بیشـتر از گذشـته به چشـم مـی آید 
و تـالار بـورس اصفهـان هـم روزهـای شـلوغ تـری را تجربه می كند. به نظر می رسـد شـاخص خـود را برای 

فتح مرز روانی 100 هزار واحد آماده می كند. 

شاخص
 بورس

 به سرعت
 در حال 
صعود
 به مرز

 100 هزار 
واحدی 

است

ح کرد: وزیر راه مطر

تامین مالی پروژه های بزرگ در بازار سرمایه با صندوق  زمین و مسکن
وزیــر راه و شهرســازی صنــدوق هــای زمیــــن و 
ســاختمان را ابــزار مناســبی بــرای تامیــن مالــی 
پروژه های بزرگ در بازار سرمایه معرفی کرد.به گزارش وزارت 
 راه و شهرســازی، عبــاس آخونــدی در مراســم بهره برداری 
از نخستین صندوق زمین و ساختمان در منطقه 22 تهران 
کید بر این مطلب که تامین مالی پروژه های بزرگ در بازار  با تا
سرمایه با راه اندازی صندوق های زمین و ساختمان ممکن 
است، گفت: این واحدهای تضمینی که به فروش می رسند 
ایــده نوینــی اســت کــه می توانــد از ثروت هــای خــرد و ملــی 
محافظــت کنــد.وی گفــت: بســیار خرســندم کــه کار ایــن 
صندوق به نتیجه رسید و امروز شاهد اتمام پروژه ای نوین 
در بازار ملی کشور هســتیم. وی در ادامه به مشکات مالی 
اشاره کرد و افزود: همه مستحضرید که  با توجه به مجموعه 
تنگناهای مالی که در تجهیز منابع در بخش مالی وجود دارد 

نیازمند آن هستیم تا بخش بازار سرمایه 
را تقویــت کــرده و بتوانیــم تامیــن مالــی 
پروژه های بزرگ را از بازار ســرمایه انجام 
 دهیم و ایــن تغییری اســت کــه گریزی 
از آن،  در این پروژه و  در پروژه های دیگر 
 نیســت. همچنیــن آخوندی بــر رقابت 
کید کــرد و گفت: این کار  با بازاربانکی تا
بایــد بتواند در رقابــت با بــازار بانکی قرار 
گیــرد، چنانکــه در بســیاری از کشــورها 

صندوق های زمین و ساختمان سهم بزرگی از بازار را به خود 
اختصاص می دهند و ما  مشاهده می کنیم  که در بسیاری 
 از کشــورها ، صندوق هــای زمیــن و ســاختمان 25 درصــد 
از سهم بازار را به خود اختصاص می دهند. در ادامه وزیر راه 
و شهرسازی با اشــاره به اینکه مدل تامین سرمایه از طریق 

صندوق زمین و ســاختمان و مستغات 
مدلــی ســـــاده اســت، افــزود: مــردم در 
معامــات روزمــره در حوزه مســکن مدل 
انجام شــده را بــه کار می گیرنــد و مهم آن 
کار از معامــات چهــره  کــه ایــن   اســت 
ج شــده و تبدیل به نهادی  به چهره خار
شود که در یک نظام رسمی امکان کنترل 
داشته باشــد. وی همچنین گفت : حال  
بــا توجــه بــه اینکــه ایــن روش براســاس 
اعتماد شخصی صورت می گیرد نیازمند تبدیل شدن به یک 
کابینــه دولــت دوازدهــم بــه موضــوع  نهــاد اســت.عضو 
مشارکت ها نیز اشاره کرد و گفت: نکته دیگری که باید در این 
کــه در  خصــوص مــورد توجــه قــرار دهیــــــم ایــن اســـــت 
مشارکت های انفردای و خصوصی میزان مشارکت زیاد است 

و با توجه به اینکه این صندوق ها می توانند به هزاران واحد 
و صندوق هــای کوچــک برونــد می تواننــد موثــر و مثمر ثمر 

باشند. 
گی هــای  کــرد: بایــد بتوانیــم از ویژ آخونــدی  تصــــریــــــح 
صندوق هــای زمین، مســکن و مســتغات اســتفاده کنیم 
گی هایی کــه این صندوق هــا دارنــد و ابزار  و با توجــه بــه ویژ
مالی که در اختیار سرمایه گذاران و سازندگان قرار می دهند 

می توانند آنها را از سایر ابزارهای مالی شاخص کنند. 
وی خاطرنشــان کرد: این کار نه تنها از نظر ســازمان بورس 
مورد نظارت قرار می گیرد بلکه از جنبه های توسعه مهندسی 
و کیفیــت ارائــه خدمات مهندســی نیز کمک هــای فراوانی 
می کند و اینکــه این واحدهــا تضمینی به فروش می رســند 
ایــده نوینــی اســت کــه می توانــد از ثروت هــای خــرد و ملــی 

محافظت کند.  
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2      گلچینی از عکس های این ماه ایران و جهان   

  3     روایت تصویری پاییز هزار رنگ در اطراف اصفهان

 4     روایت تصویری از کارخانه ریسباف
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ایران قهرمان مسابقات چهارجانبه 
فوتسال- حمیدرضا نیکومرام

روز دانشـــجو در دانشـــگاه علـــوم پزشـــکی 
اصفهـــان - حمیدرضـــا نیکومـــرام

کسپاری ناهید دایی جواد؛ پیشکسوت موسیقی اصفهان   - ایمنا مراسم خا

سرکوب خشونت بار مبارزان فلسطینی - Reuters  برداشت گل نرگس در خوسف  - فارس

مسابقات کشتی فرنگی جام باشگاه های جهان  - حمیدرضا نیکومرام

    AFP - جشنواره کرامپوس در آلمان

آغاز بیابان زدایی در شرق اصفهان- حمیدرضا نیکومرامنمایشگاه دست آوردهای تخصصی صنعت هسته ای کشور - ایمنا

کاشی پژوهشگر ایرانی حوزه علوم سیاسی  بازدید و نشست هم اندیشی دکتر محمدجواد غلامرضا
و جامعه شناسی  در روزنامه اصفهان زیبا   - حمیدرضا نیکومرام
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ج های میــزان، عقرب   پاییز یا خزان یکــی از چهار فصل اقلیــم متعدل اســت. در نیم کره  شــمالی با بر
و قوس؛ ماه های مهر، آبان و آذر برابر است.

پاییز از نظر ستاره شناختی بین دو نقطه اعتدال پاییزی و انقلاب زمستانی است. از نظر گاه شماری 
هجری خورشیدی، در روز یکم مهر آغاز می شود و تا پایان آذر ادامه می یابد.

در این گزارش به طبیعت زیبای اطراف شهر اصفهان در روزهای پایانی پاییز می پردازیم. 

عکس : حمیدرضا نیکومرام
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 کارخانه ریســباف دومیــن کارخانه ریســندگی اصفهان که در ســال 1311 
 با مشــارکت جمعی از ســرمایه داران در اصفهــان راه اندازی شــد. این اثر 
در تاریخ هشتم مرداد 13۸1 با شماره ثبت 601۸ به عنوان یکی از آثار ملی 
ایران به ثبت رســیده اســت. ایــن کارخانه کــه در خیابان چهاربــاغ بالا، 
بین هتل پل و خیابان هفت دســت واقع شده، قرار اســت به موزه بزرگ 

اصفهان تبدیل شود.

عکس : آزاده عزیزیان
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در سنگرهای داعش چیزی جز 
محرمات اسلام ندیدم

خبرنــگار خبرگــزاری صــدا و ســیما در ســوریه 
گفت: پایه بسیاری از عملیات های انتحاری در 
موصل بود، بیشترین کسانی که در موصل آزار دیدند و 
آواره شدند اهل ســنت بودند؛  اما بیشترین کسانی که 
خون دادند تا آنها را آزاد کنند در ابتدا شــیعیان بودند و 
بعد هم مسیحیان . به گزارش فارس، حسن شمشادی 
که بیش از هشت سال تجربه خبرنگاری در جنگ را دارد 
در مراسم رونمایی از مستند »رویای خلافت« با انتقاد 
از اهالی رسانه، گفت: متاسفانه پیام نابودی داعش از 

زبان سردار سلیمانی به درستی منتقل نشده است.
وی گفــت: از نظــر کارشناســان، دولــت خودخوانــده 
داعش پایان یافت و این یعنی دولتی که وسعتش برابر 
چندین کشور اروپایی بود،  نابود شد؛  اما این به معنای 
پایان تفکر داعش و پایان درگیری ها در ســوریه نیست؛ 
چرا کــه همچنان گروه هــای تروریســتی زیــادی در این 
کشور وجود دارد، حتی نبرد در ســوریه همچنان ادامه 
دارد؛  اما نبرد کلاســیک مســتقیم با داعش در عراق به 
کنــده حامی آنها  پایان رســیده اســت؛  اما گروه های پرا

همچنان زنده اند.
خبرنگار خبرگزاری صداو سیما ادامه داد: داعش از نظر 
گروه هــای انتحاری تمام نشــده؛  امــا از نظــر حکومت و 
دولت پایان یافته اســت؛  ولی تا صهیونیسم و آل سعود 
هســت، تفکر جدیدی در جهان اسلام شــکل می گیرد 
تا مســلمانان را به یکدیگر مشــغول کند و قصه قدس را 

از یاد ببرند و مرزهای رژیم صهیونیستی را امن تر کنند.
وی معتقد اســت درباره داعش و چیســتی و چرایی آن 
می توان ســاعت ها صحبت کرد و کتاب نوشت.  اینکه 
چه کســانی او را حمایت کردنــد و چه کســانی او را نابود 
کردند و بســیاری نکات دیگر می توانــد مقدمه ای برای 

بحث های عمیق در این زمینه باشد.
کیــد کــرد: وقتــی داعــش شــکل گرفــت،  شمشــادی تا
مقامات آمریکایی یک پروســه هفت و ده ســاله را برای 
نابــودی آن اعــلام کردند؛ 
اما داعــش در موصل تنها  
9  مــاه و در کل ســوریه و 
عراق چهار سال به صورت 
وجــود  حکومــت  یــک 
بــه  ســرانجام  و  داشــت 
دست نیروهای مقاومت 

نابود شد.
خبــرنــگـــار خـبـــرگــــزاری 
صــدا و ســیما بــه اهــداف 
شــکل گیری داعش اشاره 
گــفـــت:  ائتــلاف  کــــرد و 
آمریکایی که برای نابودی 
شــد،  تشــکیل  داعــش 
موقع جشن پایان داعش 
کجــا بــود؟ یکــی از اهداف 
شکل گیری داعش، گرفتن مجوز دوباره ورود نظامی به 
عراق و اسلام هراسی بود، در بسیاری از مدارس علمیه 
می پرســند کــه داعــش چگونــه یارگیــری کــرد؟ داعش 
پروژه یک شــبه و خلق الســاعه نبود، در ســوریه بیش از 
25 سال روی تفکر بسیاری از افراد به نام اسلام و به کام 
صهیونیست ها کار کردند تا توانستند چنین نیروهایی 

را به کار گیرند.
وی اهمیت آزادسازی موصل را به زدن سر افعی تشبیه 
کرد و بیان داشت: پایه بسیاری از عملیات های انتحاری 
در موصل بود، بیشترین کسانی که در موصل آزار دیدند 
و آواره شدند اهل سنت بودند؛  اما بیشترین کسانی که 
خون دادند تا آنها را آزاد کنند،  در ابتدا شیعیان بودند و 

بعد هم مسیحیان.
شمشــادی که خــود ســنگرهای نیروهــای داعــش را از 
نزدیک دیده است، گفت: در سنگرهای داعش هر آنچه 
از محرمات اســلام بود را به چشــم دیدیم؛  امــا بمباران 
رســانه ای اجازه تفکر را به افراد نمی دهد، بعضی از آنها 
حتــی یک رکعــت نمــاز هــم نمی خواندنــد؛  اما بــا نوای 
کبــر تیرانــدازی می کردند.خبرنگار خبرگــزاری صدا  الله ا
و ســیما درباره تولید مســتند رویای خلافت گفت: این 
مســتند نگاه کوتاهی دارد به آنچه در طول سه سال در 
موصل گذشت. توجه اصلی در این مستند به نیروهای 
عراقی است، حضور در میدان نبرد اصلی خط مقدم در 
موصل از نقاط قوت این مستند است.  عوامل این فیلم 
بیش از 13 روز در موصل بوده اند و به گفته خودشان در 
تمام کوچه و پس کوچه های شــهر از بوی تعفن اجساد 
داعش اذیت شــده اند. عوامل این فیلم می توانســتند 
یکی از شهدای رســانه جبهه مقاومت باشند؛  اما امروز 
کنون شهید زنده اند  اینجا هستند و باید قدر آنها را که ا

بدانیم که با هزینه شخصی این فیلم را ساخته اند.
گفتنی است مستند »رویای خلافت« از زبان یک عراقی 
ایرانی تبار که پدرش در جنگ تحمیلی ایران به شهادت 
رســیده روایــت می شــود. کمیــل در طــول مســتند بــا 
خانواده های آزادشده از چنگال داعش مصاحبه می کند 
و گاهی شدت جنایات آنها چنان قلبش را آزرده می کند 
کــه اشــک هایش هــم بی پــرده روان می شــود. تصاویــر 
مســتند به کمــک دو دوربیــن فیلم بــرداری شــده و به 
خوبی توانسته فضای رعب و وحشت مردم شهر موصل 
از اسارت در دســت داعش را  به تصویر بکشد. آن زمان 
که زنی با پرچم سفید و دست های لرزان بعد از رسیدن 
نیروهای عراقی، ملتمسانه از آنها می خواهد یاری اش 
کنند،  تنها گوشــه ای از تنفر و انزجار مــردم و ترس آنها از 
تروریســت های تکفیری است. مراســم رونمایی از این 
مستند شامگاه شنبه در کتابخانه مرکزی اصفهان و با 
حضور حسن شمشادی؛ خبرنگار جنگ در خبرگزاری 

صداو سیما برگزار شد.

ویژه                         روز

خیابان ایران؛ روایتگر قصه های 
پدران و مادران شهدا 

خیابــان ایــران بــا محوریــت دفاع مقــدس هر 
جمعــه از رادیــو ایــران روی آنتــن مــی رود. به 
گزارش جــام جم آنلایــن از شــبکه رادیویــی ایــران، این 
برنامه در ســه بخــش »موج ملــی« پرداختن بــه نظرات 
مردمی پیرامون موضوع برنامه، »کوچه ملی« پرداختن 
به خاطرات پدران و مادران شــهدا و »خاطــرات ملی« و 
گفت وگو با رزمندگان و ایثارگران سال های دفاع مقدس 
تهیه می شود.خیابان ایران این هفته با موضوع چتر به 
مفهوم حمایت جوانان این سرزمین در سال های دفاع 
مقــدس از ایمــان، غیرت،غــرور و تمامیــت ارضــی ایران 
پرداخت. گفت وگو با مادر شــهید جواد یحیی آبادی در 
گلزار شــهدا و گفت وگو با ســید ناصر میری از رزمندگان و 
آزادگان سال های دفاع مقدس از بخش های این برنامه 
 بــود کــه جمعــه 24 آذر پخــش شــد. خیابــان ایــران بــه 
گویندگــی امیــر محمــد  کاوه،  کیانــاز  کنندگــی  تهیــه 
صمصامی با گــزارش مهدیه رحیمــی و نوید دانشــور هر 
هفتــه جمعــه ســاعت 12: 15 از رادیــو ایــران تقدیــم 

مخاطبان می شود.

 امروز بازگشت پیکر مطهر 
۵۵ شهید به کشور 

ک 55 شهید دفاع مقدس امروز   از مرز  پیکر پا
بیــن المللــی شــلمچه بــه آغــوش میهــن بــاز 
می گردد. فرمانده کمیته جست وجوی مفقودان ستاد 
کل نیروهای مسلح، در خوزستان گفت: آیین استقبال 
از شــهدای هشــت ســال دفــاع و حماســه صبح امــروز، 
دوشــنبه 27 آذر با حضــور خانواده های معظم شــهدا، 
مردم و مسئولان برگزار می شود. سرهنگ عشقی با بیان 
اینکه پرســتوهای خونیــن بــال از شــلمچه، نقطه صفر 
مرزی وارد کشور می شــوند،  از همه مردم دعوت کرد در 
آیین استقبال شهدا شرکت کنند.وی خاطرنشان کرد: 
عملیات جست وجوی پیکر شهدا در محورهای غرب و 
جنوب عراق )واســط( و مناطق مختلــف از جمله جزایر 
ارونــد، شــلمچه، مجنــون و شــرق دجلــه بــا تقویــت 
دستگاه های مهندسی سرعت بیشــتری گرفته است. 
کنون عملیات جســت وجوی پیکرهای شــهدا در  هم ا
کردستان عراق به دلیل انسداد مرز انجام نمی شود و تا 
 اعلام آمادگی دولــت مرکزی عراق ایــن عملیات متوقف

 است.

کات آخر »تنگه ابوغریب«
تصویربرداری فیلم سینمایی »تنگه ابوغریب« 
به پایان رســید. به گــزارش خبرنــگار فرهنگی 
باشــگاه خبرنگاران پویا؛ تصویربرداری فیلم سینمایی 
»تنگه ابوغریب« تازه ترین ساخته بهرام توکلی به پایان 
رســیده و وارد مرحله تدوین شــد. شــهر دزفــول آخرین 
لوکیشــن ایــن فیلــم ســینمایی بــود کــه عوامــل »تنگه 
ابوغریب« در آن شهر تصویربرداری کردند.گفتنی است 
فیلم ســینمایی تنگه ابوغریــب به تهیه کنندگی ســعید 
ملکان و کارگردانی بهرام توکلی با بازی جواد عزتی، امیر 
جدیــدی، حمیدرضا آذرنــگ، علی ســلیمانی، مهدی 
قربانی جدیدترین تولید ســازمان هنری رســانه ای اوج 
اســت که بــرای نمایــش در جشــنواره فیلــم فجــر آماده 
گفتــه مــی شــود »تنگــه ابوغریــب« از نظــر  می شــود. 
کشــن و جنگــی جــزو آثــار منحصر بــه فرد  صحنه هــای ا

سینمای دفاع مقدس محسوب می شود.

 در فلسطین 
»خورشید طلوع خواهد کرد«

برنامه هفتگی »خورشــید طلوع خواهد کرد« 
)The Sun Will Rise( در شبکه پرس تی وی به 
بررســی مهم تریــن موضوعــات و مشــکلات فلســطین 
می پردازد. به گزارش دفاع پرس، برنامه »خورشید طلوع 
خواهــد کــرد« )The Sun Will Rise( بــه تهیه کنندگــی 
 روشــن محمدصالــح و احمــد کابالو هــر هفته بــه مدت 
25 دقیقه از لندن روی آنتن شبکه پرس تی وی می رود. 
برنامه گفت وگو محور »خورشــید طلــوع خواهد کرد« با 
 اجــرای روشــن مـحمـدصالـــح بــه بـحـــث و بـررســـی 
راه و روش هایــی که مردم فلســطین برای دســتیابی به 
موفقیت طی می کنند، می پردازد.تصویر نریشن معرفی 
موضوع، پخش گزارش خبرنگار از غزه و کرانه باختری و 
مرور شــبکه هــای اجتماعــی از جملــه آیتم هــای برنامه 
خورشــید طلوع خواهــد کرد، اســت.برنامه »خورشــید 
طلوع خواهد کــرد« جمعه هر هفته ســاعت 18 به وقت 
تهران از شــبکه پرس تی وی پخش می شــود. تکرار این 
برنامه نیز شنبه ها ساعت 5 و 14، یکشنبه ساعت 00:05 

بامداد و سه شنبه ساعت 12 روی آنتن می رود.

خبر                          خوان

سخنگوی کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی:

اقدام ترامپ به نابودی رژیم صهیونیستی سرعت بخشید 
ســخنگوی کمیســیون شــوراها و امــور داخلــی 
مجلــس شــورای اســلامی،  اقــدام اخیــر رئیس 
جمهور آمریــکا مبنی بــر به رســمیت شــناختن قدس به 
عنوان پایتخت رژیم صهیونیستی را به فال نیک گرفت و 
گفت: این اقدام ترامپ نه تنها کمکی به صهیونیست ها 
نکرده اســت بلکه موجبات اضمحلال این رژیم را فراهم 

کرد.
 »اصغر سلیمی« در گفت وگو با دفاع پرس، با بیان اینکه 
اقدام ترامپ مبنی بر به   رسمیت شناختن قدس شریف 
به عنــوان پایتخــت رژیــم اشــغالگر صهیونیســتی باعــث 
اتحاد مســلمانان شــد کــه همین امــر روند نابــودی این 
رژیــم کودک کــش را ســرعت می بخشــد، اظهــار داشــت: 
آمریــکا در منطقــه بــا بــه  راه انداختــن جریــان تکفیــری، 

دنباله رو اهداف رژیم صهیونیستی در عراق و سوریه بود و 
زمانی که خود را بازنده این میدان دید، تصمیم به جبران 

کامی هایش این بار در بیت المقدس گرفت. نا
این نماینده خانه ملت افزود: این اقدام ترامپ نیز مانند 
ح های توطئه انگیزش راه به جایی نخواهد برد  تمام طر
که  و در حقیقــت آن را می تــوان به فــال نیک گرفــت؛ چرا
نه تنهــا کمکی بــه صهیونیســت ها نکــرده اســت بلکه به 

نابودی این رژیم سرعت بخشید.
ســلیمی با اشــاره به  ادعــای اخیــر »نیکی هیلی« ســفیر 
آمریکا در ســازمان ملل مبنــی بر حمایت موشــکی ایران 
از انصــارالله یمــن، تصریح کــرد: وقتــی که ترامــپ قدس 
را به عنــوان پایتخــت رژیــم صهیونیســتی معرفــی کــرد، 
کنش های زیادی از ســوی  شــاید گمان نمی کرد که بــا وا

مســلمانان جهــان، خصوصا برخــی مقامــات آمریکایی 
کنون که تحت فشار  مواجه شود. رئیس جمهور آمریکا ا
افکار عمومی به ویژه جهان اسلام قرار گرفته است، سعی 
می کند با وارد کردن اتهامات موشکی به ایران،  خود را از 

ج کند. انزوا و فشار افکار عمومی خار
سخنگوی کمیسیون شوراها، آمریکا را ناقض حقوق بشر 
عنوان کرد و گفت: آمریکا با ایجاد تفرقه میان کشورهای 
اسلامی درصدد است تا در منطقه سایه امنیت برچیده 
شــود و مدام آتش جنــگ برقــرار باشــد. بــه راه انداختن 
جنگ و ثروت اندوزی از طریق فروش تسلیحات جنگی 

از سیاست های آمریکاست.
نماینــده مــردم ســمیرم در مجلــس بــا اشــاره بــه اینکــه 
ســازمان ملل موضوع ارســال موشــک از ســوی ایران به 

یمن را رد کرده است، خاطرنشان کرد: کشور یمن بیش 
از ســه ســال اســت که تحــت محاصــره زمینــی، هوایی و 
دریایــی ائتــلاف عربســتان قــرار دارد؛  به طوری کــه حتی 
امکان ارســال دارو و مواد غذایی هم به این کشور وجود 

ندارد.
وی بــا تـــوجه بــه اینکــه آمریــکا، رژیــم صهیونیســتی و 
آل ســعود بــا معرفــی چهــره ایــران به عنــوان یــک کشــور 
خشــونت طلب در جهــان، درصــدد هســتند تــا ائتــلاف 
جهانی علیه کشورمان به راه بیندازند، گفت: امروز تمام 
کشــورها به جز متحــدان آمریکا که جیره خوار این کشــور 
هســتند، پــی بــه ماهیــت جمهــوری اســلامی برده اند و 
 قدرت و تــوان دفاعی کشــورمان را در جهــت بازدارندگی 

می دانند.

زهراسادات 
می گوید:

من با بابام 
رفیق بودم، در 
تمام مشکلات 

وقتی گیر 
می کردم پدر 

 کمکم 
می کرد

باید دست 
وپای 
سردار 

سلیمانی را 
بوسید که 

دل ما 
خانواده شهدا 

را شاد 
کردند

از نظر 
کارشناسان، 
دولت داعش 
پایان یافت و 

این یعنی دولتی 
که وسعتش 
برابر چندین 

کشور اروپایی 
بود

باید دست و پای سردار سلیمانی را بوسید
فرزند شهید سید یحیی براتی:

در کنــار دلتنگی هــا، بعضــی حرف هــا دل خانــواده 
ســید یحیی را خون کرده اســت. قصه پر غصه نیش 
زبان؛  پول و مقام. همســر شــهید می گویــد: » بعضی 
حرف ها دلمان را به دررد آورد. رفتن شهدا برای پول 
مقام و درجه نبــود فقط بــرای امنیت کشــور وحفظ 
اســلام بود. بعضی می پرســیدند چقــدر بهتون پول 
دادنــد. راســته میلیــاردی بهتــون می دهنــد و مــن 
می گفتم حاضرم فیش حقوقی مان را نشــان بدهم. 
از نبودنشــان ورفتنشــان نه  پشــیمانم  ونه ناراحت، 

فقط دلتنگیم. «
ســیدعلی بارها به پدر گفته بود می خواهد جانشین 
بابا باشــد. جنگیــدن بــرای اســلام و ادامه راه پــدر را 
افتخار می داند و مادر امروز برای اســلام وائمه راضی 
اســت تــا پســرش هــم مدافع حــرم شــود. پســری که 
تنها یادگار سید یحیی اســت. این کار برایش سخت 
اســت؛  اما می گوید دنیا زودگذر است وبرای حضرت 

گر پسرش خواست اجازه می دهد. زینب)س( ، ا
زهرا سادات حالا هجده ســال دارد و دانشجوی ترم 
اول رشته روان شناسی است. سید یحیی برایش نه 
تنها پدر که دوست و مشاور بوده است. »من با بابام 
رفیق بودم. در تمام مشکلات وقتی گیر می کردم پدر 

کمکم می کرد.«
 زهــرا رفاقــت بیــن خــودش و بابــا را قوی تــر از رابطــه 
پدردختــری می دانــد و تعریفــش از رفاقــت بابــا ایــن 
اســت »برای تصمیم گیری ها نظر من را می پرســید و 
وقتــی کوچکتر بــودم، حتی وقتی خســته هــم بود با 

ما بازی می کرد.
 راحت مشــکلاتم را با بابا در میان می گذاشتم. یادم 
می یاد یکی از دوســتانم می خواســت از دین اســلام 
ج بشــه و مســیحی بشــه. به بابــام گفتــم. با من  خار
صحبت کردند  و چند تا کتاب معرفی کردند. گفتند 

برو به دوستت بگو انشاالله  قانع میشه«
زهرا سادات هیچ وقت عصبانیت پدر را به 
خاطر ندارد. به نظر او پــدر فقط از عملکرد 
ضعیــف برخی مدیــران عصبانی می شــد. 
گر بچه ای  اهل دعوا کردن بچه هــا نبود وا
شیطنت می کرد با بچه همراهی می کرد تا 

اشتباهش را بفهمد. 
زهرا ســادات خاطــرات دوران کودکی اش 
را مــرور مــی کنــد» وقتی بچــه بودیــم مثل 
الان نبود،  برف می آمد. یک روز برف آمده 
بود من وداداشــم تصمیــم گرفتیــم وقتی 
بابا اومد بــا گوله برف به اســتقبالش بریم. 
گوله ها رو آماده کردیم وقتی بابا کلید رو تو 
در چرخوند گوله را طرفش پرت کردیم. بابا 
با اینکه خسته بود خودش هم شروع کرد 

به گوله زدن؛  اما فرق ما وبابا این بود که تمام گوله های 
بابا به هدف می خورد؛  اما از ما خطا می رفت.«

پدر اعتقادات را با محبت به زهرا ســادات یاد داد »یادم 
می آ یــد وقتی می خواســتم بــه مدرســه بــروم بابــا من را 
برد جلــوی آیینــه، یــک چادر ســرم کــرد وگفــت: »ببین 
چقدر قشنگ شدی، من دوست دارم وقتی می خوای 
بری مدرســه اینطوری بــری«. از همان موقع 
مشتاق پوشیدن چادر شدم. پدرم سخت گیر 
نبود. وقتی می خواســتم از خانــه بیرون برم و 
کمی حجابم مشــکل داشــت می گفت: »زهرا 
جان خودت برو ببین با این حجاب مناســبه 
بیرون بری«. اجباری نداشــت. می گفت نظر 

خودت چیه؟«
پدر از زمانی که داعش تشکیل می شود مرتب 
از رفتــن بــه ســوریه و جنــگ داعــش می گفته 
و پیگیــر رفتــن بوده اســت. زهــرا ســادات این 
اشــتیاق را در پدر به خوبی دیده بــود. »پدرم 
مرتب پیگیــر بود و دلــش خیلی می خواســت 
برود سوریه. اما پدر در رسته ای بودند که کمتر 
ج از کشــور بروند؛ اما این  می توانستند به خار

لطف خدا بود و قسمت شد و رفت.«

رفتــن بــه ســوریه بابــا قطعــی می شــود. زهــرا ســادات 
در اردوی راهیــان نــور اســت کــه بابا تمــاس می گیــرد تا 
خداحافظی کنــد. زهرا گریــه می کند و می گویــد: »کاش 
مــی مونــدی بیــام ببینمــت«.  وبــه گفتــه زهرا بــه لطف 
خدا رفتن پــدر عقب می افتد تــا زهرا بــرای آخرین دیدار 

بابا برسد.
»وقتی برگشــتم از اردو بابا رفتنشــان جور شد 
ورفتنــد. از ســوریه مرتــب تمــاس می گرفتند. 
روزی یک بار ؛  اما خــب یک خط تلفن و صف 
طولانی. اول با مــادرم احوالپرســی می کردند 
بعد با من و برادرم. بابا می گفت وقتی برگشتم 
براتون تعریف می کنم. اینجا چه خبره؟ اما بابا 
برگشــت ولی نتونســت بگه چه خبــر بود توی 

سوریه. تا اینکه خودمان رفتیم ودیدیم.«
کلمه شــهادت کلمــه نــا آشــنایی در خانواده 
براتــی نبــود. مــادر همیشــه وقتی بــه صورت 
بابــا نــگاه می کــرد،  از شــباهت ســید یحیی با 
شهادت می گفته و حسش را منتقل می کرده 
کــه همــش فکــر می کنــد شــهادت قســمتش 

می شود. 
کــه خــوب بــه بچه هــا منتقــل شــده  حســی 

اســت؛  امــا زهــرا ســادات بــه بدتریــن شــکل ممکــن 
خبــر شــهادت بابــا را می شــنود »یــک روز رفتــه بودم 
ورزشــگاه. کارم تموم شــده بود و داشــتم لباس هام 
رو می پوشیدم. خانمی اومد جلو گفت. سید یحیی 
براتــی می شناســی ؟ گفتــم چی شــده مگــه. گفت تو 

سوریه شهید شده. 
همان لحظه فریاد زدم وگفتم » یا حسین« به مادرم 
زنــگ زدم. مــادر گفــت شــایعه اســت می گــن زخمی 

شده.
 وقتی برگشتم خونه دیدم دایی اونجا هستند. همه 
نگران شــدیم؛  اما وقتی همکاران بابا آمدند و گفتند 
وصیــت نامــه شــهید رو بیاریــد، فهمیــدم دیگــه بابا 

ندارم. نمی خواستم قبول کنم.«
زهــرا ســادات چنــان از شــهادت وافتخار بابا ســخن 
می گوید که آدم به وجد می آید. از آرزوی بابا که حالا 
محقق شده است. » از اینکه احساس کنم بابا ندارم 
و تا روز قیامت نمی تونم ببینمش ناراحتم. دوســت 
دارم وجــودش را ببینم. البته همیــن حالا وجودش 
را در خانــه حــس می کنم چــون شــهدا زنده انــد؛  اما 
دلم می خواســت جســمش رو هم ببینم. امــا بابا به 
آرزوش رسید و جاودانه شد. فقط از نبود فیزیکی اش 

ناراحتم.« 
»بابای من بهترین بابایی بود که من در عمرم دیدم. 
از نظــر اخــلاق بــی نظیــر بــود. اصــلا نمی توانم بابــا را 

توصیف کنم. مثل فرشته بود. مثل آدم ها نبود. «
زهرا بــا آنکــه دلتنگ بابا ســت؛  اما پشــیمان نیســت 
که پــدرش در ایــن راه پا گذاشــته اســت. او شــهادت 
را یــک افتخــار بــزرگ می دانــد و زنــده بــودن شــهید 
را مقــدم بــر مــردن.» مــن اصــلا طاقــت مــردن بابــا را 
نداشتم. دوست نداشتم کسی بهم بگه بچه یتیم. 
اما امروز وقتی بهم می گن دختر شهید، حس خوبی 
دارم. بالاخــره آدم بایــد یــک روز از دنیا بره 
 و چــی بهتــر از شــهادت. حـــضرت زینــب 
)ســلام الله علیــه(، خودشــون بــه مــا صبر 

دادن. صبر در فراق بابا.«
زهرا ســادات این روزهــا وقتــی دلتنگ بابا 
می شود می رود سر مزار بابا. عکس هایش 
گــریــــــه می کنـــــد تـــــا آرام  را می بـیـنـــــد و 

 شود.
 او امــروز از نابــودی داعــش خوشــحال 
اســـت و مـــی گوید » بـــاید دســت و پــای 
دل  کــه  بــوسیـــد  را  ســلیمانی  ســـردار 
کردنــد. شــــاد  را  شهـــدا  خــــانواده   مـــا 

 ان شــاءالله همه داعشــی ها نابود بشــوند 
 و همه بچه هــای ســوریه در امنیت وصلح 

باشند.«   

شـهید مدافع حرم سـید یحیی براتی دو یادگار دارد. سـید علی که 20 سـاله اسـت و فاطمه 

زهره 
سادات 
کاظمی

خانـم کـه 18 سـال دارد. بچه هـا بیگانه از جهـاد و مدافع حرم نیسـتند. از رفتن بابا راضی 
بودنـد و پـدر از بچه هـا می خواسـت تـا مـادر را راضـی کننـد. امـروز بـه مقام پـدر افتخار 
می کننـد. خـدا را شـاکرند پـدر بـه مقامی که دوسـت داشـت، رسـید.  فرزند شـهید بودن را 

افتخار می دانند؛ در حالی که جدایی بابا را با هیچ چیز نمی توان پر کرد.

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم اعلام کرد:

اعزام 100 هزار دانشجو  به اردوهای راهیان نور 
دبیر اجرایی هفتمین دوره جشنواره بین المللی شعر انقلاب خبر داد:

رشد دو برابری آثار ارسالی به جشنواره شعر انقلاب 
مدیــرکل فرهنگــی و اجتماعــی وزارت علــوم، 
گفت: در اردوی راهیــان نور امســال،  100 هزار 
دانشجو از دانشــگاه های سراسر کشور حضور خواهند 
داشت.  به گزارش دفاع پرس، فضل الله ایرجی کجوری 
با بیان اینکه دو ستاد راهیان نور در وزارت علوم فعالیت 
دارنــد، گفــت: ایــن دو ســتاد علاوه بــر هماهنگی ســفر 
دانشجویان و دانشــگاهیان به مناطق عملیاتی دفاع 
مقــدس بــا اســتفاده از معــارف جنــگ، خاطــرات و 
مکان های عملیاتی رزمندگان اســلام علیه دشــمن را 
روایت می کنند.وی افزود: امسال سامانه ثبت نام افراد 
علاقه مند به ورود به مناطق جنگی راه اندازی شده و در 
ایــن راســتا از دانشــجویانی کــه بــرای نخســتین بــار به 

مناطق عملیاتی سفر می کنند و در این سامانه ثبت نام 
کرده اند، حمایت می کنیم.

ایرجــی ادامــه داد: از جملــه برنامه های ســتاد راهیان 
نور،  توســعه فعالیت هــای فرهنگی اســت که عــلاوه بر 
بازدید از مناطق جنگــی جنوب، گردشــگری دریایی، 
بازدید از مناطق غرب همچون استان های کرمانشاه، 

کردستان و بوشهر را در برنامه خود قرار داده است.
وی بیشترین حجم تردد ســفر دانشجویان به مناطق 
عملیاتی را ماه های بهمن و اسفند عنوان کرد و گفت: 
بر اساس قوانین و قواعدی که برای ستاد راهیان نور در 
نظر گرفته شده، داوطلبان بیشتری را می توان در این 

اردوها شرکت داد.

دبیــر اجرایــی هفتمیــن دوره جشــنواره شــعر 
انقلاب از رشد دو برابری تعداد آثار ارسال شده 
به این دوره در مقایسه با سال گذشته خبر داد و گفت: 
کنــون داشــت.  اســتان تهــران بیشــترین مشــارکت را تا
حامد رهنما، در گفت وگو با تسنیم با اشاره به جزئیات 
برگزاری این دوره جشنواره، گفت: آخرین فرصت ارسال 
اثر به دبیرخانه هفتمین دوره جشنواره بین المللی شعر 
انقلاب تا دوم دی مــاه در نظر گرفته شــده اســت و این 

زمان تمدید نخواهد شد.
وی ادامه داد: قرار اســت اختتامیه این دوره جشنواره 
گر  در هفتــه اول بهمن ماه در شــهر شــیراز برگزار شــود. ا
شرایط مساعد باشــد، افتتاحیه جشــنواره در حافظیه 

خواهــد بــود؛ همچنیــن برگــزاری دوره هــای آموزشــی 
با حضــور اســاتید و کارشناســان نیــز از جملــه برنامه ها 
خواهد بود. برگزاری شــب شــعری با حضــور برگزیدگان 
این دوره و سال گذشته نیز از جمله برنامه های در نظر 

گرفته شده است.
دبیر اجرایی هفتمین دوره جشــنواره بین المللی شــعر 
انقلاب به توجــه این دوره جشــنواره به بخــش علمی و 
پژوهشی اشاره کرد و افزود: قرار است برای نخستین بار 
بخش پژوهش نیز به عنوان موضوع یکی از کارگاه های 

آموزشی جشنواره در نظر گرفته شود. 
انتخاب محمدرضا ترکی به عنوان دبیر هنری این دوره 

جشنواره نیز برمبنای پررنگ تر شدن این بخش بود. 
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ژانس عکس اصفهان زیبا آ

خبر اینستا 

کمیســیون ارتباطــات فــدرال آمریــکا 
در تصمیمی جنجالــی تصمیم دولت 
اوباما مبنی بر تضمین بی طرفی اینترنت در آمریکا را 
لغو کــرد. ایــن تصمیــم بــا اعتراضــات فعــالان مدنی 
مواجه شده است. این رای باعث می شود تا اطلاعات 
محرمانه کاربــران تحت اختیار اپراتورهــا به هر طرف 
ممکنــی بچرخد و دســت به دســت شــود. ایــن دیتا 
می تواند بدون پرسش در اختیار کمپانی های تجاری 

یا سازمان های دولتی قرار گیرد.

لغو  بی طرفی اینترنت  
در آمریکا

اقدام خودسرانه 
ضدارزش است

کشور ما بيش ازهمه نیازمند فکر 
و تعقل و دانایی در اداره کشور و 
بخش های مختلف است لذا بهره برداری 
از پژوهــش های عمیق و توجــه جدی به 
یافته های پژوهشگران و آمایش سرزمین 
می بایست به اولویت در برنامه مدیران، 
برنامــه ریــزان و مجریــان تبدیــل شــود و 
معیارِ ارزیابی مســئولانِ سطوح  مختلف 
واقــع شــود تــا گام هــا، روبــه جلــو، موثر و 
گره گشــا باشــند. هــر اقــدام خودســرانه و 
 بدون فکــر و مشــورت بایــد یــک تخلف و 

ضد ارزش تلقی شود. تظاهرات ضدآمريکایی و ترورهاشـمى- تصویر ، روزنامه 
اطلاعـات را در خردادمـاه سـال 1358 نشـان مـی دهـد؛ در 
حالـی کـه مـردم ایـران در سلسـله تظاهراتی بـه محکومیت 
امپریالیسـم آمریکایـی مـی پردازنـد. طبـق خبـر اطلاعـات، 
»دولـت امریـکا از دولـت ایـران خواهـش کـرد احساسـات 

کنـد.« در همیـن روز خبـر  برآشـفته عظیـم مـردم را آرام 
شکسـت تـرور هاشـمی رفسـنجانی ، تیتـر اول ایـن روزنامـه 
است. گفته آیت الله بهشتی مبنی بر اینکه »نباید به سینه 
کسـانی کـه دیرتـر بـه انقـلاب پيوسـته انـد دسـت رد بزنیـم« 

دیگـر عنـوان مهـم اطلاعـات در ایـن روز اسـت. 

نقش                         ماضی

محسن رضایی

كبيان ، نماينــده مجلس:  مصطفــى كوا
باید محاســبه کنیــم چقــدر توانســته ایم 
مشکلات انباشته شده بر روی دوش مردم را برداریم؛ 
مشــکلاتی از فقر گرفته تا انواع و اقســام آســیب های 
اجتماعی همچون کودکان کار، زنان بدسرپرست و 
کارتــن خواب هــا. از ابتدا ایــن دولــت را اصلاح طلب 
نمی دانستم و خود دولت هم خودش را اصلاح طلب 
نمی دانســت و احتمالا بــرای همین مشــکلاتی که 
برایش پيش می آید نمی خواهد اصلاح طلب باشد 
اما بحث این است که مردم بخاطر اصلاح طلبان به 
 آقــای روحانــی رای دادنــد و هیچ حــزب اصولگرایی

 در این کشور به روحانی رای نداد.  

 از ابتدا دولت را 
اصلاح طلب نمی دانستم

محمد قوچانى، مشاور رسانه ای دفتر 
رياســت جمهوری: آقای روحانی از نظر 
تشــکیلاتی هرگز اصلاح طلب نبوده اســت.  این در 
حالی است که از نظر تشکیلاتی نیز هیچ گاه اصولگرا 

نبوده اند. 
آقای روحانــی در زمانی که عضو جامعــه روحانیت 
مبــارز بودنــد، جامعــه روحانیــت مبــارز دارای 
رویکردی به معنــای اصولگرایی که امــروز متداول 

است نبوده است. 
بــه همیــن دلیــل نیــز آقــای روحانــی از بســیاری از 
اصلاح طلبــان، اصلاح طلب تر اســت و این مســئله 

در شرایط کنونی نیز مصداق دارد.

روحانی هیچگاه 
اصولگرا نبوده است

محمدعلــى ابطحــى، رئيــس موسســه 
گرچــه مشــکلات  گفت وگــوی اديــان: ا
اقتصادی و رکود جدی است اما طبعا جامعه در این 
مدت اندکِ پس از انتخابات، با پدیده مهمی روبه رو 
نشــده و اتفــاق جدیــد اقتصــادی ای در زندگی اش 
حس نکرده اســت که منشــأ ایــن مــوج مخالفت با 
روحانــی باشــد. امــا صــرف اینکــه مــردم بــا پدیــده 
روحانی ای مواجه شدند که شعارهای انتخابات را 
کم رنگ کرد و احتمالا برای آینده ای متفاوت از سایر 
رؤسای جمهور اصرار داشت به جامعه بفهماند که 
روحانی ایام انتخابات نیست، شوک لرزآوری ایجاد 

کرد که اعتماد به روحانی را کاهش داد.

 اعتماد به روحانی
 کاهش یافت

محمدامين قانعى راد ، جامعه شناس: 
دو جناح سیاسی در کشور نمی توانند در 
جزئیات به تفاهم برســند؛ اما در کلیات می توانند؛ 
این اتفاق امکان پذیر است. این کلیات برای کشور 
ثبات سیاســی را به همــراه خواهد داشــت و همین 
موضوع سبب می شود فعالیت سیاسی در این فضا 
راحت تر انجام شود. در این فضا تحزب اهمیت پيدا 
کــرده و افــراد در جامعــه یــاد می گیرنــد در کنــار بــه 
رســمیت شــناختن یکدیگــر، بــا یکدیگر رقابــت نیز 
داشته باشند. جناح های ما باید درباره خیر عمومی 
به اشــتراك برســند و عملکرد خــود را با توجــه به آن 

تعریف کنند.

 دو جناح باید 
به اشتراک برسند
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 روسيه كابل اينترنت 
را پاره مى كند!

رئیــس نیــروی دریایــی انگلیــس هشــدار داد 
روسیه ممکن است ارتباطات جهانی را با قطع 
کابل های اینترنت زیردریا دچار اختلال کند.به گزارش 
خبرآنلاین، ژنرال 4 ستاره نیروی هوایی، »سِر استورات 
پيچ« ضمن هشدار درباره حمله قریب الوقوع روسیه به 
کید کرد انگلیس همراه با  کابل های ارتباطاتی زیردریا تا
ناتو باید اولویت اصلی خــود را نظارت بر این کابل ها قرار 
کــه در مرکــز  دهنــد. رئیــس نیــروی هوایــی انگلیــس 
تحقیقات دفاعی در لنــدن )RUSI( ســخن می گفت به 
مدرن شدن نیروی دریایی روسیه اشاره کرد که علاوه بر 
تجهیز ناوگان خود به کشتی ها و زیردریایی های جدید، 
قابلیت های غیرمتعارف و جنگ های اطلاعاتی خود را 

گسترش داده است.
 گفته می شــود 97 درصــد از ارتباطات جهانــی از طریق 
کابل هــای کشــیده شــده زیردریــا برقــرار شــده و روزانــه 
10تریلیــون نقــل و انتقال مالــی از ایــن طریــق در جهان 
انجام می شود که به خطر افتادن آن، تمامی ارتباطات 
حال حاضــر جهان را مختــل خواهد کرد.پيتــر رابرتس، 
مدیر علــوم در مرکز RUSI نیز گفــت تمامی ایمیل هایی 
که می زنیم، مکالمه هــای تلفنی؛ همه و همــه از طریق 

این کابل های زیردریایی و نه ماهواره انجام می شود. 
کید  وی تهدید روســیه را نه تنها واقعی دانســتی بلکه تا
کرد که روســیه در حال آماده ســازی برای ضربــه زدن به 
کابل های زیردریا از طریق زیردریایی های خود است. 

شارژ لپ تاپ در بیست دقيقه
یــک شــرکت تجــاری موفــق بــه تولیــد شــارژر 
جدیدی به نام آپولو شــده که می تواند باتری 

یک لپ تاپ را در عرض ۲0 دقیقه پر کند.
به گــزارش مهــر، شــارژر یادشــده که بــا اســتفاده از ماده 
شــیمیایی گرافن ســاخته شــده 49 دلار قیمت دارد و از 
فناوری منحصر به فردی هم برای شــارژ سریع رایانه ها 
بهره می گیرد.شــارژر یادشده ۶0 واتی اســت و باتری آن 

نیز شش هزار میلی آمپر ظرفیت دارد.

سید عباس صالحی
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در دیــداری کــه بــا آیــت الله جــوادی آملــی 
داشــتم، نکتــه ای را یــادآور شــدند، اینکــه 
هنرمنــدان از دولتمــردان توقــع زیــادی 
ندارنــد، تنها ســه موضــوع را انتظــار دارند: 
کــه  ادب، صداقــت و امانــت؛ آرزومنــدم 

مدیون این سه  خواسته نشوم.

خبر                          آخر

آخر توئیت


